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Łowicz | Wrzawa o parkingi w internecie 

Kto chce rozszerzenia strefy 
płatnego parkowania
Żywa dyskusja rozgorzała pod naszym postem na stronie internetowej 
Lowiczanin.info informującym o tym, że ratusz rozważa rozszerzenie strefy 
płatnego parkowania na wniosek mieszkańców. Pomysł ma być poprzedzony 
konsultacjami społecznymi, a także przedyskutowany na komisjach Rady Miejskiej, 
ale internauci już teraz powiedzieli stanowcze „NIE”! 

O tym, że ratusz rozważa roz-
szerzenie strefy płatnego parkowa-
nia na ul. Browarnej, Koziej, Kra-
kowskiej i Stanisławskiego, która 
jest drogą powiatową, a wciele-
nie pomysłu w życie wymagałoby 
porozumienia ze starostwem, mó-
wił burmistrz Krzysztof Kaliński 
m.in. na zebraniu mieszkańców 
osiedla „Nowe Miasto” 4 listopa-
da. Problemy drogowe i kwestie 

parkowania w mieście pochło-
nęły lwią część tegoż spotkania, 
o czym piszemy w osobnym ar-
tykule. 

Jedna z mieszkanek ul. Kano-
nicznej zgłaszała problem polega-
jący na utrudnionym dojeździe do 
swojej posesji, czego przyczyną są 
samochody zaparkowane wzdłuż 
ul. Browarnej. Inny mieszkaniec 
zwrócił uwagę na oblężenie ul. 
Stanisławskiego w pobliżu staro-
stwa, gdzie godzinami zalegają 
samochody petentów. 

Burmistrz Kaliński, pragnąc 
uspokoić mieszkańców, wyjaśnił, 
iż w ratuszu od pewnego czasu 

rozważany jest pomysł rozszerze-
nia strefy płatnego parkowania. 
Pojawił się on w wyniku napływa-
jących wniosków mieszkańców 
i zgłaszanych na zebraniach pro-
blemów. W późniejszej rozmo-
wie telefonicznej z NŁ wyjaśnił, 
że sam przyjął w ratuszu około 
20-osobową grupę mieszkańców 
ul. Krakowskiej, którzy wniosko-
wali o rozszerzenie strefy. 

Jeszcze na spotkaniu z miesz-
kańcami osiedla „Nowe Miasto” 
wspomniał, że kiedy udał się na 
spotkanie do Skierniewic i przez 
dłuższy czas nie mógł znaleźć 
miejsca do parkowania, utwier-

dzał się w przekonaniu, że pod-
jęta przez włodarzy tegoż miasta 
decyzja o zniesieniu strefy w cen-
trum nie była słuszna. 

– Od początku wprowadze-
nia strefy płatnego parkowa-
nia braliśmy pod uwagę możli-
wość jej rozszerzenia – mówił 
burmistrz Kaliński. 

Burmistrz podkreślił, iż inicja-
tywa wyszła od mieszkańców, 
sam pomysł będzie zaś poddany 
pod obrady komisji Rady Miej-
skiej w Łowiczu, zaś mieszkań-
cy będą mogli wypowiedzieć się 
w konsultacjach społecznych. 
Prawdopodobnie przybiorą one 
postać ankiety internetowej.

Burza w internecie 
– O ile pamiętam, przed wybo-

rami pan burmistrz K.K. obiecy-
wał przedłużenie czasu darmowe-
go parkowania. Ech, te wyborcze 

obietnice... – wytknął jeden z ko-
mentatorów pod postem, który na 
ten temat zamieściliśmy na naszej 
stronie Lowiczanin.info. Jeszcze 
goręcej było na Facebooku: – Nie-
trudno zauważyć, w jaki sposób 
wprowadzenie strefy płatnego 
parkowania wpłynęło na handel 
w centrum.  str. 5

Burmistrz mówi, 
że strefa jest dobra 
i się sprawdziła. 
I że wszyscy go za 
nią chwalą. nigdy 
nie mówił żadnych 
argumentów 
przeciwko strefi e. 
niech się nie zasłania 
mieszkańcami.

z internetowej dyskusji

aGNieSZKa
aNToSiewiCZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Łowicz | Inwestycje przy Filtrowej 

Na oczyszczalnię 
potrzeba 60 milionów

Miasto Łowicz we współpracy 
z gminą Łowicz zamierza starać 
się o dofi nansowanie z unijnego 
funduszu spójności moderniza-
cji miejskiej oczyszczalni ścieków 
oraz budowy kanalizacji sanitar-
nej na terenie aglomeracji Łowicz.

Ponadto, w kontekście moder-
nizacji oczyszczalni, miasto roz-
waża powołanie miejskiej spółki 
w oparciu o majątek oczyszczalni. 

– Przez ostatnie miesiące zasta-
nawialiśmy się, jakie rozwiązanie 
przyjąć do tej modernizacji. Pra-

cujemy nad tym, czy oczyszczal-
nię przekształcić w spółkę – za-
sygnalizował na nadzwyczajnej 
sesji Rady Miejskiej w Łowiczu, 
w ostatni poniedziałek 9 listopa-
da burmistrz Krzysztof Kaliński. 
Radni jednogłośnie przyjęli pro-
jekt uchwały w sprawie współ-
działania z gminą. O spółce nie 
decydowali ani też nawet nie dys-
kutowali. – Mówię o tym już te-
raz, żeby nie było, że wyciągam 
królika z kapelusza w przyszłym 
roku – mówił burmistrz.  str. 5

Łowicz | Bankomat znów obiektem ataku

Chcieli powtórzyć 
rabunek sprzed roku?

Nieznani sprawcy próbowa-
li ukraść pieniądze z bankoma-
tu przy sklepie sieci Intermarché 
przy ul. Tuszewskiej w Łowiczu. 
Napad okazał się nieskuteczny. 

Co ciekawe, było to niemal 
równo rok po podobnym incyden-
cie w tym samym miejscu. Zło-

dzieje dobierali się do bankoma-
tu w nocy z 5 na 6 listopada, ok. 
godziny 2. 

Zauważył ich przypadkowy 
świadek, który powiadomił po-
licję. Funkcjonariusze przybyli 
natychmiast, ale sprawcy zdołali 
uciec.  str. 2

RZut OkieM | SOLIdarnIe z kaSIą cIeŚLak

Około 1000 osób przyszło na mecz charytatywny koszykówki do hali OSiR nr 2 w Łowiczu w piątek 
6 listopada wieczorem. dla chorej na raka kasi cieślak podczas imprezy i w wyjątkowej atmosferze zebrano 18 tys. 
zł dzięki wejściówkom, sprzedaży gadżetów promujących akcję „zapal się do działania” oraz zaciętym licytacjom. 
plecak przekazany przez zbyszka Bródkę „poszedł” za 1.250 zł w ręce kingi ziółkowskiej, a piłka z podpisami 
zawodników, którzy zagrali w meczu, nabył za 1.050 zł tomasz płacheta. na meczu obecna była córeczka pani 
kasi, alicja, na zdjęciu w koszulce z napisem „dla mamusi”. Więcej o meczu piszemy na str. 40. mwk 
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Łowicz 
Szczęśliwy fi nał 
tygodniowych 
poszukiwań
Komenda Powiatowa 
Policji w Łowiczu przez 
cały tydzień prowadziła 
poszukiwania 14-letniej 
Malwiny z Łowicza.

Dziewczyna nie wróciła do 
domu po wyjściu ze szkoły 29 
października. Odnalazła się po 
tygodniu, 6 listopada wieczorem. 
Okazało się, że jest cała i zdrowa. 
Jak poinformowała nas policja – 
dziewczynie wcześniej zdarzały 
się ucieczki z domu. Sprawdza-
no więc miejsca, w których prze-
bywała podczas wcześniejszych 
ucieczek, a także osoby, z który-
mi kontaktowała się przed zagi-
nięciem. Bardziej szczegółowych 
informacji dotyczących przebiegu 
poszukiwań policja nie udziela ze 
względu na dobro dziecka i rodzi-
ny. Wszystko wskazuje na to, że 
nastolatka wróciła do domu sama. 
 tm

likwidacja 
gimnazjów? 
– sceptyczne opinie. str. 16

Jak kryzys na rynku
mleka oddziałuje
na łowicką OSM. str. 13
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Łowicz | uroczyste otwarcie nowej ulicy

Wzdłuż Piłsudskiego 
do Niepodległości 
Uroczyste otwarcie nowo 
pobudowanej ul. Józefa 
Piłsudskiego zbiegło się 
z obchodami 
Narodowego Święta 
Niepodległości, 
11 listopada.

O godz. 9.30 burmistrz Krzysz-
tof Kaliński, wraz z reprezentanta-
mi władz miasta i powiatu, a także 
fi rmy Strabag, będącej wykonaw-
ca inwestycji, dokonali uroczyste-
go przecięcia wstęgi. 

– Dobrze jest nazywać ulice 
miasta imionami naszych boha-
terów narodowych. W Łowiczu 
mamy już ulicę Ignacego Jana 
Paderewskiego, a także Stefana 
Starzyńskiego i Władysława Si-
korskiego. Teraz dołączy do nich 
Piłsudski – mówił podczas otwar-
cia burmistrz Krzysztof Kaliński. 

Przybyli na skrzyżowanie ulic 
marszałka Józefa Piłsudskiego, 
Władysława Broniewskiego i ge-
nerała Władysława Sikorskiego 
mieszkańcy Łowicza i liczni ofi -
cjele wysłuchali „Marsza Pierw-
szej Brygady” w wykonaniu 
Miejsko-Strażackiej Orkiestry Dę-

tej pod batutą kapelmistrza Jana 
Dutkiewicza. Następnie modlitwę 
połączoną z błogosławieństwem 
odmówił biskup ordynariusz An-
drzej Franciszek Dziuba, w któ-
rej Opatrzności Bożej powierzył 

wszystkich tych, którzy będą z tej 
ulicy korzystali. 

Uroczystego przecięcia wstęgi 
dokonali m.in. starosta powiatowy 
Krzysztof Figat, poseł Paweł Bej-
da, a także radny miejski Michał 

Trzoska i burmistrz Krzysztof Ka-
liński. Na otwarcie przybył też peł-
niący funkcję kierownika budowy 
z ramienia fi rmy Strabag, Mariusz 
Borkowski z rodziną. W przecię-
ciu wstęgi pomagał mu syn. 

Kiedy zakończyły się ofi cjal-
ne uroczystości związane z otwar-
ciem ulicy, zgromadzeni goście 
przemieścili się w kierunku ron-
da „Księstwa Łowickiego”, skąd 
wyruszyli w uroczystym pocho-
dzie pod kościół Świętego Ducha, 
gdzie chwilę później rozpoczęły 
się uroczystości Świętej Wiktorii, 
patronki naszej diecezji, o czym 
piszemy na str. 3.  aa

NASi DZieNNikARZe DO WASZeJ DYSPOZYCJi 
OD 8.30 DO 15.30
telefon redakcyjny 500 105 803 
e-mail: marcin.kucharski@lowiczanin.info
MarCiN KUCHarSKi

kRONikA POLiCYJNA | 4.11.2015 – 9.11.2015

Łowicz | Bankomat znów obiektem ataku

Chcieli powtórzyć rabunek?
dokończenie ze str. 1
Mimo oględzin okolicznego te-

renu, nie udało się ich złapać na 
gorącym uczynku. Policja wciąż 
prowadzi śledztwo w tej sprawie.

Złodziejom nie udało się dostać 
do pieniędzy. Przy użyciu substan-
cji, której skład zostanie zbadany, 
zniszczyli oni górny panel banko-
matu. Maszyna została zabezpie-
czona przez policję.

Nie wiadomo, czy za kradzieżą 
stoją ci sami sprawcy, którzy obra-
bowali bankomat w tym miejscu 
rok temu, 7 listopada. Wówczas 
użyto podobnego sposobu, ale 
wtedy skok się udał. Skradziono 

kilkadziesiąt tysięcy złotych. Kil-
ka dni później w lesie w Dąbkowi-
cach Górnych znaleziono spalone 
Audi A4 bez numerów rejestra-
cyjnych, w którym były kasetki 
z bankomatu. – Osoby, które były 
świadkami zdarzenia lub mają 
wiedzę w tej sprawie, prosimy o 
kontakt – apeluje podkom. Urszu-
la Szymczak z KPP Łowicz. 

Należy dzwonić na tel. 46 830 
95 00, 997 lub 112. Przypomi-
namy, że policja poszukuje też 
świadków potrącenia rowerzystki, 
do którego doszło 29 października 
o godz. 15 na ul. Starzyńskiego w 
pobliżu targowiska.  tm

 4 listopada o godzinie 14.20 
do kolizji drogowej doszło w no-
wych grudzach (gmina łyszkowi-
ce). 42-letni mieszkaniec powiatu 
łódzkiego-wschodniego, kierujący 
renault Laguną, przy wykonywaniu 
manewru skrętu w lewo nie ustąpił 
pierwszeństwa i doprowadził do 
kolizji z Volkswagenem passatem, 
kierowanym przez 60-letniego 
mieszkańca Brzezin. kierowcy byli 
trzeźwi, sprawca został ukarany 
mandatem.

 4 listopada tuż po godzinie 19 
na autostradzie a2 w pobliżu łyszko-
wic 45-letni mieszkaniec tomaszo-
wa mazowieckiego kierujący Fiatem 
ducato nie zachował bezpiecznej 
odległości i uderzył w tył jadącego 

przed nim osobowego mercede-
sa, kierowanego przez 46-letniego 
mieszkańca łodzi. Samochody je-
chały od strony poznania w kierunku 
Warszawy. nikt nie ucierpiał, uczest-
nicy zdarzenia byli trzeźwi.

 5 listopada przed godziną. 
10.10 doszło do kolizji na skrzyżo-
waniu ulic zamkowej i poznańskiej 
w łowiczu. prawdopodobną przy-
czyną zdarzenia było niezastosowa-
nie się do sygnalizacji świetlnej przez 
jadącą od strony poznania 48-letnią 
mieszkankę poddębic, kierującą 
reanault clio. W stronę poznania 
prawidłowo skręcał z ulicy zamko-
wej 49-letni mieszkaniec powiatu ło-
wickiego, kierujący peugeotem. Sa-
mochody zderzyły się, na szczęście 

żadna z podróżujących osób nie 
doznała poważnych obrażeń. Oboje 
uczestnicy kolizji byli trzeźwi.

 5 listopada o godzinie 13.50 
na ulicy 3 maja w łowiczu zderzyły 
się ze sobą audi a80 i Fiat multipla. 
Winien był 19-letni kierowca audi, 
mieszkaniec powiatu łowickiego, 
który skręcając w lewo, nie ustąpił 
pierwszeństwa jadącemu z naprze-
ciwka Fiatowi, którym kierował 40-let-
ni mieszkaniec powiatu łowickiego. 
Obaj kierowcy byli trzeźwi, sprawca 
został ukarany mandatem.

 6 listopada w budynku gospo-
darczym w Skaratkach (gmina do-
maniewice) zapaliła się drewniana 
szafka i śmieci. zgłoszenie wpły-
nęło do straży pożarnej o godzinie 

6.09, akcja trwała do 7.25. pożar 
ugaszono jednym prądem wody. 
W akcji brały udział dwa zastępy 
Jrg łowicz i po jednym OSp do-
maniewice i OSp rogóźno. nie 
było osób poszkodowanych. za 
prawdopodobną przyczynę pożaru 
uznano zaprószenie ognia przez 
nieznane osoby.

 9 listopada przed godziną 18.45 
zapalił się osobowy samochód 
marki renault, zaparkowany pod 
blokiem na ul. piekarskiej w łowi-
czu. przyczyną pożaru była prawdo-
podobnie wada układu paliwowego. 
W samochodzie ani w jego pobliżu 
nie było ludzi, nikt więc nie ucier-
piał. Strażacy ugasili pożar w pół 
godziny.

JeCHALi PO PiJANeMu | 7-8.11.2015
 7 listopada o godzinie 14.05 

w karsznicach dużych policjanci 
zatrzymali 30-letniego mieszkańca 
powiatu łowickiego jadącego rowe-
rem. miał on 0,41 md/dm3 alkoholu. 
poza tym już wcześniej miał sądowy 
zakaz prowadzenia pojazdów.

 7 listopada o godzinie 16.35 
policjanci zatrzymali 53-letniego 
rowerzystę, mieszkańca powiatu ło-
wickiego, który w wydychanym po-
wietrzu miał 0,41 mg/dm3 alkoholu.

 8 listopada o godzinie 3.20 na 
ulicy Starzyńskiego w łowiczu po-
licjanci zatrzymali 40-letnią miesz-
kankę łowicza kierującą Fordem 
mondeo. kobieta miała w organi-
zmie 1 mg/dm3 alkoholu.

 8 listopada o godzinie 18.20 na 
rynku kopernika w kiernozi funk-
cjonariusze zatrzymali 23-letniego 
mieszkańca powiatu łowickiego, po-
dróżującego Fiatem cinquecento. 
miał on 0,61 mg/dm3 alkoholu.  tm

kęszyce | tragedia na torach

15-latek zginął pod pociągiem
Do tragicznego zdarzenia do-

szło 9 listopada po południu na 
torach kolejowych w Kęszycach, 
w gminie Bolimów. Pociąg po-
śpieszny TLK Gorzowiak relacji 
Warszawa Wschodnia-Szczecin 
śmiertelnie potrącił 15-letniego 
chłopca. Do zdarzenia doszło 
przed godziną 15.15 – wtedy zgło-
szenie o nim odebrali policjanci 
z Komendy Miejskiej w Skier-
niewicach. Skierowana na miej-
sce grupa dochodzeniowo-śledcza 

odnalazła na torach zwłoki 15-let-
niego ucznia gimnazjum w Boli-
mowie, pochodzącego z Keszyc. 
Dalsze czynności były prowa-
dzone pod nadzorem prokuratora. 
Maszynista prowadzący pociąg 
był trzeźwy, został przesłuchany.

Dochodzenie, które ma wyja-
śnić przyczyny zdarzenia, wciąż 
trwa. Póki co, nie można wyklu-
czyć, że było to samobójstwo, ale 
mógł to być też tragiczny wypa-
dek.  tm

kocierzew Północny | pożar w murowanej stodole

Budynek palił się już po raz drugi
Przeszło 7 godzin działań 48 strażaków 
było potrzebne, aby ugasić pożar, który wybuchł 
w jednym z gospodarstw w Kocierzewie 
Północnym 6 listopada po godzinie 17. 
Niewykluczone jest, że mogło dojść do celowego 
podpalenia.

Ogniem objęty był murowany 
budynek inwentarsko-składowy 
o wymiarach 15x30 m. Wewnątrz 
zmagazynowane były belki słomy 
i siano. Trzymano tam też maszy-
ny rolnicze. Niemal całe wnętrze 
budynku zostało objęte pożarem. 
Po ugaszeniu ognia konieczne 
było rozebranie nadpalonej kon-

strukcji dachu. Dach ten był kryty 
eternitem, uległ spaleniu.

Z ramienia PSP Łowicz w dzia-
łaniach brały udział dwa zastępy 
JRG oraz dowodzący akcją bez-
pośrednio komendant st. bryg. Ja-
cek Szeligowski. Ponadto inter-
weniowało 8 jednostek OSP – po 
dwie z Wicia i Kiernozi, po jed-

nej z Boczek, Karsznic, Różyc 
i Lipnic.

Jako prawdopodobną przy-
czynę pożaru straż podaje „nie-
ostrożność osób dorosłych przy 
posługiwaniu się ogniem”. Wśród 
mieszkańców miejscowości nie-
ofi cjalnie mówi się o możliwości 
celowego podpalenia, ale nie ma 
na to dowodów. Sprawa jest jesz-
cze wyjaśniana.

Niemal dokładnie rok temu, 11 
listopada pożar wybuchł w tym 
samym budynku. Wówczas stra-
żakom udało się go ugasić, nim 
zdołał się rozprzestrzenić – akcja 
trwała wtedy nieco ponad godzi-
nę. Tym razem, już w czasie trwa-

nia akcji, w pomoc zaangażowały 
się władze gminy Kocierzew Po-
łudniowy. Wójt Agnieszka Wojda 
zorganizowała ciepły posiłek dla 
strażaków oraz wszystkich biorą-
cych udział w długiej akcji. – To 
był tylko taki drobiazg zorgani-
zowany na szybko, na pewno po-
dejmiemy też konkretne działania, 
by pomóc właścicielom budynku 
– mówiła nam pani wójt. – Będę 
o tym rozmawiała z kierownikiem 
GOSP, na razie nie mogę podać 
żadnych konkretów.

Niezależnie od tego, z pomo-
cą zgłaszają się sąsiedzi, oferując 
właścicielom spalonego budynku 
pomoc fi nansową i materialną. tm

Burmistrz krzysztof kaliński z dumą dokończył przecięcie wstęgi, otwierając tym samym ul. piłsudskiego.
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krępa | kolizja na drodze krajowej nr 14

Zderzenie osobówki i DAFa
10 listopada, po godz. 17.00, na 

skrzyżowaniu na drodze krajowej 
nr 14 w miejscowości Krępa do-
szło do kolizji drogowej z udzia-
łem samochodów: ciężarowego 
i osobowego. Kierujący ciężarów-
ką marki DAF z naczepą, 47-let-
ni mieszkaniec naszego powia-
tu, wykonując manewr skrętu nie 

ustąpił pierwszeństwa przejaz-
du, w wyniku czego zderzył się 
z nadjeżdżającą Toyotą, którą po-
dróżowała 32-latka z pasażerami. 
Podstawowej pomocy medycznej 
udzielili uczestnikom zdarzenia 
ratownicy Zespołu Ratownictwa 
Medycznego. Zdarzenie zostało 
zakwalifi kowane jako kolizja.  aa 

OSP Brzezia | Samochód dla jednostki 

Master z opóźnieniem
Z kilku, a może nawet kilku-

nastodniowym opóźnieniem, mu-
szą się liczyć strażacy z jednost-
ki Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Brzezi, którzy oczekują na przy-
prowadzenie fabrycznie nowe-
go, lekkiego samochodu ratowni-
czo-gaśniczego. Pojazd powinien 
trafi ć do jednostki do końca listo-
pada i zostać wprowadzony do po-
działu bojowego – po dopełnieniu 
wszystkich formalności i doposa-
żeniu – w pierwszych tygodniach 

grudnia. – Są nieduże opóźnienia, 
wynikające z tego, że fi rmy mają 
pod koniec roku sporo zamówień, 
z uwagi na zapowiedź zmieniają-
cej się od nowego roku wysoko-
ści podatku VAT na tego rodzaju 
sprzęt – powiedział nam zajmu-
jący się sprawami strażackimi 
w gminie Artur Maślankiewicz. 

Samochód dla Brzezi kosztował 
około 208 tys. zł. Ma być wykorzy-
stywany jako samochód ratownic-
twa technicznego i drogowego. mak 
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Łowicz 

„Radość”  
zaprasza  
do muzeum
Łowicki Klub Seniora 
„Radość” organizuje  
w sobotę, 14 listopada, 
Miejski Dzień Seniora.

Impreza ma charakter otwarty 
i udział w niej mogą wziąć osoby 
niezrzeszone. Impreza rozpocznie 
się o godz. 15.00 półgodzinnym 
koncertem chóru „Angelicus”  
z Mińska (o którym piszemy też 
na str. 22). W dalszej części Dnia 
Seniora wystąpi Dziecięcy Zespół 
Pieśni i Tańca Koderki, chór klu-
bu seniora, młodzież z II Liceum 
Ogólnokształcącego oraz solista 
Stanisław Madanowski.

Jak nam zapowiedziała Anna 
Bieguszewska, podczas uroczy-
stości zaplanowano wręczenie 
tytułu Przyjaciel Klubu Seniora  
w Łowiczu, rozstrzygnięcie kon-
kursu literackiego „Łowicki Se-
nior” oraz promocję kolejnego 
tomiku wierszy klubowiczki Kry-
styny Kunikowskiej.  mwk 

Łowicz | Budżet obywatelski 2016

Rozpoczęło się głosowanie
Od 10 listopada do 10 grudnia łowiczanie mogą zagłosować na propozycje 
przyszłorocznych inwestycji, które chcieliby, aby zostały wykonane w ramach 
budżetu obywatelskiego w przyszłym roku. Wybierać można drogą elektroniczną 
lub bezpośrednio, poprzez papierowy formularz.

– Od wtorku, 10 listopada, od 
9.00 można już zagłosować elek-
tronicznie. Mieszkańcy danego 
osiedla wybierają spośród trzech 
propozycji do 10 grudnia do godz. 
16.00 – mówi nam Artur Micha-
lak, naczelnik Wydziału Promo-
cji, Kultury, Sportu i Rekreacji.

Formularz do głosowania dro-
gą elektroniczną jest dostępny na 
stronie internetowej miasta lowicz.
eu. Żeby zagłosować, trzeba wejść 
na tę stronę, następnie wybrać „sa-
morządy” i otworzyć zakładkę 

„budżet obywatelski”. Następnie 
wybieramy swoje osiedle i tę jed-
ną z proponowanych inwestycji, 
która naszym zdaniem ma zostać 
zrealizowana w przyszłym roku. 
Po wypełnieniu formularza trze-
ba go przesłać na adres mailowy, 
wskazany wcześniej przez prze-
wodniczącego osiedla. 

Także 10 listopada o godzinie 
16.00 odbyło się spotkanie z prze-
wodniczącymi zarządów osiedli,  
z którymi ustalono terminy i miej-
sce głosowań bezpośrednich dla 

czterech z dziesięciu osiedli. Od-
będą się one:

Na Osiedlu Bratkowice gło-
sować będzie można w budynku 
Zespołu Szkół z Oddziałami In-
tegracyjnymi 17, 18 i 19 listopada  
w godz. 17.00-19.00.

Na Osiedlu Stare Miasto gło-
sowanie odbędzie się w świetlicy 
przy baszcie 29 listopada w godz. 
10.00-12.00 i 15.00-17.00 oraz 30 
listopada w godz. 16.00-18.00.

Na Osiedlu Zatorze miejscem 
głosowania będzie świetlica przy 

Orliku przy ul. Bolimowskiej. Ter-
miny to: 13, 20 i 27 listopada oraz 
4 grudnia, w godz. 16.00-20.00.

Osiedle Górki może głosować 
w Przedszkolu „Wiosenka” 30 li-
stopada oraz 1, 2 i 3 grudnia w go-
dzinach 8.00-16.00, a 4 grudnia  
w godzinach 8.00-16.30.

Na pewno odbędzie się też gło-
sowanie na Osiedlu Przedmie-
ście 19 listopada w godzinach 
16.00-18.30 w budynku Przed-
szkola Integracyjnego nr 10. Praw-
dopodobnie będą na tym osiedlu 
także inne terminy, które zostaną 
ustalone do najbliższego piątku.

Terminy głosowań na pozosta-
łych osiedlach mają być jeszcze 
ustalone przez ich zarządy, naj-
później do 16 listopada.  mg, tm

RZut OkieM | Sztandar przekazany

10 listopada w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 w Łowiczu 
odbyły się powiatowo-miejskie uroczystości z okazji 97. rocznicy 
odzyskania niepodległości. Jednym z ważniejszych wydarzeń 
towarzyszących uroczystości było przekazanie szkole sztandaru koła 
terenowego związku kombatantów rp i Byłych Więźniów politycznych. 
dokonał tego prezes łowickiego koła, kpt. Stefan klimkiewicz.  
dyrektor dariusz Żywicki zobowiązał się, że sztandar, pozostając pod 
opieką szkoły, będzie uczestniczył w uroczystościach patriotycznych. tb

Łowicz | niepodległościowy happening uczniów szkół pijarskich 

Nie pozwolą, by niepodległość spowszedniała!
Uczniowie szkół pijarskich, we wtorek, 10 listopada, przemaszerowali  
ulicami Łowicza, by uczcić Narodowe Święto Niepodległości. I nie byłoby w tym  
nic nadzwyczajnego, gdyby nie fakt, iż przemarsz prowadziła jedna z uczennic,  
Zuzanna Baranowska, dumnie ujeżdżająca konia wypożyczonego z Rancza u Noego. 

Uczniowie klas pierwszych 
liceum i gimnazjum szkoły pi-
jarskiej, wraz z nauczycielami,  
w asyście dwóch radiowozów 
policyjnych, wyruszyli spod bu-
dynku swojej szkoły przy ul. Pi-
jarskiej, a następnie przemasze-
rowali wzdłuż Al. Sienkiewicza  
w kierunku kościoła p.w. Święte-
go Ducha, by udać się na Nowy 
Rynek, gdzie pod kamieniem 
oddali hołd powstańcom z 1863 
roku. Następnie ruszyli ulicą 
Zduńską na Stary Rynek, gdzie 
kontynuowali uroczystości. Za-

trzymali się przy pomniku Sy-
nów Ziemi Łowickiej Bojowni-
ków o Niepodległość. 

– Chcemy dzisiaj przypo-
mnieć, że Polsce udało się od-
zyskać niepodległość po 123 la-
tach. Dla nas, Polaków, powinien 
to być powód do dumy – mówił 
nam Mateusz Borkowski z klasy 
I LO, uczestnik pochodu. 

Przemarsz przybrał formę hap-
peningu – uczniowie dumnie eks-
ponowali transparenty z hasłami 
wolnościowymi i portrety dzia-
łaczy niepodległościowych: Jó-

zefa Piłsudskiego, Ignacego Jana 
Paderewskiego oraz Romana 
Dmowskiego. Inni przygrywali 
na bębnach i gitarach wykonu-
jąc znane pieśni patriotyczne, np. 
„Przybyli ułani”. Uczennice roz-
dawały broszury, w których zna-
lazły się informacje o tym, jak 
wyglądała droga Polski do nie-
podległości. 

– My, jako młode pokolenie, 
nie możemy pozwolić, by niepod-
ległość nam spowszedniała, by 
stała się czymś oczywistym – ape-
lowali uczniowie. 

Najbardziej widowiskowym 
elementem pochodu był z pew-
nością rumak, którego dosiadła 
uczennica dumnie trzymająca fla-
gę Polski w dłoni, Zuzanna Ba-
ranowska. Koń został użyczony 
przez właścicieli Rancza u Noego. 
Zwierzę było nieco spłoszone bły-
skami fleszy, ale zachowywało się 
spokojnie.

Przemarsz wywołał spore po-
ruszenie wśród mieszkańców Ło-
wicza. Jeden z przechodniów, pan 
Stanisław z os. Starzyńskiego, za-
sugerował, że na koniu powinien 
zasiadać mężczyzna, najlepiej po-
dobny do Piłsudskiego. 

Uroczysty przemarsz ulicami 
miasta został zorganizowany, aby 
uczcić 97. rocznicę odzyskania 
przez Polskę niepodległości.  aa 

uczniowie szkół pijarskich z transparentami i flagami 
przemaszerowali ulicami miasta, by uczcić Święto niepodległości. 

Łowicz | Święto niepodległości w II LO

Apel i program artystyczny
Uczniowie II LO im. Mikoła-

ja Kopernika w Łowiczu uczci-
li święto odzyskania niepodle-
głości już 10 listopada. Apel oraz 
program artystyczny z tej okazji 
przygotowali uczniowie klasy II B  
i pojedynczy wspierający ich ko-
ledzy z innych klas. Przedstawi-
li w nim zarys najważniejszych 
wydarzeń w XX-wiecznej histo-
rii polski, uzupełniony o pieśni le-

gionowe, patriotyczne i poetyckie 
grane i śpiewane na żywo, a także 
materiały video, między innymi 
fragment filmu „Polonia restituta” 
Bohdana Poręby. 

Na zakończenie dyrektor Do-
rota Urbańska zaapelowała do 
uczniów o wywieszenie w oknach 
flag państwowych i udział w uro-
czystościach powiatowo-miej-
skich. tm

uczniowie zaprezentowali program artystyczny, w trakcie którego 
wykonywali pieści patriotyczne.
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RZut OkieM | urOczyStOŚcI ŚWIęteJ WIktOrII

uroczysta procesja z relikwiami Świętej Wiktorii, patronki diecezji łowickiej, przeszła ulicami naszego 
miasta 11 listopada, w dniu obchodów Święta Niepodległości. procesji z udziałem kościelnych dostojników 
przewodniczył biskup łowicki andrzej Franciszek dziuba oraz arcybiskup senior archidiecezji katowickiej damian 
zimoń. relikwie Świętej Wiktorii zostały przeniesione z kościoła p.w. Świętego ducha na Stary rynek, gdzie po 
modlitwie za naszą ojczyznę, miasto i diecezję, biskup andrzej Franciszek dziuba udzielił błogosławieństwa 
licznie zebranym wiernym. następnie relikwiarze zostały przeniesione do bazyliki katedralnej, gdzie została 
odprawiona msza święta, której przewodniczył gość z archidiecezji katowickiej. aa 
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Muzeum łowickiego sportu?
– Piotr Marciniak
już rzucił pomysł. str. 8

rekLama

Gmina kiernozia | kto będzie odśnieżał?

Firma z Łowicza 
była najtańsza
Prywatna fi rma Adrol 
Adriana Kozy z Łowicza 
przedstawiła najtańszą ofertę 
w przetargu nieograniczonym 
na wykonanie usługi 
odśnieżania dróg i placów 
gminnych w sezonie 
zimowym na terenie gminy 
Kiernozia.

Godzina pracy sprzętu pod-
stawowego (ciągnik o mocy mi-
nimum 80 koni mechanicznych 
z pługiem odśnieżnym) będzie 
kosztowała gminę 109 zł, zaś 
sprzętu specjalistycznego – 160 zł. 

Zimowe odśnieżanie pługiem 
dróg i placów gminnych na tere-
nie gminy Kiernozia będzie odby-
wało się z podziałem na dwa sek-

tory. W skład pierwszego sektora 
– zachodniego – wchodzą nastę-
pujące sołectwa: Kiernozia (część 
zachodnia od drogi wojewódzkiej 
584 Łowicz – Kiernozia – Sanni-
ki), Czerniew, Sokołów Kolonia, 
Sokołów Towarzystwo, Teresew, 
Natolin, Wola Stępowska oraz 
Stępów. 

W skład drugiego sektora – 
wschodniego – wchodzą sołec-
twa: Kiernozia (część wschod-
nia od drogi wojewódzkiej 584), 
Chruśle, Witusza, Zamiary, Nie-
dzieliska, Tydówka, Brodne Jó-
zefów, Brodne Towarzystwo, 
Jerzewo, Jadzień, Osiny, Wiśnie-
wo oraz Lasocin. W ubiegłym 
roku części zachodnia i wschod-
nia gminy były odśnieżane przez 
dwie różne fi rmy.  mak 

Gm. kocierzew Płd. 

„Boczki Chełmońskie” 
na tapecie w ministerstwie 

Wójt gminy Kocierzew Połu-
dniowy, Agnieszka Wojda, poin-
formowała nas, że projekt zmia-
ny nazwy miejscowości Boczki 
na Boczki Chełmońskie, z pozy-
tywną opinią starosty łowickie-
go i wojewody, spoczął w Mini-
sterstwie Spraw Wewnętrznych 
i Administracji. Tam oczekuje na 
opinię działającej w strukturach 
ministerstwa Komisji Nazw Miej-
scowości i Obiektów Fizjografi cz-
nych. 

Przypominamy, iż proce-
dura jest pokłosiem konsulta-
cji społecznych, jakie odbyły się 
13 września w tej sprawie oraz 
uchwały przyjętej 25 września na 
sesji Rady Gminy Kocierzew Po-
łudniowy. Na ich mocy nadano 
dalszy bieg procedurze zmierzają-
cej do zmiany nazwy miejscowo-
ści. Jeśli wszystko pójdzie zgodnie 
z planem i komisja przychyli się 
do argumentów przemawiających 
za dodaniem drugiego członu do 
nazwy miejscowości, mogłaby 
ona zacząć obowiązywać od przy-
szłego roku. 

Przypominamy, iż wśród ar-
gumentów podnoszonych przed 
grupę inicjatywną i zwolenni-
ków pomysłu znalazły się takie 

jak: uhonorowanie postaci Józefa 
Chełmońskiego, wybitnego pol-
skiego pejzażysty, urodzonego 
w 1849 roku w Boczkach, zalega-
lizowanie nazwy używanej zwy-
czajowo i historycznie od cza-
sów przedwojennych, a ponadto 
zwiększenie turystycznej rozpo-
znawalności regionu.  aa 

Gmina Łyszkowice | Większy podatek

Czy to dobry moment?
Na sesji 28 października Rada 

Gminy Łyszkowice podjęła de-
cyzję o przyjęciu na przyszły rok 
stawki podatkowej w wysokości 
39 zł za 1 kwintal. W praktyce 
oznacza to, że posiadacze gruntów 
rolnych będą teraz płacić od hekta-
ra 97,50 zł, czyli o 4 zł więcej niż 
do tej pory.

Dawno nie było w gminie gło-
sowania, w którym niewiele bra-
kowało, aby projekt uchwały był 
bliski odrzucenia. Tak było tym 
razem – obecnych było 13 z 15 
radnych, 7 z nich głosowało za 

przyjęciem nowej stawki, podczas 
gdy 6 było przeciw.

– Podwyższenie podatków za-
wsze jest decyzją trudną, na któ-
rą tak naprawdę nie ma dobrego 
czasu, bo zawsze wzbudzi jakieś 
niezadowolenie – mówiła nam 
przewodnicząca rady gminy Anna 
Kwestarz. – Mamy jednak poczu-
cie, że prędzej czy później, trze-
ba było tę decyzję podjąć. Nawet 
radni, którzy głosowali przeciw-
ko podwyższeniu ich w tym mo-
mencie, sugerowali raczej odło-
żenie decyzji na później, nie był 

to więc taki kategoryczny sprze-
ciw. Widzimy, że jest ostatnio re-
alizowanych dużo potrzebnych, 
nawet koniecznych inwestycji, je-
śli mamy je dalej realizować, mu-
simy zwiększać dochody budżetu.

Zwolennicy tego rozwiązania 
podkreślali też, że proponowana 
nowa stawka jest i tak stosunkowo 
niewielka i, nawet po podwyższe-
niu, podatek rolny w gminie Łysz-
kowice pozostanie i tak najniż-
szym w całym powiecie łowickim. 

Druga strona odpowiadała, że 
wybrano niefortunny moment na 
podwyższenie podatków. Powo-
ływali się przy tym na rozmowy 
i prośby najbardziej zaintereso-
wanych tematem – czyli rolników 

z gminy.– To był wyjątkowo trud-
ny rok dla rolnictwa, nałożyły się 
na to susza, embargo na handel 
z Rosją i nieuczciwa konkurencja 
ze strony wielkich sieci handlo-
wych – mówił nam radny Wal-
demar Wysocki. – Rozumiem ar-
gumenty, które padały z drugiej 
strony, ale uważam, że w takim 
momencie nie powinniśmy obcią-
żać rolników dodatkowymi podat-
kami. 

Podobnego zdania jest radna 
Krystyna Reczulska. – Przez su-
szę ucierpiała większość rolników,
a odszkodowania otrzymali nie-
liczni – mówił w rozmowie z nami.
– Powinniśmy ich teraz wspierać, 
a nie zwiększać im wydatki.   tm

Gmina Nieborów | Inkasenci będą mieli łatwiej

Podatki i opłaty w górę
Na ostatniej sesji Rady Gminy Nieborów radni sporo czasu 
poświęcili omawianiu propozycji podniesienia stawek 
podatków. Mają one być przyjęte na sesji Rady Gminy 
jeszcze w tym miesiącu. 

W czasie dyskusji okazało się, 
że radni skłaniają się do podnie-
sienia wszystkich stawek podatko-
wych. Dla przykładu obecnie obo-
wiązująca stawka za m³ zużytej 
wody w gospodarstwach domo-
wych ze stawki 1,94 zł, może zo-
stać podniesiona do 2,20 zł zgod-
nie z przyjętą propozycją przez 
Komisję Rolnictwa na posiedze-
niu w październiku, lub wyższą 
zadeklarowaną przez wójta gminy 
Andrzeja Werle, wynoszącą 2,26 
zł, albo – co pojawiło się w czasie 
dyskusji – nawet 2,30 zł. 

Wójt powiedział na sesji, że 
stawki za wodę należy podnieść, 
ponieważ od dawna tkwią one 
na jednym poziomie. – Wkrótce 
możemy znaleźć się w sytuacji, 
w której koszty ponoszone na 

wydobycie i dostarczenie wody 
do odbiorców przestaną się nam 
bilansować z zyskami z opłat – 
podkreślił dodając, że obecnie 
obowiązujące stawki są jednymi 
z najniższych wśród okolicznych 
samorządów.

inkasenci dostaną 
do rąk elektroniczne 
kasy z drukarką
W rozmowie z nami wójt We-

rle zapowiedział, że gmina zapla-
nowała zakup systemu do elek-
tronicznego naliczania wysokości 
opłat za wodę zużytą przez od-
biorców. Mieszkańcy otrzymają 
rachunek za wodę zaraz po doko-
nanym odczycie z wodomierzy. – 
Będzie to wyglądało podobnie jak 
w przypadku inkasentów wyko-
nujących odczyty liczników ener-
gii elektrycznej. 

Dla gminy uruchomienie ta-
kiego systemu będzie ogromnym 
ułatwieniem, spowoduje oszczęd-
ności w kosztach jak i czasie – po-

wiedziała wójt. Dziś inkasenci od-
czytują wodomierze, dostarczają 
je do gminy, gdzie wystawiany jest 
rachunek, po czym ci sami ludzie 
dostarczają go ponownie miesz-
kańcom.

Wójt zapowiedział, że kupio-
ne zostaną dwa przenośne urzą-
dzenia, którymi posługiwać będą 
się inkasenci, których jest obecnie 
sześciu, w Urzędzie Gminy po-
wstanie elektroniczna baza syste-
mu, w której znajdą się dane do-
tyczące odbiorców wody, system 
będzie łączyć się ze wspomniany-
mi urządzeniami drogą radiową. 
Całość kosztować będzie gminę 
około 30 tys. zł. 

Możliwe, że pierwsze rachun-
ki wydrukowane przez inkasen-
tów mieszkańcy otrzymają już 
w czasie marcowego odczytu 
liczników.

Podatek rolny 
także będzie wyższy
W czasie sesji mówiono także 

o propozycjach dotyczących wy-
sokości podatku rolnego. Obec-
nie obowiązująca cena żyta słu-
żąca obliczeniom tego podatku 
wynosi 44 zł za kwintal prze-

liczeniowy zboża, miałaby być 
podniesiona do 45 zł. Przy czym 
cena maksymalna ustalona przez 
GUS wynosi na 2016 rok 53,75 
zł. Podwyżka 1 zł na kwintalu 
oznaczałaby w praktyce podnie-
sienie podatku z 110 zł za ha do 
122,5 zł. Stawki podatku od nie-
ruchomości także miałyby pójść 
w górę. I tak najpopularniejszy 
podatek dotyczący budynków 
mieszkalnych może wzrosnąć 
z obowiązującej obecnie stawki
za m² wynoszącej 0,62 gr, do 
0,65 zł – co proponuje wójt.  tb

Łowicz | kwesta na żywność

Zebrali mniej niż 
w ubiegłym roku

Wolontariusze z łowickiego 
oddziału Polskiego Czerwonego 
Krzyża prowadzili w drugiej po-
łowie ubiegłego miesiąca kwe-
stę na rzecz stołówki dla ubogich 
przy ul. Kaliskiej. Zebrali 1.570 zł 
– to mniej niż w ubiegłym roku, 
gdy do puszek mieszkańcy miasta 
wrzucili ponad 2 tys. zł.

Szefowa biura PCK Jolan-
ta Głowacka powiedział nam, 
że wpływ na wynik kwesty mia-
ły warunki atmosferyczne – było 
zimno, a więc mniej osób decydo-
wało się na wyjście z domu. Była 
też kampania przed wyborami 
parlamentarnymi – i spotykani na 
ulicach ludzie często odsyłali kwe-
stujących po pieniądze do polity-
ków. Do puszek, oprócz drobnych 
datków, trafi ały też i banknoty 
o wartości 20 i 50 zł. W kweście 
udział wzięli uczniowie Gimna-
zjum nr 1, II LO oraz ZSP nr 3. 
Nadal trwa akcja zbierania zie-
miopłodów i produktów żywno-
ściowych dla stołówki. Na apel 
odpowiedziały do chwili obecnej 

cztery szkoły: w Sobocie, Biela-
wach, Jamnie i Błędowie. – Do-
tarły do nas warzywa, ale także 
sporo produktów sypkich: mąki, 
ryżu, kaszy oraz makaronów. To 
wszystko jest dla nas, ze względu 
na nadchodzą zimę, gdy stołów-
kę odwiedza więcej osób, bardzo 
cenne – podkreśla Jolanta Gło-
wacka. Zauważyła przy okazji, iż, 
mimo że są to szkoły wiejskie, to 
wśród darów przeważały produk-
ty sypkie, co też odzwierciedlać 
może sytuację w rolnictwie, które 
dotknęła w tym roku susza.

Szkoły mogą nadal zgłaszać 
swój udział w akcji, na żywność 
czeka nie tyle stołówka, ile korzy-
stający z niej ludzie, zazwyczaj 
będący w bardzo trudnej sytuacji 
fi nansowej. Głowacka podkreśla, 
że wszystkie dary zostaną zago-
spodarowane, bowiem stołówka 
ma możliwość magazynowania 
żywności.

Zgłoszenia o przyłączeniu się 
do akcji przyjmowane są pod nu-
merem telefonu 46 837 21 83.  tb

Łowicz | nowy samochód dla OSp 

Ciężki MAN przyjedzie 
jeszcze w listopadzie 

Fabrycznie nowy, tzw. ciężki 
samochód ratowniczo-gaśniczy 
z funkcją ratownictwa chemicz-
no-ekologicznego, medycznego 
i działań gaśniczych, powinien 
przyjechać do Łowicza do końca 
listopada. – Od razu zostanie włą-
czony do podziału bojowego. Za-
stąpi nam starego, wysłużonego 
Jelcza, którego wycofujemy z eks-
ploatacji – powiedział nam pre-
zes Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Łowiczu Marek Przyżycki. 

Nowy samochód łowickich 
strażaków będzie miał napęd na 
cztery koła. Na podwoziu MAN-
-a będzie beczka z wodą, do któ-
rej zmieści się do 6 tysięcy litrów 
wody. – Zależało nam na tym, 
żeby nowy samochód mógł za-
brać tyle samo wody, co wycofy-

wany z eksploatacji Jelcz – dowie-
dzieliśmy się w straży. 

Samochód kosztował łącznie 
ok. 750 tys. złotych brutto, znacz-
na część pieniędzy pochodziła 
z dotacji Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Łodzi, zarządu 
głównego OSP oraz dotacji miej-
skiej. Samochód dostarczy Przed-
siębiorstwo Usługowo Handlowe 
Mirosława Stolarczyka z Kielc. 
Do Łowicza pojazd przyjedzie już 
w formie przystosowanej do służ-
by w straży, ale bez specjalistycz-
nego wyposażenia typu radiosta-
cje, węże, aparaty ochrony dróg 
oddechowych, itp. Strażacy prze-
łożą sprzęt na niego z wysłużo-
nego Jelcza. Stary Jelcz zostanie 
sprzedany.  mak 

Jeśli ministerstwo wyrazi zgodę, 
tu nazwa się powiększy. 

ToMaSZ
BarToS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Wkrótce możemy 
znaleźć się 
w sytuacji, w której 
koszty ponoszone 
na wydobycie 
i dostarczenie wody 
przestaną się 
nam bilansować 
z zyskami z opłat.
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Łowicz | Wrzawa o parkingi w internecie 

Kto chce rozszerzenia 
strefy płatnego parkowania

dokończenie ze str. 1

Jeszcze NIGDY na Zduńskiej 
nie było tyle pustych sklepów. 
To miejsce wymiera zupełnie. 
Mam nadzieję, że włodarze mia-
sta wyciągną właściwe wnioski 
i cofną decyzję, która ewident-
nie szkodzi Łowiczowi – sko-
mentowała Dorota Biernaciak-
-Kmieciak. Wielu internautów 
podeszło do pomysłu rozszerze-
nia strefy płatnego parkowania z 
dużą dozą ironii: – Koniecznie. 
Na całe miasto... i wsie sąsia-
dujące. Wywłaszczyć prywatne 
parkingi i tam też wprowadzić, a 
co. Jak się bawić, to się bawić – 
napisał użytkownik zalogowany 
jako Maximus Decimus Meri-
dius. Kiedy burmistrz zadzwonił 
do nas i prosił, by sprostować ty-
tuł naszego posta (z którego wy-
nikało, że pomysł rozszerzenia 
strefy jest jego autorstwa), za-
mieściliśmy kolejny post, w któ-
rym wytłuściliśmy, iż inicjaty-

wa wyszła od mieszkańców. W 
odpowiedzi pojawiły się jednak 
kolejne stanowcze wpisy: – Nie-
prawda, burmistrz mówi, że stre-
fa jest dobra i się sprawdziła. I że 
wszyscy go za nią chwalą. Nigdy 
nie mówił żadnych argumentów 
przeciwko strefie. Niech się nie 
zasłania mieszkańcami, bo wie-
le osób jest przeciwnego zdania 
– padło „od mieszkanki”. 

Z upływem czasu pojawiały 
się kolejne wpisy: – A ja, miesz-
kaniec Łowicza, bardzo proszę 
szanownych radnych obojga płci 
i Burmistrza Miasta, aby zlikwi-
dować wszystkie strefy płatnego 
parkowania (...). 

Chodniki są rozjeżdżane 
przez parkujące samochody w 
dni targowe i soboty. (...) Inwe-
stycje wykonane za nasze podat-
ki mają służyć długo, a nie jak 
obecnie są dewastowane zaraz 
po wykonaniu. 

W gąszczu negatywnych opi-
nii odnaleźliśmy też pojedyncze 

pozytywne: – Jak najbardziej 
słuszna inicjatywa. Wreszcie 
można stanąć na Nowym Rynku 
lub Zduńskiej i normalnie zrobić 
zakupy. Nigdy nie zapłaciłem 
złotówki. Pół godziny darmowe-
go parkowania wystarczy. 

Pewne jest, że skoro tylko po-
mysł rozszerzenia strefy zosta-
nie oficjalne przedstawiony do 
dyskusji, ta będzie gorąca. Prze-
ciwnicy rozszerzenia strefy są 
liczni i aktywni, ale jej zwolen-
ników też nie brakuje. Logika 
sporu doprowadzi do postawie-
nia pytania, czy w ogóle stre-
fę utrzymać. Bo w takiej posta-
ci jak obecnie, jest ona dziwna, 
prowadzi do nienaturalnego tło-
ku na jej obrzeżach (Podrzeczna, 
Al. Sienkiewicza, Pijarska, Ko-
zia, Ciemna) – i równie nienatu-
ralnych, przygnębiających wręcz 
pustek na Zduńskiej czy na Sta-
rym Rynku. 

Temat na pewno budzi emo-
cje. 

Arkadia | Budowa wiaduktu na dk 70 

Początek robót nie wcześniej 
niż w 2017 roku

Prace projektowe związane  
z planowaną budową wiaduktu 
kolejowego w Arkadii w gminie 
Nieborów – na skrzyżowaniu dro-
gi krajowej nr 70 z Łowicza w kie-
runku Skierniewic z linią kolejo-
wą nr 3 Warszawa – Poznań miały 
rozpocząć się w II kwartale tego 
roku. Do dzisiaj jednak PKP Pol-
skie Linie Kolejowe SA nie ogło-
siły nawet przetargu na ich wy-
konanie. Rzecznik prasowy PKP 
PLK SA zapewnia jednak, żeby 
pomysł nie został porzucony. 

– Rozpoczęcie robót związa-
nych z budową nowego obiektu 
związane jest z szeregiem proce-
dur administracyjnych niezależ-
nych od nas, dlatego prace roz-
poczną się najwcześniej w 2017 
roku – dowiedzieliśmy się w Biu-
rze Komunikacji i Promocji PKP 
PLK SA. Przypomnijmy, że bu-
dowa wiaduktu w miejscu prze-
jazdu kolejowo-drogowego w 
Arkadii (skrzyżowanie DK 70 i 

linii kolejowej nr 3) zostało ujęte  
w ogólnopolskim projekcie pod na-
zwą „Poprawa bezpieczeństwa na 
skrzyżowaniach linii kolejowych 
z drogami”. Przedmiotowy pro-
jekt, ujęty w Krajowym Progra-
mie Kolejowym, jest kontynuacją 
działań podejmowanych przez 
PKP PLK SA w poprzedniej unij-
nej perspektywie finansowej. 

Celem projektu jest zwiększe-
nie bezpieczeństwa na przejaz-
dach kolejowych i obejmuje on 
zadania nie tylko związane z mo-
dernizacją i doposażaniem jedno-
poziomowych skrzyżowań linii 
kolejowych z drogami, ale również 
budowę zupełnie nowych skrzy-
żowań dwupoziomowych w miej-
scu dotychczasowych tradycyj-
nych przejazdów kolejowych. 

– Jednym z planowanych do 
wybudowania obiektów jest wła-
śnie obiekt w ciągu DK70 w Ar-
kadii – powiedział nam rzecz-
nik.  mak 

RZut OkieM | nIepOdLegłOŚcIOWy apeL ucznIóW 

uczniowie Szkoły Podstawowej nr 3 w Łowiczu przygotowali przedstawienie „chwała Bohaterom”  
o tematyce niepodległościowej, które zostało pokazane całej społeczności szkolnej. Wspomagał ich chór 
szkolny. – zwykle apel z okazji rocznicy odzyskania niepodległości przygotowywali w naszym zespole 
gimnazjaliści. tym razem postanowiliśmy pokazać, że taki program mogą też przygotować młodsze dzieci  
– dowiedzieliśmy się w szkole. krótkie przedstawienie będzie można obejrzeć jeszcze raz – w kościele na 
korabce w najbliższą niedzielę, 15 listopada po mszy świętej o godz. 10.00. mak 

Łowicz 
Na oczyszczalnię 
potrzeba 60 mln

dokończenie ze str. 1
Wyjaśniał też dlaczego – jego 

zdaniem – powołanie spółki  
w oparciu o majątek oczyszczal-
ni ścieków byłoby celowe. Otóż – 
pewne jest to, że miasto podczas 
modernizacji oczyszczalni będzie 
musiało posiłkować się kredytami. 
Jeśli powołana zostanie spółka, jej 
zadłużenie z tytułu kredytów na 
modernizację nie będzie wpływać 
na wysokość zadłużenia miasta. 

Wracając jednak do przedmio-
towej uchwały o współpracy mia-
sta z gminą Łowicz, należy wy-
jaśnić, że pod sformułowaniem 
„aglomeracja Łowicz” należy ro-
zumieć teren miasta i miejsco-
wości położonych na terenie tej 
gminy. Konkurs, w którym moż-
na uzyskać dofinansowanie rzędu 
65%, będzie prowadził Narodo-
wy Fundusz Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej. Został 
oficjalnie ogłoszony 4 listopada,  
a wnioski będą przyjmowane 
od 30 listopada tego roku do 29 
stycznia 2016 roku. 

W przypadku moderniza-
cji łowickiej oczyszczalni chodzi  
o duże pieniądze – urzędnicy sza-
cują, że koszt modernizacji, i to  
w wersji oszczędnej, to kwota 
rzędu 60 milionów złotych, którą 
trzeba będzie wydać w ciągu naj-
bliższych 3-4 lat. – Mamy też sze-
roką koncepcję modernizacji za 
105 milionów złotych – mówił 
burmistrz. Miasto zamierza jednak 
przystąpić do konkursu z mniej 
kosztowną wersją modernizacji. 

Dzięki porozumieniu w spra-
wie współdziałania z gminą Ło-
wicz, która chciałaby pozyskać 
dofinansowanie do rozbudowy 
sieci kanalizacji sanitarnej m.in.  
w Zielkowicach, Parmie, Placen-
cji, Zawadach, Urbańszczyźnie, 
projekt może zyskać więcej punk-
tów, które będą ostatecznie decy-
dowały, czy zostanie zakwalifiko-
wany do dofinansowania. Gmina 
jest w trakcie opracowywania do-
kumentacji budowy kanalizacji 
sanitarnej.  mak 
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Łowicz | centrum miasta – nowe kapliczki na drzewach

Ktoś podjął się uświęcenia 
kapliczkami naszego miasta

W ostatnich dniach na drze-
wach w dwóch miejscach na te-
renie Łowicza nieznana osoba za-
mocowała skrzynkowe kapliczki, 
w których za szybą umieszczona 
jest drukowana kopia obrazu Mat-
ki Bożej Jasnogórskiej. 

Lokalizacje kapliczek wzbu-
dzają zdziwienie przechodniów, 
jedna sąsiaduje z aleją prowadząca 
do muszli koncertowej, druga to 
drzewo rosnące pośrodku skwe-
ru, na którym w tym roku stanęły 
urządzenia fitness na os. Starzyń-
skiego.

– Może ktoś chce wpłynąć na 
to miejsce, a przede wszystkim 
na ludzi tu przebywających – po-
wiedziała nam starsza mieszkan-
ka osiedla Starzyńskiego. – Mnie 
to nie przeszkadza, choć z drugiej 
strony to sam nie wiem, czy wize-
runek Matki Bożej z dzieciątkiem 
w takim miejscu to dobry pomysł 
– wypowiada swoją opinię Ry-
szard Pancewicz z Łowicza. 

Inny przechodzień, pan Zyg-
munt, miał już dużo mniej przy-
chylne zdanie na ten temat: – To 

jest bezsensowny pomysł, takie 
na siłę wciskanie symboli religij-
nych w miejsce, które się do tego 
nie nadaje. Tu będą przychodzić 
ludzie, by ćwiczyć, a tu Maryja 
na nich z drzewa patrzy. To jakaś 
prowokacja? Nie rozumiem tego 
– powiedział nam wyraźnie roz-
drażniony.

Przewodnicząca zarządu osie-
dla Starzyńskiego Zofia Wielem-
borek też nie wie, kto ją powiesił. 
Jej osobiście kapliczka nie prze-
szkadza, ale obawia się, że może 
przeszkadzać innym osobom, boi 
się też, że może dojść do profana-
cji, gdy ktoś kapliczkę złośliwie 
zniszczy. Rozmawiała w tej spra-
wie z burmistrzem Krzysztofem 
Kalińskim – teren skweru należy 
do miasta. Powiedział on nam, że 
widział kapliczkę, ale nie zamie-
rza w tej sprawie interweniować, 
nie widzi powodu, zresztą nikt też 
nie zgłosił się ze skargą.

Prezes Łowickiej Spółdziel-
ni Mieszkaniowej Armand Ruta 
również widział kapliczkę, jemu 
też ona nie przeszkadza, choć jego 

zdaniem miejsce jest mało trafio-
ne. – Kapliczka wzbudziła duże 
poruszenie, jest mocno komento-
wana wśród mieszkańców, któ-
rzy snują różne domysły. Dookoła 
skweru stoją ławki, może będą się 
tam odbywały np. nabożeństwa 
majowe? – pyta sam siebie prezes. 
 tb

kapliczka na os. Starzyńskiego 
została powieszona w otoczeniu 
urządzeń fitness,
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Łowicz | zebranie zarządu Osiedla nowe miasto 

Dotychczasowy zastępca 
nowym przewodniczącym 
Jacek Maciejak, dotychczas pełniący obowiązki zastępcy 
przewodniczącej osiedla Małgorzaty Grzegorczyk, znaczną przewagą 
głosów oddanych przez mieszkańców przybyłych na zebranie,  
został mianowany nowym przewodniczącym. 

W dalszej części spotkania, 
które miało miejsce 4 listopada, 
mieszkańcy wybrali trzy propozy-
cje do budżetu partycypacyjnego. 

Wyjątkowo szybko, bo w nie-
co ponad dwie godziny, udało 
się przebrnąć uczestnikom środo-
wego spotkania przez wszystkie 
zaplanowane punkty, z których 
pierwszym, ale niekoniecznie 
najważniejszym, był wybór no-
wego przewodniczącego osiedla. 
W szranki stanęli: dotychczaso-
wa przewodnicząca Małgorzata 
Grzegorczyk oraz jej zastępca Ja-
cek Maciejak. Nowym przewod-
niczącym został Jacek Maciejak, 
który 4-letnią kadencję rozpocznie 
z poparciem 19 spośród 23 przy-
byłych na zebranie osób. 

– Z wielkim zaangażowaniem 
i życzliwością zawsze wykony-
wała pani swoje obowiązki – pod-
sumował współpracę z Marią 
Grzegorczyk burmistrz Krzysz-
tof Kaliński. Jednocześnie wyra-
ził nadzieję, że współpraca z no-
wym przewodniczącym będzie 
się układała równie pomyślnie. On 
sam nie chce na razie wiele mówić 
o zadaniach, na których zamie-
rza się skupić, gdyż w pierwszej 
kolejności chciałby przedyskuto-
wać priorytety z nowym zarzą-
dem, który na wniosek Małgo-
rzaty Grzegorczyk i pozytywnym 
zaopiniowaniu przez przybyłych 
mieszkańców będzie od teraz sze-
ścioosobowy. Dotychczas w jego 
strukturach znajdowali się: Ma-
ria Bodek, Magdalena Ratajczak, 
Kazimierz Wójcik oraz zastępca 
przewodniczącego Jacek Macie-
jak i przewodnicząca Magłgorzata 
Grzegorczyk. 

W nowo powołanym Zarzą-
dzie Osiedla Nowe Miasto zasią-
dą: Grzegorz Pełka (23 głosy na 
tak), Krystyna Makowska (22 gło-
sy na tak, 1 na nie), Maria Bodek 
(22 głosy na tak, 1 na nie), Magda-
lena Ratajczak (21 głosów na tak, 
1 na nie) Małgorzata Grzegor-
czyk (20 głosów na tak, 3 na nie) 
i Krzysztof Olko (20 głosów na 

tak, 3 na nie). – Nie wyobrażam 
sobie zarządu bez pani Małgosi – 
mówił Jacek Maciejak, zgłaszając 
jej kandydaturę do głosowania. 

Propozycje do budżetu 
obywatelskiego 
Wiele emocji i żywą dyskusję 

wzbudziło zgłaszanie propozy-
cji do budżetu partycypacyjnego 
na 2016 rok. Burmistrz wyjaśnił, 
iż do ratusza wpłynęło z tego te-
renu 12 wniosków podpisanych 
przez 23 osoby, ale na kartach 
do głosowania znalazły się tylko 3. 
Dlaczego? Większość ze zgłasza-
nych zadań znacznie przekraczała 
kwotę 100 tys. zł, którą ratusz pla-
nuje przekazać w ramach budże-
tu partycypacyjnego dla każdego 
z osiedli, lub dotyczyła gruntów, 
które nie należą do miasta. I w ten 
sposób z listy zostały wykreślone 
dodatkowe miejsca do parkowania 
na ul. Noakowskiego (gdyż mia-
sto nie ma tam gruntów), wymia-
na kanalizacji na ul. Koziej (gdyż 
inwestycja opiewa na około 800 
tys. zł), nowe miejsca do parkowa-
nia przy tzw. domu chłopa (gdyż 
są to grunty prywatne), stworzenie 
miejsc do parkowania na ul. Ko-
nopackiego (gdyż problem ten ma 
się wkrótce rozwiązać, za spra-
wą wprowadzenia ukośnego par-
kowania). Ostatecznie na karty 
do głosowania trafiły trzy propo-
zycje: nowa nawierzchnia na uli-
cy Wąskiej, wymiana chodników 
na Nowym Rynku i doposażenie 
placu zabaw i rekreacji na terenie 
Szkoły Podstawowej nr 4 oraz re-
nowacja boiska do piłki nożnej, 
rozbiórka budynku dawnej „Piąt-
ki” wraz z pielęgnacją zieleni. 
Burmistrz nadmienił jednak, że 
jeśli zwycięży pierwsze lub dru-
gie zadanie, to będzie ono wyko-
nane w ramach przyszłorocznego 
budżetu tylko w części, gdyż każ-
de z nich opiewa na kwotę oko-
ło 250 tys. zł. W trakcie dyskusji 
do propozycji poddanych w gło-
sowaniu dołączyły dwie dodat-
kowe: zagospodarowanie terenu 
przy ul. Batalionów Chłopskich 
(tył Bielawskiej) oraz zagospo-
darowanie zielenią parkanu 
przy ulicy kurkowej, Przyryn-
ku i Nowym Rynku. Ostatnia in-

westycja wygrała w głosowaniu 
z wynikiem 19 głosów. – Cieszę 
się, że zdecydowaliście się pań-
stwo wybrać to zadanie, gdyż 
pojawiało się już w poprzednich 
głosowaniach, a nigdy nie uda-
ło mu się zwyciężyć. Też jestem 
zdania, że trzeba to zrobić – mó-
wił burmistrz. 

Dwie kolejne propozycje, które 
zakwalifikowały się do kolejnego 
etapu głosowania, to zagospoda-
rowanie terenu przy ul. Bata-
lionów Chłopskich i wymiana 
chodników na Nowym Rynku. 
Teraz zadaniem mieszkańców bę-
dzie wytypowanie jednej z tych 
trzech, która zostanie zrealizowa-
na w przyszłym roku. 

Co trapi mieszkańców 
Nowego Miasta? 
Ostatnim punktem programu 

było zgłaszanie wolnych wnio-
sków i zadawanie pytań burmi-
strzowi. Mieszkańcy mieli okazję 
powiedzieć na forum, co im prze-
szkadza, z czego chętnie korzysta-
li. Pierwsza zabrała głos Barbara 
Pszkit, która pytała, co dalej z obie-
caną nawierzchnią brukową na 
placu przy ul. Kurkowej. Podkre-
śliła, że kiedy tylko pada deszcz, 
powstaje tam olbrzymia kałuża. 

Kiedy zostanie przywrócona 
sygnalizacja dźwiękowa dla osób 
głuchoniemych na skrzyżowaniu 
przy kościele p.w. Świętego Du-
cha pytała z kolei jedna z członkiń 

łowickiego koła Polskiego Związ-
ku Niewidomych. 

Inny mieszkaniec prosił o wy-
dłużenie zielonego światła sygna-
lizacji na przejściu dla pieszych 
przy ul. Kurkowej. Mieszkaniec 
ten podkreślił, że zmienia się 
ono tak szybko, że starsza oso-
ba lub matka z wózkiem nie ma 
szans przejść na drugą stronę 
przed pojawieniem się czerwo-
nego światła. Burmistrz zapew-
niał, że długość trwania zielone-
go światła została już wydłużona, 
a on sam udał się na przejście, by 
sprawdzić, czy faktycznie, idąc 
bardzo wolnym tempem nie da 
się przemieścić na drugą stronę 
drogi. Uznał, że jest to możliwe. 
W odpowiedzi mieszkaniec za-
prosił burmistrza na wspólne 
przejście po pasach. 

Wiele osób zgłaszało także, że 
lampy na Nowym Rynku świe-
cą się też w ciągu dnia. Burmistrz 
oraz obecny na zebraniu Grzegorz 
Pełka naczelnik Wydziału Inwe-
stycji i Remontów UM Łowicz 
wyjaśnili, iż może to być związa-
ne z prowadzonymi pracami kon-
serwacyjnymi lub naprawami. 

Wniosek kolejnego mieszkańca 
dotyczył ustawienia przystanków 
MZK przy starostwie i wzdłuż ul. 
Jana Pawła II. Prośbę argumento-
wał faktem, iż większość parkują-
cych w pobliżu pojazdów należy 
do petentów, a przystanki mogłyby 
rozładować ruch samochodowy 
na tym odcinku. Burmistrz przy-
znał, że ratusz przygotowuje się 
do modyfikacji linii MZK i suge-
stie zostaną uwzględnione. 

Ponadto mieszkaniec ten zwró-
cił uwagę na fakt, iż nowo powsta-
łe rondo „Księstwa Łowickiego” 
jest rozjeżdżane. Burmistrz przy-
znał, że jest to problem i być może 
trzeba będzie ustawić kamienie 
graniczne, takie jak przy dużo 
mniejszym rondzie w Alejkach 
Sienkiewicza. 

Problemy drogowe i te zwią-
zane z parkowaniem pochłonę-
ły lwią część spotkania. Jedna 
z mieszkanek ul. Kanonicznej 
uskarżała się na samochody zasta-
wiające wjazd do jej posesji, inna 
prosiła o rozważenie możliwo-
ści wprowadzenia ukośnego par-
kowania wzdłuż ul. Podrzecznej. 
Burmistrz wyjawił, że ratusz roz-
waża rozszerzenie strefy płatnego 
parkowania na ul. Kozią, Browar-
ną, Krakowską i Stanisławskie-
go, co być może rozwiąże pro-
blem. Wszystkie uwagi, sugestie 
i propozycje zostały skrupulatnie 
zanotowane, a burmistrz zabrał je 
ze sobą do ratusza, gdzie mają zo-
stać rozważone.  aa
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Łowicz | mieszkaniec zwraca nam uwagę

Nie tylko radni
upomnieli się o przejście

Po publikacji w NŁ tekstu  
o staraniach o utworzenie dodat-
kowego przejścia dla pieszych na 
ul. Starzyńskiego na wysokości 
biurowca ŁSM, do naszej redak-
cji zgłosił się mieszkaniec jednego 
z bloków, Marek Kotlarski, który 
zakwestionował twierdzenie za-
warte w tekście, jakoby starania 
o przejście dla pieszych w tym 
miejscu podjęto na wniosek rad-
nych z osiedla: Zofii Wielembo-
rek i Dariusza Dzika.

– To nieprawda. Uważam, że 
mój wniosek został przypisany 
tym osobom lub że one zaczęły 
starania o przejście, przywłasz-
czając sobie inicjatywę, z którą 
ja wyszedłem pierwszy – powie-
dział nam. Jako dowód pokazał 
pismo skierowane do łowickie-
go ratusza 14 sierpnia, w którym 
zwraca się o utworzenie przejścia. 
Argumentował to chęcią zabez-
pieczenia, bezpiecznej i zgodnej 
z prawem, krótszej drogi na targ 
osobom starszym, które często 
ze względu na stan zdrowia wła-
śnie tędy idą na rynek lub wra-
cają z niego z torbami pełnymi 
zakupów. – Radni zapoznali się 
z moim wnioskiem na sierpniowej 
sesji, a teraz okazuje się, że to nie 
jest moja inicjatywa, tylko grupy 
radnych – powiedział nam ziryto-
wany mężczyzna.

Naczelnik Wydziału Spraw Ko-
munalnych w ratuszu Paweł Gaw-

roński powiedział nam, że starania 
o utworzenie tam przejścia mają 
długą historię, znacznie wykra-
czającą poza obecny rok. Postu-
lat ten pojawiał się wielokrotnie 
w czasie spotkań burmistrzów Ło-
wicza z mieszkańcami. Miasto 
występowało też o akceptację tego 
rozwiązania do Komisji Bezpie-
czeństwa Ruchu Drogowego, ale 
pomysł był odrzucany, m.in. dlate-
go, że w bliskim sąsiedztwie znaj-
duje się przejście dla pieszych, ste-
rowane sygnalizacją świetlną, przy 
skrzyżowaniu z ul. Sikorskiego.

Radna Zofia Wielemborek nie 
umniejsza roli aktywnego miesz-
kańca osiedla, który wystąpił z tą 
inicjatywą, cieszy się z tego, ale 
dodaje niemal to samo, co naczel-
nik Gawroński: że temat ciągnie 
się od lat. W tym roku wspólnie 
z radnym Dariuszem Dzikiem, 
kilkakrotnie poruszali ten temat 
w czasie rozmów z burmistrzem 
i na posiedzeniach komisji Rady 
Miejskiej, których są członkami. 
Nie jest jednak w stanie przypo-
mnieć sobie, czy było to przed 
czy też po złożeniu pisma przez 
pana Kotlarskiego. Dodała, że 
jest autorką wniosku o stworze-
nie jeszcze jednego przejścia 
dla pieszych przez ul. Starzyń-
skiego – na wysokości bloku 
nr 6 – o to prosili ją mieszkań-
cy, pod wnioskiem podpisał się 
także radny Dariusz Dzik. tb

Łowicz | Las miejski

Drewno z wykrotów 
pozwoli naprawić wiatę

W lesie miejskim uporano się 
już prawie ze skutkami wichury, 
która przeszła nad Polską 19 lip-
ca. Leśniczy Leszek Szychowski 
powiedział nam, że w całym po-
nad 115 hektarowym kompleksie 
leśnym pozostało już tylko jedno 
miejsce, gdzie można zobaczyć 
powalone drzewa.

W lipcu wiatr powalił lub po-
łamał ponad 400 drzew w 4 miej-
scach. Leśniczy powiedział, że 
z trzech z nich szczątki drzew zo-
stały już wywiezione, pozostałe 
po nich pnie czekają na zagospo-
darowanie. Nie będą one sprze-
dane, ale wykorzystane w lesie. 
– Chcemy przy użyciu obwoźne-
go tartaku pociąć je na miejscu 
na deski, aby móc je wykorzystać 

do naprawy wiaty stojącej na po-
lanie kempingowej. Ma ona już 
16 lat i wymaga naprawy – po-
wiedział nam Szychowski. Cho-
dzi głównie o dach, który zbudo-
wany jest z desek przybitych na 
tzw. zakładkę, należy je wymie-
nić prawie całkowicie, gdyż użyty 
do jego budowy surowiec nie był 
najlepszej jakości i mimo środków 
zabezpieczających uległ zniszcze-
niu. Prace zostaną przeprowadzo-
ne przed sezonem wiosennym, 
gdy wiata zaczyna służyć miesz-
kańcom miasta. 

Do końca roku powinno zaś 
udać się uprzątnąć ostatnie miej-
sce z wiatrołomami. Jest to oko-
ło 50 drzew położonych w głębi 
lasu, gdzie trudniej jest dotrzeć. tb

Wpłynęło 12 wniosków, 
ale na kartach  
do głosowania  
znalazły się tylko 3.  
Większość  
ze zgłaszanych zadań 
znacznie przekraczała 
kwotę 100 tys. zł,  
którą ratusz  
planuje przekazać  
dla każdego z osiedli.

Burmistrz dziękuje za współpracę Małgorzacie Grzegorczyk, 
dotychczasowej przewodniczącej osiedla nowe miasto. 

Nowym przewodniczącym 
osiedla Nowe Miasto  
został Jacek maciejak. 
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Powiat łowicki | Szykuje się blisko 5-milionowa inwestycja 

Powstanie ponad 27 km dróg
na terenie wszystkich gmin 
W związku z zamiarem przystąpienia Powiatu Łowickiego w partnerstwie ze wszystkimi gminami 
z naszego terenu do realizacji projektu „Rozwój funkcjonalnej sieci drogowej Powiatu Łowickiego” 
w ramach tzw. schetynówek podczas ostatniej sesji Rady Powiatu Łowickiego stosowną uchwałą 
zabezpieczono 2.125.000 zł na realizację tej inwestycji. Łączny koszt szacuje się na 4.730.000 zł. 

Nowy program, zatwierdzo-
ny 8 września uchwałą Rady Mi-
nistrów, zakłada dofinansowanie 
4 mld zł w latach 2016-2019 
do budowy, przebudowy i remon-
tu dróg powiatowych i gminnych 
w całym kraju. Z dotacji minister-
stwa zamierza skorzystać też po-
wiat łowicki, w partnerstwie ze 
wszystkimi samorządami z nasze-
go terenu. Z tego względu w wy-
datkach budżetu powiatu na rok 
2016 zabezpieczono 2.125.000 zł 
na realizację tego zadania. Termin 
składania wniosków w Urzędzie 
Wojewódzkim w Łodzi upłynął 
30 października. 

Jak wyjaśniał podczas paździer-
nikowych komisji i sesji starosta 
łowicki, Krzysztof Figat, zostały 
już przeprowadzone stosowne roz-
mowy z włodarzami wszystkich 
samorządów gminnych na terenie 
powiatu, które zakończyły się na-

wiązaniem współpracy. W ramach 
projektu ma powstać ponad 27 km 
dróg. Warunkiem przystąpienia 
do projektu było zadeklarowanie 
przez włodarzy minimum 25% 
wkładu w szacowany koszt dro-
gi, która powstanie na ich terenie. 
Stosowną uchwałę zabezpieczają-
cą środki pozwalające przystąpić 
do współpracy przyjęli już m.in. 
radni gmin: Łowicz, Zduny i Ko-
cierzew Południowy. 

Drogi zgłoszone  
do programu 
Do współpracy ze starostwem 

przystąpili włodarze wszyst-
kich gmin z powiatu łowickiego. 
Wśród dróg zgłoszonych do pro-
gramu w gminie kiernozia zna-
lazły się: droga nr 2707 E odcinek 
Kiernozia – Natolin (wymiana na-
wierzchni chodnika w pasie drogi 
2707 E w miejscowości Kiernozia 

na ul. Żychlińskiej i ul. Kościuszki) 
oraz budowa nakładki i chodnika 
drogi nr 2708 E na odcinku Wola 
Stępowska – Stępów. Wartość in-
westycji wynosi około 400.000 zł. 

W gminie kocierzew będzie 
to droga nr 2716 E, odcinek od Ko-
cierzewa Północnego przez Lipni-
ce, aż do granicy powiatu. Prace 
będą dotyczyły wykonania nakład-
ki. Szacowana wartość inwestycji 
wynosi około 480.000 zł. 

Kolejną gminą, która przystąpi-
ła do współpracy, jest gmina Zdu-
ny. Tutaj program obejmie aż trzy 
odcinki dróg: wykonanie nakładki 
na poszerzeniu na drodze nr 2734 
E, odcinek w miejscowości Bą-
ków Górny, nakładka asfaltowa 
na obecnie wykonywanym posze-
rzeniu oraz wykonanie nakładek 
na drogach nr 2730 E – odcinek 
w miejscowości Wiskienica Gór-
na, od drogi krajowej 92 do prze-

jazdu kolejowego i droga nr 2717 
E, odcinek od Strugienic do Zdun. 
Wartość wykonania prac w tej 
gminie oszacowano na łączną 
kwotę 670.000 zł. 

Kolejnym partnerem powiatu 
będzie gmina Bielawy. Program 
ma objąć wykonanie nakładki na 
drodze nr 2743 E, odcinek od dro-
gi wojewódzkiej 703 do skrzyżo-
wania w miejscowości Gaj, a także 
wykonanie nakładek na drogach 
nr 2734 E i 2717 E w miejscowości 
Sobota – rynek w Sobocie. Łączną 
wartość prac w tej gminie szacuje 
się na kwotę 600.000 zł. 

W gminie Domaniewice 
zgłoszono do programu wykona-
nie nakładki na drodze nr 2745 E 
na odcinku ul. Klonowej w Doma-
niewicach, odcinek Domaniewice 
– Skaratki, od drogi krajowej nr 14 
do skrzyżowania na Sapy. Wartość 
to około 300.000 zł. 

Wykonanie nakładki na drodze 
nr 2717 E – odcinek w miejscowo-
ści Karsznice Małe, od drogi woje-
wódzkiej 584 do Karsznic Małych 
w gminie Chąśno szacuje się 
na około 200.000 zł. 

Na schetynówkach zyskała-
by też gmina Łowicz. W jej ob-
rębie wykonano by nowe nakład-
ki na drogach o numerach 2119 E, 
odcinek Niedźwiada – Świeryż, 
od DK nr 92 do Świeryża oraz 
2720 E, odcinek w miejscowo-
ści Strzelcew, od drogi powiato-
wej prowadzącej do Kocierzewa 
do ostatnich zabudowań. Łączna 
wartość prac w tej gminie to łącz-
ny koszt 640.000 zł. 

Partnerem powiatu została też 
gmina Łyszkowice. Tutaj po-
wstanie nowa nakładka i chod-
nik na drodze nr 2728 E, odcinek 
w miejscowości Łyszkowice, od 
skrzyżowania z drogą wojewódzką 

nr 704 do skrzyżowania z ul. Księ-
stwa Łowickiego, czyli do końca 
miejscowości Łyszkowice oraz na-
kładka na poszerzeniu na drodze 
nr 2752 E, odcinek w miejscowo-
ści Polesie, od wiaduktu autostra-
dowego do skrzyżowania z drogą 
powiatową do Bełchowa. W pla-
nach jest też wyznaczenie zatok 
postojowych w ciągu drogi powia-
towej nr 2754 E w miejscowości 
Łowicz, ul. Jana Pawła II. Łączny 
koszt inwestycji na terenie tej gmi-
ny to 580.000 zł. 

Schetynówki powstałyby też 
w gminie Nieborów. Do progra-
mu zgłoszono drogi nr 2700 E, 
odcinek w miejscowości Mysła-
ków od przejazdu kolejowego do 
końca miejscowości Mysłaków 
oraz drogę nr 2705 E na odcinku 
w miejscowości Piaski do grani-
cy z powiatem skierniewickim 
(skrzyżowania z DP 1322 E na te-
renie powiatu skierniewickiego). 
Łączny koszt nakładek na tych od-
cinkach szacuje się na 460.000 zł. 

Partnerem powiatu w stara-
niach o dotację w programie jest 
także miasto Łowicz. Inwestycja 
o wartości 400.000 zł miałaby ob-
jąć wymianę istniejącej nawierzch-
ni chodnika w pasie drogowym 
drogi nr 2754 E na ul. Jana Paw-
ła II i ul. Stanisławskiego oraz wy-
znaczenie zatok postojowych w 
ciągu drogi powiatowej nr 2754 E, 
wzdłuż ul. Jana Pawła II.

Łącznie w ramach programu 
miałoby powstać ponad 27 km 
dróg o wartości 4.730.000 zł.  aa

Domaniewice | Inwestycje drogowe

Gmina wsparła wniosek
Na sesji Rady Gminy Doma-

niewice 29 października radni 
wyrazili jednogłośnie zgodę na 
zabezpieczenie w przyszłorocz-
nym budżecie 75 tys. zł na bu-
dowę nakładki drogi wiodącej 
od skrzyżowania z krajową 
„Czternastką” w Domaniewicach 
do skrzyżowania z drogą na Sapy. 
Byłby to wkład własny gminy 
do inwestycji, którą chciałoby 
przeprowadzić Starostwo Powia-
towe w Łowiczu.

Starostwo ubiega się o środ-
ki na inwestycje drogowe w ra-
mach przyszłorocznego rozdania 
pieniędzy z Narodowego Progra-
mu Przebudowy Dróg Lokalnych, 
czyli tzw. schetynówek. Jak wia-
domo, większą szansę na otrzyma-
nie dofinansowania mają projekty 

realizowane w partnerstwie przez 
kilka samorządów. 

Na terenie gminy Domanie-
wicach w ramach wniosku skła-
danego przez starostwo miałaby 
zostać położona nowa nakładka 
na ul. Klonowej w Domaniewi-
cach (od drogi krajowej nr 14 
do granic wsi) do znajdującego się 
już w Skaratkach skrzyżowania 
z drogą na Sapy. Łączna długość 
odcinka to 1.750 metrów. Droga 
miałaby zostać nieco poszerzona, 
rozbudowane zostałyby znajdują-
ce się po drodze skrzyżowania. 

Łączny koszt inwestycji wyli-
czono na 300 tys. zł. Z tej kwoty 
25%, czyli 75 tys. zł, zabezpieczy-
ła gmina Domaniewice. Co waż-
ne, w przypadku, gdyby po prze-
targu okazało się, że cena będzie 

niższa niż przewidywano, wów-
czas wkład gminy również będzie 
proporcjonalnie mniejszy.

Dodajmy, że w przypadku po-
zytywnego rozpatrzenia wniosku 
starostwa, przeprowadzenie inwe-
stycji byłoby kolejnymi już dzia-
łaniami na tym odcinku drogi 

w ostatnim czasie. Przypomnijmy, 
że w bieżącym roku powiat, rów-
nież w ramach schetynówek, wy-
budował na 900-metrowym odcin-
ku ul. Klonowej, od skrzyżowania 
z drogą prowadzącą na cmentarz 
do granicy ze Skaratkami, nowy 
chodnik.  kl

Łowicz | zebranie na os. dąbrowskiego

O braku miejsc parkingowych i o rondzie
47 mieszkańców  
os. Dąbrowskiego przybyło  
5 listopada na coroczne 
spotkanie z burmistrzem 
Łowicza do Szkoły 
Podstawowej nr 2.

Krzysztof Kaliński przedstawił 
na nim najważniejsze plany inwe-
stycyjne miasta na przyszły rok 
oraz dwa najważniejsze zadania 
na najbliższych kilka lat – budowę 
wiaduktu oraz modernizację miej-
skiej oczyszczalni ścieków. 

Uczestnicy zgłaszali problemy 
i zadawali pytania, m.in. na temat 
ogrodzenia, które powstało kosz-
tem chodnika przy nowo budo-
wanym bloku w miejscu dawnej 
kotłowni (patrz odrębny tekst na 
str. 11), w sprawie ulic miejskich 
i osiedlowych, chodników, proble-
mów z odpływem wody w pobliżu 
pobudowanego w ubiegłym roku 
ronda oraz braku miejsc parkingo-

wych. Pytano też o oświetlenie uli-
cy Wojska Polskiego – czy nie jest 
planowana modernizacja, ponie-
waż lampy oświetlają tam czubki 
drzew. 

Odpowiadając na te pytania, 
burmistrz wyjaśniał, że kotłow-

nia została sprzedana z należącą 
do niej działką, a takie podziały 
geodezyjne zrobione były przed 
laty. Nikt nie przypuszczał, że de-
weloper ogrodzi nowy blok. 

W sprawie oświetlenia na ulicy 
Wojska Polska wyjaśnił, że nie jest 

planowana modernizacja, ponie-
waż miasto musi budować oświe-
tlenie na ulicach, na których go nie 
ma. Ale problem ten na pewno da 
się rozwiązać, przycinając drzewa. 

Pytania dotyczące braku miejsc 
parkingowych burmistrz skomen-
tował tym, że osiedle zostało cia-
sno wybudowane, gdy samo-
chodów było znacznie mniej niż 
obecnie. O tym, jak co roku spół-
dzielnia stara się wygospodaro-
wać kolejne miejsca parkingowe, 
mówili prezes ŁSM Armand Ruta 
oraz przewodniczący Rady Nad-
zorczej Jan Kowara. Prezes Ruta 
jednak dodał, że nie można par-
kingami „zabetonować” osiedla. 

Nowy przewodniczący  
i zarząd 
Mieszkańcy dokonali wyboru 

nowego przewodniczącego, któ-
rym został Ryszard Szmajdziń-
ski, uzyskując 27 głosów i poko-
nując dotychczas sprawującego tę 
funkcję Jana Skomiała, na które-
go głosowały 22 osoby. Dokonano 
też wyboru 8-osobowego zarządu, 

do którego weszli: Daniel Wie-
lemborek, Leszek Plichta, Krysty-
na Górska, Mariusz Siewiera, Jan 
Skomiał, Marek Lewandowski, Ja-
cek Chołuj i Paweł Więcek. 

Ryszard Szmajdziński dekla-
rował, że będzie czynił starania, 
aby więcej osób włączyć w ży-
cie osiedla i ma na to wiele pomy-
słów. Pierwszym zapowiedzianym 
przez niego działaniem będzie wy-
stąpienie do Urzędu Miejskiego 
w sprawie problemów z odpły-
wem wody z ronda, aby zmusić 
wykonawcę do naprawienia tego 
w ramach gwarancji. 

Budżet obywatelski
Podobnie jak na wszystkich in-

nych osiedlach, burmistrz przed-
stawił zgłoszone wcześniej przez 
mieszkańców propozycje do bu-
dżetu partycypacyjnego. Były to: 
budowa ciągów pieszych i zago-
spodarowanie terenu poprzez na-
sadzenie zieleni przy ul. Staro-
ścińskiej i Ułańskiej przy garażach 
(w głosowaniu uzyskała 8 głosów); 
rozpoczęcie zagospodarowania 

skweru bł. Bolesławy Lament przy 
ul. Mickiewicza (22 głosy); budo-
wa chodnika po obu stronach ul. 
Wojska Polskiego (30 głosów). 
W czasie spotkania mieszkańcy 
dodali do tego jeszcze dwie propo-
zycje: założenie ogrodzonego par-
ku dla psów przy ul. Starościńskiej 
i Ułańskiej (6 głosów) oraz wyko-
nanie chodnika na ul. Słowackiego 
(7 głosów).

Jeszcze przed głosowaniem pre-
zes ŁSM apelował o poparcie pro-
pozycji budowy nowych chodni-
ków przy Wojska Polskiego. 

Do głosowania internetowe-
go i tradycyjnego, które trwać bę-
dzie od 10 listopada do 10 grudnia, 
wybrano trzy pierwsze inwestycje, 
więc zarówno chodnik na Woj-
ska Polskiego, skwer im. bł. La-
ment, jak i budowę chodników 
i nasadzenie zieleni przy gara-
żach na Starościńskiej i Ułańskiej. 
O tym, która z tych propozycji bę-
dzie ostatecznie zrealizowana, za-
decydują mieszkańcy w głoso-
waniu internetowym i osobistym 
(czytaj też na str. 3).  mwk 

zostały już 
przeprowadzone 
rozmowy z włodarzami 
wszystkich 
samorządów gminnych 
na terenie powiatu, 
które zakończyły 
się nawiązaniem 
współpracy.

Jan Skomiał (z lewej) w głosowaniu na przewodniczącego zarządu 
Osiedla h. dąbrowskiego przegrał 5 głosami z ryszardem Szmajdzińskim.  
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Oprócz chodnika, na klonowej miałaby się też pojawić nowa nakładka. 
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Gmina Zduny | złaków kościelny 

Ocalić Przytulisko – daleka droga do celu 
Charakterystyczny  
dla Złakowa Kościelnego 
110-letni budynek tzw. 
Przytuliska od dawna stoi 
pusty i popada w ruinę.

Parafia, która jest jego właści-
cielem, znalazła potencjalnego na-
bywcę dla tej nieruchomości, ale 
nie jest pewne, czy przyjdzie mu 
ocalić ten zabytkowy budynek. 

Ks. Piotr Jankowski, proboszcz 
parafii w Złakowie, powiedział 
nam, że sprawa ciągnie się od kil-
ku lat i nie wiadomo, jaki będzie 
miała finał. Nie chodzi o sprze-
daż, ale o zamianę nieruchomo-
ści. Parafia dokonała już podzia-
łu gruntów, aby było to możliwe. 
Z jednej strony chodzi więc o Przy-
tulisko i związany z nim grunt, 
z drugiej – o działkę przyległą do 
cmentarza, która spełnia rolę par-
kingu, zwłaszcza podczas pogrze-
bów czy uroczystości Wszystkich 
Świętych – gdy na cmentarz przy-
jeżdża dużo więcej samochodów 
niż w inne dni. Decyzja leży po 
stronie biskupa łowickiego – któ-
ry na zamianę gruntów musi wy-
razić zgodę oraz zainteresowane-
go nabywcy – czy nie wycofa się. 
Parafia w pełni akceptuje plany 
zamiany i przygotowuje potrzeb-
ne do tego dokumenty. Proboszcz 
zapewnił nas, że plany zaintereso-
wanego nabywcy (pochodzącego 

z terenu parafii) nie kolidowałyby 
z działalnością parafii – zdradzać 
ich jednak nie może. Dla niego to 
ważne, ponieważ kościół, plebania 
i Przytulisko stanowią jeden kom-
pleks budynków, powstały w tym 
samym czasie. Jednak parafia nie 
ma finansowych możliwości wy-
remontowania i zagospodarowa-
nia Przytuliska, dlatego pomysł 
na to, aby zrobił to ktoś inny. 

Udało nam się skontaktować 
z osobą, która jest zainteresowana 
obiektem. Nie chciała jednak zbyt 
dużo mówić o swoich planach, po-
nieważ jej zdaniem byłoby to nie-
poważne, gdyby je przedstawiała, 
nie będąc właścicielem budynku 
i nie dysponując środkami fi-
nansowymi, jakie trzeba byłoby  
w niego zainwestować. Przytu-
lisko w jego koncepcji musiało-

by zarobić na swoje utrzymanie,  
w jaki sposób – nie chce mówić. 
– Budynek jest piękny i szkoda 
byłoby, gdyby się rozpadł. Ja bar-
dzo bym chciał go uratować, ale 
przede mną jeszcze długa droga 
– przyznał zainteresowany. Dodał 
też, że jeśli parafii uda się znaleźć 
inną osobę, która finansowo spro-
sta temu wyzwaniu, to on ze swo-
ich planów zrezygnuje.  mwk

Łowicz | Inicjatywa piotra marciniaka

Zapisać historię łowickiego sportu
Z bardzo ciekawym pomysłem zgłosił się do naszej 
redakcji Piotr Marciniak, prezes Stowarzyszenia 
Historycznego im. 10 Pułku Piechoty, a jednocześnie 
zapalony miłośnik sportu, przede wszystkim piłki nożnej. 
Tym razem jego pomysł dotyczy jego drugiej pasji.

– Historia łowickiego sportu za-
wodowego, postaci z nim zwią-
zanych, czeka ciągle na upamięt-
nienie. Warto stworzyć miejsce, 
w którym znajdą swoje miejsce 
pamiątki z tej dziedziny – uważa 
Piotr Marciniak. Pomysł ten jest 
pokłosiem m.in. wydarzenia, któ-
rym był w okresie letnim mecz 
retro drużyny Pogoni Lwów z re-
aktywowaną z tej okazji druży-
ną Wojskowego Klubu Sporto-
wego 10 Pułku Piechoty (była to 
drużyna piłkarska, która działała 

w Łowiczu, w okresie między-
wojennym). Zawodnicy wystąpili 
wówczas w wykonanych specjal-
nie na tę okazję strojach piłkar-
skich sprzed 80 lat. W ostatnim 
zaś czasie w ręce Piotra Marci-
niaka trafiły stroje (bluzy i koszul-
ki) zawodników drużyny Pelikana 
Łowicz pochodzące najprawdo-
podobniej z lat 70-tych ubiegłego 
wieku.

Marciniak przekonuje, że to też 
historia warta upamiętnienia, ale 
podkreślił, że w takiej izbie pa-

mięci powinny znaleźć się pamiąt-
ki dotyczące aktywności łowiczan 
i mieszkańców okolicy, który star-
towali w różnych dyscyplinach 
sportu zawodowego, np. kolar-
stwie czy lekkiej atletyce.

Jest za wcześnie – jak stwier-
dził, aby podać jakiekolwiek kon-
kretne miejsce, gdzie przedmio-
ty te mogłyby być eksponowane 
i w jakiej formie. Rzucił jedynie, 
że Izba Historii Sportu Łowickie-
go – bo taka mogłaby być nazwa 
– mogłaby powstać w przyszło-
ści przy Klubie Sportowym Peli-
kan, może znalazło by się na nią 
miejsce w planowanym budynku, 
który spełniałby funkcję jego sie-
dziby.

Na tę chwilę Piotr Marciniak 
zaproponował, aby osoby zwią-

zane z łowickim sportem, po-
siadające w swoich zbiorach 
przedmioty z nim związane, 
a do których nie mają specjalne-
go sentymentu, przekazywały je 
na rzecz przyszłej izby. Mogą to 
być bluzy, koszulki proporczy-
ki czy znaczki. – Najważniejsze 
to zgromadzić jak najwięcej pa-
miątek, najbardziej jednak wska-
zane byłoby pozyskanie jak naj-
większej ilości zdjęć z różnych lat 
i nie chodzi tu o ich przekazywa-
nie, ale udostępnienie do zdigi-
talizowania, czyli zeskanowania 
i zapisania w postaci cyfrowej. 
W przyszłości można byłoby po-
kusić się o stworzenie prezentacji 
multimedialnej, która byłaby wy-
świetlana w izbie – powiedział. 
Zdjęcia pozwolą też np. umiej-

scowić w czasie część elementów 
ubiorów, które zostałyby przeka-
zane, bowiem z tym jest poważ-
ny problem. Stroje w czasach 
PRL często były szyte na zamó-
wienie, nie mają żadnych metek, 
oprócz tego te często były usuwa-
ne przez zawodników, ponieważ 
drażniły skórę.

Tak czy owak, pomysł został 
rzucony. Piotr Marciniak jest go-
tów koordynować akcję zbierania 
takich pamiątek. Kontakt do nie-
go: sh10pp@gmail.com.  tb

koszulki piłkarskie leżące u stóp 
piotra marciniaka w części nosili 
zawodnicy pelikana łowicz. Fason 
wskazuje, że prawdopodobnie  
w latach 70. ubiegłego wieku. 
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Łowicz | Szlachetny gest

Odnowiony pomnik harcerzy
Mimo dwukrotnego zniszcze-

nia przez nieznanych sprawców, 
krzyż przy pomniku upamiętnia-
jącym wymordowanych harce-
rzy z Wielkopolski, stojący przy 
skrzyżowaniu ulic Warszawskiej 
i Nadbzurzańskiej, został zrekon-
struowany.

Do aktu wandalizmu doszło na 
początku września. Wówczas ktoś 
celowo złamał krzyż, będący czę-
ścią pomnika. Prac naprawczych 
podjął się łowicki kamieniarz Je-
rzy Michalak, ale po dwóch tygo-
dniach od renowacji, ktoś znowu 
go umyślnie przewrócił.

– Za pierwszym razem kiedy 
leżał, założyłem sztybel i pręt, ale 
jak już drugi raz ktoś go przewró-
cił, przy kolejnej naprawie musia-
łem go trochę przyciąć, dlatego te-
raz krzyż jest nieco niżej niż był 

wcześniej. Dodałem też pod niego 
dwie podstawy granitowe – mówi 
Michalak w rozmowie z NŁ.

Prace remontowe w tym miej-
scu zostały zakończone przed 
dniem Wszystkich Świętych. Ich 
zleceniodawcą był Urząd Miej-
ski. Michalak naprawił szkodę, 
nie wziąwszy za to pieniędzy, bo 
jak podkreśla – to nie była wielka 
naprawa, w związku z czym kosz-
ta też były niewielkie. Po prostu 
uznałem, że zrobię to od siebie.

Prócz naprawy krzyża przy po-
mniku, łowicki kamieniarz od-
nowił także litery na tablicy. Po-
mnik znajdujący się na rogu ulic 
Warszawskiej i Nadbzurzańskiej 
upamiętnia sześciu bezimiennych 
harcerzy z Wielkopolski rozstrze-
lanych w tym miejscu przez hitle-
rowców we wrześniu 1939 r.  mg

Naprawiony pomnik harcerzy na skrzyżowaniu ulic Warszawskiej  
i nadbzurzańskiej. 
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Budynek Przytuliska w Złakowie kościelnym stanowi jeden kompleks z kościołem i plebanią. parafia nie ma 
możliwości wyremontowania i zagospodarowania go. 
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Jest za wcześnie, 
aby podać konkretne 
miejsce, gdzie 
przedmioty te mogłyby 
być eksponowane 
i w jakiej formie. 
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Gmina Nieborów | uroczystość patriotyczna w Julianowie 

Harcerze odznaczyli swojego przyjaciela
„Bo jakoś wciąż  o Polsce marzę, co nie jest tylko witrażem i nie komedią na scenie, ale – spełnieniem” – tymi słowami  
z wiersza „Wyspiański” autorstwa Jerzego Czecha rozpoczął i nimi zakończył swoje wystąpienie na patriotycznej uroczystości  
w Julianowie komendant Hufca ZHP w Łowiczu hm. Michał Kordecki.

Uroczystość przy kapliczce  
w Julianowie, poświęconej pa-
mięci żołnierzy poległych na tej 
ziemi w walkach o wolność i nie-
podległość Polski zorganizowano 
w sobotę 7 listopada, tradycyjnie 
z okazji zbliżającego się Świę-
ta Niepodległości. Jej uczestnicy 
wzięli udział w Apelu Poległych, 
złożyli też w kapliczce kwiaty  
i ustawili znicze przed tablicami 
pamiątkowymi, na których znaj-
dują się nazwiska poległych żoł-
nierzy i mieszkańców gminy. 

Szczególnym momentem pa-
triotycznego spotkania było wrę-
czenie przez kadrę ZHP dy-
rektorowi Gimnazjum nr 1 
w Kompinie Włodzimierzo-
wi Gratysowi Srebrnej Honoro-
wej Odznaki Ruchu Przyjaciół 
Harcerstwa, przyznanej przez ko-
mendanta Chorągwi Łódzkiej 
ZHP harcmistrz Ewę Grabarczyk. 

– Harcerstwo urodziło się 
mniej więcej wtedy, gdy zmar-

twychwstawała nasza ojczyzna 
i od samego początku harcerze 
o nią walczyli, o nią dbali i dla 
niej pracowali. Bez względu na 
to, co w tym kraju się działo, jak 
źle było, a czasem – jak dobrze, 
to ci harcerze byli i całe swoje ży-
cie oddawali ojczyźnie. Jest mi 
niezmiernie miło zawsze, kiedy 
mogę wręczyć taki maleńki znak. 
To malusieńka odznaka, ale są 
w niej serca i wdzięczność nas 
wszystkich. My byśmy sobie nie 
poradzili z dbaniem o naszą oj-
czyznę, z wychowaniem każde-
go następnego młodego pokole-
nia bez takich ludzi jak pan. Bez 
naszych przyjaciół –  powiedział 
komendant Kordecki na chwilę 
przed udekorowaniem dyrektora 
srebrnym krzyżem. 

Gdy na piersi Włodzimierza 
Gratysa zalśniła honorowa odzna-
ka, zabrał głos: – Jestem niezmier-
nie wzruszony, ponieważ zupeł-
nie się tego nie spodziewałem. 

To jest normalna rzecz –  współ-
praca z młodymi ludźmi, pomoc. 
To jest wspólny cel w zakresie 
wychowywania tych najmniej-
szych, starszych, a później tych już  
w gimnazjum, a potem – po gim-
nazjum. Spotykam tutaj swoich 

absolwentów, studentów. Traktu-
ję to jako wyróżnienie, ale przede 
wszystkim jako misję i obowiązek 
wytrwania w tej słusznie podjętej 
decyzji. 

Będziemy wam, w miarę moż-
liwości, z władzami gminy poma-

gali i tak nam dopomóż Bóg – za-
pewniał dyrektor.   

Uroczystość w Julianowie zor-
ganizowana została przez Radę 
Gminy Nieborów, wójta oraz 9. 
Szczep Drużyn Wiejskich ZHP 
„BLIH”. Po złożeniu kwiatów  
w kapliczce wyruszył sprzed niej 
przemarsz do Szkoły Podstawo-
wej w Nieborowie, gdzie gimna-
zjaliści z Kompiny dali koncert 
pieśni patriotycznych. Na szkol-
nym dziedzińcu można było po-
silić się grochówką serwowaną 
przez panie z KGW. 

Tutaj legioniści  
walczyli z Kozakami
Murowana kapliczka w Julia-

nowie upamiętnia potyczkę, któ-
rą w 1914 roku na terenie tej wsi 
i sąsiednich Bednar stoczył z Ko-
zakami oddział 5 Pułku Piechoty 
Legionów 1 Brygady Legionów 
Józefa Piłsudskiego. 21 paździer-
nika 1914 r. oddział zwiadowców 

pułku wykonywał rozkaz rozpo-
znania pozycji wojsk rosyjskich 
na wysokości Bednar i torów kole-
jowych. Żołnierze zostali wykry-
ci przez Kozaków, którzy za nimi 
popędzili. W sąsiedztwie kaplicz-
ki legioniści musieli się bronić, 
dwóch zginęło, dwaj kolejni zosta-
li ranni i zabrani z pola boju przez 
mieszkańców Julianowa, ukryci  
i opatrzeni, dzięki czemu przeżyli. 

Na ścianach kapliczki znajdu-
ją się dwie tablice upamiętniające 
legionistów i mieszkańców gmi-
ny, którzy oddali w latach 1919 – 
1920 życie, walcząc o niepodle-
głość Polski.  ewr

Łowicz | Stowarzyszenie historyczne im. 10 pułku piechoty

Patriotyczny wieczór ze zbiórką dla Kasi
Projekcja filmu „Płomienne 

serca”, degustacja gęsiny i zbiór-
ka funduszy na leczenie chorej na 
chłoniaka Katarzyny Cieślak – te 
trzy wydarzenia połączyły 7 li-
stopada Dziesiątaków z Łowicza, 
ich znajomych i gości nastrojowe-
go niepodległościowego wieczoru  
w Starej Łaźni. 

Wyjątkowy wieczór przy 
świecach i płonącym kominku 
zorganizowano z okazji zbliżają-

cego się Święta Niepodległości. 
Organizatorom ze Stowarzysze-
nia Historycznego im. 10 Pułku 
Piechoty udało się odtworzyć kli-
mat przedwojennego kina woj-
skowego. Tym razem na ekranie 
wyświetlono przedwojenne „Pło-
mienne serca” z 1937 roku – fa-
bularna opowieść o wspólnych 
losach grupy przyjaciół – ma-
turzystów odbywających razem 
służbę wojskową. 

Film został nakręcony przed 
wybuchem II wojny światowej ze 
sporym rozmachem i z udziałem 
ówczesnego Wojska Polskiego. 

Nie żyjemy  
sami dla siebie
Jeszcze zanim film wyświetlo-

no, gości uroczyście powitał pre-
zes Stowarzyszenia Historyczne-
go im. 10 PP Piotr Marciniak. Na 
jego prośbę i apel, że „nie żyjemy 
sami dla siebie i każda okazja jest 
dobra, by pomóc drugiemu czło-
wiekowi”, uczestnicy wieczo-
ru wrzucali do puszki dobrowol-
ne kwoty na leczenie walczącej  
z nowotworem Kasi Cieślak. Sfo-
tografowali się też z bannerem  
z hasłem społecznej akcji charyta-
tywnej #zapalsiedodzialania. Ze-
brano aż 1055 zł. 

Na świętego Marcina  
– najlepsza gęsina
Niepodległościowy wieczór 

był też wyjątkową okazją do de-
gustacji gęsiny, która tego dnia po 
raz pierwszy pojawiła się na sto-

łach Starej Łaźni w ramach akcji 
„Gęsina na św. Marcina”. Gęsi-
nę przygotowano po staropolsku 
– duszoną we własnym tłuszczu,  
a podano z kapustą modrą zasma-
żaną. Jak smakowała?

– Mnie się akurat trafił kawałek 
z dużą ilością kości, ale tak w ogó-
le to jest dobra. Wcześniej gęsiny 
nie jadłem, jest twardsza nieco od 
kurczaka – powiedział nam Pio-
trek, członek Stowarzyszenia Hi-
storycznego im. 10 PP, tym razem 
w cywilu. 

Gęsina zagości w restauracyj-
nym menu na dłużej, bowiem Sta-
ra Łaźnia włączyła się do grona 
150 restauracji serwujących ten 
drób i tworzących Szlak Polskiej 
Gęsiny.

Pocztówka na pamiątkę
 Specjalnie na filmowo-patrio-

tyczny wieczór i na Święto Nie-
podległości Dziesiątacy wydali 
ponad 250 szt. okolicznościowych 
pocztówek, których awers w tym 
roku nawiązuje do miejsca naro-
dzin pułku w 1918 roku, czyli do 
garnizonu w Cieszynie. Każdy-
uczestnik sobotniego spotkania,  
a tych zebrało się ponad 40, otrzy-
mał taką kartę na pamiątkę.  ewr

Walewice | hubertus 2015 

Skakali po kitę
Z okazji przypadającego 3 listo-

pada wspomnienia św. Huberta, 
patrona myśliwych, leśników oraz 
jeźdźców, w sobotę 7 listopada w 
Walewicach odbył się tradycyjny 
Hubertus, którego organizatora-
mi był Ludowy Klub Jeździecki 
Gabon oraz Stadnina Koni Wa-
lewice. Uroczystość rozpoczę-
ła się od prezentacji 23 koni oraz 
jeźdźców przed walewickim pała-
cem. Następnie uczestnicy ruszyli  
w trasę po okolicznych łąkach 

oraz polnych drogach. W tym sa-
mym czasie widzowie posilali się 
kiełbaskami pieczonymi na ogni-
sku oraz korzystali z przejażdżek 
bryczką. 

Po niemal dwugodzinnej wy-
prawie korowód jeźdźców wró-
cił na teren stadniny, gdzie odbył 
się konkurs, którego celem było 
złapanie zawieszonej nad prze-
szkodą lisiej kity. Po wielu świet-
nych skokach oddanych przez 
uczestników kitę złapał Mar-
cel Ważyński na koniu Gladia-
tor, członek klubu jeździeckiego 
Gabon. W konkursie nagrodzo-
no też trzy najmłodsze uczest-
niczki Hubertusa: Julię Miazio, 
Hannę Pawłowską oraz Magdę 
Zajcew. Nie zapomniano także  
o koniach, które zostały udekoro-
wane okolicznościowym floo. 

Po oporządzeniu swoich pupili 
jeźdźcy już na własnych nogach 
udali się na tyły pałacu, gdzie cze-
kał na nich grill z pieczonym pro-
siakiem oraz zabawa do białego 
rana w pałacowych piwnicach. 
 oprac.ewr

uroczysta chwila. komendant 
hufca zhp w łowiczu hm. michał 
kordecki dekoruje dyrektora 
gimnazjum nr 1 w kompinie 
Srebrną Odznaką honorową 
ruchu przyjaciół harcerstwa.
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Harcerski przemarsz. drużyny zhp wchodzą na teren Szkoły 
podstawowej w nieborowie. 
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Zapalili się do działania. na wieczorze niepodległościowym 
zorganizowanym w Starej łaźni przez Stowarzyszenie historyczne  
im. 10 pp na leczenie kasi cieślak zebrano 1055 zł. 

Marcel Ważyński zdobył trofeum, 
jadąc na koniu gladiatorze. 
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Punkt zapalny
Jackowice | Ludzie uważają, że 500 metrów to za mało

Mieszkańcy mówią „nie”
planom budowy wiatraka
167 mieszkańców Jackowic podpisało się pod protestem przeciwko planowanej budowie turbiny wiatrowej w ich miejscowości pod 
numerem 21. Zbieraniem podpisów w tej sprawie zajęli się z własnej inicjatywy.

W swoim piśmie do Urzędu 
Gminy podkreślają przede wszyst-
kim to, że wiatrak ma stanąć wśród 
szeregowej zabudowy wsi, w odle-
głości około 500 m od budynków. 
To ich zdaniem bardzo niewiele, 
biorąc pod uwagę fakt, że ma mieć 
wysokość około 100 m.

– Na chwilę obecną nie jest 
przesądzone, czy wiatrak powsta-
nie, bo procedura trwa – uspoka-
ja mieszkańców, za naszym po-
średnictwem, wójt gminy Zduny 
Jarosław Kwiatkowski. Przygoto-
wania do realizacji tego przedsię-
wzięcia są na wstępnym etapie. 
21 października ubiegłego roku 
inwestor, prowadzący działalność 
gospodarczą pod nazwą Usługi 
Transportowo-Sprzętowe Witex 
w Mistrzewicach koło Młodzie-
szyna, złożył do wójta wniosek 

o wydanie decyzji o środowisko-
wych uwarunkowaniach realizacji 
przedsięwzięcia. 

Gmina wystąpiła wówczas
do Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska oraz Sanepidu z pyta-
niami o to, czy potrzebny jest ra-
port oddziaływania na środowisko 
i jaki powinien być jego zakres. 
Okazało się, że inwestor musi go 
sporządzić. 

Sporządzenie raportu szło jed-
nak opornie, ponieważ inwestor 
nie dość, że nie przesyłał go bez-
pośrednio do Urzędu Gminy, to 
poprzez RDOŚ w Łodzi dostar-
czył najpierw bardzo skromne, 
pełne nieścisłości i braków for-
malnych, liczące 19 stron opraco-
wanie (styczeń 2015), potem (li-
piec 2015) znacznie większe, bo 
120-stronicowe, ale wciąż nie-
spełniające wymagań formal-
nych. Ponieważ w raporcie nadal 
były braki formalne, to dopiero
po kolejnych poprawkach i uzu-
pełnieniach (wrzesień 2015), po-
stępowanie w tej sprawie mogło 

zostać wszczęte 9 października. 
Pod względem formalnym wnio-
sek inwestora jest już kompletny.

obawy mieszkańców
Co dalej? Do 10 listopa-

da Urząd Gminy zbiera opinie
i wnioski stron, potem zostaną 
one przedstawione inwestorowi, 
aby się do nich odniósł. Wiado-
mo, że mieszkańcy Jackowic już 
w tej sprawie protestują, a swój 
wniosek mieli przygotowany już 
18 października. Ich stanowisko
w tej sprawie nie zmieni się – wia-
traka nie chcą. W rozmowie z NŁ
i w treści pisma podkreślają przede 
wszystkim bliską odległość od ich 
budynków, która – ich zdaniem 
– może niekorzystnie wpływać 
na zdrowie mieszkańców. Wia-
trak miałby powstać w odległości
0,5 km od domów, tymczasem – 
na co powołują się mieszkańcy 
Jackowic – Ministerstwo Zdrowia 
zalecało lokalizowanie elektrow-
ni wiatrowych co najmniej 2 km
od domów. 

Dodać warto, że była to odpo-
wiedź na pismo z gminy Pleszów 
z 2012 roku, której sugerowano 
zlokalizowanie elektrowni wiatro-
wych co najmniej 2-3 km od do-
mów, głównie ze względu na ha-
łas. W żaden sposób nie było to 
jednak dla gminy wiążące. Ani 
wówczas, ani obecnie nie ma jed-
noznacznych przepisów określa-
jących minimalną odległość wia-
traków od zamieszkałych domów.
W 2014 roku o sprawie tej deba-

towała sejmowa podkomisja nad-
zwyczajna do rozpatrzenia posel-
skiej poprawki do projektu ustawy 
o zmianie ustawy Prawo budow-
lane i ustawy o planowaniu i za-
gospodarowaniu przestrzennym. 
Złożyli go radni PiS opowiadają-
cy się za tym, aby wprowadzić za-
kaz budowania wiatraków o mocy 
przekraczającej 500 kW w odle-
głości mniejszej niż 3 km od do-
mów i lasów. Poprawki nie przy-
jęto. 

Mieszkańcy Jackowic obawiają 
się hałasu, efektu migotania przy 
pracy turbiny, skutków ewentual-
nej awarii turbiny górującej nad 
ich domami, ale też utraty warto-
ści ich nieruchomości, utrudnień 
w odbiorze sygnałów telefonii 
komórkowych i telewizji. Dzi-
wi ich też to, że na terenie gminy, 
gdzie jest obszar chroniony Natu-
ra 2000, środowisko naturalne – 
zwierzęta, roślinność – wydają się 
być lepiej chronione niż człowiek.

Kolejną sprawą jest obawa o 
to, że gdyby wiatrak powstał, to 

zainicjuje długotrwały konfl ikt
z jego właścicielem, który nie sta-
wił się osobiście na żadne ze spo-
tkań z mieszkańcami, jakie wy-
znaczono. 

W rozmowie z nami miesz-
kańcy wsi wyjaśnili, że spotkania 
takie miały się odbyć już w mar-
cu tego roku, potem w kwietniu.
Na pierwszym inwestora repre-
zentowali czterej pełnomocnicy, 
drugie on sam odwołał, tłumacząc 
się wyjazdem. Kolejnego terminu 
nie udało się wyznaczyć, co zda-
niem mieszkańców było wyrazem 
lekceważenia ich oraz złej woli.

wójt Kwiatkowski: 
Muszę być bezstronny
Jarosław Kwiatkowski w roz-

mowie podkreślał, że w całej spra-
wie musi być bezstronny i wydać 
decyzję – co tłumaczył mieszkań-
com. Przedstawiał im też, jak wy-
gląda procedura. 

– To naprawdę jest blisko za-
budowań, ale nie ma w naszym 
kraju jednoznacznych przepisów, 
które określają, w jakiej odległo-
ści od domów można stawiać wia-
traki, nie ma dokładnych badań
i analiz – mówi, potwierdzając to, 
co napisaliśmy wcześniej. A wia-
trak, który chce postawić inwestor, 
ma mieć wysokość wieży 73,3 
m oraz śmigła o średnicy 53 m, 
więc jego wysokość wyniosłaby
99,8 m, moc – 800 kW. 

Co do samej lokalizacji, to gmi-
na nie ma planu zagospodarowa-
nia przestrzennego i gdyby wziąć 
pod uwagę sugestie Ministerstwa 
Zdrowia, to na jej terenie nie ma 
obszarów, gdzie wiatraki mogłyby 
stanąć, czyli terenów w odległości 
2 km od zabudowań. 

nie ma 
jednoznacznych 
przepisów 
określających 
minimalną odległość 
wiatraków od 
zamieszkałych domów.

Gmina Chaśno | 150 tys. zł na przekształcenia w przedszkolach

Zmiany w przepisach to ból głowy dla gminy
Władze gminy Chąśno przygotowują się do zmian 
w przepisach dotyczących funkcjonowania 
przedszkoli. Z tego powodu ostatnia sesja rady 
gminy, 28 października, była w części sesją 
wyjazdową – radni i pracownicy urzędu oglądali 
trzy gminne placówki oświatowe, aby przekonać 
się, jaki zakres prac trzeba będzie wykonać.

Przepisy zmieniają się w całej 
Polsce. Do 1 września 2016 roku 
punkty przedszkolne działają-
ce przy szkołach podstawowych 
muszą zostać zlikwidowane
i przekształcone w przedszkola. 
Zmiana, chociaż wydaje się tyl-
ko formalnością, pociągnie za 
sobą wiele realnych problemów, 
w tym także fi nansowych, dla sa-
morządów. W budynkach szkół 
obowiązuje trzeci stopień ochro-
ny przeciwpożarowej, do tej pory 
wystarczyło to także dla punktów 
przedszkolnych. W przedszko-
lach, podobnie jak na przykład 
w szpitalach, obowiązuje jednak 
stopień drugi, bardziej restryk-
cyjny. Od przyszłego roku będzie 
wymagany także w tych przed-
szkolach, mieszczących się w bu-

dynkach szkół. Pojawią się więc 
dodatkowe wymagania. 

Na przykład, w lokalu będzie 
mogło być maksymalnie 25 dzie-
ci (na razie w gminie Chąśno nie 
powinno być z tym problemu), 
musi on stanowić zwarty kom-
pleks pomieszczeń na pierwszej 
kondygnacji nadziemnej (przed-
szkole musi mieć własne toale-
ty, łazienki, stołówkę), musi mieć 
przynajmniej dwa wyjścia, a jego 
wyposażenie musi składać się
z elementów przynajmniej trud-
no zapalnych). Warunków, okre-
ślonych w rozporządzeniu MEN, 
jest więcej.

Poza tym, oddziały przed-
szkolne będą formalnie zlikwido-
wane, a przedszkola powołane od 
nowa. Nawet jeśli zostaną w nich 
zatrudnieni ci sami wychowawcy 
i inni pracownicy, będzie trzeba
z nimi podpisać nowe umowy.

Wójt gminy Dariusz Reczul-
ski mówił nam, że wszystkie sa-
morządy znalazły się teraz w kło-
potliwym położeniu. Z jednej 

strony już w lutym powinny być 
przygotowane na zmiany, bo wte-
dy sporządza się w placówkach 
oświatowych programy pracy 
na kolejny rok. Z drugiej strony, 

wszyscy spodziewają się kolej-
nych reform, które będzie chciał 
przeprowadzić nowy rząd, w tym 
tak rewolucyjnych jak likwida-
cja gimnazjów, o czym mówi się 

coraz bardziej otwarcie. – Posta-
nowiliśmy się na razie wstrzy-
mać z podejmowaniem konkret-
nych decyzji, mając przy tym 
świadomość, że po nowym roku 

czasu będzie niewiele – mówił 
wójt w rozmowie z nami. – Bę-
dziemy teraz omawiać konkret-
ne rozwiązania na komisjach tak,
by na następnej sesji móc rozma-
wiać o konkretach. W projekcie 
budżetu chcę zabezpieczyć 150 
tys. zł na prace remontowe i bu-
dowlane związane z dostosowa-
niem budynków do przepisów. 
Może to kosztować nawet wię-
cej, bo tylko z pozoru są to drob-
ne przeróbki.

Wójt opracował wstępny plan 
organizacji przedszkoli. Jeśli ta 
propozycja uzyska akceptację 
radnych, oddziały przy szkołach 
w Błędowie i w Mastkach będą 
przeznaczone dla dzieci cztero- 
i pięcioletnich, natomiast punkt 
przedszkolny w Chąśnie dla dzie-
ci trzyletnich i ewentualnie, w ra-
zie potrzeby, także czteroletnich
z terenu całej gminy. Chodzi o to, 
aby uniknąć trudności, jaką było-
by dostosowanie jednego punktu 
zarówno dla trzy- i pięciolatków. 

– Głównym punktem do roz-
ważenia jest to, czy bardziej roz-
budowywać przedszkole w szko-
le w Błędowie, czy może jednak 
punkt przedszkolny w Chaśnie – 
mówił nam wójt. – W przypad-
ku Mastek wiadomo, że musimy 
dostosować ten budynek, dysku-
tować możemy jedynie o kon-
kretnych rozwiązaniach technicz-
nych. 

Wójt Dariusz Reczulski omawia z radnymi różne warianty przeróbek w budynku w zespole Szkół publicznych
w Błędowie. 
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Łowicz | Os. dąbrowskiego: ogrodzenie nowego bloku wzbudziło emocje

Czy to ogrodzenie jest potrzebne? 
Ale też: czy istotnie komuś przeszkadza?
Problem zwężonego chodnika na ul. Wojska Polskiego, tuż przy rondzie, był jednym z tematów spotkania mieszkańców 
os. Dąbrowskiego z burmistrzem Krzysztofem Kalińskim 5 listopada. Mieszkańcy pytali, dlaczego miasto sprzedało deweloperowi 
działkę po kotłowni wraz z dotychczasowym chodnikiem. Może sprawa nie irytowałaby ich tak bardzo, gdyby nowo powstający 
blok nie został ogrodzony, co w sposób widoczny zmniejsza wolną przestrzeń na osiedlu. 

– Jak to mogło się stać? Prze-
cież tamtędy dzieci chodzą do 
szkoły! – dało się słyszeć na ze-
braniu. Burmistrz wyjaśniał nato-
miast, że taki był dokonany przed 
laty podział geodezyjny działki 
Zakładu Energetyki Cieplnej, na 
której stała kotłownia. Chodnik 
przy niej nie był budowany przez 
miasto, ale przez Łowicką Spół-
dzielnię Mieszkaniową. Nie są-
dził też, że teren zostanie ogro-
dzony, ale – że zostanie tak, jak 
było wcześniej. – To jest zaszłość 
sprzed budowy osiedla – dodał. 

Mieszkańcy takiego tłumacze-
nia jednak nie przyjmowali. W ich 
ocenie popełniono błąd, który po-
winien być naprawiony – bo chod-
nik ma być bezpieczny.

Podobne stanowisko, ale jesz-
cze w ostrzejszych słowach, wy-
raził prezes ŁSM Armand Ruta, 
który powiedział, że zgadza się 
z mieszkańcami osiedla, że ogro-

dzenie bloku jest skandaliczne, 
ohydne i nie do zaakceptowania. 

Pozostawiając estetykę ogro-
dzenia bez komentarza, trzeba 
jednak podkreślić, że zarówno od 
strony ul. Wojska Polskiego, jak 
i Ułańskiej, chodnik przy bloku 
istnieje. Niczyje bezpieczeństwo, 
kto tamtędy chodzi, nie jest zagro-
żone bardziej niż wówczas, gdy 
ogrodzenia bloku nie było. 

W późniejszej rozmowie 
z nami Armand Ruta zdania na 
ten temat nie zmienił, mówiąc, 
że deweloper oszpecił dość ład-
ny blok ogrodzeniem, które nic 

nie daje, przed niczym nie chro-
ni. – Ktoś wydający zezwolenie 
na to powinien ocenić – czy to 
jest potrzebne? Tam był normal-
ny, szeroki chodnik, choć nie był 
w dobrym stanie, ale był. Teraz 
powstał uskok. Zdaniem prezesa, 
nowy blok ma domofony, podob-
nie jak bloki ŁSM, do których jest 
swobodne dojście i nikomu to nie 
przeszkadza. Nie pogarsza to bez-
pieczeństwa. Jego zdaniem jeśli 
takie właśnie są granice działek, 
to można byłoby rozgrodzić teren 
przyszłej wspólnoty mieszkanio-
wej, np. nasadzeniami.

Deweloper odpowiada: 
ogrodzenie 
jest konieczne
Rafał Wach, właściciel fi r-

my deweloperskiej Budra, która 
pobudowała blok przy rondzie, 
w rozmowie z NŁ powiedział, że 
musiał wykonać ogrodzenie, po-
nieważ warunkiem, jakie stawiali 
nabywcy mieszkań, były dostęp-
ne miejsca parkingowe. Obecne 
ogrodzenie nie jest tymczasowe, 
ale docelowe. Gdyby ogrodzenia 
nie było, to każdy mógłby stawiać 
samochód pod tym blokiem. To 
mogłoby się nie podobać człon-

kom wspólnoty mieszkaniowej, 
ponieważ każdy z nich kupuje 
mieszkanie z udziałem w gruncie. 
– Nie chcę, aby ktoś powiedział, 
że kupił ten teren, a teraz wszy-
scy z niego korzystają – mówi Ra-
fał Wach. Jak potem podkreślił, 
spółdzielnia jest inną formą orga-
nizacyjną niż wspólnota, bo każdy 
spółdzielca ma prawo do wspólne-
go mienia. 

Na 22 mieszkania w nowym 
bloku przypadać będzie 10 miejsc 
w garażach, które powstały na par-
terze budynku oraz 12 parkingo-
wych. Wjazd na nie będzie możli-

wy bramą od strony ul. Ułańskiej, 
sterowaną elektronicznie. Pytany 
zatem o to, czy od strony ul. Woj-
ska Polskiego ogrodzenie jest ko-
nieczne, bo może wystarczyłoby 
od strony balkonów, Rafał Wach 
deklaruje, że jest gotowy jeszcze 
to rozważyć, rozmawiać na ten te-
mat. Czy ktoś w tej sprawie się do 
niego zwróci?  mwk
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Warunkiem, jakie 
stawiali nabywcy 
mieszkań, były 
dostępne miejsca 
parkingowe. gdyby 
ogrodzenia nie było, 
to każdy mógłby 
stawiać samochód 
pod tym blokiem.

rYSZarD 
SZMaJDZiŃSKi 
przewodniczący Zarządu 
os. Dąbrowskiego

Jestem oburzony zaistniałą 
sytuacją. działkę kotłowni 
można było jeszcze podzielić, 
przecież to właściciel decyduje, 
jaką część swojej własności 
sprzedaje. dziś nie robi się 
już ogrodzeń, przeciwnie 
– w wielu miejscach, jak np. 
przed łowickim starostwem 
– one znikają i to jest 
z korzyścią dla krajobrazu. 
uważam, że urzędnicy 
z miasta powinni rozmawiać 
z właścicielem fi rmy Budra 
i mocno próbować zrobić coś, 
aby chodnik mógł być szerszy, 
by odsunąć go od jezdni. 
uważam, że teraz nie jest 
bezpiecznie i jako samorząd 
osiedla wystąpimy 
z wnioskiem o montaż barierek 
przy jezdni, aby w taki sposób 
ogrodzić chodnik. 

Po ogrodzeniu nowego bloku na os. Dąbrowskiego, chodnik na ul. Wojska polskiego jest węższy niż wcześniej. czy taka szerokość nie jest wystarczająca? 
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Aktualności
Gmina Łowicz | gimnazjum im. Janusza korczaka 

Uczą się programowania  
i konstruowania robotów 
Gimnazjum w Popowie dysponuje najprawdopodobniej jedyną w powiecie mobilną  
pracownią mechatroniczną, z wykorzystaniem której odbywają się lekcje informatyki  
z implementacją mechatroniki oraz zajęcia pozalekcyjne. 

W piątek, 30 października, 
uczniowie klasy II gimnazjum po 
raz pierwszy uruchomili samo-
dzielnie skonstruowane i zapro-
gramowane roboty. 

Mobilną pracownię mecha-
troniczną złożoną z 6 zestawów 
z elementami do składania pro-
stych robotów oraz zestaw do pro-
gramowania, udało się pozyskać 
bezpłatnie na początku tego roku 
szkolnego, za sprawą podpisa-
nia porozumienia między gimna-
zjum, gminą Łowicz, będącą orga-
nem prowadzącym dla placówki, 
a Europejskim Centrum Inicjatyw 
Obywatelskich. Jeszcze w 2013 
roku kadra tejże szkoły: Anna 
Wysocka – dyrektor Gimnazjum  
w Popowie, Magdalena Szafaro-
wicz – nauczycielka fizyki, mate-
matyki i informatyki, a także Bo-
żena Dudzińska, ucząca edukacji 
dla bezpieczeństwa i prowadząca 
zajęcia artystyczne, uczestniczy-
ły w szkoleniu „Mechatroniczna 
edukacja nauczycieli podstawą 
gimnazjum XXI wieku”, z któ-
rego uzyskały certyfikat. Pomysł 
wprowadzenia zajęć z mechatro-
niki spodobał im się tak bardzo, 
że postanowiły dołożyć wszelkich 
starań, by pozyskać mobilną pra-
cownię dla szkoły. I udało się. 

Od września tego roku do po-
mocy dydaktycznych Gimnazjum 
w Popowie dołączyło 6 zesta-
wów z elementami do składania 
prostych robotów oraz program 
komputerowy do tworzenia sa-
modzielnych oprogramowań. Od 
początku roku trwały zajęcia teo-
retyczne oraz prace nad pisaniem 
prostych oprogramowań, np. kal-
kulatora. Następnie uczniowie 
gimnazjum, pod okiem nauczy-
cielki Magdaleny Szafarowicz, 
przystąpili do konstruowania ro-

botów, które również musieli za-
programować. 

Podczas piątkowej lekcji, 30 
października, przyszedł upragnio-
ny moment, by tak powstałe pro-
ste roboty jeżdżące wypróbować 
w rywalizacji. Uczniowie klasy 
II gimnazjum zostali podzieleni 
na dwa zespoły, które ścigały się, 
czyj robot jako pierwszy dojedzie 
do celu, przy czym wyznaczoną 
trasę musiał pokonać każdy z za-
wodników. Na lekcji odwiedziła 
uczniów również dyrektor szkoły, 
Anna Wysocka, która zachęcona 
przez uczniów spróbowała swoich 
sił w sterowaniu robotem. 

– Podczas każdej lekcji z me-
chatroniki wiele się uczymy. Naj-
bardziej podoba nam się to, że 

możemy samodzielnie programo-
wać roboty – mówili zgodnie Filip 
Gawęcki i Szymon Rybiński z II b 
gimnazjum. 

Z racji podpisania porozumie-
nia, o którym mowa na począt-
ku, organ prowadzący szkołę, 
czyli gmina Łowicz, przyznały 
dodatkową godzinę tygodniowo 
na realizację przedmiotu informa-
tyka z implementacją mechatroni-
ki, które są realizowane w klasie  
II w systemie 2 godzin tygodnio-
wo przez pół roku. Uczniowie 
klas I i III tego gimnazjum mogą 
korzystać z mobilnej pracowni 
mechatronicznej w ramach zajęć 
pozalekcyjnych. 

– Cieszę się, że mam możli-
wość prowadzenia lekcji z wy-

korzystaniem tak nowoczesnego 
sprzętu. Daje to możliwość połą-
czenia wiedzy teoretycznej, którą 
moi uczniowie zdobywają na ma-
tematyce i fizyce, z jej praktycz-
nym wykorzystaniem, podczas sa-
modzielnego skręcania robotów 
i ich programowania. Pracownię 
mamy zaledwie od dwóch miesię-
cy, a już mogłabym wskazać kilku 
uczniów, którzy mają zadatki na 
programistów – mówi nauczyciel-
ka Magdaleny Szafarowicz. 

Jej opinię podziela dyrektor 
gimnazjum Anna Wysocka: – Dla 
niektórych uczniów, szczególnie 
chłopców, to świetne przygotowa-
nie do dalszej nauki w szkołach 
technicznych, a w przyszłości stu-
diów – ocenia.  aa

Wygoda | Otwarcie ekopracowni

W krainie przyrodników
5 listopada nie był zwykłym 

dniem w Szkole Podstawowej  
w Wygodzie – były występy arty-
styczne, przecinanie wstęgi, tort, 
a także lekcja przyrody, o tyle 
nietypowa, że przyglądali się jej 
wójt Andrzej Barylski, radni gmi-
ny Łowicz i rodzice. Wszystko to 
z okazji oficjalnego otwarcia eko-
pracowni „Kraina młodych przy-
rodników”.

Najpierw goście obejrzeli pro-
gram artystyczny. Uczniowie za-
prezentowali w nim sporo treści  
o przesłaniu ekologicznym, ale też 
sporo dobrego humoru. Były od-
wołania mitologiczne – rozmo-
wy bogów na Olimpie i dbający 
o Ziemię Prometeusz, aluzje do 
lektur szkolnych z różnych epok  
i przeróbki znanych współcze-
snych piosenek – wszystko to po-
kazywało, że problem wzajem-
nych relacji człowieka i świata 
przyrody jest ponadczasowy, cho-
ciaż w kilku ostatnich dziesięcio-
leciach pojawiły się zupełnie nowe 
zagrożenia, z którymi każdy z nas 
musi walczyć z osobna.

Po przedstawieniu przy-
szedł czas na przecięcie wstęgi  
w drzwiach do pracowni – małymi 
cięciami, aby jak najwięcej osób 
mogło mieć w tym udział. Dzieła 
przecięcia dokończyli uczniowie. 
Z kolei rodzice przygotowali na tę 
uroczystość okazały tort z płoną-
cymi racami.

Goście mogli naocznie przeko-
nać się o możliwościach, przynaj-
mniej niektórych, jakie dla dzieci 
i nauczycieli stwarza ekopracow-

nia, obserwowali bowiem lekcję 
dla uczniów z kl. V i VI, prowa-
dzoną przez nauczycielkę Beatę 
Tomalę. Okazało się, że dzieciom 
w tej szkole nieobce są najważniej-
sze zagadnienia z dziedziny bio-
logii, np.: budowa komórek zwie-
rzęcych i roślinnych, klasyfikacja 
gatunków czy praca ludzkiego ser-
ca. Wszystkich zaskoczył wójt Ba-
rylski, który także miał do dzie-
ci pytanie – czy kolor krwi zależy 
od rasy i pochodzenia człowieka? 
Uczniowie z Wygody jednak do-
skonale wiedzą, że skład chemicz-
ny krwi i jej budowa jest taka sama 
u wszystkich ludzi, a za czerwoną 
barwę odpowiada hemoglobina.

Ekopracownia w szkole w Wy-
godzie została utworzona dzię-
ki dofinansowaniu WFOŚiGW 
w Łodzi w wysokości 27.700 zł. 
Jest wyposażona w tablicę inte-
raktywną, rzutnik multimedialny, 
mikroskopy, symulatory procesów 
przyrodniczych i inne pomoce dy-
daktyczne. Już wcześniej były tam 
żywe zwierzęta, którymi opie-
kuje się szkoła – papuga, żółwie  
i chomik. Otwarcie miało charak-
ter symboliczny, faktyczne prze-
kazanie pracowni miało miejsce  
9 października, uczniowie mie-
li już więc czas na zapoznanie się 
z nią. 10 listopada podobna eko-
pracownia została też oficjalnie 
otwarta w Szkole Podstawowej  
w Jamnie, która podobnie jak ta  
w Wygodzie jest prowadzona 
przez Stowarzyszenie Rozwoju 
Oświaty Gminy Łowicz. O tej dru-
giej pracowni – za tydzień.  tm

uczniowie w nowej ekopracowni pracują nad modelem obrazującym 
budowę i sposób działania ludzkiego serca.
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Rywalizacja zespołów w wyścigu robotów wzbudziła wiele emocji. 
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Policjantka odpowiada 
przed sądem za sfałszowanie
protokołu str. 26
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Łowicz | Jak Okręgowa Spółdzielnia mleczarska radzi sobie z kryzysem na rynku

Nadal na podium, ale kłopotów nie brakuje
Prezes Jan Dąbrowski nie ma złudzeń: kierowaną 
przez niego Okręgową Spółdzielnię Mleczarską 
w Łowiczu czeka jeszcze wiele trudnych miesięcy. 
Skutki złej koniunktury na rynku odczuwają 
wszyscy producenci, wygrywają ci, którzy 
w trudnościach radzą sobie najlepiej.

W stawce polskich mleczarni 
OSM Łowicz ma od lat miejsce 
trzecie – ale ostatni rok ani trochę 
nie przybliżył jej do dwóch lide-
rów: grupy Mlekowita z Wysokie-
go Mazowieckiego i spółdzielni 
mleczarskiej Mlekpol z Grajewa. 
Wprost przeciwnie – Mlekowi-
ta awansowała w 2014 roku z 94. 
na 84. miejsce na liście 2.000 
największych polskich przed-
siębiorstw, z przychodem 3,88 
mld zł, większym o blisko 11% 
w stosunku do roku poprzedniego, 
Mlekpol pozostał na pozycji 89., 
z przychodem 3,61 mld zł (wzrost 
o blisko 2%), natomiast OSM Ło-
wicz spadła z pozycji 200. na 214., 
przy czym jej przychód zmalał
o blisko 2,5%, do 1,57 mld zł.

Mleczarnie mniejsze od na-
szej, ale liczące się na ogólnopol-
skim rynku, jak np. OSM Piątni-
ca, Polmlek, Koło, Giżycko, także 
w większości uzyskiwały w 2014 
roku wzrost przychodów w sto-
sunku do roku 2013: Piątnica
o 5%, Polmlek blisko 2%, Koło 
ponad 9%, Radomsko ponad 
3%, ale zdarzały się spadki, jak
w przypadku OSM Sierpc 
(-0,7%) czy OSM Giżycko (-9%). 
Widać więc, że łatwo nie jest. 

rzeka mleka 
rozlała się szeroko
Przyczyną jest gwałtowny spa-

dek cen za mleko i przetwory
z niego na całym świecie. Do-
bra koniunktura była w latach 
2007-08, potem 2012-13, ale w III 
kwartale 2014 zaczęły się ogrom-
ne spadki cen na artykuły mle-
czarskie i to na wszystkich ryn-
kach – sięgnęły nawet 30%. O ile 
przed kryzysem mleko w proszku 
można było sprzedać za 14 zł/kg, 
to obecnie uzyska się za nie już 
tylko 6 zł/kg; masło staniało z 18
do 12 zł/kg, sery z 16 na 11 zł/kg, 
mleko w sieciach handlowych
z 2,20 do 1,70 zł/litr.

Przyczyna jest 
więcej niż jedna
W ocenie prezesa Dąbrow-

skiego jest to klasyczna okreso-
wa dekoniunktura, spowodowana 

zbyt dużą podażą, będącą następ-
stwem tego, że w latach poprzed-
nich na mleku można było do-
brze zarobić i wielu rolników tę 
produkcję podejmowało. Teraz 
mleka jest na świecie za dużo. 
W tych warunkach wiele krajów, 
także rozwijających się, z który-
mi jeszcze niedawno wiązano na-
dzieję, że będą dużo kupować,
z użyciem wszelkich dostępnych 
środków broni swojego rynku. 
Szczególnie uderza to w kraje ta-
kie jak Polska, w których na gło-
wę mieszkańca wciąż spożywa 
się niezbyt wiele mleka, a pro-
dukuje się go sporo – więc wie-
le trzeba wyeksportować: z Polski 
trzeba sprzedać za granicę nawet 
30-40% pozyskiwanego mleka, 
by się nie zmarnowało. Oczywi-
ście, pod różnymi postaciami.

W obliczu spadków cen po-
stawieni więc zostali wszyscy 
producenci mleka, serów, jogur-
tów i masła – ale jedni radzą so-
bie z tym lepiej (przynajmniej 
na razie), inni gorzej. Dlaczego 
OSM Łowicz zanotowała spad-
ki przychodów, a Mlekowita sko-
kowy wzrost? Prezes Dąbrowski 
wskazuje na to, że na przychody 
w czasie kryzysu wpływ ma do-
tychczasowa pozycja rynkowa 
fi rmy, jej potencjał, możliwości 
schodzenia z cen, a także prowa-
dzenia akcji promocyjnych – a to 
zależy od tego, jakie kwoty fi rma 
może na to przeznaczyć, a jakie 
ma uwięzione, bo musi np. reali-
zować przedsięwzięcia proeko-
logiczne. W Łowiczu akurat tak 
się złożyło, że w czasie kryzysu, 
gdy potrzebna była mocna pro-
mocja, spółdzielnia musiała gru-
be miliony (ok. 30) przeznaczać 
na ekologię (patrz ramka). 

Na to nałożył się duży spa-
dek sprzedaży mleka w sieci 
Biedronka, będący następstwem 
złych wyników badań jakościo-
wych łowickiego mleka dostar-
czanego do tej sieci na począt-
ku roku. Prezes nie kwestionuje 
wprost wyników badań Biedron-
ki, ale stawia pytanie, dlaczego 
wyniki tej samej partii mleka wy-
szły źle w Biedronce, a dobrze, 
bez żadnych uwag, w stosunku 
do mleka kierowanego do sprze-
daży jako mleko „Łowickie”, ba, 
to drugie zdobyło kolejne wyróż-
nienie?

W tym kontekście Dąbrowski 
podkreśla, jak trudnym partne-
rem we współpracy są wielkie, 
będące w rękach zachodniego 
kapitału, sieci handlowe. 

Na to wszystko nałożyła się 
susza, która, wbrew pozorom, 
nie miała zasięgu kontynentalne-
go, ba, nawet w granicach Polski 
najgorzej było właśnie w central-
nych dzielnicach kraju, w których 
operuje OSM Łowicz – a już np. 
na Podlasiu padało więcej i tam 
obaj wielcy konkurenci Łowicza 
– Mlekpol i Mlekowita – skupują 
więcej mleka.  str. 14

W III kwartale 2014 
zaczęły się 
ogromne spadki cen 
na artykuły 
mleczarskie i to 
na wszystkich rynkach 
– sięgnęły nawet 30%.

woJCieCH 
waliGÓrSKi

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

Linia do konfekcjonowania krojonych serów żółtych w zakładzie w łowiczu. Sery to rentowny asortyment, sprzedaje się dobrze.

a
r

c
h

IW
u

m
 n

ł 
/ 

m
a

r
c

In
 k

u
c

h
a

r
S

k
I

UrUCHoMieNie PrZeBUDowaNeJ oCZYSZCZalNi Do KoŃCa roKU

na 20 grudnia przewidziany 
jest termin oddania
do użytku przebudowywanej
i modernizowanej 
oczyszczalni ścieków 
dla łowickiej mleczarni. 
Oczyszczalnia, posadowiona 
na lewym brzegu Bzury, przy 
ul. nadbzurzańskiej, gdy 
ją w 1996 roku budowano, 
planowana była na przerób 
400 tysięcy litrów ścieków 
dziennie, jednakże w ostatnich 
latach zdarzało się, że musiała 
przerabiać blisko milion 
litrów na dobę. prezes Jan 

dąbrowski podkreśla, że 
mleczarnia nigdy nie zatruła 
ryb w Bzurze, ale czasami, 
gdy groziło, że ścieki nie 
będą dobrze oczyszczone, 
oddawała skondensowane 
ścieki do oczyszczalni
w Błoniu. – pracowała
na granicy swoich możliwości 
technicznych – mówi
o dotychczasowym obiekcie.  
nowe urządzenia są 
już zamontowane i, co 
ważniejsze, badania pokazują, 
że oczekiwane parametry 
ścieków po oczyszczeniu 

są już uzyskiwane. Są one 
dużo lepsze, niż przewidują 
normy unijne. do wykonania 
pozostało nieco prac 
wykończeniowych,
do ofi cjalnego otwarcia –
kilka tygodni. Super nowością 
technologiczną będzie 
instalacja do przerobu 
osadów na biogaz, dzięki 
której ilość osadów
do zagospodarowania 
zostanie zmniejszona o 75%.
Więcej napiszemy
o oczyszczalni
z chwilą jej otwarcia. 
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Łowicz | Jak OSm radzi sobie z kryzysem na rynku

Nadal na podium, ale kłopotów nie brakuje
dokończenie ze str. 13

Łowicka mleczarnia liczyła 
na większy skup – a pozostał on 
na podobnym poziomie co rok 
temu, mimo że rolnicy byli goto-
wi zwiększyć produkcję i się do 
tego przygotowywali. – Mlek-
pol i Mlekowita mają więcej mle-
ka, przez to szybciej się rozwijają  
– mówi prezes. Mając więcej mle-
ka, mogą stosować lepsze ceny  
w handlowych negocjacjach.

Dochodzi do tego również 
trwające nadal rosyjskie embargo 
i utrudnienia nakładane przez ten 
kraj przy tranzycie eksportowym 
do republik środkowoazjatyckich.

85 milionów  
na inwestycje
Jan Dąbrowski nie ukrywa, że 

końca kryzysu na razie nie widać, 
więc najbliższe miesiące nie będą 
łatwe – ale też nie czeka na nie 
z założonymi rękami. Obecnie fir-
ma najwięcej zarabia na sprzedaży 
serów, jogurtów, kefirów, maślan-
ki, nieźle na twarogach i maśle, 
słabo na mleku, jeszcze gorzej ma 
się sprawa z mlekiem w proszku. 
Dlatego też spółdzielnia inwestu-
je: w tym roku wyda na inwesty-
cje prawie 85 mln zł: zwiększą 
się moce produkcyjne twarogów  
w zakładach w Kutnie i w Koninie 
oraz serka wiejskiego w Toruniu, 
kefirów i maślanki w Kutnie i So-
snowcu, jogurtów i serków homo-
genizowanych w Kaliszu. 

Łącznie, jak podkreśla prezes, 
w ciągu minionych lat OSM Ło-
wicz przeznaczyła na inwestycje 
ponad 200 milionów złotych. 

Kurs nadal  
na samodzielność
Jeśli widać, że na trudnym ryn-

ku lepiej radzą sobie najwięksi, to 
wracać może pytanie o przyłącze-
nie się łowickiej OSM do którejś  
z dwóch największych polskich 
mleczarni. Przypomnijmy, że  
w początkach tego roku propozycja 
taka została sformułowana przez 
jednego z większych dostawców, 
temat był omawiany, spółdzielcy 
postanowili jednak, że OSM Ło-
wicz będzie nadal samodzielnym 
podmiotem. Odtąd temat oficjalnie 
nie powrócił, choć prezes Dąbrow-
ski wie, że niekiedy przewija się  
w indywidualnych rozmowach.

Obecnie coraz większą, pro-
centowo, część udziałowców spół-
dzielni stanowią rolnicy z róż-
nych stron Polski, nieraz bardzo 
już od Łowicza odległych. Skoro 
ich małe spółdzielnie kiedyś się 
już do OSM Łowicz przyłączy-
ły, to tym bardziej teraz, gdyby 
ktoś ich przekonał, że warto, jako 
duża spółdzielnia, przyłączyć się 
do jeszcze większej, nie mieliby 
oporów, by podjąć taką decyzję. 

Prezes sam jest jednak ta-
kiemu krokowi przeciwny. Po 
pierwsze ze względów czysto 
biznesowych: nie można wy-
kluczyć, że kiedyś rachunek 

zysków i strat może takie roz-
wiązania dyktować, na razie 
jednak nie ma takiej potrzeby. 
– Nie mamy braku płynności fi-
nansowej, widzę perspektywy 
wyjścia z dołka, poczyniliśmy 
w tym kierunku cały szereg inwe-
stycji – mówi. – Szkoda byłoby, 
gdyby przy załamaniu koniunk-
tury podejmować takie decyzje, 
skutkujące utratą wypracowanej 
pozycji i cennej marki – dodaje.

Przeciwny ewentualnej konso-
lidacji jest także z powodów spo-
łecznych: przejęcie OSM Łowicz, 
na jakichkolwiek by to się odbyło 
warunkach, oznaczałoby zawsze 
redukcję niemal do zera zakłado-
wej administracji i służb, tylko kil-
ka najważniejszych osób znala-
złoby pracę u nowego właściciela. 
Redukcje zatrudnienia w samym 
Łowiczu byłyby więc olbrzymie, 
wiele zleceń utraciłyby też firmy 
zewnętrzne współpracujące obec-
nie z OSM Łowicz. Dla Łowicza 
byłby to cios. 

Na razie, mimo trudnej sytu-
acji na rynku, takiej potrzeby nie 
ma, choć wyniki za rok 2015 będą 
pewnie jeszcze słabsze od ubie-
głorocznych. Mimo to OSM Ło-
wicz ma pewne trzecie miejsce 
w krajowym rankingu firm mle-
czarskich, rozwija się, inwestu-
je i nie rezygnuje z walki o nowe 
rynki. Wszak kryzys kiedyś się 
skończy, mleko znów stanie się 
towarem poszukiwanym. Pytanie 
tylko: kiedy? 

Łowicz | zespół Opieki zdrowotnej

Bez nowego kontraktu
– Dostaniemy do podpisania aneksy do połowy  
przyszłego roku, bez możliwości negocjacji – powiedział 
nam dyrektor szpitala w Łowiczu, Jacek Kaniewski,  
na temat perspektyw finansowych na przyszły rok.

Oczekiwane tak przez niego, 
jak i przez innych dyrektorów 
szpitali nowe kontrakty z Narodo-
wym Funduszem Zdrowia nie są 
na 2016 roku planowane. Pozo-
staną na poziomie tegorocznym, 
przy czym już rok temu negocja-
cji nie było, jedynie roczne anek-
sy, według stawek, które obowią-
zywały od 2012 roku.

Jak nam powiedział dyrektor 
Kaniewski, kontrakt całego ZOZ 

(szpitala i poradni) wynosi oko-
ło 23 mln zł. Utrzymuje się na 
tym poziomie od czasu, gdy szpi-
tal stracił pogotowie ratunkowe, 
na które kontrakt wynosił około 
2 mln zł. – Realizujemy plan fi-
nansowy do 1%, zadłużenie nam 
nie rośnie, ale tak funkcjonować 
jest nam coraz trudniej, ponieważ 
zmieniają się przepisy, wyma-
gania, a finansowanie nie rośnie  
– mówi dyrektor. 

W ubiegłym tygodniu Jacek 
Kaniewski brał udział w spotka-
niu dyrektorów szpitali z dyrek-
tor łódzkiego oddziału NFZ, Jo-
lantą Kręcką, która przekazała 
informację o tym, że aneksy będą 
tylko na pół roku. Nie zostało to 
dobrze przyjęte, ponieważ swo-
je plany finansowe placówki mu-
szą przygotować na cały rok,  
a nie mają danych na drugie półro-
cze. – Wszyscy czekamy na wy-
bór nowego ministra zdrowia i de-
cyzje dotyczące NFZ, bo przecież 
partia, która przejmuje władzę, 
zapowiadała likwidację funduszu  
– mówi dyrektor. – Czekamy na te 
rozwiązania polityczne.  mwk

Łowicz | II LO wciąż ze służbami mundurowymi

Porozumienie przedłużone i rozszerzone
II LO im. Mikołaja Kopernika 

w Łowiczu przedłużyło współ-
pracę ze służbami mundurowy-
mi działającymi w Łowiczu, któ-
rej efektem jest prowadzenie klas 
o profilu obrona i bezpieczeństwo 
publiczne, a także inne działania 
edukacyjne podejmowane w cią-
gu roku – wyjazdy i wydarzenia 
w szkole, lekcje i programy z za-
kresu bezpieczeństwa.

Porozumienie podpisali 3 li-
stopada dyrektor szkoły Dorota 
Urbańska, starosta łowicki Krzysz-
tof Figat, komendant PSP w Ło-
wiczu st. bryg. Jacek Szeligowski, 
komendant KPP w Łowiczu insp. 
Jacek Banachowicz oraz prezes 
OSP Łowicz Marek Przyżycki. 

Jest ono powtórzeniem i roz-
szerzeniem podobnego porozu-
mienia zawartego w ubiegłym 

roku, wówczas bez Ochotniczej 
Straży Pożarnej, chociaż i ona ak-
tywnie współuczestniczyła w ży-
ciu szkoły, chociażby ze względu 
na to, że wielu uczniów jest jedno-
cześnie jej członkami. Współpra-
ca w ostatnim roku była dobrze 
oceniana przez wszystkich sy-

gnatariuszy porozumienia, a tak-
że przez uczniów. Jej przykładem 
mogą być ćwiczenia służb mun-
durowych, w których uczniowie 
II LO biorą udział jako pozoran-
ci, czy uroczyste ślubowanie klas 
pierwszych – o czym pisaliśmy  
w poprzednim numerze NŁ. tm

Łowicz | nauka zawodu w zSp nr 1 

Egzaminy na samochodach
Dwa kolejne samochody  

– Citroena Saxo i Forda Escorta 
– otrzymał Zespół Szkół Ponad-
gimnazjalnych Nr 1 w Łowiczu. 
Uczniowie kształcący się w tej 
szkole na mechaników samocho-
dowych będą je rozbierać na czę-

ści, składać oraz zdawać „na nich” 
praktyczne egzaminy zawodowe. 

Samochody te pochodzą ze 
skierniewickiej stacji demontażu 
pojazdów Stal-Car i zastąpiły do-
tychczas używane do nauki zawo-
du samochody Fiat Punto i Re-

nault Clio. Je też, około pół roku 
wcześniej, dostarczyła nieodpłat-
nie szkole ta sama firma. 

– Samochody te, jak też silniki, 
skrzynie biegów, sprzęgła, osie sa-
mochodowe z układem hamulco-
wym itd., służą uczniom w dosko-
naleniu umiejętności praktycznych 
– powiedział nauczyciel przedmio-
tów zawodowych z ZSP nr 1, Jacek 
Podleśny.  mak 

kocierzew Płd. | Wniosek złożony 

Gmina stara się o „schetynówkę”
Gmina Kocierzew Południo-

wy złożyła 30 października  
w Urzędzie Wojewódzkim  
w Łodzi wniosek z prośbą o do-
finansowanie przebudowy gmin-
nej drogi łączącej Kocierzew Po-
łudniowy z Północnym, którą 
zamierza wykonać przy współ-

pracy ze Starostwem Powiato-
wym w Łowiczu. 

Wniosek złożony w ramach 
Programu Rozwoju Gminnej i Po-
wiatowej Infrastruktury Drogowej 
na lata 2016-2019 dotyczy wyko-
nania nakładki na 700-metrowym 
odcinku drogi łączącej dwie gmin-

ne miejscowości oraz przebudowy 
skrzyżowania z drogą powiatową 
nr 2707, prowadzącą od Łowicza. 
Jeżeli inwestycja zakwalifikuje się 
do projektu, Gmina Kocierzew Po-
łudniowy zyska w programie do-
datkowe 3 punkty za partnerstwo. 
Łączny koszt wykonania inwesty-
cji to kwota 180 tys. zł. Starostwo 
powiatowe przyjętą na ostatniej se-
sji uchwałą zabezpieczyło 30 tys. 
zł na dofinansowanie inwestycji. aa 

RZut OkieM | nagrOdzenI na gmInneJ SeSJI 

Przed rozpoczęciem obrad Rady Gminy 
kocierzew Południowy, 28 października, 
wójt Agnieszka Wojda wręczyła nagrody 
za zajęcie miejsc na podium oraz udział 
w gminnym konkursie na najładniej 
zagospodarowaną przydomową 
oczyszczalnię ścieków. przypominamy, iż 
laureatem I miejsca został Sylwester tomala z Lipnic. 
na miejscu II znalazła się Wioletta miazek z Jeziorka 
południowego, zaś trzecie miejsce podzielili andrzej 
Wojda z łaguszewa i marta raróg z kocierzewa 
południowego, którym nagrodę przyznano ex 
aequo. na gminne spotkanie przybyła też grażyna 
Brzozowska, która odebrała upominek w postaci 
dyplomu i książki za udział w konkursie. aa a

g
n

Ie
S

zk
a

 a
n

tO
S

Ie
W

Ic
z

Sygnatariusze w komplecie. Współpraca ma przynieść korzyści 
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Gmina Bielawy | radni zdecydowali: 

Podatki nie wzrosną
Rada Gminy Bielawy na sesji 28 października, uchwaliła wysokość stawek podatkowych 
na przyszły rok. Po tegorocznej, dotkliwej dla mieszkańców suszy, podwyżek nie 
będzie. Na dotychczasowym poziomie utrzymano też wysokość taryf za wodę.

Dobre dla mieszkańców gminy 
decyzje w sprawach podatkowych 
podjęto na sesji jednogłośnie. W 
uchwale w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta przyjmo-
wanej jako podstawa podatku rol-
nego, sprowadzono ją (z ustalone-
go przez GUS poziomu 53,75 zł 
za decytonę) do poziomu 43,20 
zł/dt, czyli dokładnie takiego, jaki 
obowiązywał w gminie Bielawy 
w latach 2014 i 2015. 

 Jeśli chodzi o podatek od nie-
ruchomości, to on również nie 
ulegnie zmianie. Stawki podatku 
od gruntów będą wynosiły: 0,48 
zł od 1 m 2 powierzchni zwią-
zanej z prowadzeniem działal-
ności gospodarczej; 2,78 zł od 1 
ha powierzchni pod wodami po-
wierzchniowymi stojącymi lub 
płynącymi jezior i zbiorników 
sztucznych; 0,12 zł od 1 m 2 po-
zostałych gruntów, w tym zajętych 
na prowadzenie odpłatnej działal-
ności pożytku publicznego. Staw-
ki podatku od budynków lub ich 
części wyniosą natomiast: 0,41 zł 
od 1 m2 powierzchni użytkowej 
budynków mieszkalnych, więk-
szych niż 270 m2; 13,75 zł od 1 
m2 powierzchni budynków zaję-
tych na prowadzenie działalności 
gospodarczej; 6,30 zł od 1 m2 po-
wierzchni budynków zajętych na 
prowadzenie działalności gospo-
darczej w zakresie obrotu kwali-

fi kowanym materiałem siewnym; 
4,65 zł od 1 m2 budynków zwią-
zanych z udzielaniem świadczeń 
zdrowotnych oraz 5,42 zł od 1 
m2 pozostałych budynków. Nie-
zmiennie 2 % wartości wyniesie 
podatek od budowli. 

Z podatku od nieruchomości 
zwolniono budynki mieszkalne 
do 270 m2, nieruchomości zaję-
te na cele: ochrony przeciwpo-
żarowej, realizacji zadań kultu-
ralno-oświatowych, zapewnienia 
porządku publicznego i bezpie-
czeństwa, a także budowle służące 
zaspokojeniu potrzeb zaopatrze-
nia mieszkańców w wodę. 

Wysokość stawek podatku 
od środków transportowych jak 
zwykle uzależniona jest m.in. 
od wieku pojazdów, liczby osi, 
wpływu na środowisko oraz do-
puszczalnej masy całkowitej. Zo-
stały one określone w tabelach 
załączonych do uchwały podat-
kowej i również utrzymane na 
poziomie ubiegłorocznym. Rol-
nicy – płatnicy podatku rolne-
go – zwolnieni są z podatku od 
przyczep. Z podatku od środków 
transportowych zwolnione są tak-
że szkolne autobusy. 

Na tej samej sesji Rada Gmi-
ny Bielawy zaktualizowała też, 
w drodze uchwały, wzór formu-
larza deklaracji podatku od nie-
ruchomości w punkcie mówią-

cym o gruntach pod wodami 
powierzchniowymi stojącymi 
lub płynącymi jezior i zbiorni-
ków sztucznych (wcześniej była 
mowa o gruntach pod jeziorami 
lub zbiornikami retencyjnymi). 

Równocześnie z podjęciem 
uchwał przez radę i opierając się 
na jej stanowisku, wójt gminy 
Bielawy Sylwester Kubiński za-
powiedział, że nie będzie niko-
mu umarzał należnych gminie 
podatków z powodu suszy, bo ta 
dotknęła wszystkich w podobny 
sposób. Gdyby na tej podstawie 
umorzyć podatek jednemu rolni-
kowi, analogicznie należałoby po-
stąpić ze wszystkimi. Możliwe jest 
natomiast, w uzasadnionych przy-
padkach, rozłożenie na raty lub 

odroczenie płatności na wniosek 
podatnika. 

Taryfy za wodę 
bez zmian
Jeśli chodzi wysokość taryf 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę, 
to Rada Gminy Bielawy na wnio-
sek wójta Sylwestra Kubińskiego 
nie zdecydowała się na podwyż-
kę. Gminne komisje były w tej 
sprawie jednomyślne. W mocy 
na rok 2016 pozostawiona została 
uchwała z 27 listopada 2013 r., na 
mocy której stawki wynoszą: 

1,90 zł netto plus 8% VAT (czy-
li 2,05 zł brutto) za 1 m3 wody dla 
odbiorców indywidualnych;

3,45 zł netto plus 8% VAT (czy-
li 3,73 zł brutto) za 1 m3 wody dla 
celów produkcyjnych i usługo-
wych. 

Stała miesięczna opłata abona-
mentowa od każdego przyłącza 
wodociągowego wynosi 1 zł net-
to +8% VAT, czyli 1,08 zł brutto.

Podstawowym argumentem 
przeciw podwyżce był ten, że nie 
można odpowiedzialnością za de-
fi cyty spowodowane przez nie-
uczciwych odbiorców obarczać 
tych, którzy sumiennie rozliczają 
się z każdego metra. 

– Pewnie, że to zużycie było po-
tężne, że brakowało tej wody w 
okresie letnim (...) Ci, którzy pła-
cą uczciwie, po podwyżce musie-
liby płacić więcej, rekompensując 
te straty, które ponieśliśmy przez 
nieuczciwych – powiedzmy sobie 
szczerze – odbiorców wody. By-
wały sytuacje, że niektórzy pod-
lewali wbrew wydanym zakazom, 
które wydaliśmy i nie patrząc na 
to, że niektórzy na końcówkach 
sieci w ogóle wody nie mieli. Sy-
tuacja była taka, jaka była – tej so-

lidarności niektórzy nie przestrze-
gali. Powiem więcej, niektórzy tę 
wodę próbowali bezczelnie kraść, 
bo jeżeli jest plomba zerwana raz i 
drugi z licznika, czy rozkręcone są 
dojścia do licznika i woda się leje, 
to jak to nazwać, jeżeli nie kradzie-
żą? Takie przypadki będziemy su-
rowo karać. Każdy, kto próbuje 
kosztem pozostałych mieszkań-
ców korzystać z wody, na pewno 
musi to odczuć fi nansowo na wła-
snej skórze – mówił wójt.  ewr

SYlweSTer KUBiŃSKi
wójt gm. Bielawy

nie podnosimy na rok 
następny żadnego z 
podatków i opłat. W taki 
sposób możemy pomóc, 
jako samorząd, naszym 
podatnikom – rolnikom i 
mieszkańcom. natomiast, 
żeby nie było tak różowo, 
radni również zalecają mi, 
by nie umarzać podatków 
z powodu suszy, dlatego że 
susza dotknęła wszystkich i 
jeżeli już umarzać – to albo 
wszystkim, albo nikomu. 
dlatego też ja nikomu 
nie umorzę podatku z 
powodu suszy. możemy w 
szczególnych sytuacjach 
odroczyć lub rozłożyć na 
raty płatność, natomiast 
umorzeń nie będzie.

ci, którzy płacą 
uczciwie, po podwyżce 
musieliby płacić 
więcej, rekompensując 
te straty, które 
ponieśliśmy przez 
nieuczciwych.

wójt gminy Bielawy 
Sylwester kubiński

Gmina kiernozia
Remonty 
przepustów 
i przebudowa 
drogi w Wiśniewie
Przebudowę części 
drogi gminnej w Wiśniewie 
oraz remonty bieżące dróg 
na terenie gminy Kiernozia 
rozpoczęło 
Przedsiębiorstwo Robót 
Inżynieryjno-Drogowych 
z Łowicza. 
W Wiśniewie przebudowany 
zostanie odcinek drogi 
o długości 585 metrów. 
Zostanie tam ułożona 
podwójna warstwa asfaltu
na podbudowie z kruszywa. 
W ramach remontów 
bieżących dróg gminnych, 
które mają być wykonane 
jeszcze przed tegorocznym 
sezonem zimowym, 
wymieniony zostanie 
przepust na drodze 
w Natolinie, uzupełniona 
zostanie nawierzchnia 
na przepuście w Różanowie, 
tak samo – na przepuście 
w Wituszy. 
Ponadto wykonany zostanie 
remont nawierzchni 
przy domu nauczyciela 
w Kiernozi 
oraz remont poboczy 
na przepuście w Jerzewie.
Gmina zapłaci 
za budowę drogi w Wiśniewie 
oraz remonty przepustów 
i dróg z własnego budżetu 
146.106,60 złotych. Roboty 
powinny zostać zakończone 
do końca listopada. mak 
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edukacja | echa pomysłu likwidacji gimnazjów

Z dużą rezerwą, albo wprost przeciw
Gdy tylko, jeszcze przed ogłoszeniem składu nowego rządu,  
Prawo i Sprawiedliwość zapowiedziało, że zamierza zrealizować swój plan 
likwidacji gimnazjów i wydłużenia za to szkoły średniej (czyli, z pewnymi 
korektami, powrotu do stanu sprzed reformy oświatowej w roku 1999),  
od razu wzbudziło to dyskusje. My zapytaliśmy, co sądzą o tej propozycji, 
kilku dyrektorów, nauczycieli i samorządowców z naszego terenu.  
Oto zestaw ich wypowiedzi.

 Andrzej Barylski, wójt gmi-
ny Łowicz, która jest organem 
prowadzącym dla kilku szkół 
wiejskich, w tym także gimna-
zjum w Popowie, do pomysłu 
podchodzi sceptycznie.

– Nie wyobrażam sobie tego. 
To spowoduje ogromne problemy 
logistyczne, finansowe i organiza-
cyjne – mówi w rozmowie z re-
porterem NŁ. 

Ponadto obawia się, że plano-
wana reforma może doprowadzić 
do zamknięcia niektórych szkół 
wiejskich, gdyż każda z nich utra-
ci jeden rocznik, który odejdzie do 
szkół powiatowych. Konsekwen-
cją będzie zmniejszenie subwen-
cji oświatowych dla szkół. Mniej 
uczniów oznacza też zwolnienia 
nauczycieli. Póki co, wójt gminy 
Łowicz nie chce jednak mówić za 
dużo na temat reformy, gdyż jest 
ona dopiero na etapie projektu. 

 Danuta Zakrzewska, dy-
rektor Okręgowej komisji eg-
zaminacyjnej w Łodzi, przy-
znaje, że zastanawiała się nad 
pomysłem likwidacji gimnazjów, 
gdy tylko o nim usłyszała. – Po 
16 latach funkcjonowania może-
my ocenić, że szkoły te znalazły 
swoje miejsce na mapie edukacyj-

nej polskiego szkolnictwa. Wyniki 
egzaminów pokazują, że poziom 
wiedzy uczniów rośnie – mówi 
Zakrzewska, oceniając od strony 
swojej obecnej pracy. 

Jej zdaniem szkół tych nie po-
winno się teraz likwidować, ale 
wrócić do założeń, jakie przy-
świecały ich zakładaniu: klasy w 
gimnazjach miały być mniej licz-
ne, nauczyciele najlepsi z naj-
lepszych, zwłaszcza tacy, którzy 
radzą sobie z realizacją roli wy-
chowawczej, mieli też być – ze 
względu na pracę z młodzieżą  
w trudnym wieku – lepiej wyna-
gradzani niż nauczyciele w szko-
łach ponadgimnazjalnych. Trzeba 
więc te szkoły wzmocnić dobrą 
kadrą. 

Dziś do tego dodaje, że gim-
nazja miały też być bardziej na-
stawione na kształtowanie postaw 
uczniów, oczywiście bez zanie-
dbywania zdobywania wiedzy  
i umiejętności. – Gimnazjum obej-
muje taki okres w życiu młodego 
człowieka, gdy on chłonie wszyst-
ko i to trzeba dobrze wykorzystać. 
Jak przy tym zaznacza – ważna 
jest też dyscyplina, bo, wbrew po-
zorom, młodzież woli, gdy są ja-
sno określane zasady postępowa-
nia i granice swobody. 

 Jolanta urbanek, dyrek-
tor Gimnazjum nr 1 Łowiczu, 
przyznaje, że nie ma do końca wy-
robionego zdania na temat tych 
planów. Nie ma przecież jeszcze 
projektu ustawy, więc nie ma ofi-
cjalnej dyskusji na ten temat, któ-
rą można by śledzić. Ma nadziej, 
że zanim decyzja zapadnie, bę-
dzie ona dobrze przeanalizowana. 
Jako dyrektor gimnazjum jest jed-
nak zaniepokojona, pełna obaw, co 
stanie się z jej pracownikami, z nią, 
gdyby szkoła miała być zlikwido-
wana. Czy dla wszystkich znajdzie 
się miejsce w innych placówkach? 

Jolanta Urbanek pamięta, że 
gdy szkoły te powstawały, to był 
entuzjazm i mówiło się, że mają 
tam trafić najlepsi nauczyciele. 
Problemy jednak były i wkrótce 
wszyscy na gimnazja narzekali. 
Wiązało się to z nagromadzeniem 
dużej liczby młodzieży w najtrud-
niejszym dla niej wieku w innym 
miejscu. – Bardzo dużo pracy 
kosztowało nas wypracowanie me-
tod pracy z nimi, wypracowanie 
profilaktyki i dziś pracuje nam się 
dobrze – mówi dyrektor. Dodaje, 
że dziś gimnazjum jest inną szkołą 
niż przed 16 laty. – Młodzieży jest 
mniej, nie mamy problemu agre-
sji, przemocy, palenia w szkole, 

choć oczywiście nie wszyscy nasi 
uczniowie dobrze opanowują pod-
stawę programową – dodaje. 

 Renata Hymka, pedagog 
w Gimnazjum nr 2 w Łowiczu, 
nie odczuwa szczególnie dotkliwie 
tego, że pracuje z młodzieżą w naj-
trudniejszym wieku. 

Jak podkreśla, każdy nastolatek 
musi – bardziej czy mniej burzli-
wie – przeżyć okres swojego doj-
rzewania. On może przypaść na 
szkołę podstawową, gimnazjum 
czy liceum. Charakterystyczny 
dla tego okresu czas „burzy i na-
poru” nie zniknie, jeśli zostaną zli-
kwidowane gimnazja. Zasadni-
cze pytanie, jakie się nasuwa, jest 
takie, czy lepiej jest, gdy ten czas 
przeżywają w większej grupie ró-
wieśników czy mniejszej. – Dla 

młodszych dzieci to może lepiej 
jest, gdy nastolatki nie są z nimi  
w jednej szkole, ale nie możemy 
mówić, że bezpieczniej, bo mło-
dzież nie stanowi przecież dla 
nich zagrożenia. Powiedziałabym,  
że jest wtedy bardziej komfortowo, 
gdy są oddzielnie. 

Jak podkreśla – za to, że mło-
dzież przeżywa swój okres doj-
rzewania, nie można winić gim-
nazjów, bo to gdzieś musi się 
„zadziać”. Na to, jak to się od-
bywa, wpływ ma wiele czynni-
ków: rodzina, szkoła, środowisko,  
w którym młodzież żyje, ale też 
media, które kreują pewne modele 
ludzkich zachowań. Jak dla niej to 
są procesy normalne i można so-
bie z nimi poradzić. 

Szkoła natomiast musi sobie 
wypracować metody radzenia so-

bie z młodzieżą i jej zdaniem  
w Gimnazjum nr 2 w Łowiczu to 
się udało. Burzenie tego – jej zda-
niem – nie miałoby sensu. Oczy-
wiście, gdyby system oświaty 
zmienił się, to konieczne było-
by wypracowanie nowych metod 
pracy, ale to mogłoby zająć kil-
ka lat.

 Agnieszka Wojda, wójt 
gminy kocierzew Południo-
wy, na terenie której znajdują się 
dwa gimnazja: stowarzyszeniowe 
w Łaguszewie i funkcjonujące w 
oparciu o Kartę Nauczyciela gim-
nazjum w Kocierzewie Południo-
wym, nie kryje, że sam pomysł 
utworzenia gimnazjów od począt-
ku nie wydawał się jej być do-
brym. Podkreśla jednak, że skoro 
gimnazja powstały, a szkoły prze-
szły tak potężną reformę i dosto-
sowały podstawę programową do 
obecnego systemu, to wielką re-
wolucją będzie ich likwidacja. 

Przyznaje, że obawia się kosz-
tów, jakie gmina będzie musia-
ła ponieść, jeśli projekt zostanie 
wprowadzony w życie. Zwraca 
też uwagę na fakt, iż w momencie, 
kiedy ostatni rocznik gimnazjali-
stów będzie kończył edukację, na-
stąpi konieczność redukcji etatów. 
Agnieszka Wojda nie chce wyro-
kować, czy jest to dobry, czy zły 
pomysł, bo to będzie można oce-
nić dopiero za parę lat. Zastanawia 
się jednak, czy nie lepiej skupić się 
na szkoleniach dla kadr nauczy-
cielskich i dopracowaniu podsta-
wy programowej, skoro gimna-
zja wymagają reform, zamiast 
na przeprowadzaniu rewolucji  
w szkołach. 
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 Witold klajs, przewodni-
czący łowickiego oddziału 
ZNP, ma do tej propozycji nega-
tywny stosunek, tak jak Zarząd 
Główny ZNP. W rozmowie z nami 
podkreślił, że jest to zupełnie nie-
przemyślana propozycja, która 
przyniesie za sobą wiele trudnych 
konsekwencji, np. konieczność 
zwolnienia nawet 100 tys. nauczy-
cieli – jak wynika z analizy ZNP. 

– Likwidacja gimnazjów 
nie rozwiąże problemów, któ-
re mamy z młodzieżą, pójdą one 
razem z nią do szkół podstawo-
wych. Chodzi głównie o proble-
my wychowawcze, np. z agresją. 
W tym temacie w szkołach tych 
dużo już zrobiono, ale jeszcze 
wiele jest do zrobienia – powie-
dział. – Pieniądze, które zostaną 
wydane na tę reorganizację, bo 
na pewno będzie ona kosztow-
na, mogłyby być spożytkowane 
dużo lepiej – uważa. Wprowa-
dzenie reorganizacji to dla nie-
go marnowanie kilkunastu lat 
dorobku i zdobytych doświad-
czeń. W jego ocenie gimnazja 
pod względem wychowawczym i 
edukacyjnym wcale nie wypada-
ją obecnie źle, powiedział nawet z 
przekonaniem, że się sprawdziły.

– Nie wyobrażam sobie, aby 
takie zmiany w oświacie nie 
były konsultowane w środowi-
sku związków zawodowych. ZNP 
czeka jednak przede wszystkim 
na oficjalną informację o tym, 
że zamiar likwidacji gimnazjów 
faktycznie będzie wprowadzany  
w życie – podkreśla jednak Klajs. 
– Dotąd mamy bowiem wiele wy-
powiedzi polityków, takich wy-
puszczanych „balonów”, chyba po 
to, aby zorientować się, jak pomysł 
ten zostanie przyjęty – uważa.

 Witold Nodzak, przewod-
niczący komisji Międzyzakła-
dowej NSZZ „Solidarność” 
Pracowników Oświaty i Wy-
chowania w Łowiczu, pokre-
ślił, że jeśli do reformy faktycznie 
miałoby dojść, to związkowcom 
będzie zależało, aby nie dopu-
ścić do zwolnień nauczycieli. 
Podkreśla, że będzie to wyma-
gało „dogadania się” samorzą-
dów powiatowych z gminnymi. 
Argumentuje, iż jest to zadanie 
możliwe do wykonania, gdyż  
w gruncie rzeczy liczba uczniów 
nie zmieni się, tyle że będą oni 
kontynuowali naukę  w szkołach 
wyższego szczebla o rok wcze-
śniej. 

Witold Nodzak podkreśla, że 
jako nauczyciel z wieloletnim 
stażem prowadził zajęcia w szko-
łach różnych szczebli i podkreśla, 
iż jego zdaniem – zanim powsta-
ły gimnazja – uczyło się lepiej. 
Przyznaje, że dzieci w tym wie-
ku sprawiają więcej problemów 
wychowawczych. Nie jest jednak 
pewien, czy jest to spowodowane 
wprowadzeniem gimnazjów, czy 
zmieniającą się młodzieżą. 

 elżbieta Skoneczna, dy-
rektor i LO w Łowiczu, uważa, 
że sprawa jest złożona i trudno 
byłoby sformułować jednoznacz-
ne stanowisko na ten temat, sama 
by się jednak nie podpisała pod 
wygaszeniem gimnazjów, bo ro-
dzi to zbyt wiele problemów. 

– Z jednej strony, jako dyrek-
tor liceum, mogę widzieć w tym 
pewne korzyści dla swojej szko-
ły – mówiła w rozmowie z nami. 

– Przyszedłby dodatkowy 
rocznik, moi nauczyciele dosta-
liby dodatkowe godziny. Suma 
korzyści nie jest jednak na tyle 
wielka, by mnie do tego pomy-
słu przekonać. Z drugiej stro-
ny, patrząc z ogólnej perspekty-
wy, pamiętam reformę  z 1999 
roku, wiem ile zamieszania wy-
wołała zmiana systemu kształce-
nia, wiem też ile włożono w to 
w ostatnich latach pracy, ile za-
inwestowano pieniędzy. Ten czas 
pokazał, że są bardzo dobre gim-
nazja, które zdołały wypracować 
sobie poziom, rozwiązać najważ-
niejsze problemy, dostosować się 
do nowego systemu. To są pro-
cesy, na które pracuje się lata-
mi. Czy teraz mamy sprawić, by 
ten wieloletni wysiłek poszedł na 
marne? 

Elżbieta Skoneczna dodaje też, 
że jej zdaniem podstawa progra-
mowa i tak była już zmieniana 
zbyt często. – Dopiero teraz do-
czekaliśmy rocznika, który do-
szedł do poziomu szkoły średniej 
realizując nową podstawę progra-
mową – mówiła. – Zmian jest tak 
dużo, że właściwie brakuje cza-
su, aby doprowadzić każdą z nich 
do końca, nie mówiąc już o oce-
nie i wyciągnięciu wniosków, na 
co potrzeba by 10-15 lat. 

 Wójt Gminy Nieborów An-
drzej Werle o proponowanych 
przez PiS zmianach w oświa-
cie mówi wprost „głupi pomysł”. 
Pytany dlaczego, odpowiada, że 
propozycje dotyczące likwidacji 
gimnazjów padają bez żadnego 
rachunku ekonomicznego i bez 
liczenia się ze zdaniem samorzą-
dowców. Jego zdaniem gimna-
zja nie są obecnie żadnym pro-
blemem, przynajmniej na wsiach. 
System oświaty od czasu ich wpro-
wadzenia prawie 16 lat temu dotarł 
się i funkcjonuje dobrze, na pew-
no na terenie gminy Nieborów. – 
Mówi się, że reforma ta przeszłaby 
spokojnie, bezkosztowo i bezpro-
blemowo – to nieprawda. Patrzę na 
sytuację w gminie Nieborów i wi-
dzę całą masę problemów – mówi.

Wskazuje np. zrealizowaną cał-
kowicie na koszt gminy budowę 
Gimnazjum w Dzierzgówku – 
około 3 mln zł i rozbudowę gimna-
zjum w Kompinie – około 3,5 mln 
zł, na co gmina otrzymała wspar-
cie z zewnątrz. Rozbudowy w obu 
przypadkach obejmowały także 
budowę dużych sal gimnastycz-
nych. – Gimnazjum w Dzierz-
gówku, po wprowadzeniu 8 klas 
powinno się udać jeszcze zagospo-
darować, pozostaną tam jeszcze 
wolne pomieszczenia, ale można 
się pokusić o stworzenie w nich 
dodatkowych pracowni. Najgorsza 
sytuacja jest z budynkiem w Kom-
pinie. Po reformie nie mielibyśmy 
co z nim zrobić. Utworzenie tam 
szkoły podstawowej, czy też filii 
szkoły w Bednarach, będzie nie-
racjonalne ze względu na koszty 
– mówi. Gdyby w Kompinie po-
wstała podstawówka, to raptem dla 
kilkunastu uczniów z Kompiny i 
Patok, bo tylu obecnie chodzi ich 

do szkoły w Bednarach.  Co waż-
ne – kontynuuje – utworzyliśmy 
przedszkola przy każdej szkole 
podstawowej, bo takie było zapo-
trzebowanie wśród mieszkańców, 
może się okazać, że po wprowa-
dzeniu proponowanych zmian nie 
wszędzie będzie dla nich miejsce.  
A chciałbym uniknąć dwuzmiano-
wej pracy szkół – dodaje wójt.

– W tej chwili w naszych gim-
nazjach zapanował wśród pracow-
ników ogromny niepokój. Nie ma 
co ukrywać, że zmiany, jeśli wej-
dą w życie, spowodują realne za-
grożenie utraty pracy, w naszym 
przypadku zagrożonych może być 
nawet 15 pracowników obsługi  
i kilkunastu nauczycieli, bo nie bę-
dzie tylu godzin lekcyjnych, aby 
wszystkich obdzielić, nie będzie 
mowy o pełnych etatach. Dlate-
go wójt ma nadzieję, że propozy-
cja ta spotka się z dużym oporem 
społecznym i wprowadzenie jej  
w życie zostanie porzucone. 

 Przemysław Jabłoński, 
dyrektor Pijarskich Szkół Królo-
wej Pokoju w Łowiczu, uważa, że 
kwestia reformy szkolnictwa ma 
dwa aspekty, z których ważniejszy 
jest pierwszy – zmiana podstawy 
programowej i sposobu nauczania. 

– Jeżeli na egzaminach ze-
wnętrznych, gimnazjalnych czy 
maturalnych, pojawiają się pyta-
nia w formie zamkniętej, gdzie 
uczeń ma celować, a nie pokazać, 
że poznał problem, to jest to nie-
porozumienie. Odchodzi się od 
kształtowania zdolności wypowia-
dania się, argumentowania, czyta-
nia lektur. Zlekceważone są kwe-
stie związane z szeroko pojętym 
wychowywaniem. To jest główny 
problem. 

W kwestii ewentualnej likwida-
cji gimnazjum dyrektor Jabłoński 
nie zajmuje jednoznacznego sta-
nowiska. Mówił o konieczności 
rzetelnej debaty.

– Kwestia istnienia gimnazjów 
jest moim zdaniem tym drugim 
aspektem, w tym przypadku dru-
gorzędnym. Jest to w znacznej 
mierze kwestia rozwiązań tech-
nicznych. Trudno mi się teraz wy-
powiadać na temat kosztów, bo nie 
mam dokładnej wiedzy na ten te-
mat. Ministerstwo ma takie dane 
i – mam nadzieję – że będzie się 
z nimi liczyć. Jeśli chodzi o eta-
ty, to na pozór nie powinno się nic 
zmienić, bo liczba uczniów zosta-
je taka sama, trzeba jednak będzie 
jednak przeprowadzić głęboką re-
strukturyzację. 

Wadą tego trzystopniowego 
systemu jest na pewno to, że na-
uczyciele muszą dwukrotnie (przy 
przejściu z podstawówki do gim-
nazjum i z gimnazjum do szko-
ły średniej) na nowo formułować 
klasy, porządkować, wyrówny-
wać – uczeń dwa razy przecho-
dzi ten sam proces, który pochła-
nia dużo czasu i pracy. Łatwiej się 
pracuje w zespole zgranym, uło-
żonym. Z drugiej strony nauczy-
ciele są zmęczeni ciągłymi refor-
mami, chcą spokoju, stabilności. 
Nie mówię, że jestem wielkim 
zwolennikiem ani wielkim prze-
ciwnikiem tej zmiany. Mogę tyl-
ko powiedzieć, że ci, którzy będą 
chcieli się takiej zmiany podjąć, 
będą musieli zmierzyć się z wie-
loma problemami. Liczę na to, że 
jeżeli nastąpi reforma, to zostanie 
poprzedzona wnikliwą debatą 
i przygotowana, aby nie było tak, 
jak zrobiono to z problemem sze-
ściolatków. 

za to, że młodzież 
przeżywa swój 
okres dojrzewania, 
nie można winić 
gimnazjów,  
bo to gdzieś musi  
się „zadziać”.
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 22 października: Jan 
Janicki, l.90; Wanda marczak, 
l.80, Skrzeszewy. 

 23 października: 
andrzej rybus, l.62; Lucyna 
kowalczyk, l.75, łowicz. 

 26 października: Wiesława 
dębska, l.77, łowicz. 

 27 października: helena 
krzewicka, l.83; Stanisława 
rybus, l.85; zofia łysio, l.84, 
złaków kościelny; Stanisław 
chachaj, l.59. urszula 
Baranowska, l. 95, Jastrzębia.

 28 października: 
Stanisław kwiatkowski, l.83, 
głowno.

   29 października: zofia 
kozimor, l.87; Jadwiga 
krystecka, l.72, łódź.

 30 października: maciej 
zuchora, l.49. 

 1 listopada: krystyna 
dobrowolska, l.78, głowno; 
marianna guzek, l.92; teresa 
Brodzińska, l.64, łowicz; Jan 
ciesielski, l.81, Jamno.

 2 listopada: zdzisław 
kosiela, l.73, łowicz.

 4 listopada: helena 
gorońska, l.83, łowicz; karol 
domińczak, l.44, Jastrzębia.

 6 listopada: zofia pabin, 
l.98, głowno.

WSPOMNieNiA | pOzOStaną W naSzeJ pamIęcI

Józef Kozieradzki (1926-2015)

rekLama

rekLama

Józef Czesław Wojciech Kozieradzki urodził się 12 lipca 1926 roku 
w Bielsku-Białej, w rodzinie szlacheckiej. Ojciec, także Józef, przed 
rewolucją październikową był ofi cerem carskim, później służył w wojsku 
polskim. Matka, Czesława, pochodziła ze znanej w Łowiczu rodziny 
Karpińskich, również legitymującej się herbem szlacheckim i długimi 
tradycjami. Jego wujem był płk Tytus Karpiński, lotnik i ofi cer 
techniczny, bardzo ważna osobistość w Wojsku Polskim, a później w RAF.

W domu nazywano Józefa Ko-
zieradzkiego „Wojtkiem” i pod 
tym imieniem znali go koledzy. 
Wychowywał się w Stolinie na 
Polesiu (obecnie jest to teren Bia-
łorusi). Rodzina często się prze-
mieszczała, ze względu na służ-
bę ojca. Od 1934 roku mieszkała
w Łowiczu, gdzie młody Józef 
miał bardzo wielu kolegów.

– Poznałem go jeszcze przed 
wojną, w harcerstwie, był bliskim 
przyjacielem mojego starszego 
brata – wspomina Jan Straszyń-
ski, członek Szarych Szeregów.
– Latem spotykaliśmy się przy za-
krętach Bzury, bo to były wtedy 
takie miejsca spotkań młodzieży 
w Łowiczu. Pamiętam go z tam-
tych czasów, jako chłopaka kole-
żeńskiego, otwartego, bardzo dba-
jącego o kondycję fi zyczną, aby 
móc dorównywać pod tym wzglę-
dem innym. Wiem, że dbał też
o rozwój umysłowy, był uczniem 
bardzo pilnym i sumiennym. Re-
prezentował całą swoją osobą to, 
co chyba było charakterystyczne 
dla naszego pokolenia – niespo-
kojnego, żywotnego, ze zdrowymi 
ambicjami i honorowymi zasada-
mi postępowania.

Czas wojny i okupacji
Przez cały okres okupacji Jó-

zef Kozieradzki kształcił się
w tajnym nauczaniu, dochodząc 
do poziomu II klasy liceum. 
Wraz z nim na komplety uczęsz-
czało wielu późniejszych bohate-
rów konspiracji, m.in. Mirosław 
Feret, Jerzy Kwapisz i Eugeniusz 
Nowakowski. Spotkania odby-
wały się w różnych miejscach – 
w domu jego matki przy ulicy 
1 Maja 8, jego babki przy ul. 1 
Maja 12, w domu rodziny Kwa-
piszów przy placu Przyrynek czy 
w domu rodziny Feretów na No-
wym Rynku. Ojczyźnie służy-
ła wtedy cała jego rodzina, miał 
więc dobry przykład z góry. Oj-
ciec wkrótce po wybuchu woj-
ny dostał się do niewoli i trafi ł do 
niemieckiego ofl agu. Matka była 
prezeską PCK, a następnie Rady 
Głównej Opiekuńczej w Łowi-
czu. Nie tylko utrzymywała ro-
dzinę, ale aktywnie wspomagała 
potrzebujących, a także podzie-
mie. Młodsza siostra Józefa – 
Barbara (obecnie Barbara Lazar), 
wspomina wielką odwagę mat-
ki. – Podczas awantury wszczętej 
przez Niemca potrafi ła mu wy-
rwać naładowaną broń i zagrozić 
skargą do przełożonych – mówi-
ła nam pani Barbara. – Przez całą 
wojnę grało u nas radio nastawio-
ne na zagraniczne rozgłośnie. Nie 
zdawałam sobie wówczas spra-
wy, czym to grozi, ale znajoma 
trafi ła za to do Auschwitz. Myślę, 
że Wojtek wiele cech charakteru 
odziedziczył po niej.

W marcu 1943 roku Józef Ko-
zieradzki dołączył do III Druży-

ny Grup Szturmowych Szarych 
Szeregów Roju „Łoza”. Przybrał 
pseudonim konspiracyjny „Wi-
cher”. Na tajnych spotkaniach
w domu jego babki wraz z innymi 
harcerzami uczyli się posługiwać 
bronią. Granaty, pistolety i amu-
nicję chowali w stojącym tam ze-
garze, pod wahadłem. Spotkania 
odbywały się też w dzisiejszym 
Lasku Miejskim, przy mogile pa-
triotów rozstrzelanych w czasie 
Rewolucji 1905 roku, a także w 
miejscu ujścia Słudwii do Bzury. 

Po zakończeniu okupacji hitle-
rowskiej Szare Szeregi pozostały 
przez pewien czas w zawieszeniu 
– nie było formalnie zbiórek i ak-
cji, ale nie było też decyzji o roz-
brojeniu i dekonspiracji. – „Było 
ożywienie, ale przytłumione, da-
wało się wyczuć wśród ludzi 
niepewność – czytamy w pozo-
stawionych przez Józefa Kozie-
radzkiego wspomnieniach z tego 
okresu – Szeptane po cichu wieści 
zza Bugu i Wisły były groźne (...). 
Tymczasem magazyn w zegarze 
mojej babci wypełniał się rozma-
itymi rodzajami niemieckich gra-
natów, znoszonych przeze mnie 
oraz kolegów z sekcji.”.

Po akcji na więzienie
Z kolei dotychczasowe tajne 

nauczanie mogło przekształcić 
się w działalność legalną. Józef 
Kozieradzki kontynuował naukę 
w szkole ogólnokształcącej pro-
wadzonej przez dyrektora Jana 
Zbudniewka. Intensywnie przy-
gotowywał się do matury. Nie-
stety, 9 marca 1945 roku, w wy-
niku represji za dokonaną przez 
jego kolegów dzień wcześniej 
akcję na więzienie UB przy uli-
cy Kurkowej, został aresztowany, 
czego zupełnie się nie spodzie-
wał. Funkcjonariusze zakuli go
w kajdanki w szkole, w czasie 
lekcji. W siedzibie UB, wśród 
dużej grupy aresztowanych, spo-
tkał dwóch kolegów z Szarych 
Szeregów. Kolejnych spotkał 
już dzień później, po osadzeniu 
w więzieniu przy ul. Kurkowej. 
Trzymano ich tam w trudnych 
warunkach, Józef Kozieradzki 
trafi ł do celi nr 19, wraz z sied-
mioma innymi osobami, w tym 
znanymi mu harcerzami. – „Spa-
liśmy w ubraniach na dwóch że-
laznych pryczach, bez sienników, 
ułożeni w poprzek, po czte-
rech na jednej pryczy – czytamy
w dalszej części wspomnień.
– W nocy było bardzo zimno, 
ponieważ pomieszczenia nie 
były opalane. Prawdziwy kosz-
mar przeżyliśmy, gdy oblazły nas 
wszy, które pewnego dnia przy-
nieśli jacyś nowi aresztanci”.

W tym samym czasie aresz-
towana została też jego 16-let-
nia wówczas siostra Barbara. 
NKWD i UB poszukiwały też 
jego matki, której udało się uciec 

z Łowicza. – Mama i tata, który 
wyszedł z niewoli, stawali na gło-
wie, wykorzystując wszelkie swo-
je kontakty, żeby nas wyciągnąć 
z więzienia – wspomina Barba-
ra Lazar. – Sami jednak byli sta-
le w niebezpieczeństwie. Mama
na przykład, ze względu na jej 
dobrą znajomość niemieckiego
i kontakty, została przez nowy re-
żim fałszywie oskarżona o kola-
borację z Niemcami. 

W końcu marca Józef został 
zwolniony z więzienia – równie 
nieoczekiwanie, jak się tam zna-
lazł. Prawdopodobnie NKWD 
liczyło, że posłuży się nim jako 
przynętą, która doprowadzi ich do 
matki lub do pozostających jesz-
cze na wolności kolegów z konspi-
racji. On jednak domyślił się ich 
intencji, z mieszkania poszedł pro-
sto do szkoły, z nikim tam nie roz-
mawiał. Po jednej lekcji ponow-
nie został aresztowany i powrócił 
na Kurkową. Nie było to jedyne 
miejsce, w którym był więziony, 
ponieważ tak jak innych więźniów 
politycznych, wożono go po róż-
nych więzieniach. Dwa lub trzy 
dni spędził w okrytym najgorszą 
sławą więzieniu UB przy ulicy 
Anstadta w Łodzi. 

Z więzienia zwolniono go
na podstawie amnestii ogłoszonej 
9 maja, jednak nie od razu – fak-
tycznie bowiem wyszedł dopiero 
w połowie czerwca. 

Mieszkał 
w Łodzi, jeździł 
po całym świecie
Odzyskawszy wolność, z du-

żym zaangażowaniem kontynu-
ował naukę. Po ukończeniu szko-
ły średniej przeniósł się do Łodzi, 
aby studiować. Ukończył inży-
nierię elektryczną na Politechnice 
Łódzkiej. Całe jego życie zawodo-
we to praca dla Przedsiębiorstwa 
Projektowania i Realizacji Inwe-
stycji Bipro-Bumar, jako inżynier-
-projektant. Jego podpisy widnieją 
na projektach niemal wszystkich 
elektrowni w Polsce, ale też w in-
nych krajach Europy czy w innych 
częściach świata. Ostatnie projek-
ty sporządzał jeszcze w 2013 roku, 
mając 87 lat. 

Jego głównym miejscem pra-
cy było biuro projektowe przemy-
słu ciężkiego na rogu ulic Nawrot 
i Kopcińskiego w Łodzi. Tak na-
prawdę pracował wszędzie tam, 
gdzie budowano elektrownie, sta-
lownie czy huty, ciągle się prze-
mieszczając. Dzięki temu, że był 
jednym z najwybitniejszych fa-
chowców w swojej dziedzinie, 
jeszcze w czasach PRL mógł wie-
lokrotnie wyjeżdżać służbowo
za granicę. W ciągu życia odwie-
dził wszystkie kontynenty i strefy 
czasowe. Jak to określiła jego cór-
ka Ewa – był chyba wszędzie tam, 
gdzie dziś stoją elektrownie.

 cd. za tydzień 

 Józef kozieradzki 
(1926-2015)

Był człowiekiem, 
który wyniósł z domu 
wierność zasadom, 
wartościom i bogatej tradycji. 
kiedy w czasie wojny znalazł 
się w łowiczu, przystał
do działalności 
konspiracyjnej.
pod pseudonimem „Wicher” 
służył w Szarych Szeregach. 
najwięcej krzywdy z tego 
powodu spotkało go już
po zakończeniu 
wojny, ze strony władz 
komunistycznych.
Był więźniem uB przy
ul. długiej w łowiczu.
trudne przeżycia go jednak 
nie złamały. na politechnice 
łódzkiej zdobył solidne 
wykształcenie techniczne, 
dzięki czemu został 
specjalistą cenionym nie 
tylko w kraju, ale i na całym 
świecie, w dziedzinie inżynierii 
i projektowania branży 
energetycznej. podróżował 
niemal po całym świecie, 
głownie służbowo.
miał wiele pasji
i zainteresowań, z których 
największymi były narty 
i góry. 
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Łowicz | ulica Blich

Nowe litery na krzyżu
W sierpniu odnowiono 
napis na krzyżu stojącym 
na skrzyżowaniu ulic 
Zamkowej i Blich. 
Inicjatorem prac  
był Stanisław Wielec.

W wakacje zainteresował 
się niewidocznym już napisem 
brzmiącym „Od powietrza, głodu, 
ognia, wojny, wybaw nas Panie”.

– Postanowiłem odnowić te li-
tery, ponieważ na krzyżu zawsze 
była treść. I o tę treść mi chodzi-
ło, żeby znowu była widoczna 
dla ludzi – mówił. Jak przyznaje 
Wielec: – Już dwa lata temu za-
leżało nam na odnowie krzyża. 
Wówczas spadło spróchniałe ra-
mię poprzecznę, ale na szczęście 
mój brat jest stolarzem, więc je 
dorobił. Nowe litery zostały zro-
bione z blachy wodoodpornej. 
Napis zaprojektowała Pracownia 
Reklamy KOLO z Łowicza, spe-
cjalizująca się w tworzeniu bane-
rów i szyldów. Henryka Kubica, 
także zaangażowana w prace re-
nowacyjne krzyża, nie ukrywała 
swojej wdzięczności dla pomysło-
dawców i wykonawców naprawy. 

– Chwała im za to. Ten krzyż to 
nasza mała ojczyzna, dlatego chcę 
podziękować wszystkim, którzy 
o niego dbają – mówiła.

Krzyż w tamtym miejscu zo-
stał postawiony około 1882 roku. 
Pierwszą renowację przechodził 
pod koniec lat 90. Kilka lat temu 
anonimowy sponsor zrobił wokół 
niego ogrodzenie.  mg

Łowicz | I LO – terenowa lekcja historii

Śladem żydowskich pamiątek
Uczniowie I Liceum 
Ogólnokształcącego 
odwiedzili zabytkowy 
cmentarz żydowski
w Łowiczu.

Licealiści uczestniczyli  
w czterech lekcjach prowadzonych  
w ramach projektu edukacyjne-
go Szkoła Dialogu, w tym jednej 
lekcji plenerowej, poprowadzo-
nej przez burmistrza Krzyszto-
fa Kalińskiego na cmentarzu ży-
dowskim przy ulicy Łęczyckiej. 
Jak powiedziała nam Joanna Sko-
neczna-Sałuda, nauczycielka hi-
storii w I LO: – Przyłączyliśmy 
się do akcji ze względu na duże 
i żywe zainteresowanie młodzieży 
tematyką Holocaustu, szczególnie 
z klasy 2d.

Pierwsze dwa spotkania zor-
ganizowano we wrześniu. Trene-
rzy ze Szkoły Dialogu, tj. studen-
ci i absolwenci uczelni wyższych, 
zajmujący się w swojej pracy na-
ukowej i zawodowej kwestią ży-
dowską, wprowadzili uczniów 
w tematykę kultury i dziedzic-
twa żydowskiego naszej miejsco-
wości. Trenerzy zaproponowali 
uczniom szkoły, żeby kolejną lek-
cję zorganizowali na zabytkowym 
cmentarzu żydowskim przy ulicy 
Łęczyckiej.

Jak podkreśla Skoneczna-Sału-
da: – Szkoła zwróciła się do bur-
mistrza Krzysztofa Kalińskiego, 
historyka i wieloletniego nauczy-
ciela I LO, z prośbą o oprowa-
dzenie jej uczniów po tym zabyt-
kowym miejscu. Burmistrz bez 
wahania się zgodził i 16 paździer-
nika, już na miejscu, przeprowa-
dził lekcję historii dla młodzieży 
z klasy 2d. W wizycie na cmenta-
rzu nie brali udziału trenerzy.

Podczas spotkania burmistrz 
przybliżył uczniom historię cmen-

tarza założonego na początku lat 
30. XIX wieku, zdewastowanego 
przez Niemców podczas II wojny 
światowej. 

Młodzież mogła zobaczyć za-
chowane żydowskie stele nagrob-
ne, które były używane przez 
hitlerowców do budowy nabrze-
ży rzeki Bzury, a po wojnie po-
służyły do utworzenia pomnika 
„przyjaźni polsko-radzieckiej”, 
który do 1991 roku istniał na Sta-
rym Rynku w Łowiczu. Dopiero 
na początku lat dziewięćdziesią-
tych udało się zrekonstruować kil-
ka z nich, a stele z rozebranego 
pomnika przywieziono z powro-
tem na cmentarz. 

W trakcie swojego wykładu 
burmistrz nie tylko przybliżył 
uczniom historię cmentarza, ale 
także omówił symbole znajdują-
ce się na macewach (stelach na-
grobnych), tj. częste wizerunki 
lwa oznaczającego imiona Arie, 
Lejb i symbolizującego siłę oso-

by zmarłej czy półki z książkami, 
mówiące o tym, że osoba zmar-
ła była uczona w Torze i Talmu-
dzie. Kaliński opowiedział także 
słuchaczom o rytuale chowania 
zmarłych przez społeczność ży-
dowską, m.in o tym, że niegdyś 
grzebano ludzi bez nagrobków, 
zamiast nich przybyli na uroczy-
stość przynosili kamienie i kładli 
je w miejscu pochówku, tworząc 
kurhany. Tradycja ta zachowała 
się do dziś, ponieważ Żydzi za-
miast zniczy i kwiatów na gro-
bach bliskich zostawiają właśnie 
kamienie.

Na ostatnim, czwartym spo-
tkaniu, młodzież dzieliła się 
wnioskami i odczuciami zwią-
zanymi z udziałem w tym niety-
powym projekcie. Jak podkreślił 
jeden z uczniów szkoły: – Dzię-
ki spotkaniom dowiedziałem się, 
jak zbierać informacje, do jakich 
miejsc trzeba się udać, ale też le-
piej poznałem historię ludno-

ści żydowskiej, szczególnie tutaj 
w Łowiczu.

Jak czytamy na oficjalnej stro-
nie organizatora warsztatów, Fun-
dacji Forum Dialogu Między Na-
rodami, celem Szkoły Dialogu jest 
poszerzenie wiedzy młodzieży 
na temat wielowiekowej obecno-
ści Żydów w Polsce. 

Poniekąd w ramach projektu, 
członkowie Klubu Historyczne-
go im. AK, działającego od pię-
ciu lat przy I LO, wraz z uczniami 
klas 3d i 3e 30 października poje-
chali do obozu Auschwitz-Birke-
nau. Młodzież miała możliwość 
na własne oczy obejrzeć miejsce 
największego mordu ludności ży-
dowskiej w historii. Uczniowie 
zobaczyli pomieszczenia kaź-
ni, rampy przeładunkowe, baraki, 
Ścianę Śmierci. Jak powiedziała 
nam Skoneczna-Sałuda: – Wyszli-
śmy poza nasz region i dotarliśmy 
do miejsca, które jest symbolem 
cierpienia.  mg

Łowicz
Modlitwa  
za zmarłych

W niedzielę, 15 listopada, 
o godz. 15 na cmentarzu przy ul. 
Listopadowej na Korabce w Ło-
wiczu proboszcz parafii Matki 
Bożej Nieustającej w Łowiczu ks. 
Adam Domański poprowadzi mo-
dlitwę za zmarłych. Liczy na przy-
bycie parafian i włącznie się do 
niej. Modlitwa będzie dotyczyła 
zmarłych żołnierzy, pochowanych 
w wojskowej części cmentarza 
oraz zmarłych spoczywających 
w części prawosławnej.  mwk 

Łowicz
Uczniowie wystąpią 
też w kościele

W niedzielę, 15 listopada, po 
mszy św. o godz. 10 w koście-
le na Korabce, uczniowie Zespo-
łu Szkół przy ul. Grunwaldzkiej 
przedstawią krótki program pa-
triotyczny. Wcielą się w uczest-
ników wydarzeń, w centrum 
których znajdował się marsza-
łek Józef Piłsudski. Akademia ta 
zostanie pokazana po raz drugi. 
Swoją premierę miała w przed-
dzień Święta Niepodległości pod-
czas szkolnych uroczystości.  mak 

Mysłaków | złote gody koła gospodyń Wiejskich

Cel się nie zmienił przez pół wieku
50 lat temu 24 gospodynie 
z Mysłakowa założyły 
Koło Gospodyń Wiejskich, 
które zajmowało się 
propagowaniem ochrony 
zdrowia, zdrowego 
odżywiania, krzewieniem 
nowoczesności  
w gospodarstwach 
domowych, a jednocześnie 
kultywowaniem tradycji.

Choć minęło tyle lat, a działal-
ność ma nieco inne formy, to koło 
– liczące dziś również 24 członki-
nie (plus 11 seniorek) – wciąż ma 
te same cele: zdobywanie wiedzy 
i wymianę doświadczeń, oderwa-
nie od pracy w gospodarstwie. 
A należy do niego i sołtys wsi i dy-
rektor szkoły.

Półwiecze tej działalności świę-
towano w sobotę, 24 październi-
ka. Wszystko rozpoczęło się w go-
ścinnych murach SP, gdzie w sali 
gimnastycznej mszę św. dzięk-
czynną oprawił ks. Józef Paciorek, 
proboszcz parafii w Bednarach. 
Mówił on. m.in. o tym, że spra-
wowanie tej Liturgii z okazji tych 
– jak to określił – Złotych Godów, 
to dla niego przyjemność, bo ma 
dobre doświadczenie współpra-
cy z kołem. – Wiem, że zawsze 
mogę na was liczyć, gdy zwrócę 

się z prośbą. Gospodyniom życzył  
zdrowia, pomyślności, kolejnych 
pomysłów na działalność oraz do-
brej współpracy ze szkołą, straża-
kami i innymi organizacjami.

Po mszy św. przewodnicząca 
Grażyna Trydulska witała zapro-
szonych gości, założycielki koła 
sprzed pół wieku, z których 6 było 
obecnych na jubileuszu. Były to: 
Jadwiga Gałkowska, Irena Szew-
czyk, Danuta Bartoszewska, Ire-
na Jarosińska, Krystyna Papiernik 
oraz Kazimiera Siekierska. 

Potem był czas na występ dzie-
ci z Mysłakowa, przypomnienie 

historii, w której kołem kierowa-
ły kolejno: Janina Lesiak, Jadwi-
ga Przyżycka, Irena Szewczyk, 
po której stery objęła w 2008 roku 
obecna szefowa. Snując tę histo-
rię, wspominano czasy, gdy KGW 
zajmowało się np. organizowa-
niem kursów racjonalnego żywie-
nia, zakupem dla członkiń kurcza-
ków, skupem z ich gospodarstw 
jajek, tuczników itp. produktów. 
Wtedy i teraz koło zajmowało się 
też organizacją wspólnych wy-
jazdów, w tym wycieczek, anga-
żowało się w organizację doży-
nek gminnych czy powiatowych. 

Co podkreślano – hasło, które nie 
przeterminowało się po 50 latach 
– „Wspólną pracą można więcej” 
nie przestało być dla członkiń koła 
aktualne. Szczególne podzięko-
wania i odznaczenia wręczono za-
służonym działaczkom. Oznacze-
nia Związku Kółek i Organizacji 
Rolniczych „Serca Matkom Wsi” 
otrzymały: Ewa Bratowska, Bar-
bara Brzozowska, Monika Czar-
nocka, Zofia Dziedzic, dyr. SP 
w Mysłakowie Urszula Jurkie-
wicz, Teresa Koza, Stanisława No-
wak, Renata Papiernik, Anna Ra-
dosz, Krystyna Tataj, sołtys Marta 
Tybuś, Jadwiga Szewczyk i Ewa 
Świątkowska. 

Odznaki „Zasłużony dla Kółek 
Rolniczych” odebrały: Krystyna 
Kuś, Jadwiga Lepieszka, Stani-
sława Nowak, Renata Papiernik, 
Anna Radosz, Krystyna Tataj, 
Ewa Świątkowska i Marta Tybuś. 

Przy okazji jubileuszu członek 
Zarządu Województwa Łódzkie-
go Paweł Bejda wręczył pięciu 
paniom odznakę honorową „Za-
służony dla Rolnictwa”, przyzna-
waną przez Ministra Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi. Otrzymały ją: 
Ewa Bratkowska, Monika Czar-
nocka, Zofia Dziedzic, Urszula 
Jurkiewicz i Teresa Koza. 

Po zakończeniu części oficjal-
nej jubileuszu gospodynie spo-
tkały się z dziećmi, które dla nich 
występowały, z nauczycielami  
i rodzicami oraz władzami gminy, 
po czym udały się do remizy OSP, 
gdzie był wspólny obiad.  mwk 

Burmistrz krzysztof kaliński przeprowadził lekcję historii dla uczniów I LO na cmentarzu żydowskim.
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Na mszy św. i późniejszej uroczystości z okazji 50-lecia kgW  
w mysłakowie nie zabrakło dzieci ze Sp, w której odbywał się jubileusz. 
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Odrestaurowany krzyż na 
skrzyżowaniu ul. Blich i zamkowej. 
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Bobrowniki | Ocalić od zapomnienia

Wzruszające spotkanie  
z rodziną por. Szulborskiego

Ewa Mirska z domu Szulbor-
ska wraz z córką Kingą Mirską 
odwiedziły w niedzielę 8 listo-
pada Szkołę Podstawową w Bo-
brownikach, gdzie 3 lata temu 
został posadzony Dąb Pamięci 
poświęcony ich krewnemu, po-
rucznikowi Marianowi Szulbor-
skiemu, zamordowanemu w Ka-
tyniu w 1940 roku. Wzięły udział 
we mszy św. w kościele parafial-
nym, odwiedziły szkołę i obejrza-
ły, jak rośnie dąb.

Było to pierwsze spotkanie 
osób, które zaangażowane były 

w projekt „Katyń – ocalić od za-
pomnienia” z rodziną poruczni-
ka, bardzo wzruszające dla obu 
stron. Ojciec pani Ewy – Andrzej 
– był rodzonym bratem Mariana 
Szulborskiego. 

Szkoła w Bobrownikach pro-
jekt realizowała w 2012 roku, ko-
ordynatorką była Agnieszka Szy-
mańska. Jak nam powiedziała 
dyrektor szkoły Ewa Zabrzewska, 
od początku założono, aby dąb, 
który będzie posadzony, upamięt-
niał osobę, która ma jakiś związek 
z naszą okolicą.  str. 24

Dyrektor SP w Bobrownikach ewa zabrzewska (pośrodku) ogląda 
zdjęcia rodziny Szulborskich przywiezione przez panią ewę mirską  
(po prawej) i jej córkę kingę (po lewej).
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Zduny | Święto Jesieni 

Na cygańską i góralską nutę
Muzyka cygańska, piosenki o jesieni, rozstrzygniecie Jesiennego Turnieju KGW,  
smakowanie mufinek oraz wysyłanie kartek pocztowych w ramach akcji „Mamy Niepodległą!”  
udało się pogodzić 8 listopada na jednej imprezie – Święcie Jesieni w Zdunach. 

Rozpoczął ją koncert zespołu 
Cztery Struny Skrzypiec, w cza-
sie którego na scenie Domu Kul-
tury pomieściło się aż siedmiu 
muzyków – w większości z Ło-
dzi, którym towarzyszyły dwie 
tancerki. Pod koniec, gdy przed-
stawiano wszystkich muzyków, 
na scenie pojawił się też kilku-
letni Krzyś trzymający w rękach 
gitarę – zabawkę. Był to syn gra-
jącego w zespole skrzypka Mar-
cina, ciepło powitany przez pu-
bliczność. 

Wykonywane przez Czte-
ry Struny Skrzypiec utwory to 
przede wszystkim muzyka cygań-
ska – zarówno ta dobrze znana, 
jak również własne kompozycje 
zespołu, ale jego członkowie po-
kusili się nawet o jeden utwór gó-
ralski. W czasie całego koncertu 
zbierali gromkie brawa, na koniec 
bisowali i dziękowali za zaprosze-
nie do Zdun. 

Potem na scenie zaprezento-
wały się dziewczęta, które w DK 
w Zdunach uczą się śpiewać pod 
kierunkiem Marty Czerwińskiej. 
Wykonały one trzy piosenki mó-
wiące o tym, że można się cieszyć 
jesienią. 

Zanim na scenę zaproszo-
no 15 pań reprezentujących Koła 
Gospodyń Wiejskich, które bra-
ły udział w Jesiennym Turnie-

ju KGW, na ekranie pokazano co 
ciekawsze fragmenty tego turnie-
ju. W końcowej punktacji miejsce 
I zajęło i ufundowaną przez gminę 

nagrodę finansową w wysokości 
900 zł otrzymało KGW w Wiskie-
nicy Górnej, które reaktywowało 
się w marcu tego roku.

Przewodnicząca tego koła Do-
rota Rolińska powiedziała nam, 
że zanim panie zorganizowały 
się, miały wątpliwości, czy się 

to uda, ponieważ każdy ma te-
raz mało czasu. – Bardzo się cie-
szymy, że udało nam się wygrać, 
myślę, że to będzie motywacja do 

dalszego działania i zachęta do 
tego, aby się zapisać. Dziękuje-
my koleżankom z innych kół, któ-
re na nas głosowały – powiedzia-
ła przewodnicząca. 

Do konkursów w turnieju pa-
nie wykonały: domek z chle-
ba i wędlin (konkurs na przeką-
skę), miseczki z płyt winylowych 
(konkurs „Stare po nowemu”), 
w konkursie robienia na drutach 
udział wzięła Teresa Bilska, test 
o zdrowym odżywianiu rozwią-
zywała Jolanta Wielemborek, 
zaś na scenie wystąpiła Martyna 
Pieńkowska. 

Na co przeznaczą wygraną? 
– jeszcze nie wiedzą. Nagroda 
miała postać symbolicznego cze-
ku, który do końca listopada trze-
ba zrealizować, kupując artykuły 
gospodarstwa domowego.

Dwa równorzędne miejsca II 
zajęły Bąków Dolny i Urzecze – 
po 800 zł, miejsce III – Wierz-
nowice – 700 zł. Pozostałe koła 
biorące udział w turnieju otrzy-
mały czeki o wartości 600 zł. 
Pula nagród, którą gmina prze-
znaczyła na ten cel, wyniosła 
9.800 zł 

Impreza zakończyła się de-
gustacją mufinek, które panie  
z KGW upiekły dla wszystkich, 
którzy przyszli do Domu Kul-
tury. Ciastka kosztowano, wypi-
sując kartki w ramach akcji spo-
łecznej „Mamy Niepodległą”, 
których 150 sztuk rozdano wśród 
publiczności. Akcja polega na 
wysyłaniu kartek z okazji 11 li-
stopada przygotowanych przez 
Muzeum Józefa Piłsudskiego  
w Sulejówku, aby propagować  
w ten sposób Święto Niepodle-
głości. Kartki można było wy-
pisać „od ręki” i wrzucić do 
specjalnej skrzynki, ponieważ or-
ganizatorzy zapewnili, że wyślą 
je zbiorczo.  mwk

Agnieszka Żurek – tancerka z zespołu Cztery Struny Skrzypiec oraz paweł dondziak - solista i gitarzysta, z inicjatywy którego zespół powstał. 

Mufinki upieczone przez panie z kGW – ich degustację zaplanowano na zakończenie Święta Jesieni. W jesienny nastrój uczestników imprezy wprowadził występ zespołu wokalnego. 

krzyś Skaba, syn występującego skrzypka, idzie na scenę  
ze swoją gitarą w ręku, zbierając brawa od publiczności. 

„uśmiechaj się do wszystkich ludzi, a wtedy będzie tobie lżej”  
– to fragment piosenki i wróżby, którą wyśpiewała cyganka. 

Miejsce i w Jesiennym turnieju kGW zajęły panie z Wiskienicy górnej. 
W środku przewodnicząca tego koła dorota rolińska. 
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Aktualności
Stary Waliszew | zespół Szkół uczestniczył w ogólnopolskiej akcji

Takie śniadanie naprawdę daje moc!
W piątek 6 listopada uczniowie szkół z terenu 
całej Polski brali udział w akcji bicia rekordu 
Guinessa w przygotowywaniu zdrowego śniadania 
w ramach programu „Śniadanie Daje Moc”.

Po raz pierwszy do tej ogólno-
polskiej próby włączyli się ucznio-
wie Szkoły Podstawowej z Zespo-
łu Szkół Stowarzyszenia Rozwoju 
Wsi Waliszew i Okolic im. Jana 
Pawła II w Starym Waliszewie.

W akcji „Śniadanie Daje Moc” 
waliszewska podstawówka bra-
ła już wcześniej udział trzykrot-
nie, z tym że dotychczas polegała 
ona po prostu na przygotowywa-
niu zdrowego posiłku w klasach  
i wspólnej jego degustacji. Tym 
razem zdecydowano się na udział 
w rozgrywanej co roku w okoli-
cach 8 listopada próbie bicia re-
kordu Guinessa w jednoczesnym 
szykowaniu zdrowego śniadania 
przez uczniów, ściśle według sce-
nariusza wspólnego dla wszyst-
kich szkół. 

Do bicia rekordu wytypowa-
no 25 dzieci z klas II i III, które 
podzielono na 5 grup, a każdej  
z nich towarzyszył przy stole do-
rosły opiekun – rodzic lub nauczy-
ciel. Stanowiska do bicia rekordu 
ustawiono na sali gimnastycznej. 
Na każdym stole znalazła się od-
powiednia ilość talerzy i sztućców,  
a także produktów, z których po 
kolei należało wykonywać: twaro-
żek z warzywami, kanapki i szasz-
łyki owocowe. 

Sprawdzono listę obecności, 
wyjaśniono zasady, naszykowa-
no kamerę, na która nagrywa-
no przebieg próby i punktualnie  
o godzinie 10.00 rozpoczęto pra-
cę od rozgniatania kostek twaro-
gu i mieszania go z jogurtem oraz 
przygotowanymi wcześniej wa-
rzywami: rzodkiewką, papryką, 
ogórkiem, pomidorem, szczy-
piorkiem. Każdy uczeń wybierał 
do twarożku takie dodatki, jakie 
najbardziej lubi. Bardzo praco-
chłonnym zadaniem było ufor-
mowanie i ozdobienie gotowego 
twarożku w dowolnie wybrany 
wzór. Na talerzach powstawa-
ły twarożkowe myszki z uszami 
z plasterków rzodkiewki, twa-
rożkowe buźki o uśmiechach  
z kawałków papryki, twarożko-
we serca, a nawet... twarożkowa 
ośmiornica. 

Dzieci bawiły się przy tym do-
skonale. Wiele z nich fantazyjnie 
udekorowało także przygotowy-
wane kilka minut później kanap-
ki z pełnoziarnistego chleba, ma-
sła, serka, wędliny, żółtego sera 
i wybranych dodatków. Mamy 
uczniów i nauczycielki pilnowały, 
by po każdy składnik dzieci sięga-
ły widelcem, a nie palcami oraz 
ogarniały sprawy porządkowe na 

stołach. W sali gimnastycznej roz-
chodził się smakowity zapach. 
Z ostatnim zadaniem – wykona-
niem owocowych szaszłyków – 
uczniowie poradzili sobie bardzo 
sprawnie, nadziewając na patycz-
ki winogrona, kawałki bananów  
i nektarynek. 

Po trzydziestu kilku minutach 
od rozpoczęcia próby, na hasło 
„Stop!” wypowiedziane przez 
koordynatorkę akcji, nauczyciel-

kę Renatę Dobrogowską, wyłą-
czono stopery i po chwili można 
było zająć się niespieszną kon-
sumpcją przygotowanych smako-
łyków. Dzieciom apetyty dopi-
sywały, a większość w pierwszej 
kolejności sięgnęła po owocowe 
szaszłyki. Ponieważ każdy uczeń 
przygotował po dwie sztuki, zaraz 
znaleźli się wśród nich chętni do 
poczęstowania gości i świadków 
z zewnątrz, jakich obecność była 

wymagana przez organizatorów 
próby bicia rekordu Guinessa. 

Kiedy dzieci spokojnie kończy-
ły zdrowe śniadanie, mogliśmy 
zamienić z kilkoma z nich parę 
słów. W czteroosobowym zespole 
drugoklasistów w składzie: Kac-
per, Nikola, Szymon i Eryk usły-
szeliśmy, że wspólne szykowanie 
śniadania to była dobra zabawa, 
a żadne z zadań nie było szcze-
gólnie trudne. Nikola pochwaliła 

się nam kanapką wyglądająca jak 
twarz bandyty, a Eryk (w kuchar-
skiej czapce i fartuchu) opowia-
dał, że chętnie razem ze starszym 
bratem pomaga w kuchni mamie, 
która włącza synów we wspólne 
gotowanie, pieczenie itp. Na śnia-
danie Eryk uwielbia jeść kanapki, 
a na kolację – domową pizzę. 

Przy stoliku trzecioklasi-
stów rozmawialiśmy z: Amelią, 
Martyną, Wiktorem i Alanem. 
Wszystkim najbardziej smakowa-
ły szaszłyki i kanapki, wszyscy 
też zadeklarowali, że pomagają 
przy przygotowaniu posiłków w 
domach: – Ja robię różne sałatki,  
z pekinki, owocowe – powiedzia-
ła Amelia. Sałatki owocowe i wa-
rzywne oraz kanapki robi też pod 
okiem mamy Alan.

Akcja „Śniadanie Daje Moc” 
związana jest z Europejskim 
Dniem Zdrowego Jedzenia i Go-
towania. W Polsce bicie rekordu 
Guinessa w jednoczesnym przy-
gotowywaniu zdrowego śniadania 
przez dzieci w szkołach odbywa 
się pod patronatem Instytutu Mat-
ki i Dziecka. O tym, czy rekord 
został pobity, będzie można do-
wiedzieć się na stronie interneto-
wej programu sniadaniedajemoc.
pl, kiedy zliczona zostanie suma 
uczestników i i sprawdzona pra-
widłowość przeprowadzenia całej 
akcji w każdej zgłoszonej placów-
ce. Żeby pobić rekord, w całej Pol-
sce powinno wziąć udział w akcji 
4614 dzieci.  ewr 

Bolimów | dzieci złożyły przysięgę

38 nowych przedszkolaków
Dzieci z Przedszkola  
w Bolimowie wzięły udział 
26 października  
w uroczystości pasowania 
na przedszkolaka.

Tym razem do tego grona kan-
dydowało 38 dzieci w wieku od 
3 do 5 lat, które zaprezentowa-
ły program artystyczny składają-
cy się z wierszy i piosenek. Dzie-
ci po złożeniu przysięgi obiecały, 
że nie będą w przedszkolu płakać, 
będą zjadały wszystkie posiłki  
i będą wesoło się bawić. Dopiero 

wówczas zostały przez dyrekto-
ra przedszkola Annę Głowacką-
-Tarczyk pasowane kolorowym, 
czarodziejskim ołówkiem „który  
z dzieciaka czyni przedszkolaka”. 
Złożone ślubowanie potwierdziły 
odciskiem palca. 

W ramach uznania wszystkie 
dzieci otrzymały pamiątkowe bi-
rety i dyplomy oraz upominki 
przekazane przez wójta Stanisła-
wa Linarta. Już po uroczystości 
odbył się przygotowany przez ro-
dziców poczęstunek i zabawa przy 
muzyce.  tb

Zduńska Dąbrowa | Forum ekologiczne

Nie tylko o śmieciach
29 października w Zespole 

Szkół Centrum Kształcenia Rol-
niczego w Zduńskiej Dąbrowie 
gościli uczniowie gimnazjów  
w Bielawach i Nowych Zdunach, 
którzy wraz z uczniami techni-
kum spotkali się na II Ekoforum 
pod hasłem „Śmieci – to, co mnie 
przeraża”. Ekoforum to przedsię-
wzięcie, podczas którego można 
było bardzo dużo dowiedzieć się 
o gospodarce odpadami od osób, 
które bezpośrednio zajmują się 
tymi zagadnieniami. Ale były też 
inne atrakcje dla młodzieży, aby 
przyswajanie wiedzy uczynić 
przyjemniejszym. 

Gości powitał dyrektor szko-
ły Stanisław Kosmowski, potem 
młodzież z klasy IV technikum 
wystąpiła w wokalnym progra-
mie „Jesienny koncert, pokochaj 
jesień”, w scenerii przygotowanej 
przez przyszłych architektów kra-
jobrazu z klasy III technikum.

W części wykładowej prele-
gentami byli: Iwona Leśniewicz 
– prezes Ligi Ochorny Przyrody 
w Skierniewicach, która mówiła 
o domowych sposobach radze-
nia sobie ze śmieciami, Adrianna 
Drzewiecka – dyrektor Wydzia-
łu Ochorny Środowiska w Staro-
stwie Powiatowym w Łowiczu, 
która przybliżyła tematykę zo-
bowiązań naszego kraju w zakre-
sie gospodarki odpadami, jakie 
wynikają z dyrektyw unijnych, 

Piotr Wolski – podinspektor do 
spraw gospodarowania odpadami  
w Urzędzie Gminy w Zdunach 
oraz Adam Myszkowski  – dyrek-
tor łowickiego oddziału Tönsme-
ier, który mówił o zagospodaro-
waniu opadów i ich utylizacji. 

Po wykładach przyszedł czas 
na występ grupy tanecznej uczen-
nic ze Zduńskiej Dąbrowy, zwie-
dzanie szkoły, degustacja regio-
nalnych przysmaków – ponieważ 
jednocześnie szkoła zorganizo-
wała Dzień Chleba Żytniego. 
Można go było posmakować w 
kanapkach z wiejskim masłem, 
serem czy miodem. Nie było 
tylko smalcu ze względu na ob-
ostrzenia przepisów dotyczących 
tego, co można w szkole podać 
uczniom do jedzenia. Były za to 
np. ciastka własnego wypieku  
z ziarnami i żurawiną.    

Zwycięzcy konkursów
Kolejnym elementem impre-

zy było rozstrzygniecie 4 kon-
kursów, które towarzyszyły 
ekoforum: fotograficznego, li-
terackiego, plastycznego oraz 
na prezentację multimedialną. 
Konkursy adresowane były do 
wszystkich gimnazjalistów z na-
szego terenu oraz dla uczniów  
z ZS CKR. Największym zainte-
resowaniem cieszył się konkurs 
fotograficzny, w którym wzięło 
udział 41 osób. 

W konkursie plastycznym pt. 
„To mnie przeraża, nie pozwala 
mi spać” miejsce I zajęła Małgo-
rzata Sęk z ZS CKR w Zduńskiej 
Dąbrowie, II – Julia Fijałkowska, 
III – Julia Golan  – obie z Gimna-
zjum w Nowych Zdunach.

Konkurs fotograficzny pt „To 
mnie cieszy, raduje” wygrała Dia-
na Morawska z ZS CKR w Zduń-
skiej Dąbrowie – zajmując miej-
sce I, miejsce II zajęła Małgorzata 
Kunicka z Gimnazjum nr 2 w Ło-
wiczu, III – Michał Kostrzewa 
z Gimnazjum w Bielawach. Po-
nadto jurorzy, wśród których był 
łowicki fotografik Jerzy Borec-
ki, zdecydowali o wyróżnieniach 
dla: Patrycji Pałygi z ZS CKR  
w Zduńskiej Dąbrowie, Katarzyny 
Kunickiej i Kingi Kryściak – obie  
z Gimnazjum nr 2 w Łowiczu

Konkurs literacki zatytułowa-
ny był „Problem odpadów komu-

nalnych i przemysłowych”. I miej-
sce zajęła Weronika Wilczyńska 
z Gimnazjum nr 2 w Łowiczu, II 
miejsce – Damian Zduńczyk, III 
miejsce – Sara Ewkowska  – oboje 
z ZS CKR w Zduńskiej Dąbrowie.

Konkurs na prezentację mul-
timedialną „Śmieci – to, co mnie 
przeraża” wygrała gimnazjalistka 
z Nowych Zdun Patrycja Skała. 
II miejsce zajął Adrian Wiśniew-
ski z Gimnazjum w Bielawach, 
III miejsce – Julia Fijałkowska  
z Gimnazjum w Nowych Zdu-
nach.

Laureaci otrzymali nagrody  
w postaci tabletów, przenośnych 
dysków i bezprzewodowych gło-
śników. Ufundowanie ich było 
możliwe dzięki pozyskaniu dota-
cji na ekoforum z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 
Wyniosła ona 9.500 zł.  mwk
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Dzieci z bolimowskiego przedszkola zaprezentowały program 
artystyczny składający się z wierszy i piosenek.

Przekąski dla gości. uczestnicy próby bicia rekordu częstują szaszłykami wicedyrektor annę Lelonkiewicz.
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uczestnicy ekoforum mogli posilić się chlebem żytnim, kanapkami, 
serami, miodem i innymi przysmakami, jakie dla nich przygotowano.
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ŁOk | łódzkie Spotkania teatralne w łowiczu 

Teatr na deskach kina
Łowicki Ośrodek Kultury zaprasza na kolejną odsłonę 
Łódzkich Spotkań Teatralnych w Łowiczu, w ramach 
których na deskach kina Fenix zostaną zaprezentowane dwa 
spektakle: w sobotę (14 listopada), o godz. 17.30, spektakl 
„KISZ” grupy KIJO oraz w niedzielę, o godz. 17.30, 
spektakl „Poza czasem” Teatru Trzcina. W ciągu tygodnia 
rozeszło się około 100 bezpłatnych wejściówek na każdy 
spektakl, ale wciąż można je nabyć w kasie kina Fenix.

Łódzkie Spotkania Teatralne 
to od lat najważniejszy polski fe-
stiwal promujący nowe zjawiska 
w dziedzinie awangardy teatral-
nej i najstarsza impreza kulturalna 
w Łodzi, która wyrusza z progra-
mem do wybranych miast. – Festi-

wal odwiedza Łowicz odkąd się-
gam pamięcią i zawsze prezentuje 
spektakle na najwyższym pozio-
mie – mówi Mateusz Rudak, pra-
cownik ŁOK. 

W sobotę, o godz. 17.30, grupa 
kiJO wystawi na deskach spektakl 
„kiSZ”, czyli projekt artystyczny 
z pogranicza ruchu, muzyki i sło-
wa. Inspiracją do powstania sztuki 
jest twórczość Bartka Waglewskie-
go (Fisza) – muzyka, instrumen-
talisty, producenta, autora tek-

stów, człowieka przekraczającego 
w swej pracy gatunki muzycz-
ne. W swoich utworach Fisz pyta 
o rolę i wartość bycia artystą idą-
cym „pod prąd”. Krytykuje pu-
ste, konsumpcyjne życie, używa-
jąc ostrego, ale nie pozbawionego 
poczucia humoru języka. Grupa 
KIJO poprzez przetransponowanie 
słów Fisza na własne ciała i emo-
cje, wspólnie z nim szuka odpo-
wiedzi na pytania: kim jesteśmy 
i kim niedługo możemy się stać, 
jeśli zbyt intensywnie będziemy 
fl irtować z „bylejakością”. 

W niedzielę, o godz. 17.30, 
spektakl „Poza czasem” zapre-
zentuje teatr tRZCiNA, któ-
ry swoją działalność rozpoczynał 
w 2007 roku jako Szkolny Ama-
torski Teatr „Trzcina” przy II LO 
w Tomaszowie Mazowieckim. To, 

co od początku wyróżnia działal-
ność „Trzciny”, to autorskie spek-
takle. „Poza czasem” przygotowa-
ny został jako praca dyplomowa 
Kariny Góry na PWST we Wro-
cławiu i oceniony na egzaminie 
na ocenę celującą. Dwukrotnie do-
ceniło go też jury na ogólnopol-
skich festiwalach. Ten spektakl to 
teatr ruchu, gestu, tańca i postaci. 
W trakcie przedstawienia aktorzy 
wcielają się zarówno w role gra-
nych postaci, jak również rekwizy-
tów. Sztuka ma nakłonić widzów 
do refl eksji nad sensem swojego 
życia i wszechobecną rutyną. 

Po spektaklach przewidziano 
spotkanie z artystami. 

W kasie kina Fenix wciąż moż-
na odbierać bezpłatne wejściów-
ki na spektakle. Ilość miejsc jest 
jednak ograniczona.  aa 

Łowicz | zaproszenie dla uczniów 

„Pilecki” już w Fenixie
Mała Akademia Filmowa Ło-

wickiego Ośrodka Kultury za-
prasza na fi lm pt. „Pilecki”. Póki 
co przygotowano serię seansów 
dla gimnazjów i uczniów szkół 
średnich, ale pracownicy kina już 
szukają terminów na seanse dla 
wszystkich.

– Na prośbę dyrektora Pijarskich 
Szkół Królowej Pokoju w Łowi-
czu, Przemysława Jabłońskie-
go, który bardzo chciał, aby jego 
uczniowie zobaczyli „Pileckiego” 
w kinie, wychodzimy naprzeciw 
oczekiwaniom i przygotowaliśmy 
serię seansów, na które zaprasza-
my najpierw uczniów szkół gim-
nazjalnych i ponadgimnazjalnych 
– mówi Mateusz Rudak, pracow-
nik ŁOK. 

Najbliższe seanse szkolne za-
planowano w dniach: 13, 16, 17, 
18, 20, 23, 26 listopada, w godz. 
8.15; 10.00 i 11.45. Pierwsze pro-
jekcie fi lmu już się odbyły. Cena 
biletu wynosi 10 zł. 

,,Pilecki” to polski fabularyzo-
wany dokument w reżyserii Miro-

sława Krzyszkowskiego, przedsta-
wiający historię rotmistrza Witolda 
Pileckiego od czasów jego młodo-
ści, poprzez działania w czasie II 
wojny światowej, aż do uwięzie-
nia i śmierci z rąk komunistów 
w maju 1948 r. Witold Pilecki to 
jedna z bardziej fascynujących po-
staci w najnowszej historii Polski: 
żołnierz, konspirator, który dobro-
wolnie dostał się do obozu koncen-
tracyjnego Auschwitz, by tam zor-
ganizować konspirację, a potem 
z niego uciec. Walczył w powsta-
niu warszawskim, a po wojnie 
zorganizował konspirację antyko-
munistyczną. Aresztowany przez 
komunistów był torturowany, 
a następnie zamordowany. W fi l-
mie zobaczymy: Andrzeja Pilec-
kiego (on sam), Marcina Kwaśne-
go (Witold Pilecki), Małgorzatę 
Kowalską (Maria Pilecka), Piotra 
Głowackiego (Tomasz Serafi ński). 
Fenomenem fi lmu jest fakt, iż na 
jego realizację państwo polskie nie 
dało ani grosza. Udało się go na-
kręcić ze zbiórek społecznych.  aa 

Muzeum | koncert chóru z mińska 

Wystąpią z okazji Dnia Seniora 
Łowicki Ośrodek Kultury za-

prasza na koncert chóru miesza-
nego „Angelicus” z Mińska, który 
wystąpi w sobotę, 14 listopada, w 
sali barokowej muzeum w Łowi-
czu. Wstęp wolny. 

O godz. 15.00 rozpoczną się 
obchody Miejskiego Dnia Senio-
ra. Chór, który jest także gościem 
specjalnym Festiwalu Chóralnego 
„Canto Lodziensis”, otworzy ło-
wicką uroczystość. W repertuarze 
posiada oryginalne tradycyjne 

pieśni ludowe różnych narodów 
świata, jednak najbardziej charak-
terystyczne w jego wykonaniu są 
pieśni prawosławne, czyli muzyka 
cerkiewna. Zespół wykonuje rów-
nież oryginalne aranżacje stan-
dardów jazzowych. Dyrygentem 
zespołu jest Nelly Denisowa, so-
listka legendarnych białoruskich 
zespołów rockowych. 

O szczegółach obchodów Dnia 
Seniora w Łowiczu piszemy 
w osobnym artykule.  aa 

rekLama

rekLama

aGNieSZKa
aNToSiewiCZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Łowicz
Chóry Cartusia
i Kakofonia
w katedrze

Śpiewu chórów kameralnych 
z powiatu kartuskiego będziemy 
mogli posłuchać w sobotę, 14 li-
stopada, w bazylice w Łowiczu. 
Obydwa chóry prezentują szeroki 
zakres zainteresowań, od muzyki 
dawnej po współczesną.

Cartusia jest chórem żeńskim, 
założonym w 1993 roku z ini-
cjatywy ks. Gerarda Jakubiaka. 
Obecnie śpiewa w nim 8 kobiet. 
Ich specjalnością są chorały i inne 
formy muzyki sakralnej. Chór ma 
na koncie cztery wydane płyty. 
Kakofonia powstała 6 lat później, 
z inicjatywy Małgorzaty Kuchtyk, 
obchodzącej właśnie 25-lecie pra-
cy artystycznej. Śpiewają w nim 
zarówno panie, jak i panowie. 

Na koncert zapraszają starosta 
Krzysztof Figat i proboszcz para-
fi i katedralnej, ks. prał. Wiesław 
Skonieczny. Wstęp jest wolny. Po-
czątek planowany jest na godzinę 
18.00, po mszy świętej.   tm

kino Fenix | coraz bliżej święta!

Premierowe „Listy do M. 2”
Jedna z najbardziej 
popularnych komedii 
ostatnich lat powraca
na ekrany kin w kolejnej 
odsłonie i już niebawem 
będzie bawić i wzruszać 
widzów w całej Polsce,
ale i w Łowiczu.

Mowa oczywiście o „Listach 
do M. 2”, które premierowo zo-
staną wyświetlone w kinie Fenix 
w piątek, 13 listopada, o godz. 
18.00 i 20.00, ale z repertuaru nie 
znikną przez kolejne 3 tygodnie.

Cztery lata po spektakularnym 
sukcesie „Listów do M.” bohate-
rowie najpopularniejszej kome-
dii wyświetlanej w polskich ki-
nach powracają. „Listy do M. 2” 
mają w sobie wszystko to, za co 
pierwszy fi lm pokochały milio-
ny Polaków – światowy poziom 
realizacyjny, wciągającą histo-
rię, błyskotliwy humor, prawdzi-
we wzruszenia, przebojową ścież-
kę dźwiękową i jeszcze więcej 
gwiazd w obsadzie. Do plejady 
gwiazd z pierwszej części fi lmu 
dołączyli: Maciej Zakościelny, 

Małgorzata Kożuchowska, Mar-
cin Perchuć, Magdalena Lam-
parska, Piotr Głowacki, Nikodem 
Rozbicki i Marta Żmuda-Trzebia-
towska. Na ekranach nie zabrak-
nie też jedynego w swoim rodzaju 
Tomasza Karolaka, który wystąpi 
jako Melchior „Mel Gibson”. 

Premiera „Listów do M. 2” 
w kinach w całej Polsce i w łowic-
kim „Fenixie” już 13 listopada. 
W piątek fi lm będzie można obej-
rzeć o 18.00 i 20.00. Dodatkowe 
seanse zaplanowano na weekend: 
14 listopada, godz. 20.30 i 15 listo-
pada, godz. 20.00. Kolejne projek-
cje zaplanowano w dniach 16-19 
listopada (poniedziałek – piątek) 
o godz. 18.00 i 20.00.  aa 
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RZut OkieM | WIeczór ze StanISłaWą ceLIńSką

Bardziej znana jako aktorka, nieco mniej jako wokalistka, Stanisława Celińska wystąpiła 6 listopada 
wieczorem w łowickim Ośrodku kultury. Szósty koncert w ramach cyklu „czterdzieści”, który chyba przypadł 
do gustu mieszkańcom, zgromadził komplet publiczności. artystce towarzyszyło siedmiu muzyków. W czasie 
koncertu wykonywała ona utwory ze swojej najnowszej płyty „atramentowa”, mówiła m.in. o sobie, swoich 
uczuciach, lękach i tym, jak... jeden z muzyków grających koncert miał problem z dotarciem do łowicza,  
z powodu wypadku, do jakiego doszło na kolei. mwk 

rekLama

Bolimów | propozycja gOk na zimę

Weź aparat, rób zdjęcia,  
a potem się nimi pochwal

Do 4 marca Gminny Ośrodek 
Kultury w Bolimowie czeka na 
fotografie w ramach drugiej edycji 
konkursu „Zimowe obrazy”, przy-
gotowanego wspólnie z miejsco-
wym Zespołem Szkół Ponadgi-
manzjalnych oraz Bolimowskim 
Parkiem Krajobrazowym.

Dyrektor Ośrodka, Irena Śmi-
giera-Milewska, powiedziała 
nam, że na konkurs można prze-
syłać zdjęcia przedstawiające zi-
mowy krajobraz Bolimowa i oko-

lic należących do BPK, ale także 
wybrane elementy tego krajobra-
zu, np. ciekawe lodowe formy. Nie 
jest także powiedziane, że zdjęcia 
muszą być wykonane w czasie 
nadchodzącej zimy, mogą to być 
fotografie z ostatnich lat.

Prace mogą nadsyłać uczniowie 
szkół gimnazjalnych, ponadgim-
nazjalnych oraz dorośli zamiesz-
kujący w okolicach BPK w ilości 
nie przekraczającej 3 sztuk, format 
fotografii nie może być mniejszy 

niż 24 x 30 cm, dodatkowo odbit-
kom powinna towarzyszyć płyta  
z ich cyfrowym zapisem. Każda 
nadesłana na konkurs fotografia 
powinna zawierać opis z tytułem, 
imieniem i nazwiskiem autora, ad-
resem zamieszkania, telefonem 
kontaktowym oraz nazwą szkoły 
w przypadku uczniów.

Rozstrzygnięcie konkursu za-
planowano na 11 marca, a ogło-
szenie wyników i wręczenie na-
gród 18 marca. Nagrodami dla 
laureatów trzech pierwszych 
miejsc będą książki. Organiza-
torzy konkursu zastrzegają sobie 
prawo do nieodpłatnego wykorzy-
stania fotografii w swoich publika-
cjach.  tb

m
Ir

O
S

ła
W

a
 W

O
LS

k
a

-k
O

B
Ie

r
ec

k
a

Na ostatnim spotkaniu w bolimowskiej książnicy omawiana była książka marcina Szczygielskiego „Les Farfocles”.

Bolimów | gOk zaprasza

Dyskusyjny Klub Książki – kolejne spotkanie
Od lutego 2013 roku 
w Gminnym Ośrodku 
Kultury w Bolimowie 
działa Dyskusyjny Klub 
Książki.

Skupia on kilkanaście osób, co 
ciekawe – wyłącznie pań, które 
raz w miesiącu spotykają się, aby 
porozmawiać na temat wybra-
nej lektury, z którą się zapoznały  
w ostatnich tygodniach. 

27 października omawiana była 
książka Marcina Szczygielskie-

go „Les Farfocles”, natomiast już 
wiadomo, że na kolejnym spotka-
niu, 24 listopada, o godz. 16.30, 
omawiana będzie książka „ Babu-
nia”, której autorem jest Frédéri-
que Deghelt.

– W spotkaniach Dyskusyjne-
go Klubu Książki udział bierze 
nawet 12 pań – powiedziała nam 
dyrektor ośrodka, Irena Śmigie-
ra-Milewska. – Książka często 
jest punktem wyjścia do cieka-
wych rozmów, wymiany poglą-
dów, uczestniczki często zawar-
tość książki odnoszą do swego 

życia, swoich doświadczeń, czę-
sto wywiązują się bardzo ciekawe 
dyskusje.

Dyrektorka podkreśliła, że 
klub jest otwarty na nowe osoby, 
zwłaszcza panów, bo męskiego 
głosu czasami brakuje w dysku-
sjach. Jak zdradza, zanim uczest-
nicy spotkają się, aby omówić 
wybraną lekturę, mają dostęp do 
niej zapewniony przez Bibliote-
kę Wojewódzką w Łodzi. DKK 
w Bolimowie jest częścią woje-
wódzkiego programu czytelni-
czego.  tb

Gmina kiernozia | konkurs literacki „Wierszowane święta” 

Biblioteka zachęca tworzących wiersze
Konkurs literacki „Wierszowa-

ne święta” ogłosiła po kilku la-
tach przerwy Gminna Biblioteka 
Publiczna w Kiernozi. – Poszu-
kujemy nie tylko młodych, uta-
lentowanych mieszkańców naszej 
gminy. Zachęcamy, by nie pisać 
wyłącznie do szuflady, tylko pre-
zentować swoją poezję, chwa-
lić się nią – zachęca do udziału  
w konkursie dyrektor kiernozkiej 
biblioteki, Zofia Serwach. 

Do konkursu mogą zgłaszać 
napisane przez siebie wiersze  
o tematyce bożonarodzeniowej, 
uczniowie szkół gimnazjalnych 
i ponadgimnazjalnych oraz oso-
by dorosłe z gminy Kiernozia. 
Każdy uczestnik może zgłosić na 
konkurs maksymalnie 3 wiersze 
w terminie do 3 grudnia. 

Oceny dokona jury w skła-
dzie: Anna Warabida, Jadwiga 
Żurek, Mirosław Pawlina, Ur-

szula Czubatka, Danuta Boguc-
ka. Są to przedstawiciele biblio-
teki, pracownicy kiernozkiego 
urzędu oraz miłośnicy literatury. 
Uroczyste podsumowanie kon-
kursu, połączone z wręczeniem 
nagród i wyróżnień, odbędzie 
się 17 grudnia, o godzinie 14.00, 
w bibliotece. 

Ostatni taki konkurs był zorga-
nizowany w Kiernozi przed kilko-
ma laty.  str. 24
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Gmina kiernozia | konkurs literacki 

Biblioteka zachęca tworzących wiersze
dokończenie ze str. 23

– Dzięki temu zawiązało się 
między innymi koło miłośników 
poezji i biblioteki. Ujawniło się 
też kilka osób piszących wiersze. 
Liczymy, że teraz poznamy nowe 

osoby zajmujące się pisaniem  
– powiedziała nam dyrektor Ser-
wach. 

Wspomniała też o co najmniej 
jednej osobie, którą próbuje od 
pewnego czasu przekonać, by 
„wyszła z cienia” i zaprezento-

wała szerszej publiczności swoje 
wiersze. – Mogę powiedzieć tyl-
ko tyle, że jest to osoba publiczna 
z naszej gminy. Mam nadzieję, że 
zgłosi swoje utwory do konkursu 
– dowiedzieliśmy się w bibliote-
ce.  mak 

Bobrowniki | katyń – ocalić od zapomnienia

Wzruszające spotkanie  
z rodziną por. Szulborskiego

dokończenie ze str. 19

Projekt zrealizowano, dąb po-
sadzono, ale cały czas brakowało 
kontaktu z rodziną, na którym na-
uczycielom bardzo zależało. Na-
wiązanie go było dość nieocze-
kiwane. 

W tym roku Agnieszka Szy-
mańska zajrzała na stronę in-
ternetową Ogrody Wspomnień, 

gdzie 3 lata temu przy nazwisku 
Mariana Szulborskiego była tyl-
ko data jego urodzin i śmierci. 
Okazało się, że zostało tam za-
mieszczone zdjęcie. Poprzez tę 
stronę napisała prośbę o kontakt, 
dołączyła do niego link z opisem 
projektu i zdjęciami. 

Szulborscy odezwali się do 
niej. – Jako pierwsza odezwa-
ła się moja siostra, Helena Szul-

borska – mówi pani Ewa Mirska. 
– Dla nas wszystkich było to bar-
dzo miłe, ponieważ nikt w rodzi-
nie nie spodziewał się, że ktoś bę-
dzie szukał informacji o Marianie 
Szulborskim. 

Na spotkanie do Bobrownik 
pani Ewa przywiozła pamiątki, ja-
kie ostały się po stryjku: umowy  
o pracę, książeczki oszczędno-
ściową i ubezpieczeniową. 

W jej odczuciu to wszystko 
niewiele, ale Agnieszka Szymań-
ska miała inne zdanie. 

Od razu zwróciła uwagę, jak 
dokumenty są dobrze zachowa-
ne. 

Przechowywał je Antoni Szul-
borski, ojciec Mariana. Ewa Mir-
ska udostępniła też szkole zdjęcia 
z rodzinnego albumu, aby można 
je było skopiować. 

Dla najbliższych  
to była trauma
Ewa Mirska w rozmowie  

z nami przyznała, że bardzo ją 
cała sprawa wzrusza, bo nie moż-
na pogodzić się ze zbrodnią, jakiej 
dokonano w Katyniu. Dla jej ojca, 
który 5 lat spędził w obozie kon-
centracyjnym Mauthausen – Gu-
sen, był wielką traumą brak in-
formacji o tym, co stało się z jego 
jedynym bratem. Przez wiele lat 
rodzina się jedynie domyślała, że 
on nie żyje, oficjalnie uznany był 
za zaginionego. Prawdopodob-
nie w latach 60. rodzina dowie-
działa się, że nie żyje, ale dopiero 
pod koniec lat 80. zaczęto o tym 
mówić. Dziś w Piasecznie, gdzie 
mieszkają, mają jego symbolicz-
ny grób. Wcześniej jedyną oso-
bą, która czciła jego pamięć, miała 

jakiś wycinek z gazety o zbrodni 
katyńskiej, była jej babcia Helena 
(mama Mariana), ale ona zmarła 
w latach 80., wcześniej niszcząc 
swoje pamiątki. Dlatego też nie-
wiele informacji o Szulborskim 
ocalało. 

Wiadomo, że zginął mając 
32 lata, że nie miał żony i dzie-
ci. Pracował w Państwowych Za-
kładach Lotniczych w Warszawie  
i w Szkole Pilotażu w Grudziądzu. 

Ewa Mirska i jej córka Kinga 
są jak najbardziej zainteresowa-
ne, aby przyjeżdżać do Łowicza 
i Bobrownik, aby ocalić pamięć 
o kuzynie. Pani Ewa Łowicz tro-
chę zna, ponieważ tu mieszkał jej 
chrzestny, którego odwiedzała, 
natomiast jej córka Kinga w Ło-
wiczu nigdy nie była, ale ma chęć 
poznać miasto.  mwk

Art Piwnica | kolejne koncertowe dVd 

Tym razem Fleetwood Mac
„Jeśli dziś czwartek, to spoty-

kamy się w Art Piwnicy!” – takie 
hasło przyświeca organizatorom 
czwartkowego przeglądu koncer-
towych DVD, czyli Łowickiemu 
Towarzystwu Muzycznemu im. 
Mikołaja Zieleńskiego w Łowiczu 
i Art Piwnicy Music Club.

W najbliższy czwartek, 12 li-
stopada, o godz. 19.00, zgroma-
dzeni widzowie obejrzą nagranie 

zawierające zapis koncertu grupy 
rockowej Fleetwood Mac w Bo-
stonie z 2003 roku. Wstęp na pro-
jekcję jest bezpłatny. Zespół Fle-
etwood Mac istnieje od 1967 roku. 

Przez cały okres działalności 
wielokrotnie zmieniał skład i styl 
– od klasycznego bluesa, w póź-
niejszym czasie zahaczając nawet 
o punk rocka, po naleciałości soft 
rocka. 

– Ciekawostką jest, że nazwa 
zespołu jest znana, co więcej  
z rozgłośni radiowych i większo-
ści składanek lat 70.-90. Znane są 
też ich utwory, ale uwaga: nie są 
one kojarzone z zespołem. Część 
komentatorów muzycznych uwa-
ża, że Fleetwood Mac reprezentuje 
muzykę pop-rockową, ale z idio-
mem amerykańskim: melodyj-
ne utwory z wyrazistym rytmem  
i atmosferą country and western  
– mówi Wojciech Sieradziński, 
pomysłodawca czwartkowych 
spotkań.  aa 

ŁOk | X muza na ekranie

„Pop”, czyli o kolaboracji duchowieństwa
Łowicki Ośrodek Kultury za-

prasza w czwartek, 12 listopada, 
o 11.00, na kolejne, drugie w tym 
sezonie zajęcia edukacyjne pro-
wadzone przez filmoznawcę, wy-
kładowcę Akademii Filmu i Te-
lewizji Grzegorza Pieńkowskiego 
– „X Muza – historia filmu”. 

– Przygotowane przez nas bez-
płatne zajęcia, z uwagi na porę,  
w jakiej się odbywają, skierowane 
są przede wszystkim do uczniów 

szkół średnich oraz seniorów  
– wyjaśnił Mateusz Rudak, pra-
cownik ŁOK. W kolejnej odsło-
nie cyklu zaprezentowane zostaną 
„Filmy, które warto obejrzeć i za-
pamiętać”. W czwartek, 12 listo-
pada, wyświetlony będzie rosyjski 
dramat wojenny „Pop” w reżyse-
rii Władimira Chotinienko, nakrę-
cony na podstawie powieści Alek-
sandra Siegienia pod tym samym 
tytułem. Tematem filmu jest kwe-

stia kolaboracji części rosyjskie-
go duchowieństwa prawosławne-
go z Niemcami w czasie II Wojny 
Światowej i konsekwencji, jakie 
oskarżeni o to duchowni ponosi-
li po jej zakończeniu. Po seansie 
zaplanowano prelekcję i dyskusję. 

Zgłoszenia ze szkół można kie-
rować do Mateusza Rudaka na 
adres mateusz.rudak@lok.art.pl 
lub pod numerem tel. (46) 837-
40-01.  aa 

ŁOk | „gropa 2015” 

Pojedynek na gagi i skecze
Gminna Rada Kobiet i Gminny 

Związek Rolników, Kółek i Orga-
nizacji Rolniczych w Łowiczu za-
prasza na 6. Przegląd Kabaretowy 
„Gropa 2015”. Odbędzie się on 19 
listopada, o godz. 10.00, w Łowic-
kim Ośrodku Kultury. 

Do 15 listopada włącznie moż-
na nadsyłać zgłoszenia zespołów 
i osób indywidualnych chcących 

stanąć w szranki w pojedynku na 
gagi i skecze. 

Do tej pory zapisały się już  
4 zespoły i 7 osób indywidual-
nych. Ci pierwsi będą mieli na 
prezentację scenek 20 minut, zaś 
uczestnicy, którzy zdecydują się 
wystąpić solo – 10 minut. Ich ta-
lent do rozbawiania ludzi oceni 
specjalnie powołane jury. 

– Forma artystycznego wyra-
zu jest dowolna: scenki, gagi, ske-
cze, piosenki – ważne, żeby było 
śmiesznie i z dystansem do siebie 
i świata – mówi przewodnicząca 
Gminnej Rady Kobiet gminy Ło-
wicz, Beata Rokicka. 

Do udziału w przeglądzie za-
prasza się przede wszystkim Koła 
Gospodyń Wiejskich z Łowicza  
i okolic, ale także inne formacje 
kabaretowe. Każdy może przyjść 
na przegląd i śledzić zmagania  
z widowni. Wstęp bezpłatny.  aa 

RZut OkieM | WarIacJe na temat StrOJu 

Jak różnie może w oczach dziecka wyglądać strój regionalny, pokazały dzieci z przedszkola nr 4 Słoneczko 
w łowiczu. przedszkolaki przygotowały łącznie siedem prac plastycznych na konkurs „tylko mój – regionalny 
strój”, który ogłosiło muzeum w łowiczu. prace na konkurs skierowany do dzieci i młodzieży z powiatów 
łowickiego i skierniewickiego można było nadsyłać do 6 listopada rozstrzygnięcie konkursu i otwarcie wystawy 
pokonkursowej planowane jest w łowickim muzeum 1 grudnia. mak 
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Łowicz | powiatowa Biblioteka publiczna

Karol Rybacki jako drukarz i wydawca
Hall Powiatowej Biblioteki 
Publicznej ledwo pomieścił 
liczącą około 70 osób 
publiczność, która licznie 
odwiedziła placówkę  
w piątkowy wieczór,  
6 listopada, kiedy to 
odbywało się kolejne 
wydarzenie związane  
z obchodami Roku Karola 
Rybackiego w Łowiczu.

Tym razem został on pokaza-
ny jako drukarz i wydawca. Przy 
okazji odbyła się promocja reprin-
tu publikacji „Jaśko Badylów” – 
wydanej w drukarni Rybackiego 
w 1925 roku. Fragmenty tej pisa-
nej gwarą powiastki czytała Joan-
na Bolimowska, a każdy obecny 
na spotkaniu otrzymał w prezencie 
to wydawnictwo. Ukazało się ono 
staraniem PBP, ŁOK oraz bibliote-
ki w Nieborowie. 

– Karol Rybacki to postać wy-
bitna. Wydarzenia związane z nim 
trwają cały rok, ale uważam, że in-
formacje o nim warto powtarzać, 
aby się dobrze utrwaliły – mówił 
Zdzisław Kryściak. Przedstawia-

jąc życiorys bohatera wieczoru, 
którego 80. rocznica śmierci minę-
ła 11 listopada, Zdzisław Kryściak 
mówił, że od 1881 roku – a więc 
przyjazdu do Łowicza – działal-
ność jego jest dobrze udokumento-
wana. A przypomnijmy, że prowa-
dził on drukarnię i księgarnię przy 
Starym Rynku 12, miał też intro-
ligatornię. Był twórcą i wydawcą 
„Łowiczanina”, drukował książ-
ki, a hitem jego drukarni była gra 

planszowa z 1923 roku „Podróż 
po Łowiczu z przygodami”, którą 
10 lat temu „wygrzebał” i przypo-
mniał Jacek Rutkowski. 

Marek Wojtylak z łowickiego 
oddziału Archiwum Państwowe-
go w Warszawie dodał, że Rybac-
ki przede wszystkim był przed-
siębiorcą, a gazety i książki były 
niewielką częścią jego działalno-
ści wydawniczej. W jego firmie 
przede wszystkim powstawały 

druki ksiegowo-rachunkowe, księ-
gi urodzeń/zgonów, ponadto afi-
sze, plakaty, torby papierowe, le-
gitymacje, zaświadczenia. itp. Do 
zasobów archiwum około 20 lat 
temu trafiły faktury własnoręcz-
nie pisane przez Rybackiego lub  
z jego bardzo charakterystycznym, 
zamaszystym podpisem. 

Andrzej Chmielewski z ło-
wickiego muzeum mówił z kolei  
o bardzo cennych dla filkarty-
stów, do których należy, łowic-
kich pocztówkach, wydawanych 
przez Rybackiego, na których 
ukazany jest Łowicz na przełomie 
XIX i XX wieku. W PBP moż-
na było zobaczyć kartki z jego 
prywatnej kolekcji, ponadto ze 
zbiorów Edwarda Miziołka, Jana 
Rucińskiego i nie pokazywane 
jeszcze publicznie Henryka Pięty, 
a także bardzo cenną, najstarszą 
pocztówkę ze zbiorów Muzeum  
w Łowiczu z 1899 r., którą Rybac-
ki wypisał i wysłał do Władysława 
Tarczyńskiego. 

Wystawę pocztówek, gazet, 
druków i innych archiwaliów 
związanych z Karolem Rybackim 
można oglądać w PBP do końca li-
stopada.  mwk 

rekLama

rekLama

Łowicz | przegląd teatrów pijarskich

Weekend z teatrem
Znów przyjadą do Łowicza młodzi amatorzy sztuki 
teatralnej ze szkół i ośrodków pijarskich z całej Polski.  
W piątek 13 listopada rozpocznie się w szkole pijarskiej 
piąty Ogólnopolski Przegląd Teatrów Pijarskich,  
który potrwa do niedzieli.

Obecność zapowiedziały już 
grupy m.in. z Bolszewa, Poznania, 
Katowic, Cieplic, Bolesławca, War-
szawy, Krakowa czy Rzeszowa. 
Spodziewanych jest ok. 230 osób. 

Repertuar będzie, jak co roku, 
zróżnicowany. Zobaczymy ada-
ptacje klasyków sztuki dramatur-
gicznej (jak na przykład „Romeo 
i Julia” czy „Śluby panieńskie”), 
adaptacje dzieł współczesnych,  
a nawet autorskie scenariusze 
przygotowane przez niektóre gru-
py. Tematyka też będzie zróżnico-
wana. Obok siebie będą występo-
wać przedstawienia poruszające 
poważne, egzystencjalne i moral-
ne problemy, jak i adaptacje popu-
larnych bajek.

Znany jest już program prze-
glądu. Rozpocznie go eucharystia 
w piątek o godz. 17.30. Pierwsze 
spektakle będzie można zobaczyć 
po godzinie 19. Rozpoczną gospo-
darze – uczniowie łowickiej szko-
ły. W sobotę spektakle będą grane, 
z przerwą na obiad i eucharystię, 

od 8.30 do 17. Na 17 planowany 
jest występ specjalny, przygotowa-
ny przez profesjonalistów, ma on 
być niespodzianką.

Występy nie są planowane na 
niedzielę. Tego dnia o godzinie 11 
rozpocznie się uroczyste podsu-
mowanie przeglądu wraz z wrę-
czeniem wszystkim uczestnikom 
statuetek i upominków. Głów-
nym koordynatorem wydarze-
nia ze strony szkół pijarskich jest  
w tym roku o. Dominik Boche-
nek, wspierany przez polonistkę 
Beatę Jeziorowską.

– Nowością w tym roku będą 
słowne, opisowe recenzje każde-
go spektaklu, którymi podzieli się 
z nami profesjonalna aktorka – mó-
wił nam o. Dominik. – Jest to prze-
gląd, a nie konkurs, nie będziemy 
wybierać najlepszego przedsta-
wienia, statuetki otrzymają wszy-
scy uczestnicy. Wstęp na wszyst-
kie przedstawienia jest wolny, 
jedynym ograniczeniem w tej kwe-
stii może być pojemność sali. tm

Łowicz | art maluchy na strychu łOk

Teatrzyk kukiełkowy
dla rodziców
8 listopada na strychu Łowickiego Ośrodka Kultury  
na kolejnych warsztatach z serii Art Maluchy  
spotkały się kilkuletnie dzieci oraz ich rodzice. 

Podczas dwugodzinnego 
spotkania prowadzonego przez 
Anetę Pędraszewską oraz Ane-
tę Pergoł-Dąbrowską dzieci  
z pomocą rodziców robiły czap-
ki krasnali z gazet, na dużych 
plastikowych szpulkach po ni-
ciach wystukiwały rytmy, ma-
szerując i śpiewając. Potem  
z drewnianych łopatek robiły 

kukiełki, wykorzystując do tego 
filc i wstążki. 

Wykonane własnoręcznie za-
bawki posłużyły im do krótkie-
go przedstawienia, które na ko-
niec odegrały dla rodziców. 

Prowadzące przygotowały 
dla nich też małą prezentację 
o tym, jak z przedmiotów co-
dziennego użytku, które już nie 

są potrzebne w domu, można 
wykonać instrument lub zabaw-
kę.  mwk

Łowicz | centrum edukacji muzycznej

Klasycznie, rozrywkowo i na ludowo
Około 100 uczniów Centrum 

Edukacji Muzycznej w Łowiczu 
zaprezentowało się 8 listopada  
w sali barokowej muzeum pod-
czas dwóch koncertów w ramach 
III Łowickiej Jesieni Muzycznej. 

Szkolna impreza w kolejnych 
latach ewoluuje – początkowo 
były to Dni Baroku i dominowała 
na nich muzyka klasyczna, potem 
dołączono do niej muzykę roz-
rywkową i zmieniono nazwę kon-
certów na obecną. W tym roku po 
raz pierwszy dołączono muzykę 
ludową, a na koncercie pojawiły 
się uczennice w strojach łowic-
kich. 

I tak „Łowicki walczyk” skom-
ponowany przez Tadeusza Sy-
gietyńskiego dla zespołu „Ma-
zowsze”, bardziej znany jako 
„Łowiczanka jestem”, zagrał 
kwintet gitarowy w składzie: Ga-
briela Borowiecka, Amelia Gład-
ka, Weronika Gładka, Łucja Let-
ka i Aleksandra Skóra. Ludowych 
utworów było w sumie dziesięć, 
w czasie niedzielnych koncertów, 
choć nie wszystkie z naszego re-

gionu, uczniowie grali też np. ku-
jawiaka „Spod Zalesia” Feliksa 
Dzierżanowskiego i „Góralskie 
konie” Pawła Wójtowicza. 

Ze względu na duże zaintereso-
wanie muzyką ludową, kierownik 
szkoły Stefan Staszewski planuje 
od nowego roku szkolnego roz-
szerzenie oferty CEM o klasę, któ-
rej uczniowie będą się uczyli grać 
muzykę ludową. Ma nadzieję, że 

w ten sposób będą mogły powstać 
2-3 szkolne zespoły, które będą 
grać i śpiewać po łowicku. Zanim 
te klasy powstaną, uczniów Cen-
trum Edukacji Muzycznej będzie 
można obejrzeć i posłuchać na 
koncertach bożonarodzeniowych, 
które mają być w tym roku aż trzy 
– aby zapewnić większy komfort 
publiczności, która licznie na nie 
przybywa.  mwk

klasyka w wykonaniu trio w mieszanym składzie: uczniowie 
Julia Sieczkowska – skrzypce, michał Sieczkowski – fortepian oraz 
nauczycielka anna Barańska – altówka. 
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Zabawa z rodzicami,  
z wystukiwaniem rytmu w czasie 
marszu i śpiewem: „Jesteśmy 
muzykanci, idziemy z daleka...”. 

Przybyłych na spotkanie witają dyrektor pBp renata Frączek oraz 
przewodniczący koła przewodników łowickiego pttk zdzisław kryściak. 
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Aby zdrowo żyć | radzi dietetyk

Gluten nasz wróg czy przyjaciel? (III)

Gdzie można znaleźć gluten? 
W bardzo wielu produktach, m.in. 
takich jak:

 kasze, płatki zbożowe, otrę-
by

 produkty sporządzane z wy-
korzystaniem zbóż glutenowych 

(pieczywo, ciasta, pizza, pierogi, 
kopytka, pyzy itp.)

 alkohole (piwo, whiskey, 
wódka)

 słodycze fabryczne – ciasta, 
ciasteczka, drożdżówki, piernicz-
ki, batony, herbatniki, wafl e, prec-
le, paluszki, chipsy, słodkie płatki 
śniadaniowe, czekolada, cukierki  
nadziewane

 produkty mleczne – napoje 
mleczne, owocowe jogurty, kefi ry 

i maślanki, śmietany, gęste jogur-
ty, żółte sery, sery pleśniowe;

 kawy smakowe; 
 produkty garmażeryjne – 

produkty panierowane, mielonki, 
pulpety, kotlety mielone, hambur-
gery, farsze; 

 wędliny – wędliny parówko-
we, pasztety, konserwy; 

 przyprawy – kostki rosołowe, 
mieszanki przypraw, gotowe sosy 
i zupy w proszku; 

 sosy (ketchup, majonez); 
 proszki do pieczenia (moż-

na kupić proszki nie zawierające 
pszenicy). 

 napoje gazowane
Warto wiedzieć, że w handlu 

dostępne są bezglutenowe odmia-
ny owsa i przetworów. 

Jak można rozpoznać, czy 
dany produkt zawiera gluten?

Czytając informacje na etykie-
tach, dowiadujemy się o jego skła-

dzie. Informacje na etykietach 
mogą zawierać hasła, pod którymi 
może się kryć gluten: białka po-
chodzenia roślinnego, białka zbo-
żowe, skrobia warzywna, zagęsz-
czacze i wypełniacze zbożowe, 
skrobia spożywcza. 

Zamienniki
Produkty zawierające gluten 

można zastąpić produktami bez-
glutenowymi, które można na-
być w specjalistycznych sklepach 
lub zrobić samemu. Do przygo-
towywania produktów mącznych 
można wykorzystać: amarantus – 
mąka, kasza, płatki; gryka – mąka, 

kasza (gryczana biała, gryczana 
prażona, krakowska), płatki, ma-
karon; proso – mąka, kasza, płat-
ki jaglane; ryż brązowy – mąka, 
ziarno, płatki, makaron; tapioka, 
komosa ryżowa, sorgo – mąka, 
kasza; kasztan jadalny; kokos; 
pestki dyni; nasiona słonecznika; 
len; cieciorka; ziemniaki – mąka.

Nie powinniśmy bagatelizować 
alergii na gluten. Konsekwentne 
stosowanie diety eliminacyjnej 
sprzyja poprawie stanu zdrowia 
i często pomaga wyleczyć wiele 
schorzeń, do powstania i rozwoju 
których przyczyniła się nadwrażli-
wość na gluten. 

Z sali sądowej
Łowicz | Funkcjonariuszka policji odpowiada przed sądem

Czy doszło do fałszerstwa?
29 października przed Sądem Rejonowym w Łowiczu rozpoczął się proces, w którym na ławie 
oskarżonych zasiada funkcjonariuszka Komendy Powiatowej Policji w Łowiczu Monika R.
Prokuratura Rejonowa w Skierniewicach postawiła jej zarzut fałszowania dokumentu, a konkretnie 
– protokołu przesłuchania zatrzymanego. Grozi jej za to do 5 lat pozbawienia wolności.

Do budzącego podejrzenia 
zdarzenia doszło 4 czerwca 2013 
roku. Monika R. w łowickiej ko-
mendzie przesłuchiwała wówczas 
Andrzeja K., oskarżonego o do-
konanie gwałtu na własnej żonie. 
Przesłuchanie trwało prawdopo-
dobnie ok. 40 minut. Andrzej K. 
złożył wówczas zeznania i podpi-
sał je. Później, już po zakończe-
niu dochodzenia w tej sprawie, 
gdy Andrzej K. zobaczył protokół
z tamtego przesłuchania załą-
czony do akt, stwierdził, że jego 
podpisy na stronach 3 i 4, a tak-
że adnotacja na końcu 4. strony 
„Zapoznałem się z treścią” zosta-
ły podrobione i zawiadomił o tym 
prokuraturę. Treść zeznań skła-
danych rzekomo przez niego nie 
zgadzała mu się z tym, co rzeczy-
wiście zeznawał. – Podmieniona 

treść zeznań zaczynała się od słów 
„Wiem, że jestem podejrzany o...” 
– mówił Andrzej K. – Na pewno 
bym tak wtedy nie powiedział, bo 
w ogóle nie wiedziałem, dlaczego 
zostałem zatrzymany.

Prokuratura, na etapie śledztwa, 
powołała biegłego grafologa, któ-
ry na podstawie pobranych próbek 
pisma stwierdził, że budzące wąt-
pliwość podpisy zostały naniesio-
ne ręką Moniki R. 

Andrzej K. w procesie przed 
łowickim sądem występuje w roli 
oskarżyciela posiłkowego. Już na 
początku rozprawy nieoczeki-
wanie doszło do zgrzytu między 
nim a wyznaczonym mu z urzę-
du pełnomocnikiem Feliksem 
Chojeckim. Panowie nie skon-
taktowali się ze sobą przed pro-
cesem, za co winą obarczyli sie-

bie nawzajem. Poza tym Feliks 
Chojecki nie chciał brać udziału
w procesie, ponieważ wielokrot-
nie na drodze służbowej kontak-
tował się z oskarżoną. Zdaniem 
sądu, kontakty na drodze służ-
bowej nie są wystarczającym po-

wodem do zmiany pełnomocnika
z urzędu, wniosek został więc od-
dalony.

Potem proces wrócił do nor-
malnego trybu. Oskarżona nie 
przyznała się do winy, zazna-
czając, że tego dnia nie będzie 
składała wyjaśnień ani odpowia-
dała na pytania. Sąd odczytał je-
dynie jej wcześniejsze zeznania, 
według których Andrzej K. sam 
podpisywał się pod protokołem
i po przesłuchaniu nie składał 
żadnych zastrzeżeń.

Przed sądem zeznawa-
ło troje funkcjonariuszy 
KPP Łowicz. Dzisiaj nie pa-
miętają już oni szczegółów 
z tamtego dnia. Cała trójka ze-
znających policjantów nie mia-
ła nigdy wcześniej zastrzeżeń 
do pracy Moniki R., uważają 

ją za solidną funkcjonariuszkę
i trudno im wytłumaczyć za-
istniałą sytuację. Jedna z nich 
w czasie śledztwa sugerowała, że 
to Andrzej K. mógł celowo na-
śladować pismo Moniki R., aby 
móc ją potem oskarżyć. Dopy-
tywana o to na czwartkowej roz-
prawie dodała jednak, że były to 
tylko jej osobiste przypuszcze-
nia, których prawdziwości nie 
jest w stanie udowodnić. Dwaj 
z przesłuchiwanych funkcjona-
riuszy w czasie trwania przesłu-
chania z 4 czerwca 2013 roku 
przez krótki czas znajdywali się 
w tym samym pokoju, nie byli 
jednak świadkami całego prze-
słuchania.

Pytani byli na przykład o to, 
czy zdarza się, aby przesłuchany 
odmówił podpisania okazanego 
mu protokołu. – Bardzo rzadko, 
ale takie sytuacje się zdarza-
ją – wyjaśniał jeden z funkcjo-
nariuszy. – W takim przypadku 
powołuje się drugiego funkcjo-
nariusza i w jego obecności pro-

wadzone są dalsze czynności. 
Musi to zostać odnotowane. Je-
den z funkcjonariuszy, który był 
na komendzie, mówił, że od razu 
po przesłuchaniu do prokuratury 
musiał zostać przekazany kom-
pletny (a zatem ze wszystkimi 
wymaganymi podpisami) proto-
kół przesłuchania.

Na następnej rozprawie, już w 
przyszłym roku, zeznawać w roli 
świadka będzie m.in. prokurator 
Elżbieta G., która 4 czerwca 2013 
r. przesłuchiwała Andrzeja K. tuż 
po jego przesłuchaniu na policji 
– do protokołu z jej przesłucha-
nia Andrzej K. nie ma żadnych za-
strzeżeń. Będzie też wzywana bie-
gła, która jeszcze raz przeanalizuje 
budzące wątpliwość podpisy. Do 
akt tej sprawy zostaną dołączone 
w całości akta sprawy karnej, w 
której Andrzej K. występuje jako 
oskarżony. Oskarżyciele wnio-
skowali też o powołanie kolejnych 
funkcjonariuszy KPP Łowiczu, 
którzy pomogliby ustalić, czy w 
dniu przesłuchania na komendzie 
Andrzej K. ubliżał policjantom, 
w tym Monice R., co wynika z jej 
wcześniejszych zeznań, a do cze-
go Andrzej K. się nie przyznaje. 
Sąd jednak odrzucił ten wniosek, 
uważając, że nie ma to żadnego 
wpływu na ustalenie, czy doszło 
do sfałszowania protokołu. tm

Z sali rozpraw | związkowcy vs. komendant 

Kto odpowiada za zaniedbania w straży?
Jeszcze kilku świadków przesłucha sąd, zanim podejmie decyzję, czy uzna winnym 
niedociągnięć i opieszałości w prowadzeniu postępowań powypadkowych
w łowickiej komendzie PSP, jakich miał dopuścić się funkcjonariusz Krzysztof J.
z powodu świadczenia dodatkowej pracy poza służbą.

Na ostatniej rozprawie, 5 listo-
pada, sędzia Anna Kwiecień-Mo-
tylewska przesłuchała emeryto-
wanego komendanta łowickiej 
jednostki PSP Romana R., a tak-
że Władysława D., dowódcę JRG 
nr 3 na terenie Łodzi, który 
w 2013 roku kontrolował łowic-
ką jednostkę z ramienia Komendy 
Wojewódzkiej PSP w Łodzi. 

Pytania zadawane przez mece-
nasa reprezentującego oskarżone-
go Krzysztofa J. oraz prokurato-
ra zmierzały do ustalenia, jak, co 
do zasady, powinno być prowa-
dzone postępowanie powypad-
kowe oraz kto za nie odpowiada. 
Obaj przesłuchiwani świadkowie 
byli zgodni co do tego, że odpo-
wiedzialność za ostateczny kształt 
protokołu z działań komisji powy-
padkowej ponosi komendant po-

wiatowy danej jednostki. To on 
powinien wyznaczać funkcjona-
riuszy wchodzących w skład ko-
misji powypadkowej, nadzorować 
jej prace oraz zatwierdzić protokół 
końcowy bądź poprosić o uzupeł-
nienie informacji. Procedura po-
winna być ukończona w ciągu 14 
dni. Tymczasem w łowickiej ko-
mendzie wiele wypadków prze-
chodziło zupełnie bez echa, o co 
oskarża się Krzysztofa J., funk-
cjonariusza odpowiedzialnego za 
przestrzeganie zasad BHP w jed-
nostce. 

W trakcie trwania procesu pró-
buje on wykazać, iż winę ponosi 
obecny komendant Jacek S., któ-
ry dopuścił do zaniedbań. Jednym 
z argumentów, jaki podniósł pod-
czas przesłuchania, był fakt, iż ko-
mendant nie powołał komisji po-

wypadkowej mającej wyjaśnić 
okoliczności wypadku, jakiemu 
uległ Krzysztof J. 

Ponadto oskarżonemu zarzuca 
się, że zaniedbania, jakich dopu-
ścił się, nie prowadząc postępowań 
powypadkowych, wynikają z fak-
tu, iż podejmował dodatkową pra-
cę zarobkową poza służbą. Oskar-
żony broni się, tłumacząc, iż te 
dodatkowe zlecenia były związane
z prowadzeniem szkoleń ewaku-
acyjnych. Te zaś nie kolidowa-
ły z jego obowiązkami. Ponadto 
okres, w którym brak dokumen-
tacji z prac komisji powypad-
kowych, pokrywa się z czasem, 
kiedy oskarżony pozostawał
na zwolnieniu lekarskim. Mimo 
to komendant miał mu wówczas 
zlecać obowiązki do wykonania w 
komendzie. 

Związkowcy 
przeciwko 
komendantom 
W sprawę zaangażował się 

Związek Zawodowy Straża-
ków „Florian”. Emerytowany 
komendant Roman R. interwe-
niował u obecnego komendan-
ta Jacka S. z ramienia związku, 
gdy ten wstrzymał oskarżonemu 
wypłatę pieniędzy, gdyż uznał, 
że to niedopuszczalne. Roman 
R. wspomniał, że to on, będąc 
komendantem jednostki PSP
w Łowiczu, przyjmował do pracy 
Krzysztofa J. Ocenił go jako nie-
zwykle bystrego, ułożonego i za-
angażowanego pracownika. War-
to dodać, że obaj panowie działają 
w strukturach związku „Florian”. 

Zeznania składał też Wła-
dysław D., dowódca JRG nr 3
na terenie Łodzi, który w 2013 
roku kontrolował łowicką jednost-
kę z ramienia Komendy Woje-
wódzkiej PSP w Łodzi. Spotkanie 
odbyło się z inicjatywy zarządu te-
renowego w Łowiczu. 

Obecni na nim emerytowany 
już zastępca komendanta powia-
towego PSP Jan G., oskarżony 
Krzysztof J., pozostali funkcjona-
riusze i przedstawiciele Komen-
dy Wojewódzkiej PSP rozmawiali 
o problemach jednostki w Łowi-
czu, z których najpoważniejszym 
miał być brak prowadzenia postę-
powań powypadkowych. 

Jedno z takich niewszczę-
tych postępowań miało dotyczyć 
Krzysztofa J. Ponadto funkcjo-
nariusze mieli się skarżyć, iż ko-
mendant nie przestrzega ustawo-
wego terminu i przedwcześnie 
wzywa strażaków na komisje le-
karskie. Ich zdaniem robił to ce-
lowo, aby komisja orzekła nie-
zdolność do służby i aby zwolnić 
funkcjonariuszy. Jako że na spo-
tkaniu nie było komendanta po-
wiatowego Jacka S., reprezen-
tujący go wówczas zastępca Jan 
G., zobowiązał się zdać raport
z padających zarzutów. 

Z kolei przedstawiciele Ko-
mendy Wojewódzkiej PSP

w Łodzi mieli przedstawić pro-
blemy łowickiej jednostki swoje-
mu komendantowi. Ten obiecał 
się im przyjrzeć, ale funkcjonariu-
sze nie otrzymali żadnej informa-
cji zwrotnej. 

Dodać należy, że zeznający 
Władysław D. również należy do 
związku zawodowego „Florian”. 
Jego przedstawiciele wystąpili o 
wotum nieufności w stosunku do 
swojego komendanta.  aa 

BeaTa
MoŃKa

Oskarżonemu 
zarzuca się, że 
zaniedbania, 
jakich dopuścił 
się, nie prowadząc 
postępowań 
powypadkowych, 
wynikają z faktu, 
iż podejmował 
dodatkową pracę 
zarobkową poza 
służbą.

Będzie też 
wzywana biegła, 
która jeszcze raz 
przeanalizuje 
budzące wątpliwość 
podpisy.
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informacje
 �informacja PkP (ogólnokrajowa) 

22-194-36 
 �informacja PkS (całodobowa)  

46-837-38-13
 �informacja o tel. krajowych 118-913
 �informacja o międzynarodowych  

numerach 118-912
 �Rozmowy międzynarodowe  

– zamawianie 9051
 �Naprawa tel. – błękitna linia 19393
 �Biuro zleceń 9497
 �Wojewódzkie Centrum Zarządzania 

kryzysowego w łodzi 9287

telefony
 � taxi osobowe:  

46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
603-06-18-18; 794-013-013; 606-486-555; 
600-508-308; dworcowa: 602-774-552

 �taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �urząd Miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �urząd Skarbowy:  

centrala 46 837-43-58, 
46-837-32-38, sekretariat 46-837-80-28 

 �ZuS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie Absty-

nenckie „Pasiaczek” łowicz, ul. św. 
Floriana 7, tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 
16.00-20.00.

 �Grupa AA „Łowiczanka” spotkania  
przy klubie pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba Stowarzyszenia 
„nadzieja” ul. podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa Abstynencka  
w Bielawach, spotkania w czwartki 
w godz. 10-11. Informacji udziela ug Biela-
wy w czwartki w godz. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach, (problem przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa Abstynencka 
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba gOk), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia Leczenia uzależnień,  
ul. ułańska 28, tel. 837-37-07

 �Poradnia Zdrowia Psychicznego  
ul. 3 maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
46-837-35-32

 �Pogotowie energetyczne 991, 
46-837-36-05

 �Awarie oświetlenia ulicznego:  
konserwator 881-551-551, 46 830-91-45

 �Warsztat konserwatorski  
łSm 46-837-65-58

 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-649-492, 
46-837-84-40, 46-837-16-16,  
46-837-66-08, 46-837-41-02, 46-837-30-30, 
46-837-20-37, 46-838-36-36, 509-887-080; 
46-837-47-77, 46-837-44-44

 �Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 
46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �Lecznice dla zwierząt:  
ul. Starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 
ul. chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  
łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
Bielawy, tel. 46-839-20-95

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 �Bielawy, ul. garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. górna 1a, tel. 911-55-44
 �kiernozia, rynek kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. łowicka 12a, 24-382-11-66

 �kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, przemysłowa 2, tel. 46-837-11-83
 �Sobota, pl. zawiszy czarnego 20,  

tel. 46-838-22-81
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 �kościół pw. św. Ducha: 7:00, 8:30, 
10:00, 12:00, 18:00.

 �kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00.

 �Bazylika katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00.

 �kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00; 

 �kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 �kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8:00, 10:00, 12:30, 18:00.
 �kaplica seminaryjna: 10.00.
 �kościół św. Leonarda: 11.30.

boiska i hale 
sportowe

 �Orlik przy ul. Grunwaldzkiej  
w Łowiczu tel. 608-433-787

 �Orlik przy ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu tel. 516-031-268; czynny: pon.-
-pt. 10.00-21.30, sob.-ndz. 10.00-20.00;

 �Orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 �Stadion wielofunkcyjny  

ul. Jana pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06
 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana pawła II nr 3,  

tel. 46-837-51-06, czynne: pon. 7.00-15.00, 
wt. 7.00-20.00, śr., czw., pt. 7.00-15.00; 

 �Hala OSiR nr 2 ul. topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; pon.. wt., śr., 8.00-16.00; 
czw. 8.00-20.00; pt. 8.00-16.00; 

 �Boisko przy SP nr 1 – tel. 519-130-551 
czynne od pon.-pt. w godz. 16.00-20.00,  
w weekendy w godz. 12.00-20.00)

 �Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 �LO im. Chełmońskiego – 46 837-42-00
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy łyszkowice)
 �SP Mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46838-43-93
 �ZSP Błędów – 46 838-14-76

pływalnia miejska 
łowicz, ul. kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiada-
jących karnety i kupujących bilety:

 �Poniedziałek –13.00-13.45; 15.45-16.30; 
20.15-22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Wtorek – 12.10-13.00; 15.00-16.30; 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Środa –15.00-16.30; 20.15-22.00 
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Czwartek – 13.00-15.45; 19.30-22.00  
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Piątek – 12.10-13.00; 17.40-18.30; 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Sobota – 11.00-20.00 
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Niedziela – 10.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)
Grota solna i sauna – codziennie 14.-20.

wystawy stałe
 �Muzeum w Łowiczu: „Sztuka Baroku” 

– wystawa rzemiosła artystycznego (meble, 
tkaniny, szkło, porcelana), malarstwa i rzeź-
by; kaplica św. Boromeusza; czynna: wt.-
-ndz. w godz. 10.00-16.00; bilety: normalny 
10 zł, ulgowy 6 zł; wstęp wolny – wtorek. 

 �Muzeum w Łowiczu: „Historia miasta 
i regionu” – wystawa zabytków archeolo-
gicznych, militariów, portretów trumiennych, 
pamiątek powstańczych, gabinet kolekcjo-
nera; czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �Muzeum w Łowiczu: „etnografia 
księstwa Łowickiego” – wystawa strojów 
ludowych, wycinanek, rzeźby, ceramiki, 
tkanin i eksponatów z dziedziny papiero-pla-
styki; czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �Muzeum w Łowiczu: „Łowicka galeria 
sztuki” – wystawa prac znaczących arty-
stów XX w. związanych z łowiczem, m.in. 
cz. tańskiego, S. noakowskiego, a. kraw-
czyka, k. Strzemińskiego, t. klonowskiego, 
z. pągowskiego, z. i r. artymowskich,  
z. rostad-abadie i twórczość obecnie 
działających malarzy; czynna od wtorku  
do niedzieli w godz. 10.00-16.00; bilety: 2 zł. 

 �Mini skansen przy Muzeum w Łowiczu 
– od 1 listopada do 31 marca zwiedzanie 
obiektów tylko z zewnątrz, obowiązuje bilet 
spacerowy 2 zł, dzień bezpłatny – niedziela.

 �izba Pamięci Łowickich Żydów –uka-
zuje dzieje tej społeczności w łowiczu, od 
chwili pojawienia się starozakonnych  
w mieście, poprzez powstanie i intensywny 
rozwój gminy Żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XIX i XX wieku, wybuch II wojny światowej,  
aż do ostatecznej jej zagłady. muzeum  
w łowiczu, ul. Stary rynek 5/7.

 �Muzeum Diecezjalne w Łowiczu – 
zwiedzanie katedry wraz z eksponatami 
znajdującymi się w wieży; możliwość 
oglądania panoramy miasta z tarasu;  
czynne od poniedziałku do czwartku  
od 10.00 do 16.00, w piątki i soboty  
od 10.00 do 14.00; łowicz, Stary rynek 20.

 �izba Pamięci Stanisława klickiego – 
wystawa urządzona przez grupę historycz-
ną „kampinos” na I piętrze Baszty im. gen. 
klickiego w łowiczu; czynna w niedziele  
w godz. 16.00-18.00. Wstęp wolny.

 �Skansen w Maurzycach – od 1 listopa-
da do 31 marca zwiedzanie obiektów tylko 
z zewnątrz, obowiązuje bilet spacerowy 3 zł.

 �Pałac, oranżeria, wystawa Majoliki  
w Nieborowie i Świątynia Diany w Arkadii 
– do końca lutego 2016 roku nieczynne. 

 �Park w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie od 10.00 do zmroku, 
wstęp bezpłatny.

 �Muzeum Motoryzacji – czynne: pt., sb., 
ndz. w godz. 10.00-1800, w innych termi-
nach tylko po telefonicznym uzgodnieniu 
(tel. 46 838-50-68, 501-945-960); nieborów 
231a; bilety: normalny 10 zł, ulgowy (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści) 7 zł,  
dzieci do lat 7 bezpłatnie.

 �Muzeum Ludowe rodziny Brzozow-
skich w Sromowie czynne w dni powsze-
dnie w godz. 9.00-17.00, w niedziele i święta 
w godz. 12.00-17.00, tel. 46-838-44-72.

 �Pałac w Sannikach – czynny od 
codziennie w godz. 8.00-17.00. zwiedzanie 
z przewodnikiem: od poniedziałku do 
piątku  w godz. 7.30-15.30,  w soboty tylko 
po wcześniejszym uzgodnieniu w godz. 
9.00-17.00. Bilety: 10 zł i 3 zł (ulgowy).

 �Park przy pałacu w Sannikach – czynny 
codziennie w godz. 8.00-17.00; wstęp wolny.

 �Pałac w Walewicach – można zobaczyć 
m.in. apartament napoleoński, kaplicę 
pałacową. zwiedzanie z przewodnikiem: 
sb., ndz. w godz. 11:00-11:50 i 12:00-12:50. 
Bilety: dzieci 5 zł, dorośli 10 zł. 

 �ekspozycja 500 guzików z Muzeum 
Guzików w Łowiczu, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; galeria łowicka,  
I piętro, ul. Stanisławskiego; czynna pon.-pt. 
w godz. 10.00-19.00, sob. 9.00-15.00. 

 �„Gloria Victis 1863-1864 – Pamięć 
i tradycja w 150. rocznicę wybuchu 
Powstania Styczniowego na Ziemi 
Łowickiej” – wystawa on-line przygotowana 
na podstawie materiałów archiwalnych pre-
zentowanych w 2013 r. w siedzibie Oddziału 
w łowiczu archiwum państwowego m.st. 
Warszawy; scenariusz marek Wojtylak;  
www.warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

 �„Powrót do przeszłości 1919-2014 
(95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP)” – wystawa zdjęć w dużym forma-
cie, zSp nr 1, łowicz, ul. podrzeczna 30.

 �„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich”; pałac w Sannikach,  
ul. Warszawska 142. Bilety: 10 zł i 3 zł.

wystawy czasowe
 � kwiaty, pejzaże i inne – wystawa malar-

stwa anny Szcześniak; czynna codziennie 
do odwołania; centrum kultury i promocji 
ziemi łowickiej, łowicz, Stary rynek 17. 

 �„tropem skierniewickich kolekcji” 
– ekspozycja pamiątek dot. historii Skiernie-
wic, a także eksponatów nawiązujących do 
przeszłości łowicza; czynna do 15 listopada, 
muzeum w łowiczu, Stary rynek 5/7.

 �„Barwy natury” – wystawa gobelinów 
i rysunków elżbiety kanieckiej-Siebociń-
skiej; czynna do 30 listopada. pałac 
w Sannikach, ul. Warszawska 142.

 �„Nie tylko kwiaty” – wystawa łowickiego 
artysty plastyka Jerzego dołhania składają-
ca się z ponad 30 obrazów olejnych  
o różnej tematyce; czynna do końca 2015 
roku; miejska Biblioteka im. a. k. cebrow-
skiego w łowiczu Filia dla dorosłych  
ul. podrzeczna 20.

 �„Łowicki strój ludowy – tradycja żywa” 
– stroje i eksponaty ze zbiorów muzeum 
w łowiczu. Wystawa czynna do 25 
listopada. regionalna akademii twórczości 
i przedsiębiorczości w Skierniewicach, ul. 
piłsudskiego 2.

 � „VAG Łowicz – pasjonaci motoryzacji” 
– wystawa zdjęć anny gejdy, ukazujących 
działalność i pasję członków grupy zrzesza-
jącej miłośników samochodów marki VW, 
audi, Seat i Skoda; dedykowana Sylwkowi 
pluchcińskiemu, który zginął w tragicznym 
wypadku. ekspozycja Foto art galeria, 
łowicz ul. zduńska 34.

 �„Nekropolie świata” – wystawa fotogra-
ficzna radosława taflińskiego, na którą 
składa się 30 zdjęć przedstawiających 
cmentarze żydowskie, a także cmentarze 
i nagrobki z różnych stron świata m.in.: 
Litwy, ukrainy, rumunii, norwegii, półwyspu 
krymskiego, Indii; czynna do 30 listopada 
w gminnym Ośrodku kultury w domanie-
wicach, ul. główna 3; poniedziałek 10:00-
16:00; wtorek, piątek 10:00-19:00; środa, 
czwartek 8:00-16:00; pierwsza i druga 
sobota miesiąca 8:00-14:00.

 �„Stare po nowemu” – wystawa prac 
przygotowanych w konkursach (na przy-
stosowanie przedmiotów bądź ich części 
do nowych funkcji dekoracyjnych lub 
użytkowych, znacznie odbiegających od 
pierwotnego przeznaczenia) oraz „Dobra 
żona tym się chlubi…” (na projekt makatki 
„domowej”). konkursy były częścią Jesien-
nego turnieju kół gospodyń Wiejskich; 
czynna do 30 listopada, gminny Ośrodek 
kultury w zdunach, zduny 1f; pon.-wt. 
10.00-18.00, śr. 8.00-18.00, czw.-pt. 10.00-
18.00, pierwsza sobota m-ca 9.00-16.00.

koncerty
 �Czwartek, 12 listopada:
godz. 19.00 – Fleetwood Mac „Live 
in Boston FleetCenter (tD Garden), 
Boston, 23-24 września 2003 r., czyli „nie-
zapomniane koncerty, niezapomnianych 

wykonawców” na ekranie w music  
club art piwnica pod muzeum, 
łowicz ul. 3 maja 5/7. Wstęp wolny.

 �Sobota, 14 listopada:
godz. 15.00 – „Burmistrz Miasta zapra-
sza”: Angelicus – koncert chóru mie-
szanego z mińska w ramach obchodów 
miejskiego dnia Seniora; sala barokowa 
muzeum w łowiczu, Stary rynek 5/7. 
Wstęp wolny.
godz. 20.00 – Concrete Hills – koncert 
zespołu, w którego skład wchodzą:  
mariusz menes (wokal, gitara elektrycz-
na, keyborad), daniel Jarzębski (gitara 
elektryczna), rafał Wójcik (gitara baso-
wa) oraz paweł krasiński (perkusja).  
pub pizza „Oaza”, nieborów 209.  
Wstęp wolny.

 �Sobota, 21 listopada:
godz. 21.00 – traces to Nowhere  
+ thesis – koncert w klubie pracownia, 
łowicz, ul. podrzeczna 20. Wstęp 10 zł.

kino Fenix 
łowicz ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 12 listopada
godz. 11.00 – X Muza. Filmy, które 
warto obejrzeć i zapamiętać: „Pop”, 
reż. Władimir chotinienko, rosja 2009. 
tematem filmu jest kwestia kolaboracji 
duchowieństwa prawosławnego z niem-
cami w czasie II wojny – i konsekwencji, 
jakie duchowni oskarżani o to ponosili  
po jej zakończeniu. Film wyświetlany 
w ramach zajęć edukacyjnych prowadzo-
nych przez filmoznawcę, wykładowcę 
akademii Filmu i telewizji – grzegorza 
pieńkowskiego „X muza – historia filmu”, 
skierowanych do uczniów szkół średnich 
oraz seniorów.
godz. 16:30 –  Hotel transylwania 2 – 
film animowany prod.uSa
godz. 18:00 –  ugotowany – komedio-
dramat prod. uSa
godz. 20:00 – Crimson Peak. Wzgórze 
krwi – horror prod. uSa

 �Piątek, 13 listopada:
godz. 16:15 – Rabusie fistaszków – film 
familijny, animowany prod. uSa
godz. 18:00 – Listy do M. 2 (premiera) – 
komedia prod. polskiej
godz. 20:00 – Listy do M. 2 (premiera) – 
komedia prod. polskiej

 �Sobota, 14 listopada
godz.  20.30 – Listy do M. 2 – komedia 
prod. polskiej

 �Niedziela, 15 listopada
godz.  20.30 – Listy do M. 2 – komedia 
prod. polskiej

 �Poniedziałek – czwartek,  
   16-19 listopada:

godz. 16:15 –  Rabusie fistaszków – 
film familijny, animowany prod. uSa
godz. 18:00 – Listy do M. 2 (premiera) – 
komedia prod. polskiej
godz. 20:00 – Listy do M. 2 (premiera) – 
komedia prod. polskiej

inne 
 �Czwartek, 12 listopada:
godz. 16.30 – #zapalsiedodzialania  
w Studio Rampa: godz. 16:30 urbhani-
ze młodzież, godz. 17:30 zumba gold, 
godz. 18:30 urbhanize, godz. 19:30 
zumba Fitness – udział w zajęciach 
płatny do puszki, której 100% zawartości 
przekazana będzie na leczenie kasi 
cieślak. minimalna kwota udziału  
w zajęciach to 10 zł. Studio rampa, 
łowicz, os. kostka 20.

 �Piątek – niedziela, 13-15 listopada:
godz. 17.30 – 5. Ogólnopolski Przegląd 
teatrów Pijarskich; kościół ojców 
pijarów w łowiczu. Więcej na str. 25.

 �Sobota, 14 listopada:
godz. 15.00 – Miejski Dzień Seniora. 
W programie: koncert chóru „angelicus”, 
występ dziecięcego zespołu pieśni  
i tańca „koderki”, chóru klubu Seniora, 
młodzieży z II LO im. m. kopernika, 
solisty Stanisława madanowskiego; 
rozstrzygnięcie konkursu literackiego 
„łowicki Senior” oraz promocja tomiku 
wierszy krystyny kunikowskiej.  
muzeum w łowiczu, Stary rynek 5/7. 

telefony
 �informacja: PkS 42-631-97-06
 �Filia PuP w Głownie 42-719-20-76
 �Filia Powiatowego urzędu Pracy  

w Strykowie 42-719-84-22
 �urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
 �urząd Miejski Głowno 42-719-11-51
 �taxi w Głownie 42-719-10-14
 �urząd Miasta-Gminy Stryków  

42-719-80-02
 �kRuS 42-719-95-15
 �Policja w Głownie 42-719-20-20
 �Policja w Strykowie: 42-719-80-07
 �Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

komunalnych, teren zgkim w Strykowie 
przy ul. Batorego 25, czynny: od wtorku do 
piątku w godz. 10-18 oraz w soboty 7-14

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Policja w Głownie 42-719-20-20
 �Policja w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: w Głownie 42-719-10-08  

w Strykowie 42-719-82-95;
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:  

42-719-14-40, 887-894-942;  

w Strykowie: 42-719-80-24 
 �Zakład pogrzebowy w Głownie:  

42-710-71-90, 42-719-30-24;  
w Strykowie: 42-719-86-16

 �Pogotowie wodociągowe w Głownie 
42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w zgierzu 42-675-10-00; 

dyżury przychodni 
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00.

 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. kościuszki 27: tel. 42-719-80-34; 
ul. targowa 16: tel. 42-719-92-30. 

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie 
czwartek, 12 listopada:  
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
piątek, 13 listopada:  
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
sobota, 14 listopada:  
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95
niedziela, 15 listopada:  
ul. młynarska 1, tel. 42 716-45-95

poniedziałek, 16 listopada:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
wtorek, 17 listopada:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
środa, 18 listopada:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od 19.00 do 8.00 dnia następnego;  
w soboty i niedziele w godz. 20.00-8.00 
dnia następnego; w święta od godz.  
8.00 do godz. 8.00 dnia następnego.

 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 15 listopada: 
ul. kolejowa 11, tel. 42 719-82-71

 �Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35: tel. 42 719-57-57,  
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-15.00;

 �Punkt apteczny w Bratoszewicach, 
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25,  
czynny : pon., śr., pt. 8.00-16.00, wt., czw. 
8.00-17.00 

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. Maksymiliana w Głownie: 
8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 18.00

 �Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

 �Parafia św. Andrzeja Apostoła i św. 
Małgorzaty w Dmosinie: 7:30, 10:00, 
12:00, 18:00

wystawy
 �„Młoda Grafika Polska” – wystawa 

powarsztatowa Festiwalu grafikalia 2015, 
czynna do końca listopada, pn.-czw. 12.00-
19.00, pt. 12.00-17.00; mała galeria mOk 
w głownie, ul. kopernika 45.

 �Galeria sztuki współczesnej Ban-
k&DM; czynna pon.-pt. w godz. 9.00-17.00; 
głowno, ul. młynarska 5/13, budynek 
Banku Spółdzielczego, I piętro.

 �„Jesień w liściach zamknięta” – wy-
stawa pokonkursowa prac plastycznych i fo-
tograficznych; dom kultury w niesułkowie, 
niesułków kolonia 13; 

koncerty
 �Piątek, 13 listopada:
godz. 19.00 – AtoMy – charytatywny 
koncert na rzecz kasi Cieślak;  
miejski Ośrodek kultury w głownie, 
ul. kopernika 45. 

 �Niedziela, 15 listopada:
godz. 14.00 – Charytatywny koncert 
na rzecz kasi Cieślak. Wystąpią: zpit 
„kalina”, zpit „mąkolice”, dziecięcy 
zespół Wokalny „tęcza” oraz Studio 
Wokalno-Instrumentalne „talent”; dom 
Ludowy w kadzielinie.

inne 
 �Sobota, 14 listopada: 
od godz. 6.00 – Objazdowa zbiórka 
odpadów wielkogabarytowych: Bra-
toszewice, Wola Błędowa (od drogi kra-
jowej nr 14 do torów), Wyskoki, kalinów, 
rokitnica, nowostawy górne, niesułków 
kolonia, niesułków, anielin, Sierżnia, 
Bartolin, Warszewice, cesarka, Lipka. 
godz. 10.00-20.00 – XiV Ogólnopolski 
Przegląd Zespołów tanecznych 
„taneczne Wiktorie”, sala widowiskowo-
-sportowa przy Sp nr 2 w głownie,  
ul. andersa 37. Wstęp wolny.

 �Niedzielę 15 listopada:
godz. 10.00 – Charytatywny konkurs 
Zręcznościowy kierowców dla kasi; 
teren Wzmot głowno, ul. Sikorskiego.
godz. 17.00– V Wieczór Poezji  
i Piosenki Patriotycznej;  
kościół św. maksymiliana na zabrzeźni 
w głownie, ul. karasicka 54.



OFeRtY PRACY
pOWIatOWy urząd pracy W łOWIczu
(stan na 10 listopada 2015 r.) 

 � technik weterynarii 
 � kierownik supermarketu 
 � kasjer-sprzedawca
 � zastępca kierownika marketu 
 � sprzedawca-kasjer 
 � lekarz weterynarii 
 � technik prac biurowych
 � kierowca samochodu ciężarowego
 � sprzedawca 
 � specjalista ds. funduszy unijnych
 � formowacz
 � przedstawiciel handlowy 
 � technik informatyk
 � pracownik pomocniczy produkcji
 � elektryk
 � dojarz - pracownik fizyczny
 � księgowy 
 � magazynier
 � spawacz- pracownik torowy

ROLNik SPRZeDAJe 
(ceny z dnia 10 listopada 2015 r.)

Żywiec wieprzowy:

 � różyce: 3,40 zł/kg+Vat

 � Skowroda płd.: 3,60 zł/kg+Vat

 � domaniewice: 3,80 zł/kg+Vat

 � chąśno: 3,50 zł/kg+Vat

 � kiernozia: 3,40 zł/kg+Vat

 � karnków: 3,50 zł/kg+Vat

Żywiec wołowy:

 � Skowroda płd.: jałówki 6,80 zł/kg+Vat,  
krowy 5,00 zł/kg+Vat; byki 7,30 zł/kg+Vat;

 � różyce: jałówki 6,00 zł/kg+Vat; 
krowy 5,00 zł/kg+Vat; byki 7,00 zł/kg+Vat;

 � domaniewice: jałówki 6,00 zł/kg+Vat;  
krowy 5,00 zł/kg+Vat; byki 7,00 zł/kg+Vat;

 � kiernozia: jałówki 5,80-6,80 zł/kg+Vat; krowy 
4,00-5,30 zł/kg+Vat; byki 6,00-7,00 zł/kg+Vat; 

SkARB ROLNikA 
nOtOWanIa z targOWISka  
(ceny z dnia 10 listopada 2015 r.)

  w łowiczu w głownie
botwina pęczek - 2,00
brokuły szt. 2,00-3,00 2,50-3,00
brukselka kg 6,00-7,00 
buraczki czerwone kg 2,00 2,00
cebula kg 2,50 2,00
czosnek  szt. 1,00 0,80-1,50
czosnek kg 10,00 
fasolka żółta kg 5,00 -
gruszki kg 2,00-4,00 4,00
jabłka kg 1,00-3,00 1,50-2,50
jaja fermowe 15 szt. 6,00-9,00 5,00-8,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-12,00 10,00-11,00
kalafior szt. 1,50-3,00 3,00
kapusta biała szt. 2,00-4,00 3,00
kapusta kiszona  5,00-7,00 4,00
kapusta pekińska szt. 1,00-3,00 2,00
koperek pęczek 1,00 1,50
marchew kg 1,50-2,50 1,00-1,50
miód 0,9 l 35/0,9 l 15-16/0,5l 
natka pietruszki pęczek 1,00-2,00 1,00
ogórek zielony kg 2,00-3,00 5,00
orzechy włoskie kg - 5,00
papryka czerwona kg 3,00-5,00 4,00-6,00
papryka zielona  3,00-5,00 4,00-6,00
papryka żółta kg 3,00-5,00 4,00-6,00
pieczarki kg 5,00-7,00 6,00
pietruszka kg 4,00 4.00
pomidor polski kg 3,00-5,00 1,00-4,00
por szt. 2,00 1,20-1,80
rzodkiewka pęczek 2,00 2,00
sałata szt. 2,00-3,00 2.00
seler szt. 2,00 1,50-2,00
włoszczyzna pęczek 2,00-3,50 2,50
ziemniaki kg 1,00-1,20 1,00-1,50

iNFORMAtOR głOWIeńSkI I StrykOWSkI 

godz. 17:30 – Łódzkie Spotkania 
teatralne w Łowiczu: „Projekt kiSZ” 
– spektakl grupy kijo; łowicki Ośrodek 
kultury, łowicz, podrzeczna 20. Wstęp 
wolny, wejściówki do odebrania w kasie 
kina. Ilość miejsc ograniczona.

 �Niedziela, 15 listopada:
godz. 10.00 – akademia patriotyczna 
wy wykonaniu uczniów zespołu Szkół 
przy ul. grunwaldzkiej. uczniowie wcielą 
się w uczestników wydarzeń, w centrum 
których znajdował się marszałek Józef 
piłsudski. Występ po mszy św. w kościele 
na korabce w łowiczu. 
godz. 11.00 – Art Maluchy: „Pod wodą 
– pierwsza instalacja” – 5. spotkanie  
w ramach warsztatów arteterapeutycz-
nych dla 2-4-latków i ich opiekunów. 
łOk, łowicz ul. podrzeczna 20.
godz. 15.00 – Modlitwa za zmarłych 
żołnierzy, pochowanych w wojsko-
wej części cmentarza oraz zmarłych 
spoczywających w części prawosławnej; 
cmentarz przy ul. Listopadowej na 
korabce w łowiczu.
godz. 17.30 – Łódzkie Spotkania 
teatralne w Łowiczu: „Poza czasem” – 
spektakl teatru trzcina. łowicki Ośrodek 
kultury, ul. podrzeczna 20. Wstęp wolny  
(wejściówki). Ilość miejsc ograniczona.

 �Sobota, 21 listopada:
godz. 16.00 – Wieczór wspomnień 
nt. aktywnego działacza ludowego 
Ludomira Goździkiewicza (1935-2014); 
sala konferencyjna towarzystwa dom 
Ludowy przy ul. pijarskiej 1 w łowiczu. 
Wstęp wolny. 



CZwarTeK  12 listopada 2015 | Nr 46 www.lowiczanin.info

Ogłoszenia

 
PuNktY PRZYJMOWANiA OGŁOSZeń DROBNYCH DO „NŁ”: BiuRO OGŁOSZeń ŁOWiCZ, uL. pIJarSka 3a; BeDNARY, SkLep p. papIernIk 24a; BOBROWNiki 27, SkLep p. pacLer; BOLiMóW, uL. rynek kOŚcIuSz-

kI 17, SkLep „eWa”, p.papIernIk; DOMANieWiCe, uL. głóWna 26, SkLep p. JakuBIak; GąGOLiN POŁuDNiOWY, SkLep „kOS”; HuMiN 1A, SkLep p. greFkOWIcz; iŁóW: pL. rynek StarOmIeJSkI 2a; SkLep p. papIe-

rOWSkIegO; kieRNOZiA, rynek kOpernIka, kIOSk p. WeSOłOWSkIeJ; kOCieRZeW PŁN., SkLep p. dragańSkIeJ; kuRABkA 17A, SkLep p. tOpOLSkIeJ; ŁOWiCZ, OS. BratkOWIce, kIOSk LOttO; ŁYSZkOWiCe, 

SkLep „duet”, uL. gmInna 6; NieBORóW, aL. LegIOnóW pOLSkIch 18, SkLep p. FIgata; NOWA SuCHA 22, SkLep p. SIeWIery; OStRóW 20, SkLep p. BeJdy; OSMOLiN, uL. rynek 2, SkLep p. SerWach; SANNiki,  
uL. WarSzaWSka 183, SkLep p. OLkOWIcz; SOBOtA, pL. zaWISzy czarnegO 12, SkLep p. BIńczak; SOkOŁóW 19, SkLep p. głOWackIegO; StACHLeW 113A, SkLep p. WIerzBIckIeJ; StARY DęBSk 6A, SkLep p. paWła targa-

SzeWSkIegO, ŚLeSZYN, uL. górna 5, SkLep p. mączyńSkIeJ;  WALiSZeW StARY 19, SkLep  p. paBIJańczyk; ZABOStóW DuŻY, SkLep p. SzaLenIec; ZAWADY 67, SkLep p. SOkaLSkIeJ; ZŁAkóW BOROWY 139A, SkLep p. pIeckI.

PuNktY PRZYJMOWANiA OGŁOSZeń DROBNYCH DO „WieŚCi”: BiuRO OGŁOSZeń GŁOWNO, uL. łOWIcka 40; DMOSiN 1, BOŻena krzeSzeWSka, pIekarnIa:  StRYkóW: SkLep „zOSIa”, uL. targOWa 25/27; SkLep p. łukaSza 

papIńSkIegO, Stary rynek 4/29.

PuNktY PRZYJMOWANiA OGŁOSZeń DROBNYCH DO „NŁ DLA ŻYCHLiNA, OPOROWA, BeDLNA i PACYNY”: BeDLNO 28, SkLep mInI-mag; DOBRZeLiN, uL. Wł. JagIełły, SkLep magda; PACYNA, uL. tOWarOWa 4, SkLep p. mag-

daLeny durkI; PLeCkA DąBROWA, SkLep „mOnIka”; ŚLeSZYN, uL. górna 5, SkLep p. mączyńSkIeJ; ŻYCHLiN, uL. łąkOWa 9a, SkLep „magda”; uL. narutOWIcza 85F, SkLep „magda”; uL. 29 LIStOpada 25-26, SkLep „eLemIS”.

WYDAWCA i ReDAkCJA Nie PONOSZą ODPOWieDZiALNOŚCi ZA tReŚć OGŁOSZeń i RekLAM OPuBLikOWANYCH ZGODNie Z ARt. 36 uStAWY  Z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWe”

samochodowe

kupno
 �auta bezwypadkowe,  

tel. kom. 795-297-763.

 �autoskup: 1 zł za 1 kg, wszystkie,  
tel. kom. 888-460-461.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �auto skup, całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, 
zadzwoń!, tel. kom. 604-191-186.

 �kupię auta, gotówka, młode roczniki, 
tel. kom. 501-196-901.

 �kupię każde auto,  
tel. kom. 510-631-245.

 �kupię każde auto, gotówka, najlepsze 
ceny, odbiór natychmiastowy, sprawdź, 
tel. kom. 501-032-036.

 �Skup pojazdów samochodowych. 
Zaświadczenia do Wk. Sprzedaż 
części, tel. kom. 605-695-882.

 �Skup powypadkowych, starych, 
skorodowanych samochodów,  
tel. kom. 512-476-760.

 �Stare auta: 126p, 125p, Syrena, 
Warszawa, najchętniej od pierwszego 
właściciela. także nieużywane części 
do wyżej wymienionych aut,  
tel. kom. 796-416-679.

 �złomowanie pojazdów– 
zaświadczenia, auto-skup: uszkodzone, 
rozbite, wyeksploatowane, rząśno 13, 
tel. kom. 602-123-360.

sprzedaż

 �audI a3, 1.6 benzyna, 2005 rok, 
186.000 km, I właściciel, kupiony  
w polskim salonie, bogate wyposażenie, 
19.000 zł, tel. kom. 508-317-721.

 �audI a3 Sportback, diesel, 2005 rok, 
tel. kom. 660-433-130.

 �audI a3, 1.6 benzyna/gaz, 2000 rok, 
5-drzwiowy, srebrny metalik, bogate 
wyposażenie, tel. kom. 513-329-718.

 �audI a4, 1.9 tdI, 2005 rok, kombi,  
w rozliczeniu przyjmę tańszy, 17.600 zł, 
tel. kom. 513-375-786.

 �BmW 530 Xd diesel, 2006 rok, 
 tel. kom. 698-535-737.

 �BmW e46, 1999 rok,  
tel. kom. 724-836-633.

 �BuS, przyczepka,  
tel. kom. 889-601-888.

 �cItrOËn Berlingo, 1.9 diesel,  
2005 rok, tel. kom. 604-413-669.

 �citrOËn Berlingo multi Space, 1.6, 
2014 rok, pierwszy właściciel, w super 
stanie, czerwony, tel. kom. 726-768-368.

 �cItrOËn Berlingo osobowy, 1.9 
diesel, 2003 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �daeWOO Lanos, 1.5, 2000 rok,  
tel. kom. 535-951-861.

 �daeWOO Lanos, 1.5 gaz, 2001 rok,  
I właściciel, wspomaganie,  
tel. kom. 604-392-876.

 �daeWOO matiz,  
tel. kom. 661-091-352.

 �daeWOO nubira, 2.0, benzyna/gaz, 
2000 rok, tel. kom. 511-381-992.

 �FIat punto II, 1.2 16V benzyna, 2000 
rok, pełne wyposażenie,  
tel. kom. 880-631-975.

 �FIat 126p, 1998 rok,  
tel. kom. 725-510-518.

 �FIat 126p, 1990 rok, przegląd i Oc 
2015, tel. kom. 796-769-130.

 �FIat Brava, 1.4, benzyna, 1996 rok, 
1.700 zł, tel. kom. 669-078-579.

 �FIat panda, 1.3 diesel, 2006 rok, tel. 
kom. 662-116-836.

 �FIat panda, 1.1 benzyna/gaz, 2008 
rok, czerwony, tel. kom. 693-555-904.

 �FIat punto gaz, 2001 rok,  
tel. kom. 792-261-009.

 �FIat punto II, 2001 rok, stan idealny, 
tel. kom. 606-819-096.

 �FIat punto, 1.2 benzyna, 2000 rok, 
5-drzwiowy, 4.000zł, do nagocjacji,  
stan bdb, tel. kom. 695-951-013.

 �FIat punto, 1.2 benzyna/gaz, 2002 
rok, w komplecie nowe opony zimowe, 
tel. kom. 695-795-479.

 �FIat Seicento, 900, 2002 rok,  
tel. kom. 604-392-876.

 �FIat Seicento, 1999 rok, czerwony, 
uszkodzony prawy przód, reszta blachy 
stan idealny, 1.200 zł,  
tel. kom. 519-441-785.

 �FIat Seicento, tanio, uszkodzony,  
tel. kom. 721-737-343.

 �FIat uno, 2002 rok, 170.000 km,  
stan dobry, tel. kom. 698-814-037.

 �FOrd escort, 1.8 tdI, 1997 rok, 
kombi, tanio, tel. kom. 605-535-396.

 �FOrd Fiesta, 1.4 tdcI, 2004 rok,  
tel. kom. 692-209-455.

 �FOrd Fiesta 1.3 benzyna, 2001 rok, 
5 drzwi, tel. kom. 509-837-633.

 �FOrd Focus, 1.8 tdI, 2003 rok,  
tel. kom. 605-535-396.

 �FOrd Focus I, 1.6 benzyna, 2004 
rok, tel. kom. 604-457-742.

 �FOrd Focus, 2004 rok, stan idealny, 
tel. kom. 606-819-096.

 �FOrd mondeo kombi 1.8 tddI,  
2001 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �FOrd transit, 2003 rok,  
tel. kom. 606-793-175.

 �FOrd transit, 1992 rok, Sdd,  
tel. kom. 792-931-678.

 �hOnda acord, 1.6 gaz sekwencja, 
1999 rok, granatowy metalik, bogate 
wyposażenie, stan rewelacyjny,  
tel. kom. 513-375-786.

 �hOnda Jazz, 1.3, 2002 rok,  
I właściciel, tel. kom. 600-394-592.

 �LuBLIn, 2000 rok, blaszak, stan 
dobry, tel. kom. 601-051-188.

 �LuBLIn, części, tel. kom. 514-924-815.

 �LuBLIn, 1997 rok, izoterma,  
tel. kom. 692-132-798.

 �mazda 323F, 1.5 16V benzyna/gaz, 
1997 rok, tel. kom. 692-127-862.

 �mercedeS B klasa, 2.0 diesel, 2008 
rok, tel. kom. 509-837-633.

 �mercedeS Benz, 1992 rok,  
tel. kom. 517-481-313.

 �mercedeS Bus, 1992 rok,  
tel. kom. 517-481-313.

 �mercedeS citan, 1.5 diesel, 2013 
rok, ciężarowy, zarejestrowany, FVat,  
tel. kom. 600-428-743.

 �Okazja FOrd puma, 1.7, 125 km, 
3.800 zł, tel. kom. 889-961-322.

 �OpeL astra, 1.6, benzyna/gaz, 1999 
rok, tel. kom. 511-381-992.

 �OpeL astra I, 1997 rok, bogate 
wyposażenie, stan idealny, tel. kom. 
605-535-396.

 �OpeL astra II, 1.6, benzyna/gaz, 
2000 rok, tel. kom. 792-180-011.

 �OpeL astra II, 1.7 td, 1999 rok, 
garażowany, oryginalny lakier,  
tel. kom. 513-375-786.

 �OpeL astra, 1.4 16V ecotec, 
1999 rok, sedan, granatowy metalik, 
tel. (46) 831-02-44,  
tel. kom. 604-706-309.

 �OpeL corsa c, stan idealny,  
tel. kom. 606-819-096.

 �OpeL corsa, 1.7, 2001 rok, stan 
bdb, Isuzu, bordowy metalik, wersja 
elegance, tel. kom. 609-488-293.

 �OpeL meriva, 1.7 cdtI, 2007 rok, 
stan bdb, tel. kom. 609-500-982.

 �OpeL zafira, 2.0 diesel, 2000 rok, 
24.000 km, tel. kom. 888-614-924.

 �peugeOt 206, 1.4, 2002 rok, 
wyposażony, stan bdb,  
tel. kom. 604-392-876.

 �peugeOt 307, 1.4 hdI, 2006 rok, 
150.000 km, klimatyzacja, oryginalny 
lakier, stan rewelacyjny, 12.700 zł,  
tel. kom. 604-706-309.

 �peugeOt expert, salon,  
tel. kom. 791-776-110.

 �peugeOt partner, 1.4, 2003 rok, 
5-osobowy, tel. kom. 600-394-592.

 �renauLt master diesel, 2008 rok, 
brygadówka, L3h2,  
tel. kom. 501-196-901.

 �renauLt megane Scenic, 1.5, dcI, 
2005 rok, 9.800 zł, klimatyzacja oraz 
Scenic II, 1.9 dcI, 2004 rok;  
(w rozliczeniu przyjmę tańszy),  
tel. kom. 513-375-786.

 �renauLt Scenic II, 2004 rok,  
tel. kom. 601-419-747.

 �renauLt thalia, 1.4, benzyna/gaz, 
2002 rok, tel. kom. 792-180-011.

 �rOVer 45, 1.6 16V, 2001 rok,  
tel. kom. 601-419-747.

 �Seat alhambra, 1.9 tdI 110 km, 
1998 rok, stan bdb.,  
tel. kom. 604-280-775.

 �Seat altea, 2005 rok,  
tel. kom. 667-566-961.

 �Seat Ibiza, 1.4, 1999 rok, 3.900 zł,  
tel. kom. 601-256-323.

 �Seat Leon, tel. kom. 792-893-185.

 �Seat Leon 1.9 tdi, 2004 rok,  
tel. kom. 509-837-633.

 �SkOda Fabia, 1.4, 2001/2002 rok, 
tel. kom. 660-451-940.

 �SkOda Fabia, 1.4, 2001 rok, 
hatchback, wspomaganie,  
tel. kom. 605-535-396.

 �SkOda Fabia, 1.4 16V benzyna, 
2003 rok, 172.000 km, salon polska, 
I właściciel, stan bardzo dobry, cena 
7.900 zł, tel. kom. 666-574-189.

 �SkOda Octavia, 1.9 tdI, 2000 rok, 
tel. kom. 785-460-230.

 �SkODA Octavia ii, 1.4 tSi, 2011 
rok, i właściciel, salon Polska,  
tel. kom. 501-761-347.

 �SSangyOng rexton, 2.9 diesel, 
2003 rok, tel. kom. 663-136-315.

 �SuzukI Swift, 1.2, 2011 rok, 41.000 
km, 31.000 zl, tel. kom. 502-095-748.

 �VOLVO V40, 1.9 td diesel, 1998 rok, 
tel. kom. 516-159-806.

 �VW Bora, 1.9 tdI,  
tel. kom. 514-539-036.

 �VW golf II, tel. kom. 669-933-822.

 �VW golf IV, 1.4 16V, 5-drzwiowy,  
tel. kom. 601-419-747.

 �VW golf V, 1.9 tdI, 2005 rok, 
niebieski metalik, 5-drzwiowy,  
(w rozliczeniu przyjmę mniejszy),  
16.600 zł, tel. kom. 604-706-309.

 �VW passat, diesel, 1996 rok, 
czerwony, tel. kom. 668-937-692.

 �VW passat kombi 1.9 tdI, 1999 rok, 
tel. kom. 509-837-633.

 �VW passat sedan 1.9 tdI, 2000 rok, 
tel. kom. 509-837-633.

 �VW polo, 1.4 benzyna, 2000 rok,  
tel. kom. 518-992-246.

 �VW polo IV FL, 1.4 tdI 70 km, 2006 
rok, 51 kW, tel. kom. 888-448-019,  
po 15:00.

 �VW polo, 1.4 tdI, 2002 rok, niebieski 
metalik, 5-drzwiowy, klimatyzacja, 
bogate wyposażenie, cena atrakcyjna 
(w rozliczeniu mogę przyjąć Seicento), 
tel. kom. 604-706-309.

 �VW transporter, 1.9, 1995 rok,  
tel. kom. 669-444-894.

 �Żuk, 1992 rok, pod plandekę,  
tel. kom. 502-436-234.

inne
 �naprawa automatycznych skrzyń 

biegów „piotr michalak”,  
tel. kom. 501-461-936.

 �części samochodowe, używane, 
Stacja demontażu pojazdów rząśno 
13, tel. kom. 664-006-089.

 �Lpg– serwis– montaż– diagnoza,  
tel. kom. 600-148-628.

 �pomoc drogowa,  
tel. kom. 665-734-042.

 �pomoc drogowa, bezgotówkowo– 
kolizja, wypadek, tel. kom. 608-532-321.

 �Opony, felgi z niemiec, hurtownia. 
najwększy skład w rejonie, mechanika. 
Bratoszewice, ul. łódzka 28,  
www.opony-gaweda.pl,  
tel. (42) 719-63-08, 505-151-701.

 �koła zimowe 195/65/15,  
tel. kom. 602-511-928.

 �Sprzedam nowe opony zimowe  
z alufelgami 185/65/14,  
tel. kom. 693-830-160.

 �alufelgi z oponami zimowymi 5x108, 
195/65/15, tel. kom. 501-196-901.

 �Felgi stalowe, alufelgi, koła zimowe, 
tel. kom. 601-419-747.

 �hak do palio, tel. kom. 889-961-322.

 �Felgi 14’, 15’, tel. kom. 535-809-983.

 �koła zimowe 175/70 r13,  
tel. kom. 790-262-545.

motorowe

kupno
 �kupię WSk 125/175,  

tel. kom. 603-444-431.

 �Stare motocykle (niekompletne 
części), tel. kom. 796-416-679.

sprzedaż
 �honda transalp XL 600, 1996 rok,  

tel. kom. 609-468-158.

nieruchomości

kupno
 �kupię ziemię łyszkowice i okolice,  

tel. kom. 502-602-463, 16:00-19:00.

 �kupie ziemię powyżej 1 hektara, 
gotówka, tel. kom. 501-020-993.

 �kupię ziemię rolną z dostępem do 
drogi na trasie łowicz-łyszkowice,  
1-4 ha, tel. kom. 888-431-443.

 �kupie działkę, bloki, ziemię, tel. kom. 
607-809-288.

 �kupię ziemię, w powiecie łowickim,  
1 ha (V,VI klasa), tel. kom. 669-900-666.

 �kupię dużą, szeroką działkę pod 
łowiczem, tel. kom. 668-631-963.

sprzedaż
 �Sprzedam działki budowlane  

w Głownie, tel. kom. 606-414-222.

 �działki budowlane, nieborów,  
tel. kom. 607-328-032.
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 �dwupoziomowe mieszkanie, 
114 mkw., centrum łowicza, stan 
developerski, cena atrakcyjna,  
tel. kom. 508-174-797.

 �działka 4,6 ha w jednym kawałku, 
uprawiana, 135x340 m, tanio, łazin,  
tel. kom. 501-020-993.

 �działka rolno-budowlana, 3000 mkw., 
Bielawy przy drodze do rulic, 30.000 zł, 
tel. kom. 608-458-519.

 �działka budowlana 88 arów,  
na granicy Bednary-Sypień,  
w całości lub na dwie mniejsze,  
tel. kom. 694-804-682.

 �m-3, zabrzeźnia, II piętro,  
tel. kom. 602-445-248.

 �działki budowlane Otolice 1.400 
mkw., 1.000 mkw.,  
tel. kom. 606-949-637.

 �mieszkanie 48,5 mkw., łowicz,  
os. Bratkowice, tel. kom. 662-967-762.

 �Sprzedam mieszkanie 60 mkw.,  
os. kopernika w głownie,  
tel. kom. 604-179-842.

 �Własnościowe, 38 mkw., cegła,  
tel. kom. 604-774-461.

 �działka 600 mkw., armii krajowej,  
tel. kom. 604-933-185.

 �Sprzedam dwie działki budowlane  
po 13,50 ara, Bednary ruda,  
tel. kom. 783-732-711.

 �mieszkanie po remoncie 60 mkw.,  
IV piętro, głowno, kopernika,  
tel. kom. 668-836-710.

 �Siedlisko, dmosin,  
tel. kom. 881-087-040.

 �Bloki, zgierz, 60.5 mkw.,  
tel. kom. 887-870-413.

 �działka budowlana w łowiczu,  
1.058 mkw., tel. kom. 609-800-335.

 �działka budowlana,  
tel. kom. 502-163-313.

 �Wulkanizacja, napoleońska 6, 
łowicz, tel. kom. 502-163-313.

 �Sześć działek budowlanych,  
tel. kom. 508-953-694.

 �mieszkanie 32 mkw., Starzyńskiego, 
IV p., tel. kom. 691-956-611, po 15,00.

 �ładne działki budowlane pod 
łowiczem, tel. kom. 721-907-721, 
512-490-910.

 �działka budowlana 2.600 mkw., 
głowno, tel. kom. 605-440-505.

 �Sprzedam działki budowlane, 
zielkowice II, tel. kom. 695-542-104.

 �Sprzedam ziemię 7,20 ha, Żychlin, 
głowackiego, tel. kom. 729-674-534, 
513-914-567.

 �działki o powierzchni 48 arów  
w Osinach oraz w Stępowie  
o powierzchni 38 arów, gmina 
kiernozia, zabudowana, ogrodzona,  
tel. kom. 512-179-465.

 �Sprzedam działkę budowlaną  
z ziemią orną o łącznej pow. ok. 4 ha 
Wola Stępowska, gm. kiernozia,  
tel. kom. 501-504-723.

 �Sprzedam 1.5 ha, Bobrowniki,  
tel. kom. 883-760-108.

 �Sprzedam m-4, IV piętro, kopernika, 
głowno lub zamienię na mniejsze,  
tel. kom. 696-700-586, 606-993-080.

 �Sprzedam 3 ha ziemi, Jeziorko,  
tel. kom. 887-698-385.

 �dom z budynkiem gospodarczym, 
Bratoszewice, tel. kom. 504-507-730, 
514-734-737.

 �Sprzedam 48 mkw., I piętro, 
Bratkowice, po remoncie,  
tel. kom. 501-815-757.

 �dom w łowiczu, 200 mkw., działka 
450 mkw., tel. kom. 666-932-298.

 �Sprzedam dom w stanie surowym, 
zamknięty, 127 mkw.,  
tel. kom. 508-694-697.

 �mieszkanie, Bratkowice,  
tel. kom. 723-254-259.

 �działka budowlana nieborów, 
niedaleko pałacu 1513 mkw., woda, 
prąd, tel. kom. 661-966-124.

 �umeblowane m-4, 72 mkw.,  
łowicz, tel. kom. 500-222-737.

 �działka budowlano-inwestycyjna 
(przy tuszewskiej),  
tel. kom. 500-222-737.

 �działka budowlana, uzbrojona, 87 a; 
dąbkowice/rydwan,  
tel. kom. 500-222-737.

 �Starzyńskiego, 48 mkw., IV piętro,  
tel. kom. 663-766-584.

 �działka mysłaków 19x125 m, 
podłączony prąd,  
tel. kom. 660-366-785.

 �dom mieszkany +gospodarczy  
na ładnej działce, zduny,  
tel. kom. 512-490-910.

 �kawalerkę 39 mkw; 2-pokojowe  
48 mkw.; 3-pokojowe, 66 mkw. 
– mieszkania znajdują się na  
ul. piekarskiej 4, prywatne miejsca 
parkingowe, niski czynsz,  
tel. kom. 793-986-997.

 �Sprzedam 1/2 domu, wraz  
z działką, ul. armii krajowej,  
tel. kom. 606-299-227.

 �działka rolno-budowlana 9.300 mkw., 
placencja, bardzo tanio,  
tel. kom. 606-889-643.

 �Sprzedam mieszkanie  
„pod kurantem”, głowno,  
tel. kom. 796-990-820.

 �dom wolnostojący, działka 2.000 
mkw., 1,5 km od Strykowa, 510.000 zł, 
tel. kom. 605-973-555.

 �mieszkanie 47 mkw.,  
os. dąbrowskiego,  
tel. kom. 500-136-658.

 �działka budowlana, szer. 15 m,  
dł. 80 m, placencja,  
tel. kom. 697-155-781.

 �mieszkanie 48 mkw.,  
os. dąbrowskiego, IV piętro,  
tel. kom. 694-750-724.

 �mieszkanie 47,5 mkw., noakowskiego 
sprzedam lub zamienię na mniejsze,  
tel. kom. 517-719-072.

 �mieszkanie 51 mkw., tkaczew 3, III 
piętro, tel. kom. 698-230-064, po 19.00.

 �dwie działki zalesione 10.500 mkw., 
11.100 mkw., tel. kom. 608-815-516.

 �grunty rolne, 10 ha,  
tel. kom. 697-094-770.

 �pinie sprzedam dom, okolice 
Sochaczewa, tel. kom. 513-124-322, 
785-190-494.

 �działka rolno-budowlana 1.86 ha, 
w tym 0,70 ha lasu, karolew gm. 
nieborów, tel. kom. 880-230-011.

 �dwie działki rolno-budowlane po 1,50 
ha, piaski trzcinówka, gm. Bolimów,  
tel. kom. 880-230-011.

 �Sprzedam kawalerkę,  
na przedmieściu, III piętro, 34,8 mkw.,  
tel. kom. 667-249-366.

 �działki 98,75 ary, cena do 
uzgodnienia, ok. gór Świętokrzyskich, 
tel. kom. 516-508-419.

 �mieszkanie 58 mkw., dawne m5,  
4 piętro, osiedle Starzyńskiego,  
tel. kom. 508-351-132.

 �mieszkanie 49 mkw., umeblowane, 
wysoki standard, os. dąbrowskiego,  
tel. kom. 660-541-668.

 �Sprzedam 2 działki, każda 3.200 
mkw., armii krajowej, Strzelecka,  
tel. kom. 664-924-889.

 �domek 60 mkw., działka 6.000 mkw., 
budowlano-usługowa, narożna, łowicz, 
tel. kom. 603-878-783.

 �ziemia + las, 3.67 ha, Bobrowa,  
tel. kom. 606-626-575.

 �Sprzedam mieszkanie M-4,  
63,89 mkw. do remontu, iii piętro, 
Głowno, os. kopernika,  
tel. kom. 793-103-970.

 �cztery pokoje, 75,5 mkw., blisko 
dworca pkp, os. Szarych Szeregów,  
tel. kom. 601-385-890.

 �Bąków, ziemia 2.21 ha, z dojazdem, 
tel. kom. 792-620-178.

 �mieszkanie 48 mkw., I piętro,  
os. marii konopnickiej,  
tel. kom. 796-106-505, 661-185-974.

 �działka budowlana 2.600 mkw.  
w głownie, Sowińskiego, 46 tys. zł,  
tel. kom. 792-931-678.

 �mieszkanie 60 mkw., głowno, 
kopernika, tel. kom. 504-000-855.

 �Sprzedam ziemię dębowa góra 33, 
tel. kom. 508-511-946.

 �Sprzedam dom handlowy przy  
ul. zduńskiej, tel. kom. 606-818-288.

 �m-2, 36 mkw., Bratkowice,  
tel. kom. 668-304-223.

 �Sprzedam działkę rolno-budowlaną 
3.100 mkw., Wrzeczko,  
tel. kom. 889-860-102.

 �Sprzedam m-3, 49 mkw., III piętro, 
130.000 zł, tel. kom. 668-158-058.

 �Sprzedam m-4, 61 mkw., w starym 
budownictwie, os. Sikorskiego,  
tel. kom. 880-501-175.

 �ziemia 1,35 ha, gm. Bolimów,  
tel. kom. 604-991-896.

 �mieszkanie 39 mkw., nowe zduny/
dąbrowa, tel. kom. 604-122-730, 
wieczorem.

 �mieszkanie 48 mkw., po remoncie, 
częściowo umeblowane,  
tel. kom. 723-759-351, centrum łowicza.

 �Sprzedam mieszkanie 48 mkw., Blich, 
tel. kom. 516-813-439.

 �pokój z kuchnią, os. Swoboda, 
głowno, tel. kom. 791-086-150.

 �mieszkanie, 52 mkw., kwiatowa,  
tel. kom. 502-024-251.

 �Sprzedam dom 180 m, umeblowany  
i do zamieszkania od zaraz,  
z zabudowaniami i działką 3900 m,  
tel.kom. 609-541-325.

wynajem
 �kwatery pracownicze, głowno koło 

Strykowa, tel. kom. 502-420-340, 
503-065-351.

 �Wynajmę krojownię z całym 
wyposażeniem na terenie głowna,  
tel. kom. 603-610-884.

 �Wynajmę mieszkanie, niepalącemu 
małżeństwu, łowicz,  
tel. kom. 604-362-195.

 �do wynajęcia m-4, Bratkowice,  
tel. kom. 605-679-749.

 �mieszkanie, Starzyńskiego,  
tel. kom. 692-101-989.

 �mieszkanie 60 mkw., centrum, 
wyposażone, tel. kom. 509-099-969.

 �Lokal handlowy 350 mkw.,  
nowy rynek, tel. kom. 509-099-969.

 �Lokale biurowe, centrum,  
tel. kom. 509-099-969.

 �Wynajmę m-3 + łazienka, dmosin II, 
tel. kom. 692-749-175.

 �umeblowane m-4, 72 mkw., łowicz, 
tel. kom. 500-222-737.

 �Wynajmę mieszkanie 2-pokojowe,  
os. Starzyńskiego,  
tel. kom. 504-216-877.

 �pokoje do wynajęcia,  
tel. kom. 666-587-317.

 �Wynajmę 48 mkw.,  
tel. kom. 665-123-523, po 16:00.

 �Wynajmę umeblowaną kawalerkę 
w głownie, tel. kom. 693-830-178, 
601-663-404.

 �Wynajmę kawalerkę, os. 
dabrowskiego, tel. kom. 691-143-691.

 �Wynajmę mieszkanie na Widoku w 
Skierniewicach, tel. kom. 781-960-100.

 �Wynajmę lokal 27,6 mkw. na 
działalność usługowo-handlową,  
m.in. na gabinet lekarski, kosmetyczny, 
biurowy. Wszystkie media, łowicz, 
długa (obok galerii),  
tel. kom. 785-114-514.

 �do wynajęcia lokal 19 mkw.,  
ul. zduńska, tel. kom. 784-389-862.

 �Wynajmę 54 mkw., Bratkowice,  
w pełni umeblowane,  
tel. kom. 602-506-440.

 �Wynajmę mieszkanie 2-pokojowe,  
tel. kom. 731-860-684.

 �Wynajmę m-3, 57 mkw.,  
ul. Sikorskiego bl. 16, tel. kom. 
698-081-738.

 �Wynajmę dom, 2 pokoje, kuchnia, 
łazienka + c.O., gmina nowa Sucha,  
tel. kom. 506-912-471, 500-710-496.

 �mieszkanie w blokach, 49 mkw.,  
os. kopernika, głowno,  
tel. kom. 507-421-393.

 �Wynajmę mieszkanie 2-pokojowe, 
centrum łowicza,  
tel. kom. 602-328-896.

zamiana
 �zamienię mieszkanie w bloku na 

domek na wsi, tel. kom. 516-153-870.

 �zamienię mieszkanie w bloku na 
domek na wsi, tel. kom. 516-153-870.

 �zamienię m-3, 36 mkw. bloki  
na większe, tel. kom. 535-853-213.

kupno różne
 �kupię topolę, dęba i inne tartaczne, 

tel. kom. 696-379-599.

 �kupię konstrukcję namiotów,  
tel. kom. 693-299-439.

 �przyjmę gruz, glinę, ziemię,  
tel. kom. 885-122-144.

 �Stare zegary, zegarki, radia, 
gramofony, płyty winylowe, lampy, 
meble przedwojenne,  
tel. kom. 796-416-679.

sprzedaż różne
 �drewno kominkowe, opałowe, 

rozpałkowe, pakowane w workach,  
tel. kom. 501-658-261.

 �zbiorniki plastikowe 1000 l,  
tel. kom. 604-411-266.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �drewno opałowe, rozpałkowe, 
możliwy dowóz. Stemple budowlane, 
nowe, tel. kom. 885-122-144.

 �Węgiel ekogroszek z dostawą  
i rozładunkiem, tel. (23) 661-10-13, 
tel. kom. 789-333-677.

 �prądnica 100 kW,  
tel. kom. 514-924-815.

 �palety 1.200x1.000,  
tel. kom. 502-919-192.

 �piecyk żeliwny, węglowy,  
tel. kom. 662-736-603.

 �piecyk kaflowy, tel. kom. 733-805-081.

 �kuchnia gazowo-elektryczna,  
tel. kom. 691-863-492.

 �Betoniarki: sprzedaż, remonty, części, 
tel. kom. 603-072-751.

 �Wózek paleciak,  
tel. kom. 693-830-160.

 �Lada chłodnicza,  
tel. kom. 605-376-838.

 �Witryna chłodnicza,  
tel. kom. 788-870-752.

 �Sprzedam kuchnię węglową mało 
używaną, tel. kom. 663-268-394.

 �Śrutownik ssąco-tłoczący  
+ mieszalnik z wagą,  
tel. kom. 660-096-236.

 �telewizor panasonic 29’, tradycyjny, 
tel. kom. 694-135-065.

 � Imadło, rozrusznik t-25,  
tel. kom. 785-266-409.

 �tanio: piec zduńska Wola, 21 kW,  
tel. kom. 507-701-083.

 �zbiornik na olej opałowy,  
tel. kom. 668-403-654.

 �piec miałowy, ogrzewanie domu  
do 150 mkw., stan bdb.,  
tel. kom. 662-611-089.

 �Brunatny węgiel czeski,  
tel. kom. 509-920-555.

 �krajzega 220 V, frezarka pionowa,  
tel. kom. 503-830-451.

 �parkiet jesion, I klasa; chłodziarko-
zamrarzarka, tel. kom. 501-546-057.

 �Sprzedam ladę chłodniczą,  
tel. kom. 603-948-378.

 �Sprzedam rębak do gałęzi,  
tel. kom. 728-579-290.

 �kuchnia węglowa,  
tel. kom. 733-805-081.

 �dwa duże modrzewie,  
tel. kom. 797-537-158.

 �Overlock na bazie Juki 3-nitkowy,  
stan bdb, tel. kom. 502-425-856.

 �choinki do hurtu,  
tel. kom. 608-795-792.

 �choinki do hurtu,  
tel. kom. 537-098-811.

 �Sprzedam skrzyniopalety nowe, paliki 
geodezyjne, tel. kom. 692-132-798.

 �Sprzedam 2 fotele i ławę,  
tel. kom. 784-378-980.

 �Sprzedam ziemię torfową,  
tel. kom. 783-131-913.

 �Sprzedam meble sklepowe białe, 
tel. kom. 781-934-872.

 �piec węglowy z pompką, 
sterownikiem. Bojler,  
tel. kom. 792-246-278.

 �Drewno kominkowe i opałowe, 
pelet drzewny, brykiet drzewny,  
tel. kom. 504-010-550.

 �karcher, 260 bar,  
tel. kom. 601-272-521.

 �Sprzedam rębak, tel. (46) 830-31-62.

 �Piec do tunelu, trociniak; 
miodarka, winda budowlana, wałek 
do piły, tel. kom. 696-747-339.

 �Sprzedam drewno kominkowe, 
dębina, tel. kom. 601-937-006.

 �eurofala, łubianki, stojaki sadownicze, 
tel. kom. 692-101-989.

 �Sprzedam wyposażenie sklepu 
spożywczego; ladę chłodniczą; alarm; 
kamerę, tel. kom. 603-747-130.

 �Sprzedam drzewo na pniu,  
tel. kom. 509-837-633.

 �kredens, szafa, z lat 60-tych; imitacje 
kominka, tel. kom. 601-186-319.

 �z demontarzu: drzwi zewnętrzne 
dębowe, wewnętrzne salonowe 
3-częściowe, kominek kryty błazerią,  
tel. kom. 788-531-152.

 �Obrazy olejne; podgrzewacze 
przepływowe 4 i 7 kW,  
tel. kom. 604-931-778.

 �rębak do gałęzi,  
tel. kom. 500-262-573.

 �Stal na hale – wiaty, ceownik, 
dwuceownik w odcinkach 9 metrowych, 
tel. kom. 609-213-164.

 �narożnik z ekoskóry,  
tel. kom. 662-171-123.

 �Sprzedam drewno opałowe z jabłoni, 
pocięte na kawałki 20-30 cm,  
tel. kom. 606-819-096.

 �cegła rozbiórkowa,  
tel. kom. 602-451-341.

 �Sprzedam suche drzewo jabłoni,  
tel. kom. 530-589-113.

 �Silnik elektryczny 8 kW,  
tel. kom. 661-816-311.

 �Sprzedam: segment młodzieżowy, 
szafa 2-drzwiowa, biurko, nadstawka, 
bieliźniarka, biblioteczka, cena 350 zł, 
tel. kom. 532-128-098.

 �Okna z demontażu, lodówka, kuchnia 
gazowa, sofa, rogówka kuchenna, 
rowery, maszyny szwalnicze,  
tel. kom. 505-065-040.

 �akordeon 80 Weltmeister,  
tel. kom. 667-854-120.

 �kosiarka traktorowa Osa,  
tel. kom. 693-830-530.

 �piec c.o., kamino, tel. (42) 719-36-31.

 �Sprzedam piec centralnego 
ogrzewania, miałowy ze sterowaniem, 
powierzchnia grzewcza 6 metrów 
kwadratowych, tel. kom. 880-877-722.
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 �Sprzedam kruszywo betonowe, 
płyty, trelinkę, podsypki pod kostkę, 
kupię każdy złom, odbieram odpady 
budowlane, tel. kom. 607-350-968, 
795-229-419.

 �przekładnia mechaniczna z silnikiem 
elektrycznym, tel. kom. 785-405-552.

 �Wózek widłowy,  
tel. kom. 785-405-552.

 �Skrzynki uniwersalne,  
tel. kom. 721-651-467.

 �Sprzedam dwie kanapy, 1 fotel 150 zł 
oraz halogen grzewczy – 200 zł,  
tel.kom. 667-341-968.

praca

dam pracę
 �zatrudnię szwaczki – dzianina,  

tel. kom. 603-610-884.

 �przyjmę kierowcę do pizzerii: praca 
na stałe, tel. kom. 781-418-081.

 �zatrudnię kelnerkę (możliwość 
przyuczenia do zawodu),  
tel. kom. 782-223-546.

 �zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pizzy (łowicz), tel. kom. 782-223-546.

 �zatrudnię pomocnika kucharza 
(możliwość przyuczenia do zawodu), 
łowicz, tel. kom. 721-680-807.

 �przyjmę kelnerkę praca na stałe oraz 
kucharza do przyuczenia weekendowo, 
tel. kom. 781-418-101.

 �zatrudnię dziewiarza z możliwością 
przyuczenia, tel. kom. 607-818-142.

 �zatrudnię parowaczkę, prasowanie 
swetrów, tel. kom. 607-818-142.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e,  
tel. kom. 782-978-573.

 �zatrudnię mechanika lub 
elektromechanika samochodowego, 
tel. kom. 502-251-751.

 �zatrudnię kierowcę c+e (transport 
międzynarodowy), tel. kom. 608-059-
817, 606-457-050.

 �zatrudnimy szwaczki i prasowaczki, 
tel. kom. 665-431-100.

 �Szwaczki do szycia kostiumów 
kąpielowych w Głownie, stała praca, 
tel. kom. 602-457-089.

 �z Oriflame jako konsultantka: 
dorobisz, zarobisz. Wyślij SmS  
na numer 603-959-031 z imieniem  
i nazwiskiem. Oddzwonimy.

 �kierowcę na tira, wyjazdy hiszpania, 
Włochy.może być bez doświadczenia 
lub emeryt, tel. kom. 535-077-328.

 �zatrudnię pracowników przy 
układaniu kostki brukowej, okolice 
zdun, tel. kom. 725-710-267.

 �przyjmę do zbioru kapusty,  
tel. kom. 609-165-855.

 �zatrudnię kierowcę  
z doświadczeniem, kategoria c+e,  
na chłodnię, w ruchu krajowym,  
tel. kom. 607-403-256, 609-455-846.

 �zatrudnię pracowników do montażu 
konstrukcji stalowych, zapewniam 
zakwaterowanie, tel. kom. 788-600-111.

 �Przyjmę do układania kostki,  
tel. kom. 508-286-519.

 �zatrudnię kierowców kat. c+e, kraj, 
zagranica, tel. kom. 790-803-388.

 �murarzy, pomocników, okolice 
głowna, tel. kom. 509-819-654.

 �zatrudnię chałupniczkę do szycia,  
tel. kom. 601-306-165.

 �zatrudnię kierowcę c+e  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, chłodnie, dobra 
stawka, tel. kom. 782-223-211.

 �zatrudnię mechanika samochodów 
ciężarowych, dobre zarobki,  
tel. kom. 604-237-423.

 �Zatrudnię elektryka, pomocnika 
elektryka, tel. kom. 508-382-347.

 �zatrudnię Opiekunkę do osoby 
starszej w niemczech,  
tel. kom. 514-781-491.

 �zatrudnię kierowcę kat. c, c+e, 
również dorywczo, kraj, łowicz,  
tel. kom. 601-385-525.

 �zatrudnię kosmetyczkę  
z doświadczeniem do pracy w 
Skierniewicach, tel. kom. 609-024-896.

 �pilnie zatrudnię kierowcę kat. c+e,  
tel. kom. 506-140-681.

 �przyjmę pracownika: ślusarz-
spawacz, tel. kom. 693-833-073.

 �Zatrudnię szwaczkę, konfekcja, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

 �Zatrudnię brakarkę, pakowanie 
odzieży, Głowno,  
tel. kom. 607-443-788.

 �Zatrudnię parowaczkę, Głowno, 
tel. kom. 607-443-788.

 �przyjmę kierowcę kat. c+e,  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym,  
tel. kom. 517-115-462.

 �zatrudnię odpowiedzialną osobę  
z dobrą znajomością obsługi 
komputera do pracy w sklepie 
internetowym, tel. kom. 530-429-914.

 �zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
Bratoszewice, tel. kom. 505-151-701.

 �zatrudnię pracownika obsługi klienta 
na stację paliw w łowiczu, pełen etat, 
tel. kom. 605-199-148.

 �zatrudnię kierowcę kat. c, stałe trasy, 
z możliwością przyuczenia, łowicz  
ul. kiernozka 12, tel. kom. 600-357-428.

 �zatrudnię do formowania skarpet  
w zakładzie tel. kom. 507-135-183  
lub chałupniczo, tel. (46) 811-55-70.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+ e, kraj, 
zagranica, tel. kom. 605-094-166.

 �zatrudnię do pracy przy budowlance, 
tel. kom. 697-801-028.

 �Zatrudnię samodzielnego 
kucharza/kucharkę, CV proszę 
składać w „Łowickiej”,  
tel. kom. 609-842-718.

 �Operatora ciągnika odśnieżarki, 
Stryków, tel. kom. 603-606-695.

 �Sprzątanie warsztatów, biur, k/m, 
Stryków, tel. kom. 603-606-695.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e, kraj,  
tel. kom. 600-763-615.

 �zatrudnię mężczyznę do pracy  
w hurtowni na okres 3 miesięcy,  
tel. kom. 602-192-488.

 �zatrudnię ślusarza-spawacza, 
malarza-lakiernika do produkcji 
ogrodzeń, tel. kom. 509-877-072.

 �zatrudnię na etat lub umowę zlecenie 
programistę (sterowniki Siemensa S7), 
tel. kom. 790-808-190.

 �zatrudnię kierowcę kat. c,  
tel. kom. 601-360-267.

 �zatrudnię pracownika do składu 
budowlanego, wymagane prawo jazdy, 
tel. kom. 787-124-899.

 �kierowcę kat. B, transport 
międzynarodowy,  
tel. kom. 604-505-156.

 �Spedytora międzynarodowego,  
tel. kom. 604-505-156.

 �przyjmę do pracy do obsługi sklepu 
internetowego, znajomość photoshop, 
grafiki, fotografii, tel. kom. 603-653-030.

 �przyjmę do pracy szwaczki biegle 
szyjące na overlocku i 2-igłówce,  
tel. kom. 883-993-576.

 �przyjmę kierowcę na kraj,  
tel. kom. 505-003-844.

 �przyjmę do pracy w kwiaciarni,  
tel. kom. 601-646-503.

 �kierowca kat. c+e,  
z doświadczeniem, transport 
międzynarodowy,  
tel. kom. 691-200-608.

 �Zatrudnię kierowcę z kat. C+e,  
w transporcie międzynarodowym, 
tel. kom. 660-693-596.

 �Szukam opiekunki do rocznego 
dziecka, tel. kom. 601-335-412, łowicz.

 �zatrudnimy fryzjerkę do w pełni 
wyposażonego salonu fryzjerskiego  
w łowiczu, tel. kom. 605-330-839.

 �zatrudnię pracowników do układania 
kostki, tel. kom. 697-778-557.

 �zatrudnię kierowcę c+e, na naczepę 
chłodnię, jazda po kraju,  
tel. kom. 695-774-244.

 �zatrudnię montera wentylacji  
i klimatyzacji, wymagane 
doświadczenie w branży budowlanej, 
tel. kom. 730-080-013.

 �Zakład Prefabrykacji konstrukcji 
Drewnianych w kocierzewie zatrudni 
pracowników produkcyjnych, 
montażystów,  
tel. kom. 515-138-358.

 �zatrudnię kolorystę do sklepu  
z mieszalnią lakierów samochodowych, 
tel. kom. 604-988-718,  
e-mail: agnes.w@tlen.pl.

 �zatrudnię osobę do obsługi sklepu 
internetowego. znajomość fotografii, 
microsoft Office, photoshop,  
tel. kom. 603-653-030.

 �zatrudnię kierowców c+e na cysterny 
spożywcze w ruchu międzynarodowym 
– mile widziani kierowcy z ukrainy,  
tel. kom. 665-525-555.

 �pilnie poszukuję gitarzysty,  
tel. kom. 660-680-306.

 �zatrudnię pizzermana lub osobę  
do przyuczenia, kasjerko-kelnerkę  
do pizzerii w głownie,  
tel. kom. 503-147-273, po 10.00.

 �tynkarz na agregat,  
tel. kom. 500-037-006.

 �Osoba do sufitów podwieszanych,  
tel. kom. 500-037-006.

 �zatrudnię kierowcę na trasie 
międzynarodowej,  
tel. kom. 604-433-775.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+e  
w transporcie krajowym, naczepa 
chłodnia, tel. kom. 608-067-847.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C,  
od zaraz, tel. kom. 797-713-825.

 �zatrudnię kierowcę kat. c i karta 
kierowcy, tel. kom. 508-188-138.

 �Firma Pas POL zatrudni 
pracownika do łączenia i produkcji 
taśm, pasów przenośnikowych, 
Żychlin, tel. kom. 606-989-491.

szukam pracy
 �Szukam pracy biurowej, 

wykształcenie wyższe, doświadczenie, 
tel. kom. 692-920-394.

 �przyjmę sprzątanie, dyspozycyjna,  
tel. kom. 730-649-354.

 �kierowca c+e poszukuje pracy 8-9 
godz. dziennie, łowicz, teren,  
tel. kom. 661-628-467.

 �zaopiekuje się dzieckiem lub starszą 
osobą, tel. kom. 662-646-959.

 �zaopiekuję się osobą chorą, 
samotną, możliwość opieki dożywotniej, 
łowicz, tel. kom. 697-411-874.

inne
 �Zacznij zarabiać na stronach 

internetowych, prywatne lekcje: 
HtML, CSS, PHP, MySQL,  
tel. kom. 604-676-613.

usługi wideo
 �Wideofilmowanie dSLr Full hd, 

fotografia. promocje na rok 2015/2016, 
www.blysk-fotostudio.pl,  
tel. kom. 889-148-555.

 �cyfrowe wideofilmowanie, 
fotografowanie, Blu-ray,  
tel. (46) 837-94-85,  
tel. kom. 608-484-079.

 �Wideofilmowanie hd, fotografowanie, 
tanio, tel. kom. 606-852-557.

 �Wideofilmowanie dVd, Blu-ray, 
zdjęcia, tel. kom. 698-535-780.

 �Wideofilmowanie, fotografia, tanio,  
tel. kom. 692-519-140.

 �Www.studiokadr.cdx.pl.

 �Wideofilmowanie hd „kasia” 
+zdjęcia, tel. kom. 602-633-407.

 �Wideofilmowanie,  
tel. kom. 600-287-992.

 � Indywidualne filmowanie ślubów  
i wesel www.videopiksel.pl,  
tel. kom. 505-780-835.

remontowo-
budowlane

usługi
 �układanie kostki brukowej, tanio,  

tel. kom. 667-837-817.

 �Wznoszenie budynków mieszkalnych, 
gospodarczych i przemysłowych, 
dachy, solidnie, tel. kom. 785-402-533.

 �Wykończenia wnętrz,  
tel. kom. 785-402-533.

 �dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki,  
tel. kom. 609-846-316.

 �tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki; solidnie,  
tel. kom. 501-931-961.

 �cyklinowanie, polerowanie, układanie 
parkietu, tel. kom. 501-249-461.

 �docieplanie budynków, 
stropodachów granulatem 
styropianowym; kondygnacja: 999 zł, 
tel. kom. 602-570-424.

 �usługi nową koparko-ładowarką, 
młot hydrauliczny; koparką 
gąsienicową, tel. kom. 790-606-451.

 �usługi koparko-ładowarką JcB,  
tel. kom. 604-411-266.

 �tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz posadzki 
(mixokret), tel. kom. 502-452-907.

 �Wylewki agregatem; natrysk 
ocieplenia pianą poliuretanową 
poddaszy www.ocieplenie-domu.
pl, tel. kom. 531-402-222, 
698-480-048.

 �usługi remontowo-budowlane, 
docieplenia poddaszy, elewacji,  
tel. kom. 500-027-261.

 �tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �Dachy, blachodachówki, blachy 
trapezowe, tel. kom. 512-033-338.

 �Budowa domów, budynków 
gospodarczych, przeróbki, rozbiórki itp., 
tel. kom. 785-333-971.

 �Bramy przesuwne, ogrodzenia, siatka 
ogrodzeniowa, montaż, producent,  
tel. kom. 503-572-046.

 �Wylewki maszynowe mixokret,  
tel. kom. 517-032-915.

 �Okna: naprawa, regulacja,  
tel. kom. 609-135-411.

 �malowanie mieszkań, układanie 
paneli, tel. kom. 668-342-534.

 �Wykopy minikoparką,  
tel. kom. 781-151-525.

 �docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, terakota, 
tel. kom. 607-343-338.

 �usługi minikoparką,  
tel. kom. 697-725-830.

 �układanie kostki brukowej, 
granitowej, tel. kom. 692-789-266.

 �profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem parkietów, 
lakierowanie. Schody -cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, rynny,  
tel. kom. 668-208-450.

 �docieplenia budynków, elewacje 
zewnętrzne, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, kompleksowe wykończenia 
wnętrz, faktury Vat,  
tel. kom. 606-737-576.

 �malowanie, gładzie, remonty,  
tel. kom. 726-022-431.
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 �kierowanie budowami, ekspertyzy, 
przeglądy techniczne, projekty 
indywidualne, adaptacje,  
tel. kom. 693-184-322.

 �malowanie, gipsowanie, zabudowy 
g-k, tel. kom. 533-076-850.

 �kompleksowe wykończenia wnętrz, 
tel. kom. 513-659-912.

 �przystępne ceny: solidne, fachowe 
docieplenia budynków, murowanie, 
tynki, klinkier, itp., wykończenia wnętrz 
(glazura, terakota, gipsy, malowanie, 
itp.)., tel. (46) 837-13-91,  
tel. kom. 793-035-025.

 �murowanie – docieplenia,  
tel. kom. 725-668-616.

 �tynki tradycyjne, mułkowane,  
tel. kom. 725-668-616.

 �klinkier (płoty, kominy),  
tel. kom. 725-668-616.

 �łazienki, kompleksowo,  
tel. kom. 733-788-522.

 �usługi remontowo-budowlane,  
tel. kom. 532-115-111.

 �usługi remontowe, wykończenia 
wnętrz, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, tel. kom. 880-542-743.

 �malowanie, tapetowanie, gładź, 
płyty k/g, glazura. Wieloletnie 
doświadczenie, tel. kom. 608-685-867.

 �usługi remontowo-budowlan, 
solidnie, tanio, tel. kom. 533-472-925.

 �Osuszanie, odsalanie, odgrzybianie, 
hydrofobizacja murów i konstrukcji 
betonowych, tel. kom. 783-297-831.

 �malowanie, gipsowanie, płyta k/g, 
panele podłogowe, glazura, terakota, 
tel. kom. 790-329-790.

 �malowanie, gipsowanie, sufity, 
zabudowa, k/g, drobna hydraulika, 
panele. Starannie, punktualnie, wysoka 
kultura osobista, łowicz,  
tel. kom. 500-117-459.

 �układanie glazury, terakoty, paneli 
podłogowych, remonty,  
tel. kom. 734-490-725.

 �remonty kompleksowo,  
tel. kom. 663-987-289, 721-894-202, 
www.remontystrykow.pl.

 �kompleksowe wykończenia wnętrz, 
najniższe ceny na rynku,  
tel. kom. 784-537-231.

 �docieplanie budynków, wykańczanie 
wnętrz, poddasza, gipsy, glazura,  
tel. kom. 511-735-802.

 �Gipsy, glazura, terakota, 
malowanie, prace remontowe: 
wykonam, tel. kom. 516-153-870.

 �malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, glazury, płyta g/k,  
tel. kom. 535-466-501.

 �przyłącza wodne do budynku  
z przeciskiem, pod drogami,  
tel. kom. 535-466-501.

 �Balustrady ze stali kwasoodpornej, 
tel. kom. 724-605-762.

 � Instalacje, przeróbki elektryczne,  
tel. kom. 509-838-364.

 �remonty, wykończenia od a do z,  
tel. kom. 608-228-789.

 �układanie kostki brukowej,  
www.wietes-bruk.eu,  
tel. kom. 785-296-194.

 �glazura, terakota, gładzie gipsowe, 
malowanie, panele itp.,  
tel. kom. 600-779-659.

 �docieplanie budynków, elewacje, 
struktury– agregatem. tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 �adaptacja poddaszy, ścianki 
działowe, malowanie,  
tel. kom. 607-612-176.

 �grille ogrodowe, ogrodzenia,  
klinkier, kominy, przeróbki,  
tel. kom. 691-715-543.

 �Wylewki, tynki agregatem,  
tel. kom. 605-416-083.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu,  
tel. kom. 605-416-083.

 �Ogrodzenia: betonowe, panelowe, 
siatka, bramy, wiaty itp. montaż,  
tel. kom. 606-303-471.

 �malowanie, gładź, hydraulika,  
tel. kom. 515-830-969.

 �murowanie, tynkowanie, wylewki, 
docieplenia, kominy, klinkier,  
tel. kom. 505-225-425.

 �Wykończenia wnętrz,  
tel. kom. 505-225-425.

 �pokrycia dachowe, podbitki, papa,  
tel. kom. 605-850-706.

 �remonty, glazura, terakota, gładzie, 
płyty k/g, tel. kom. 788-708-316.

 �cyklinowanie, układanie podłóg,  
tel. kom. 602-309-664.

 �remonty, glazura, tarakota, 
gładzie, malowanie, płyty k/g, sufity 
podwieszane, tel. kom. 721-108-965.

 �podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. Schody: 
renowacja. profesjonalnie, solidnie,  
tel. kom. 733-552-113, 601-378-677.

 �kompleksowe wykończenia wnętrz: 
tanio, solidnie. glazura, terakota, 
panele, płyty g/k, malowanie,  
tel. kom. 781-781-310.

 �układanie kostki brukowej,  
tel. kom. 726-893-578.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi,  
tel. kom. 506-771-822.

 �Ogrodzenia, balustrady,  
tel. kom. 506-771-822.

 �glazura, terakota, panele– wolne 
terminy, tel. kom. 724-536-422.

 �Vertal – żaluzje poziome, pionowe, 
rolety materiałowe i antywłamaniowe, 
siatki przeciw owadom. produkcja, 
montaż, tel. kom. 602-736-692.

 �Wolne terminy. glazura, terakota. 
usługi wykończeniowe,  
tel. kom. 783-815-744.

 �Wolne terminy. glazura, terakota. 
usługi wykończeniowe,  
tel. kom. 667-828-907.

 �Wylewki agregatem,  
tel. kom. 509-038-623.

 �Wylewki betonowe,  
tel. kom. 511-440-509.

 �usługi remontowo-budowlane. 
Solidnie, profesjonalnie,  
tel. kom. 696-154-330.

sprzedaż
 �Dachy, blachodachówki, blachy 

trapezowe, tel. kom. 512-033-338.

 �drewniane parkiety drzwi, okna 
oferuje Stolarnia łowicz,  
tel. kom. 602-587-434.

 �grzejniki purmo, używane, stan bdb, 
tel. kom. 887-408-218.

 �Blachy trapezowe od ręki, różne 
kolory, cena od 12,70 do 15,50 zł/
mkw., tel. kom. 501-543-057.

 �piec pleszewo, 2012 rok, 27 kW,  
tel. kom. 697-689-853.

 �Sprzedam szlakę na utwardzenie 
drogi, placy, tel. kom. 660-693-596.

 �piecyk żeliwny z szamotem, 
betoniarkę, tel. kom. 532-454-047.

 �piec c.O. 30 kW Sokół + osprzęt, 
palone 4 sezony, 2.300 zł, głowno,  
tel. kom. 697-973-609.

 �tanie drzwi pokojowe,  
tel. kom. 602-370-470.

 �tanie, dobre okna,  
tel. kom. 602-370-470.

 �piec c.O.,  
tel. kom. 691-620-963.

usługi 
instalacyjne

 � Instalacje elektryczne: nowe, 
przeróbki, tel. kom. 696-081-582.

 �usługi elektryczne,  
tel. kom. 693-943-789.

 �hydraulika kompleksowo,  
tel. kom. 601-818-310.

 �elektryk – kminstal, rozwiązywanie 
problemów, tel. kom. 608-145-585.

 �kminstal, anteny, telewizory, naprawa, 
tel. kom. 728-188-127.

 �Oczyszczalnie przydomowe  
z montażem. profesjonalnie,  
tel. kom. 693-413-492,  
www.bioinstalacje.pl.

 � Instalacje elektryczne,  
tel. kom. 602-633-407.

 �montaż alarmów,  
tel. kom. 602-633-407.

 �usługi hydrauliczne, kompleksowo, 
przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczanie przy domowe, również 
jako podwykonawca,  
tel. kom. 601-379-355.

 �hydraulik, także awarie,  
tel. kom. 733-788-522.

 �usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne, naprawy rozruszników, 
alternatorów, hamulcy,  
tel. kom. 506-891-289.

 �usługi elektryczne,  
tel. kom. 570-439-967.

usługi inne
 �masz problem z komputerem: 

zadzwoń. Fachowo. Szybko. tanio,  
tel. kom. 504-070-837.

 �rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń,  
tel. kom. 667-732-751.

 �zespół muzyczny, wesela,  
www.diwers.pl, tel. kom. 661-323-807.

 �dekoracja sal weselnych (pokrowce, 
obrusy w komplecie),  
tel. kom. 693-776-474.

 �Zespół, wokalistka, didżej,  
tel. kom. 503-746-892.

 �kamaz: przewóz piasku, żwiru, ziemi, 
tel. kom. 601-630-882.

 �Odnawianie wanien,  
tel. kom. 600-979-826.

 �Okna: naprawa, regulacja,  
tel. kom. 609-135-411.

 �usługi rębakiem, rozdrabnianie 
gałęzi, przycinka drzew,  
tel. kom. 606-370-008.

 �pranie dywanów i tapicerki meblowo-
samochodowej w zakładzie i u klienta, 
tel. kom. 501-431-978.

 �zespół muzyczny,  
tel. kom. 692-101-989.

 �cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów,  
tel. kom. 782-718-483.

 �Strony www, sklepy internetowe, 
pozycjonowanie,  
tel. kom. 794-631-210.

 �dj z akordeonem,  
tel. kom. 667-468-883.

 �Wycinanie, przycinanie drzew, 
krzewów. głowno i okolice,  
tel. kom. 510-832-050.

 �Ścinam drzewa każde,  
tel. kom. 604-969-205.

 �usługi fryzjerskie u klienta,  
tel. kom. 508-113-847.

 �Biuro rachunkowe, księgi handlowe  
i wszystkie usługi księgowe, łowicz,  
ul. Stanisławskiego 24,  
tel. kom. 604-621-125.

 �tartak przewoźny,  
tel. kom. 512-907-059.

 �zespół muzyczny Optima poleca się 
na sylwestra, tel. kom. 725-145-460.

 �transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia,  
tel. kom. 602-471-796.

 �Wycinka drzew,  
tel. kom. 696-008-528.

 �naprawa telewizorów, łowicz 
topolowa 19, tel. (46) 837-70-20,  
tel. kom. 728-227-030.

 �Atrakcyjna pożyczka do 25.000 zł 
na dowolny cel.,  
tel. kom. 606-987-290.

 �ekspres gotówkowy! Pożyczamy 
do 25000 zł, tel. kom. 606-987-290.

 �Lekka pożyczka do 25000 zł. 
Zadzwoń., tel. kom. 606-987-290.

 �Dojazd do klienta! Pożyczka do 
25.000 zł!, tel. kom. 606-987-290.

 �kasa. Potrzebujesz pieniędzy? 
Zadzwoń., tel. kom. 606-987-290.

 �Pożyczka szybko, uczciwie,  
tel. kom. 606-987-290.

 �Wynajmę miejsce na reklamę,  
tel. kom. 792-893-185.

 �potnę tanio drzewo 25 zł od baku,  
tel. kom. 537-843-600.

 �pomogę uzyskać wysokie 
odszkodowanie, tel. kom. 667-126-559.

 �pranie dywanów, kanap, głowno  
i okolice, tel. kom. 694-721-416.

matrymonialne
 �poznam fajną kobietę,  

tel. kom. 695-975-023.

 �Www.singlovicz.pl.

 �pani po 60-tce pozna pana w tym 
samym wieku do stałego związku,  
tel. kom. 723-825-900.

nauka
 �Język angielski,  

tel. kom. 663-684-178.

 �Język niemiecki,  
tel. kom. 668-963-922.

 �matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 �hiszpański, francuski,  
tel. kom. 509-852-532.

 �matematyka, tel. kom. 792-245-010.

 �Język angielski, profesjonalnie,  
tel. kom. 603-704-267.

 �Język angielski, nauczyciel, 
egzaminator maturalny,  
tel. kom. 662-611-189.

 �angielski, polski: korepetycje, 
wypracowania, wszystkie poziomy. 
profesjonalnie, tel. kom. 607-328-038.

 �Fizyka, matematyka, rozszerzona,  
tel. kom. 883-942-255.
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 �Język niemiecki, skutecznie,  
tel. kom. 663-505-433.

 �angielski, tel. kom. 515-459-141.

 �matematyka, tel. kom. 601-303-279.

 �angielski, łowicz,  
tel. kom. 604-461-803.

 �Szkoła Języków Obcych 
„euroschool”, ostatnie wolne 
miejsca, wszystkie poziomy,  
Łowicz, krakowska 19, 
tel. (46) 830-20-67.

 �nauka Języka angielskiego  
Jacek romanowski,  
tel. kom. 607-440-582.

 �matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �nauczyciel matematyki udzieli 
korepetycji, tel. kom. 507-203-909.

 �kanadyjczyk polskiego pochodzenia: 
nauka języka angielskiego  
i francuskiego, wszystkie poziomy. 
tłumaczenia, tel. kom. 604-621-125.

 �nauka i korepetycje z angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych, gimnazjum i średnich, 
tel. kom. 604-621-125.

 �„native speaker”: nauka i korepetycje 
z angielskiego i francuskiego dla 
uczniów szkół podstawowych, 
gimnazjum i średnich,  
tel. kom. 604-621-125.

 �angielski korepetycje, wszystkie 
poziomy, tłumaczenia,  
tel. kom. 693-833-062.

 �niemiecki korepetycje, tłumaczenia, 
tel. kom. 693-833-062.

 �rosyjski korepetycje,  
tel. kom. 693-833-062.

 �Język niemiecki korepetycje,  
tel. kom. 508-186-351.

 �Biologia matura, łowicz,  
tel. kom. 665-110-977.

 �chemia: korepetycje. tanio,  
tel. kom. 724-931-378.

 �matematyka, tel. kom. 663-684-178.

 �korepetycje chemia,  
tel. kom. 792-108-802.

 �chemia – liceum, matura,  
tel. kom. 606-949-152.

 �angielski, profesjonalnie, dzieci, 
młodzież, tel. (46) 837-53-15.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �kupię każde zboże, odbiór własnym 

transportem, tel. kom. 783-112-512.

 �kupię każde zboże, odbiór własny, 
tel. kom. 607-202-732.

 �kupię zboże, tel. kom. 508-471-814.

 �kupię zboże paszowe, transport, 
gotówka, tel. kom. 668-478-617.

 �Skup zbóż paszowych: pszenica  
610 +Vat, jęczmień 530 +Vat, 
pszenżyto 530 +Vat, Leśniczówka,  
tel. kom. 505-406-917.

 �kupię pszenicę, pszenżyto paszowe, 
tel. kom. 508-248-212.

 �kupię buraczek czerwony,  
tel. kom. 695-052-735.

 �kupię jęczmień, pszenżyto paszowe, 
odbiór z miejsca od 12 ton,  
tel. kom. 880-350-450.

 �zboże gorszej jakości z zapachem, 
tel. (42) 719-70-24.

 �kupię owies, tel. kom. 604-634-249.

 �zboże paszowe,  
tel. kom. 667-257-268.

 �kupię żyto 500 zł, możliwość 
transportu i załadunku,  
tel. kom. 695-248-808.

 �kupię pszenżyto 550 zł, możliwość 
transportu i załadunku,  
tel. kom. 695-248-808.

 �kupię zboże gorszej jakości,  
tel. kom. 697-677-530.

 �Słomę w małych kostkach,  
ze stodoły, tel. kom. 604-147-907.

 �kupię zboże, tel. kom. 667-566-276.

 �kupię zboże paszowe,  
tel. kom. 693-157-117.

hodowlane
 �Skup bydła rzeźnego,  

hodowlanego, cielęta, maciory ,  
tel. kom. 502-460-724, 500-258-237.

 �Skup bydła, koni,  
tel. kom. 604-267-833.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny,  
tel. kom. 603-711-760.

 �kupię cielęta ras mięsnych,  
tel. kom. 606-901-931.

 �kupie byczki i jałówki,  
tel. kom. 515-121-410.

 �kupię cielaki do dalszego chowu,  
tel. kom. 609-562-159.

 �Byczki mięsne, mieszane  
od 250-350 kg,  
tel. kom. 603-802-304.

 �kupię cielaki do 400 kg.,  
bydło pozaklasowe, prosiaki,  
tel. kom. 667-257-268.

 �kupię małe byczki,  
tel. kom. 502-646-540.

maszyny
 �kupię prasę kostkującą: Sipma, 

Welger, claas, Famarol; kombajn:  
anna, Bolko, karlik; kopaczkę; 
sadzarkę; ciągnik Władimirec  
t-25; prasę rolującą: claas  
rolland 44, 46, 62, 66, arobale,  
Welger, tel. kom. 518-857-308.

 �kupię C-328, C-330, C-360, 
C-355, C-380, MtZ, t-25 
Władimirec bez dokumentów,  
do remontu, tel. kom. 502-939-200.

 �kupię talerzówki i glebogryzarki,  
tel. kom. 886-790-310.

 �kupię suszarnię podłogową lub inną, 
tel. kom. 886-790-310.

 �kupię ciągnik Orkan, Bizon; 
przyczepę, tel. kom. 607-809-288.

 �kultywator, tel. kom. 697-148-383.

 �kupię prasę kostkującą Sipma 
z-224/1, claas, Welger; prasę 
rolującą claas rollant 44, 46, 62, 66, 
arobale, new holland, Welger 12 lub 
15s; kombajn anna, Bolko, tel. kom. 
887-105-345.

 �rozrzutnik 1-osiowy, do remontu,  
tel. kom. 608-106-614.

 �kupię c-330, tel. kom. 515-182-587.

 �kupię kombajn anna w bardzo 
dobrym stanie, tel. (24) 260-77-82.

inne
 �kupię dojarkę, tel. kom. 505-505-558.

rolnicze  
– sprzedaż

płody rolne
 �Otręby z melasą granulowane  

dla bydła, z dowozem  
i rozładunkiem,  
tel. (23) 661-10-13,  
tel. kom. 789-333-677.

 �Wysłodki niemelasowane  
oraz tofi workowane, z dowozem  
i rozładunkiem,  
tel. (23) 661-10-13,  
tel. kom. 789-333-677.

 �Melasa dla bydła paleto-pojemnik 
1.000 l z dostawą i rozładunkiem, 
tel. (23) 661-19-88,  
tel. kom. 789-333-677.

 �Otręby: pszenne, jęczmienne; 
śruty: sojowa, rzepakowa  
+ workowane, z dostawą  
i rozładunkiem,  
tel. (23) 661-1893,  
tel. kom. 789-333-677.

 �Jęczmień paszowy, Chąśno,  
waga samochodowa na miejscu,  
tel. kom. 606-919-690.

 �Sprzedam kukurydzę po suszarni 
podłogowej, ziarno i śruta,  
tel. kom. 507-140-275, 519-358-547.

 �Wysłodki mokre, z dowozem,  
tel. kom. 665-083-892.

 �Sadzeniaki ziemniaki, zboża jare 
oferuje: Firma Nasienna Granum 
Sp.j. Łowicz ul. katarzynów 46, 
tel. (46) 837-23-05,  
Dowóz powyżej 1 tony.

 �kukurydza, jęczmień, śruta 
kukurydza, tel. kom. 696-425-214.

 �Sprzedam sadzonki włoskiej 
truskawki– roksana,  
tel. kom. 609-165-855.

 �Sadzonki truskawek roksana,  
alba i inne, tel. kom. 883-237-644.

 �Sadzonki truskawek Senga-Sengana, 
elsanta, tel. kom. 697-190-997.

 �Sadzonki truskawek honeoye,  
tel. kom. 697-689-853.

 �czosnek do sadzenia kalifornia, 
hiszpan, miękka łęta,  
tel. kom. 503-071-258.

 �pszenżyto 10 ton, mieszanka 
zbożowa 10 ton, tel. kom. 723-114-747.

 �Żyto, tel. (46) 838-59-74.

 �pszenżyto, tel. kom. 605-376-838.

 �ziemniaki jadalne,  
tel. kom. 696-604-979.

 �Żyto z pszenżytem,  
tel. kom. 602-689-205.

 �Słoma w kostkach, łubin dalbor,  
tel. kom. 722-152-794.

 �Sadzonki truskawek hanoj,  
tel. kom. 509-494-551.

 �Sprzedam buraczek, marchew 
jadalną, tel. kom. 699-913-337.

 �marchew paszowa, łowicz,  
tel. kom. 501-583-658.

 �Sprzedam pszenżyto, około 5 ton, 
głowno, tel. kom. 693-141-816.

 �Sprzedam jaja, wolny wybieg  
S, M, L, tel. kom. 697-688-625.

 �Sprzedam wysłodki mokre, transport, 
tel. kom. 604-499-584.

 �Sprzedam kapustę szatkowaną  
i w główkach, tel. kom. 535-606-333.

 �ziemniaki drobne paszowe,  
tel. kom. 508-364-849.

 �ziemniaki jadalne,  
tel. kom. 606-188-034.

 �Liście buraczane,  
tel. kom. 512-592-291.

 �Sadzonki truskawki roksana,  
tel. kom. 506-709-127.

 �łubin wąskolistny, słodki,  
tel. kom. 724-053-501.

 �pszenżyto, tel. kom. 662-665-605.

 �Słoma owsiana i żytnia,  
tel. kom. 609-541-312.

 �Żyto workowane, pszenżyto,  
tel. kom. 697-094-770.

 �kukurydza, pszenica, pszenżyto, żyto, 
sianokiszonka, tel. kom. 506-115-015.

 �Sadzonki truskawek: clery, miss,  
tel. kom. 606-218-403.

 �Sprzedam 5 t pszenżyta,  
tel. kom. 504-206-547.

 �Sprzedam pszenżyto, 
pszenicę, słomę duże, małe bele, 
tel. (46) 838-27-31.

 �Słoma żytnia, pszenżytnia,  
kostka po 2 zł, okolice nieborowa,  
tel. kom. 661-887-760.

 �Sadzonki truskawek,  
tel. kom. 661-192-415.

 �Słoma w balotach, pszenżyto, groch 
– pielucha, tel. kom. 607-403-261.

 �Sadzonki truskawki wczesnej,  
tel. kom. 794-644-400.

 �Owies, jęczmień,  
tel. kom. 605-052-065.

 �Sprzedam pszenicę, jęczmień, 
pszenżyto, tel. kom. 784-566-635.

 �Owies, pszenżyto,  
tel. kom. 504-832-533.

 �pszenżyto 7 ton, jęczmień 20 ton, 
zduny, tel. kom. 602-123-360.

 �mieszanka: żyto, pszenżyto,  
tel. kom. 667-958-365.

 �Sadzonki aronii i rubena,  
tel. kom. 601-937-006.

 �Wysłotki buraczane, transport,  
tel. kom. 600-820-374.

 �Sprzedam ziemniaki jadalne  
i paszowe, tel. kom. 693-803-154.

 �Sprzedam słomę w kostkach,  
tel. kom. 605-624-802.

 �Sprzedam pszenżyto,  
tel. kom. 515-291-402.

 �Sprzedam ziemniaki: Irga, Lord,  
tel. kom. 667-566-276.

 �Sprzedam marchew jadalną,  
tel. kom. 792-893-162.

 �Sprzedam sadzonki truskawek 
roksana, tel. kom. 509-853-384.

 �Owies, tel. (46) 838-11-83.

 �dynia, tel. kom. 880-481-612.

 �Sadzonki truskawek,  
tel. kom. 514-407-949.

 �Jęczmień, pszenica, pszenżyto,  
tel. kom. 504-501-038.

 �Sprzedam owies german,  
zabostów duży,  
tel. kom. 726-497-938.

 �Sprzedam marchew,  
tel. kom. 692-667-333.

 �Sadzonki truskawek honeoye,  
tel. kom. 694-002-512.

 �Sprzedam marchew,  
tel. kom. 667-449-961.

 �Sprzedam pszenżyto 15 t,  
tel. kom. 668-347-212.

 �marchewka, buraczek,  
tel. kom. 600-389-324.

 �Sprzedam buraki pastewne,  
tel. kom. 692-927-139.

 �Sprzedam ziemniaki paszowe,  
tel. kom. 609-556-046.

 �Sprzedam sadzonki aronii,  
tel. kom. 605-090-155.

 �Siano w balotach, sprzedam,  
tel. kom. 726-121-861.

 �Sprzedam sadzonki truskawek,  
tel.kom. 697-714-463.

 �Sprzedam ziemniaki jadalne,  
tel. kom. 781-779-640.

hodowlane
 �Jałówki cielne,  

tel. kom. 513-664-525.

 �Sprzedam jałowki na wycieleniu,  
tel. kom. 726-811-028, 663-361-787.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu,  
tel. kom. 508-586-263.

 �Sprzedam kuca, czatolin 39,  
tel. kom. 723-778-303.

 �Sprzedam kozę mleczną,  
tel. kom. 500-754-672.

 �prosiaki 6 szt.,  
tel. kom. 693-054-146.

 �Jałówki na wycieleniu,  
tel. kom. 570-513-553.

 �Jałówka na ocieleniu hF, wycielenie: 
grudzień, tel. kom. 690-427-815.

 �Jałówka na wycieleniu,  
wysokocielna, tel. kom. 665-489-346.

 �Jałoszkę 250 kg,  
tel. kom. 605-159-165.

 �Sprzedam gęsi garbonosy,  
tel. kom. 601-141-164.

 �Sprzedam jałówki cielne,  
tel. kom. 785-453-539.

 �Jałówka na wycieleniu,  
tel. kom. 533-403-503.
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 �Sprzedam 2 jałówki  
na wycieleniu (likwidacja stada),  
tel. kom. 784-988-431.

 �Jałówki pod zacielenie,  
tel. kom. 607-494-146.

 �Jałówka cielna,  
tel. kom. 661-162-575.

 �Sprzedam byczki 300 kg,  
czatolin, tel. kom. 784-535-963.

 �Sprzedam 2 jałówki  
wysokocielne, termin wycielenia 
początek i koniec grudnia,  
tel. kom. 606-875-466.

 �Sprzedam jałówkę  
wysokocielną,  
tel. (24) 277-95-47,  
tel. kom. 664-968-279.

 �Sprzedam 2 jałówki  
na wycieleniu,  
tel. kom. 667-566-963.

 �Sprzedam 2 jałówki i 2 byczki,  
tel. kom. 666-222-736.

 �Sprzedam krowę, 4-letnią,  
cielna, termin 30.11.2015 r., nieborów,  
tel. kom. 601-186-319.

 �młode krowy mleczne,  
po wycieleniu,  
tel. kom. 725-416-972.

 �prosięta sprzedam,  
tel. kom. 696-565-452.

 �prosiaki, tel. kom. 510-603-072.

 �Jałówka wysokocielna,  
tel. kom. 697-416-819.

 �Jałówkę mięsną, cielną, wycielenie 
15 grudnia 2015 rok,  
tel. kom. 723-958-499.

 �Sprzedam 2 jałówki  
pod zacielenie,  
tel. kom. 691-282-474.

 �Sprzedam klacz źrebną,  
tel. kom. 515-368-635.

 �Sprzedam jałówkę hodowlaną  
pod oceną, wycielenie 9 grudnia,  
tel. kom. 721-085-095.

 �Jałówka, wycielenie styczeń; 
jałówka pod zacielenie,  
tel. kom. 694-903-163.

 �Sprzedam jałówkę cielną,  
tel. kom. 784-902-618.

 �Sprzedam loszkę  
wysokoprośną,  
tel. kom. 505-319-895.

 �Jałówka cielna,  
termin wycielenia 1.04,  
tel. kom. 502-084-093.

 �Sprzedam krowę wysokocielną, 
termin wycielenia 04.12.2015,  
tel. kom. 691-418-421.

 �Sprzedam cielaki,  
tel. kom. 888-953-006.

 �Sprzedam 4 krowy cielne, 
urbańszczyzna,  
tel. kom. 661-392-965.

 �dwie sztuki krów cielnych, 
wycielenie w styczniu,  
tel. kom. 660-189-439.

 �Sprzedam jałówkę cielna, 
tel. (46) 838-12-12,  
tel. kom. 668-551-389.

 �prosiaki,  
tel. kom. 504-985-644.

 �Sprzedam byczka,  
tel. kom. 690-554-597.

maszyny
 �Sprzedam wóz konny  

w dobrym stanie, 300 zł,  
tel. kom. 786-817-663.

 �Bizon z-56; zetor 7211;  
przyczepa hL, 8 t; cyklop;  
prasa z-224;  
pług 3-skibowy; kultywator,  
tel. kom. 512-179-465.

 �dolny zaczep na szynę zetor 
proxima, Forterra,  
tel. kom. 608-591-942.

 �Sprzedam elektryczny warstwowy 
sortownik do ziemniaków,  
śrutownik 3 walcowy o dużej 
wydajności, silos zbożowy,  
krajzegę, żmijkę,  
tel. kom. 693-036-673.

 �mieszalniki do paszy zuptor  
1,5 t, śrutowniki bijakowe  
zuptor 15 kW, dozamech  
15 kW, kosz, żmijka do zboża,  
tel. kom. 601-662-905.

 �Lamborghini premium 1600,  
2004 rok, 2400 mtg, 165 km, 
ehr, opony milchelin 80% jak nowy, 
tel. kom. 601-662-905.

 �myjka karcher gorącowodna  
hdS 895-S,  
tel. kom. 601-662-905.

 �rozrzutnik 1-osiowy, 3,5 t, Warfama, 
tel. kom. 693-552-235.

 �platforma 2-osiowa,  
tel. kom. 508-953-694.

 �rozrzutnik 1-osiowy, pług obrotowy 
4-skibowy, ciągnik Landini 130 km, 
tel. kom. 696-425-214.

 �agregat uprawowy 3.60, 
hydraulicznie rozkładany, 2012 rok, 
tel. kom. 604-457-742.

 �Sprzedam rozrzutnik 4 tony,  
tel. kom. 604-969-205.

 �części używane do c-328, c-330, 
c-360, c-380, c-355, mtz, t-25 
Władimirec, tel. kom. 880-353-819.

 �agregat uprawowy 1,80 na bronie, 
tel. kom. 505-318-718.

 �Sprzedam jęczmień,  
tel. kom. 509-853-384.

 �Wózek widłowy gpW gliwice,  
1995 rok; zetor 6911, 1980 rok,  
tel. kom. 605-376-838.

 �ursus 4512,  
tel. kom. 663-226-547.

 �deutsch 4x4, t-25,  
tel. kom. 690-899-100.

 �c-360, c-330,  
tel. kom. 690-899-100.

 �kabiny c-330, opony, brony, pług, 
tel. kom. 601-611-092.

 �ciągnik c-360,  
tel. kom. 665-968-666.

 �Wał cambella; przyczepa  
do przewozu koni; pompy  
do beczek asenizacyjnych, naprawa, 
tel. kom. 600-428-743.

 �pług 3-skibowy obrotowy  
rabewerk; 3-skibowy,  
zagonowy, Overum; beczki 
asenizacyjne 3.000, 4.000,  
5.000 l; ocynk,  
tel. kom. 600-428-743.

 �Siewnik amazone d8, 2,5 m;  
brony „5”, tel. kom. 602-216-854.

 �dwa silosy zbożowe lejowe,  
poj. 40 t, tel. kom. 607-317-128.

 �Beczka asenizacyjna  
po remoncie, 5.500 l,  
tel. kom. 693-833-073.

 �maszyny rolnicze i gospodarskie, 
tel. kom. 793-647-999.

 �tur do Farmera, udźwig 1600 kg, 
pasuje do Belarusa, mtz,  
tel. kom. 609-843-635.

 �ciągnik c328,  
tel. kom. 570-598-480.

 �prasa rolująca Warfama,  
2002 rok; beczka asenizacyjna,  
6.700 l, 2004 rok; kombajn Bizon,  
470 mth, 1987 rok,  
tel. kom. 500-222-737.

 �c-360-3p, 1989 rok; tur do c-360-
3p, tel. kom. 500-222-737.

 �hydrofor 500 nowy, łyżka 
podsiębierna, spych Białoruś,  
tel. kom. 693-064-349.

 �prasa rolująca, walcowa Ferabolii, 
rok 2007, tel. kom. 662-004-676.

 �ciągnik 3512, przyczepa wywrot 
732, rozrzutnik 2-osiowy, rozsiewacz 
rnp 1,5 tony, tel. kom. 508-364-849.

 �kombajn ziemniaczany, siewnik 
poznaniak 3 m z dużą skrzynią, tel. 
kom. 513-397-815.

 �kosiarka rotacyjna mesko, opona 
12,4x32, pług 2, przetrząsarko-
zgrabiarka 5, tel. kom. 508-985-884.

 �Obciążniki do c-360, c-330, c-912, 
3512, przód-tył, komplety,  
tel. kom. 693-830-160.

 �Sprzedam przyczepę 
samozbierającą,  
tel. kom. 726-134-923.

 �Sprzedam talerzówkę Bomet 2x9 
talerzy, mało używana, cena 3.000 zł, 
tel. kom. 500-243-279.

 �pokosówka e-303.

 �Sprzedam pług kverneland 3, 
4-skibowy, resorowy,  
tel. kom. 799-081-590.

 �dwukółka, zgrabiarka „7”, wyciąg 
obornika, zbiornik na mleko 650 l,  
tel. kom. 697-094-770.

 �Silnik 7kW; wóz konny; przyczepa 
traktorowa, 1-osiowa,  
tel. kom. 888-824-124.

 �pług 3-skibowy,  
tel. kom. 661-192-415.

 �Sprzedam prasę rolującą Warfama 
2002 r., tel. kom. 792-235-440.

 �Sprzedam kombajn Bizon,  
tel. kom. 669-480-828.

 �pługi kverneland, zagonowe, 
obrotowe, zabezpieczenia,  
tel. kom. 601-272-521.

 �rozsiewacz nawozu, amazone,  
tel. kom. 601-272-521.

 �Oś tandem do 25-tonowej 
przyczepy, tel. kom. 601-272-521.

 �agregat uprawowy maschio 
rototiller 2,5 m, tel. kom. 601-272-521.

 �przyczepa rolnicza hL, stan bdb., 
tel. kom. 601-272-521.

 �kombajn case, przystawka do 
zboża i kukurydzy,  
tel. kom. 663-136-315.

 �Sprzedam talerzówkę, 20 talerzy,  
tel. kom. 697-753-630.

 �Waga samochodowa 25 t,  
tel. kom. 600-820-374.

 �tur 3’ do c-360,  
tel. kom. 600-820-374.

 �Stół do rzepaku 5,10 claas,  
tel. kom. 600-820-374.

 �kabina sokółka do c-360,  
tel. kom. 600-820-374.

 �pług 3-skibowy; rozsiewacz olejowy, 
tel. kom. 663-557-956.

 �Beczka asenizacyjna ocynk, 2.500 l; 
przetrząsaczo-zgrabiarka 7’,  
tel. kom. 795-155-105.

 �Bielarka, siewnik składak, 
dmuchawy zbożowe,  
tel. kom. 692-101-989.

 �kompletne koła 405/70/20 do 
ładowarki teleskopowej manitou, 
merlo, matbro itp., 70% bieżnika,  
tel. kom. 602-325-159.

 �Sprzedam ursus 330 lub t-25,  
tel. kom. 884-618-397.

 �Sprzedam śrutownik 11 kW,  
tel. kom. 605-624-802.

 �rębak do gałęzi,  
tel. kom. 500-262-573.

 �ładowarka typu Liebherr, 1994 rok, 
bardzo dobry stan,  
tel. kom. 609-213-164.

 �c-330, 1984 rok z kabiną,  
tel. kom. 660-243-935.

 �Sprzedam kontener chłodnię, 
zamontowaną na samochodzie Lublin 
II, agregat chłodniczy zasilany z sieci 
230V, tel. kom. 606-523-123.

 �Opryskiwacz polowy, zawieszany 
815; pług 3-skibowy, obrotowy– stan 
maszyn idealny, tel. kom. 697-941-558.

 �Sprzedam massey Fergusona  
66 km, 17.000 zł, stan bdb,  
tel. kom. 502-084-093.

 �rozrzutnik 2-osiowy,  
tel. kom. 530-706-606.

 �Brona talerzowa unia cut 3.9 
m, 2012 rok.; rozrzutnik 2-osiowy; 
sadzarka do warzyw krukowiak,  
tel. kom. 733-193-968.

 �zetor 5211, 1988r., stan dobry,  
tel. kom. 693-322-719.

 �zetor 6245, tel. kom. 727-266-378.

 �Sprzedam gniotownik i mieszalnik 
pasz, tel. (46) 874-73-99,  
tel. kom. 691-770-715.

 �rozrzutnik 2-osiowy w oryginale, 
stan bdb, tel. kom. 691-666-967.

 �zgarniacz do obornika, 600 zł,  
tel. kom. 697-762-678.

 �Sprzedam agregat uprawowy 2,40 
metra, sadzarkę do ziemniaków, 
czeską, rozsiewacz nawozu 400 litrów, 
sortownik do ziemniaków,  
tel. kom. 880-877-722.

 �gruber Brodnica 2.2 na 5 łap jak 
nowy, gruber unia kos 3.0 na 7 łap 
stan bdb., siewnik amazone d8 super 
2004rok, tel. kom. 724-551-112.

 �ciągnik zetor major, prasa metal-
Fach, prasa John deere, prasa 
Warfama, przyczepa do bel, kosiarka, 
tel.kom. 608-128-670.

 �ładowacze, pługi do śniegu, do 
ciągnika ursus c-330, c-360, 3512, 
t-25. hydrauliczne lub na linkę,  
tel.kom. 608-128-670.

inne
 �Obornik z dowozem,  

tel. kom. 601-630-882.

 �Obornik bydlęcy, okolice kiernozi, 
tel. kom. 727-307-256.

 �dojarka 2-konwiowa w komplecie, 
tel. kom. 791-229-339.

 �Obornik bydlęcy, tel. kom. 
506-150-469.

 �karmniki dla trzody chlewnej,  
tel. kom. 505-929-983.

 �Wysłodka buraczana, tel. kom. 
513-072-182.

 �Sprzedam skrzynię do orkana; 
agregat uprawowo-siewny Famarol  
3 m; opryskiwacz pilmet 1000 l,  
tel. kom. 660-408-769.

 �Sprzedam opryskiwacz 400 litrów, 
tel. kom. 607-257-713.

 �dojarka rurociągowa;  
zgarniacz obornika linowy,  
tel. kom. 662-294-778.

 �Sprzedam kompletną dojarkę  
alfa-Lawal, tel. kom. 511-176-470.

 �Sprzedam obornik,  
tel. kom. 607-623-576.

 �Sprzedam zbiornik 320 litrów, 
tel. (46) 838-20-88.

 �Basen do mleka 900 litrów,  
tel. kom. 668-937-581.

 �Opryskiwacz ciągnikowy 300 litrów, 
tel. kom. 572-919-759.

 �Sprzedam 2 koła 11,5/80/15,3,  
tel. kom. 667-444-232.

 �Basen na mleko alfa Lawal 350 l, 
tel. kom. 669-303-235.

 �Sprzedam obornik,  
tel. kom. 784-902-618.

rolnicze – usługi
 �transport maszyn rolniczych, 

budowlanych, tel. kom. 665-734-042.

 �zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia,  
tel. kom. 505-928-735.

 �transport maszyn rolniczych, 
budowlanych, tel. kom. 608-532-321.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych i sprzętu budowlanego, 
tel. kom. 510-809-025.

 �transport zboża z załadunkiem,  
tel. kom. 695-248-808.

 �przewiozę maszyny uprawowe 
rolnicze, do 1,5 t,  
tel. kom. 508-694-817.

zwierzęta

sprzedaż
 �Owczarki niemieckie, krótkowłose 

z rodowodem: pieski, suczki, 
3-miesięczne, tel. kom. 531-806-300.

 �gołębie pawiki, różne kolory,  
tel. kom. 660-842-007.

 �Szczenięta owczarka niemieckiego, 
tel. kom. 694-308-076.

 �Owczarek niemiecki, szczenięta,  
tel. kom. 507-046-414.

 �Bulldogi francuskie, chihuahua,  
tel. kom. 662-093-975.

 �pawie niebieskie,  
tel. kom. 723-500-144.

 �Oddam pieska podhalańskiego,  
tel. kom. 784-096-656 722-123-581.

 �Berneński pies pasterski, 
szczeniaki, tel. kom. 667-679-854.

 �Sprzedam owczarka– krótkowłosy, 
1-roczny, tel. kom. 788-704-238.

 � Indyki, perliczki,  
tel. kom. 603-708-043.

 �Sznaucery mini, 12-tygodniowe,  
tel. kom. 504-010-956.

 �Sprzedam owczarka i yorka 
rocznego, tel. kom. 502-436-234.

 �Sprzedam 20 kaczek,  
tel. kom. 728-927-358.

 �papugi i inny drób ozdobny,  
tel. kom. 726-121-861.

 �Owczarek niemiecki, 6-tygodniowy, 
tel. kom. 783-121-914.

 �kozioł, tel. kom. 694-203-857.
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Piłka nożna | przed meczem z ursusem

Na koniec ze stołecznymi
Ostatni mecz w tym roku za-

powiada się dla Pelikana bardzo 
ciekawie. Biało-zieloni podejmą 
Ursusa Warszawę. W poprzed-
nim sezonie oba mecze pomię-
dzy tymi ekipami były bardzo wy-
równane i dostarczyły niemałych 
emocji. Do tego oba kluby cały 
czas sąsiadowały ze sobą w tabeli. 
Ostatecznie stołeczni zostali wice-
mistrzem ligi, a Pelikan uplasował 
się tuż za podium.

Teraz też znajdują się obok sie-
bie w ligowym zestawieniu, ale 
nie walczą już o najwyższe cele. 
Biało-zieloni znajdują się tuż nad 
kreską, a Ursus tuż pod nią. War-
szawianie w ostatnich dwóch me-
czach tego sezonu musieli zdo-
być komplet punktów, a do tego 
liczyć na słabą postawę łowiczan, 
aby zimę spędzić na bezpiecz-
nym miejscu. W środę, już po za-
mknięciu tego wydania, w der-
bowym pojedynku mierzyli się  
z rezerwami Legii Warszawa.

Wcześniej nie spisywali się 
na miarę oczekiwań zdobywając 
w trzech kolejnych meczach tyl-
ko punkt. Zremisowali u siebie 
ze Startem Otwock, a przegrali  
z ŁKS Łódź oraz Pogonią Gro-
dzisk Mazowiecki. W aktualnych 
rozgrywkach Ursus zazwyczaj gra  
o pełną pulę – sześć meczów zwy-
ciężył, siedem przegrał i tylko 
dwukrotnie remisował. Na wyjaz-
dach było gorzej: dwie wygrane, 
remis oraz cztery porażki.

Ursus to w tym sezonie zespół 
bardzo nieobliczalny. Podopiecz-

ni Ariela Jakubowskiego potrafili 
ograć lidera (stan na 10.11) z Alek-
sandrowa Łódzkiego, ale prze-
grywali ze znajdującym na ligo-
wym dnie – Oskarem Przysucha 
(2:4) czy Nerem Poddębice (1:2).  
W kadrze Ursusa nie znajdzie-
my piłkarzy z dużym doświad-
czeniem ligowym, którzy wystę-
powaliby regularnie w wyższych 
klasach rozgrywkowych. Znaj-
dują się w niej przede wszystkim 
piłkarze urodzeni w latach 90., 
ewentualnie pod koniec 80. Wy-
jątek stanowią tutaj 32-letni bram-
karz Dominik Pusek oraz o dwa 
lata młodszy pomocnik Przemy-
sław Sztybrych.

Najskuteczniejszym strzelcem 
traktorków jest Arkadiusz Ciach, 
który zdobył pięć bramek w piętna-
stu meczach. Trzy trafienia ma na 
koncie Patryk Kamiński. Początek 
meczu pomiędzy Pelikan Łowicz  
a Ursusem Warszawa został zapla-
nowany na niedzielę  MLis

17. kolejka iii ligi: sobota 14 listo-
pada: godz. 11:00 Legia II Warsza-
wa – polonia W-wa; 12:00 pogoń 
grodzisk maz. – ner poddębice; 
13:00 Sokół aleksandrów łódzki 
– Broń radom; 13:00 Oskar przy-
sucha – Lechia tomaszów maz.; 
13:00 pilica Białobrzegi – Błękitni 
raciąż; 13:00 Warta Sieradz – War-
ta działoszyn; 14:00 Start Otwock – 
Świt nowy dwór maz.; niedziela 15 
listopada: godz. 11:15 Pelikan 
Łowicz – ursus Warszawa; 13:00 
łkS łódź – energia kozienice.

Piłka nożna | relacja z meczu pelikan – Warta Sieradz

Pelikan lepszy od Warty
PeliKaN ŁowiCZ  2 (1)
warTa SieraDZ  0 (0)

1:0 – michał adamczyk (38 – kar-
ny), 2:0 – michał Fabijański (85).
W 90. minucie marcin kobierski 
(Warta) nie wykorzystał rzutu kar-
nego. trafił w poprzeczkę.
Pelikan: przemysław perzyna – 
piotr gawlik (24 daniel Bończak), 
marcin nowak, Bartosz Broniarek, 
michał Żółtowski – damian kosio-
rek, rafał parobczyk (81 michał 
Fabijański), konrad kowalczyk, 
michał adamczyk (46 Szymon ki-
wała) – michał gamla, robert ko-
walczyk (78 Bartłomiej czarnecki).
Warta: mateusz Wlazłowski – 
piotr Bartłoszewski (85 Bartosz 
Stasiak), patryk krymarys, piotr 
nawrocki, przemysław Sosnowski 
– piotr kobierski (46 kacper Je-
zierski), marcin Wałęski, Jarosław 
Szyc, Bartosz narożnik (37 kamil 
adamek), michał Bogdan (75 Woj-
ciech gulas) – marcin kobierski.
Żółte kartki: patryk krymarys (5), 
piotr nawrocki (1), Jarosław Szyc 
(4 i 5) – wszyscy Warta. Czerwone 
kartki: mateusz Wlazłowski /37’ 
– za faul w polu karnym/ oraz Ja-
rosław Szyc /51’ – za drugą żółtą/ 
(obaj Warta).

Biało-zieloni bardzo dobrze za-
prezentowali się w poprzedniej 
serii gier, gdy zdominowali Broń 
Radom i zwyciężyli 5:2. Bogdan 
Jóźwiak, po tak pewnej wygra-
nej, nie zdecydował się na doko-
nanie żadnej zmiany w wyjścio-
wym składzie. Oczywiście należy 
wspomnieć, że niedzielny mecz 
przeciwko Warcie Sieradz miał 
szczególne znaczenie dla szko-
leniowca Ptaków, który przed 
przyjściem do Łowicza pracował 

właśnie dla drużyny z ulicy Spor-
towej.

W wyjściowym składzie Warty 
znalazło się miejsce dla Bartosza 
Narożnika, który latem do Siera-
dza przeniósł się właśnie z Łowi-
cza. Początek meczu zwiastował 
dobre widowisko. Oba zespoły 
stworzyły sobie po dobrej oka-
zji strzeleckiej, które mogły, a na-
wet powinny zamienić na bramkę.  
Na pierwsza bramkę zgromadzeni 
na trybunach fani musieli jednak 
poczekać niemal do końca pierw-
szej połowy.

Źle interweniował Przemysław 
Sosnowski, który pod presją Da-
miana Kosiorka zamiast wybić 
piłkę, zagrał ją we własne pole 
karne. Natychmiast do tego za-
grania wystartował Rafała Parob-
czyk, nie miał za dużych szans 

na przejęcie piłki, ale bezmyślnie 
zachował się Mateusz Wlazłow-
ski. Bramkarz sieradzan łapiąc 
piłkę kopnął zawodnika Ptaków  
w klatkę piersiową. Za to brutalne 
zagranie ujrzał czerwoną kartkę,  
a na murawie doszło do niema-
łych przepychanek. 

Trener gości musiał zdjąć z mu-
rawy Bartosza Narożnika, a na 
jego miejsce wszedł Kamil Ada-
mek. Golkiper Warty od razu zo-
stał rzucony na głęboką wodę, bo-
wiem musiał bronić rzut karny. 
Wyczuł intencje strzelca, ale Mi-
chał Adamczyk uderzył na tyle 
precyzyjnie, że piłka znalazła dro-
gę do siatki.

Chwilę po zmianie stron sie-
radzanie znów zachowali się 
bezmyślnie oraz brutalnie. Bar-
tosz Broniarek zgrał piłkę głową  

do Przemysława Perzyna, a tego 
chamsko zaatakował Jarosław 
Szyc. Gracz Warty ujrzał drugą 
żółtą, w efekcie, czerwoną kart-
kę. Wydawało się, że grającym w 
podwójnym osłabieniu przyjezd-
nym pozostaje czekać na wykona-
nie wyroku, a jedyną niewiadomą 
pozostaje wysokość wygranej Pe-
likana.

Łowiczanie jednak nie kwapi-
li się za bardzo do definitywnego 
przesądzenia losów meczu. Am-
bitnie grający goście, widząc, że 
są w stanie co najmniej utrzymać 
wyniki, postanowili powalczyć 
nawet o zmianę rezultatu. Biało-
-zieloni zachowali jednak czuj-
ność w obronie i nie dopuszczali 
przeciwników pod własną bram-
kę. Pięć minut przed końcem ry-
walizacji udało im się w końcu 
przypieczętować wygraną. Mi-
chał Żółtowski spokojnie podpro-
wadził piłkę w okolice pola kar-
nego i zagrał na wolne pole do 
Szymona Kiwały. Ten podał piłkę 
wzdłuż bramki, a akcję skutecznie 
zamknął Michał Fabijański, który 
pojawił się na placu gry cztery mi-
nuty wcześniej.

Wydaje się, że łowiczanie mo-
gli pokusić się o bardziej okazałą 
i przekonującą wygraną ze zdzie-
siątkowanym rywalem. Najważ-
niejsze jednak w tym wypadku 
są trzy punkty, a te zdobyte w nie-
dzielę mogą okazać się bezcen-
ne (przed tą serią gier Pelikana  
i Wartę dzieliły tylko trzy punkty). 
Ponadto po raz pierwszy w tym 
sezonie mogą na chwilkę złapać 
oddech. Biało-zieloni mają nad 
strefą spadkową pięć oczek prze-
wagi i w dodatku rozegrali mecz 
mniej od Pogoni Grodzisk Mazo-
wiecki.  Mateusz Lis

Piłka nożna | komplet wyników 15. kolejki III ligi

Kolejny blamaż Broni, Sokół i Lechia odjadą?
Końcówka roku może należeć 

do Sokoła Aleksandrów Łódz-
ki oraz Lechii Tomaszów Mazo-
wiecki. Oba kluby, po raz pierw-
szy w tym sezonie, uzyskały 
nieznaczną przewagę nad pozo-
stałymi ligowcami. W weekend 
zgodnie wygrały swoje mecze  
i mają już w tabeli odpowiednio 
trzy oraz cztery punkty przewagi 
nad trzecim zespołem.

Pewna wygrana tomaszowian 
wiązała się z kolejnym blamażem 
Broni Radom. Przypomnijmy, że 
radomianie w poprzedniej kolejce 
przegrali z Pelikanem 2:5, tracąc 
cztery bramki w przeciągu 29 mi-
nut. Teraz nieznacznie „poprawi-
li” ten rekord, bowiem Lechia po-
trzebowała w niedzielę 24 minut, 
aby zdobyć cztery gole. Czkaw-
ką odbija się zatem Broni zmiana 
trenera. Jeżeli jeszcze w tym roku 
nowy szkoleniowiec nie zdąży nic 
zmienić to już po rundzie jesiennej 
radomianie mogą mieć poważne 
problemy w walce o utrzymanie.

Sokół bez większych proble-
mów uporał się z Błękitnymi Ra-
ciąż, którzy w tabeli plasują się 
jeszcze za Bronią Radom. Na naj-

niższym stopniu podium plasuje 
się Świt, który szybko rozstrzy-
gnął losy rywalizacji z Pilicą Bia-
łobrzegi i tym samym zepchnął ją 
na dno ligowej tabeli. Tyle samo 
punktów co nowodworzanie, ma 
na koncie Polonia Warszawa oraz 
rezerwy Legii Warszawa. Jednak 
Świt i Czarne Koszule mają roze-
grane już koncie 16 meczów.

Mateusz Lis

Mecze rozegrane awansem z 16. 
kolejki iii ligi:
 Ner Poddębice – Start Otwock 
1:2 (0:1)
0:1 – łukasz choiński (20), 0:2 
– paweł nowotka (72), 1:2 – Olaf 
Okoński (90).
 Polonia Warszawa – Pogoń 
Grodzisk Mazowiecki 4:0 (2:0)
1:0 – krystian pieczara (26), 2:0 
– krystian pieczara (45), 3:0 – ma-
riusz marczak (47), 4:0 – aleksan-
der tomaszewski (71).
komplet wyników 15. kolejki iii 
ligi:
 Oskar Przysucha – energia ko-
zienice 1:1 (0:1)
0:1 – eugeniusz kołodziejczyk (25), 
1:1 – Jakub Sapieja (80 – karny).

 Legia ii Warszawa – Warta 
Działoszyn 3:0 (0:0)
1:0 – michał kopczyński (70), 2:0 
– konrad michalak (74), 3:0 – mi-
chałek Suchanek (90).
 Sokół Aleksandrów Łódzki – 
Błękitni Raciąż 2:0 (1:0)
1:0 – przemysław Woźniczak (23), 
2:0 – Samuel uche Obi (82).
 Pilica Białobrzegi – Świt Nowy 
Dwór Mazowiecki 1:3 (1:3)
0:1 – Jewhen radionow (10), 0:2 
– patryk koziara (15), 0:3 – patryk 
koziara (18), 1:3 – konrad rudnic-
ki (35 – karny).
 ŁkS Łódź – Ner Poddębice 4:2 
(1:2). 0:1 – Bartosz Bujalski (6), 1:1 
– artur golański (41), 1:2 – Bartosz 
Bujalski (45), 2:2 – aleksander Ślę-
zak (51), 3:2 – adam grzybowski 
(58 – samobójcza), 4:2 – marcin 
zimoń (90).
 Pogoń Grodzisk Mazowiecki – 
ursus Warszawa 2:1 (0:1)
0:1 – przemysław Sztybrych (38), 
1:1 – damian Jaroń (52 – karny), 
2:1 – damian Jaroń (90).
 Start Otwock – Polonia War-
szawa 0:2 (0:2)
0:1 – michał zapaśnik (33), 0:2 – 
krystian pieczara (36).

 Lechia tomaszów Mazowiec-
ki – Broń Radom 4:1 (4:0)
1:0 – kamil Szymczak (13), 2:0 – 
Jakub rozwandowicz (15), 3:0 – 
krystian kolasa (26), 4:0 – Jakub 
rozwandowicz (37), 4:1 – domi-
nik Leśniewski (71).
 Pelikan Łowicz – Warta Sie-
radz 2:0 (1:0). 1:0 – michał 
adamczyk (38 – karny), 2:0 – mi-
chał Fabijański (85).

tabela po 15. kolejce:
1. Sokół aleksandrów ł. 15 34 25-7

2. Lechia tomaszów maz. 15 33 35-14

3. Świt nowy dwór maz. 16 30 29-16

4. polonia Warszawa 16 30 31-10

5. Legia II Warszawa 15 30 30-17

6. łkS łódź 16 27 27-22

7. Pelikan Łowicz 15 25 26-17

8. pogoń grodzisk maz. 16 20 22-26

9. ursus Warszawa 15 20 18-19

10. Warta Sieradz 15 19 20-17

11. Broń radom 15 18 22-31

12. Start Otwock 16 17 19-34

13. Błękitni raciąż 15 15 13-31

14. Warta działoszyn 15 15 12-25

15. Oskar przysucha 15 14 24-36

16. energia kozienice 16 13 19-25

17. ner poddębice 16 13 18-33

18. pilica Białobrzegi 16 13 18-28

Dzięki waleczności m.in. Damiana kosiorka pelikan zdobył pierwszą 
bramkę.

Piłka nożna| Liga okręgowa orlików e2

Godzianów zdobyty
Młodzi gracze z rocznika 2006 

trenowani przez trenera Prze-
mysława Plichtę wygrali ligo-
wy mecz z Pogonią Godzianów.  
W meczu w Godzianowie padł 
wynik 4:1 dla Pelikana.

Po pierwszej tercji trener Prze-
mysław Plichta mógł mieć kilka 
zastrzeżeń do gry swoich pod-
opiecznych ponieważ łowiczanie 
tylko remisowali z Pogonią 1:1, 
a gola dla Pelikana strzelił Piotr 
Czajka. 

Dużo lepiej „Biało-Zieloni” 
spisali się w drugiej odsłonie tego 
pojedynku. Dzięki trafieniom 
wspomnianego już Czajki oraz 
Tomka Zrazka łowiczanie wyszli 
na dwubramkowe prowadzenie. 
Pelikan 2006 potwierdził swo-
ją dominację w tym meczu także  
w trzeciej tercji. Pelikan w ostat-
nich dwudziestu minutach meczu 
dołożył jeszcze jednego gola. Au-
torem tego gola był Piotr Czajka, 

który tym samym skompletował 
w tym meczu hattricka.

– Chłopcy od początku spotka-
nia narzucili swój rytm gry, cze-
go efektem był gol. Gospodarze  
po rzucie rożnym zdołali nam 
strzelić jednak bramkę wyrównu-
jącą. W kolejnych zdominowali-
śmy gospodarzy. Wynik mógł być 
wyższy, gdybyśmy byli bardziej 
skuteczni – opowiedział po meczu 
trener Plichta.   ever

 Pogoń Godzianów – MukS Pe-
likan-2006 Łowicz 1:4 (1:1, 0:2, 
0:1); br.: piotr czajka 3 (12, 17 i 41) 
i tomasz zrazek (26)
Pelikan-2006: dominik Baka-
larski i Wojciech reske – paweł 
kozanecki, kacper Stępniewski, 
Szymon kosmowski, Szymon pili-
chowski, Jan pietrzak, piotr czaj-
ka, kamil kostrzewski, Bartosz 
Skonieczny, antoni haczykowski 
i tomasz zrazek.

Pelikan 2006 wygrał kolejny ligowy mecz.
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Łyżwiarstwo szybkie | radosław tafliński o przygotowaniach do startów

Zbigniew Bródka rozpoczyna sezon 
W najbliższy weekend w Cal-

gary odbędzie się inauguracja 
sezonu w łyżwiarstwie szyb-
kim. Mistrz olimpijski Zbigniew 
Bródka będzie miał okazję poka-
zać się kanadyjskiej a także i pol-
skiej publiczności przed odbior-
nikami telewizyjnymi w sobotę 
oraz niedzielę. Po raz pierwszy 
zawody pucharu świata będzie 
transmitowała TVP Sport (w po-
przednich dwóch sezonach robił  
to Polsat Sport). W sobotę Bród-
ka powinien wystąpić na 1000 me-
trów oraz w biegu drużynowym.  
W niedzielę czeka go start na swo-
im koronnym dystansie czyli bieg 
na 1500 metrów.

W tym sezonie najważniej-
szym startem dla domaniewickie-
go panczenisty będą rozgrywane 
w połowie lutego w podmoskiew-
skiej Kołomnie mistrzostwa świa-
ta. Bródka posiada w swojej boga-
tej kolekcji złoty medal olimpijski, 
puchar świata, brązowy medal 
mistrzostw świata w biegu dru-
żynowym. Brak mu jednak cią-
gle indywidualnego medalu na 
mistrzostwach świata. Oczywi-
ście nie oznacza to, że domanie-
wiczanin będzie odpuszczał sobie 
starty w innych zawodach. Naj-
wyższa forma ma przyjść właśnie 
na imprezie rangi mistrzowskiej 
rozgrywanej w Rosji. Po drodze  
na każdych zawodach będzie 
chciał wypaść jak najlepiej.

Zbigniew Bródka przygotowa-
ny jest do nowego sezonu bardzo 
dobrze. Uraz mięśnia przywodzi-
ciela uda która dokuczał mu w po-

przednim sezonie został już wy-
leczony. Okres przygotowawczy 
został przez zawodnika z Doma-
niewic bardzo dobrze przepraco-
wany, wszystkie założenia trenin-
gowe zostały zrealizowane. A co 
może najważniejsze nasz mistrz 
olimpijski miał trochę więcej cza-
su na regenerację i odpoczynek 
niż przed poprzednim sezonem, 
kiedy to był przez wszystkich roz-
chwytywany. Ciągłe spotkania, 
wywiady, udział w wielu impre-
zach i uroczystościach, pochłania 
wiele czasu i energii.

Przygotowania przed nowym 
sezonem nasi panczeniści rozpo-
częli już na przełomie kwietnia 
i maja. Na początku były zgrupo-
wania, na których podstawą tre-
ningu była jazda na rowerze i na 
rolkach. Pierwszy kontakt z lodem 
polscy łyżwiarze szybcy mieli  
w drugiej połowie lipca w nie-
mieckim Inzell. W sierpniu ka-
dra mężczyzn poleciała na 3-tygo-
dniowe zgrupowanie do Calgary. 
We wrześniu łyżwiarze mieli oka-
zję trenować w Berlinie a prawie 
cały październik spędzili ponow-
nie w Inzell.

W Bawarii nasi panczeniści 
mieli okazję wziąć udział w kil-
ku startach kontrolnych. W Inzell 
z najlepszej strony zaprezentował 
się Konrad Niedźwiedzki, który 
na 1000 i 1500 metrów uzyskiwał 
czasy, które na ostatnio rozgrywa-
nym pucharze świata na tym torze 
pozwoliłyby mu zająć miejsca pod 
koniec pierwszej dziesiątki. Zbi-
gniew Bródka wystąpił na 3000 m 

metrów uzyskując bardzo dobry 
czas, tylko o nieco ponad sekundę 
gorszy od swojego rekordu życio-
wego z Calgary (3:44.08). 

W Kanadzie i USA panczeni-
ści osiągają znacznie lepsze wyni-
ki ze względu na położenie torów 
na dużych wysokościach, co po-
woduje, że lód jest bardziej szyb-
ki a opory powietrza mniejsze niż 
na torach położonych w Europie 
czy Azji.

W Inzell trenował także kolej-
ny zawodnik reprezentujący klub 
UKS Błyskawica Domaniewice 
– Wojciech Sut. W swoich star-
tach ustanowił on 2 rekordy ży-
ciowe – na 5 km poprawił się  
o aż 8 sekund a na 1500 metrów 
o prawie 3 sekundy. Uwzględ-
niając że były to starty kontrol-
ne, przedsezonowe, można liczyć 
na sukcesy naszych zawodników  
w startach w tegorocznej edycji 

pucharu świata. Szczególnie moc-
na powinna być drużyna naszych 
panczenistów. Mamy bardzo wy-
równany skład, który w tym sezo-
nie powinien zajmować miejsca 
na podium w każdym swoim star-
cie. Zbigniew Bródka prezentuje 
się na razie minimalnie słabiej od 
Jana Szymańskiego czy Konra-
da Niedźwiedzkiego, ale Zbyszek 
znany jest z tego że potrafi przygo-
tować formę wtedy kiedy jest ona 
najbardziej potrzebna. Regularnie 
od 3 lat osiąga najlepsze wyni-
ki indywidualne spośród naszych 
panczenistów na najważniejszych 
imprezach sezonu.

Do walki o medale w tegorocz-
nej edycji pucharu świata powin-
ni włączyć się też sprinterzy: Ar-
tur Waś i Piotr Michalski, który  

w ostatnim czasie zrobił najwięk-
sze postępy w naszej kadrze, a tak-
że drużyna naszych panczenistek, 
do której powróciła po groźnej 
kontuzji Natalia Czerwonka.  R.t.

Najważniejsze starty naszych 
panczenistów w tym sezonie:
 13-15 listopada – puchar Świata 
– calgary canada
 20-22 listopada – puchar Świata 
– Salt Lake city – uSa
 4-6 grudnia – pŚ – Inzell – niemcy
 11-13 grudnia – puchar Świata – 
heerenveen –holandia
 29-31 stycznia 2016 r. – puchar 
Świata – Stavanger – norwegia
 11-14 lutego – mistrzostwa Świa-
ta – kołomna – rosja
 11-13 marca – puchar Świata – 
heerenveen –holandia

Przedsezonowa konferencja prasowa PZLS – natalia czerwonka 
i zbyszek Bródka.

Zbigniew Bródka trenuje z gumą. W tle trener Wiesław kmiecik.

Sport
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Lekka atletyka | ,,european athletics”

Cyprian Mrzygłód 
nominowany

Kolejne powody do dumy ma 
Cyprian Mrzygłód. Oszczepnik 
z Ziemi Łowickiej, który  w paź-
dzierniku  w Stargardzie Szcze-
cińskim Mrzygłód posłał oszczep 
za magiczną odległość 80 me-
trów, a dokładnie 81,50 m został 
nominowany przez Polski Zwią-
zek Lekkiej Atletyki do plebi-
scytu na najlepszego sportowca  
w miesiącu październiku w Euro-
pie ,,European Athletics”. Cyprian 
rywalizuje z czterema innymi lek-
koatletami z Europy. Głosy moż-

na było oddawać do poniedziałku 
(9 listopada). 

W poparcie Mrzygłóda zaanga-
żowało się wiele osób lokalnej spo-
łeczności. Uczniowie i nauczycie-
le Gimnazjum w Domaniewicach, 
do którego Cyprian uczęszczał, 
sportowcy z gminy Domaniewi-
ce, z Łowicza, uczniowie SMS  
w Gdańsku, a także lekkoatletycz-
ny i nie tylko świat sportu, znani 
sportowcy, olimpijczycy. W tym 
roku wygrało dwóch Polaków. 
Trzymamy kciuki za Cypriana.  zł

Cyprian Mrzygłód w plebiscycie european athletics.
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Piłka nożna kobiet | 9. kolejka II ligi kobiet – gr. mazowiecka    

Łowiczanki wiceliderkami 
Dziewczyny Pelikana Ło-

wicz zakończyły rundę jesienną  
w II lidze kobiet. Łowiczanki w 
ostatnim meczu podejmowały 
w Łowiczu  w sobotę, 7 listopa-
da 2015 roku, na stadionie OSiR 
6. ekipę z tabeli MUKS Dargfil 
Tomaszów Mazowiecki. Nasza 
drużyna była faworytem tej rywa-
lizacji i do przerwy  wszystko szło 
zgodnie z planem. Podopieczne 
trenera Roberta Wilka prowadziły 
2:0, jednak nie zdołały utrzymać 
tego wyniku i mecz zakończył się 
remisem 2:2. 

Łowiczanki dobrze rozpoczęły 
spotkanie, zdobywając już w 15. 
minucie gry bramkę po strzale 
Sylwii Brzezińskiej. W 25. minu-
cie na listę strzelców wpisała się 
Kamila Czaja i prowadzenie 2:0 
do przerwy wskazywało na to, że 
Biało-zielone zainkasują kolejne 
trzy punkty. Niestety, nie udało 
podtrzymać się super serii zwy-
cięstw. Pelikanki w końcowych 
minutach nieco osłabły, a rywalki 
to szybko wykorzystały i zdobyły 
dwie bramki. Dodać trzeba, że  
w składzie brakowało: Sylwii Tro-
janowskiej, Anny Pioruńskiej oraz 
Justyny Milewskiej, co na pewno 
miało wpływ na końcowy wynik.

Łowiczanki zakończyły rundę 
jesienną na 2. pozycji. Zagrały 10 

spotkań, odnosząc 8 zwycięstw 
z rzędu, przegrały jeden mecz  
(z liderem UKS SMS) i raz zremi-
sowały. To znakomity wynik, któ-
ry daje szansę myśleć o awansie 
do I ligi.  zł

 Pelikan Łowicz – MukS Dargfil 
tomaszów Mazowiecki 2:2 (2:0); 
br.: Sylwia Brzezińska (15) i kamila 
czaja (25).
Pelikan: agata pacler – Lidia So-
wińska, katarzyna Janiec, marta 
tręboszka, magdalena pacler – 
Sylwia Brzezińska (80 natalia ma-
słowska), łucja kubel (55 natalia 
czerbniak), marta kosiorek, kami-
la czaja – miroslava  Vypasniak, 
karolina Szulc.

 11. kolejka ii ligi: ukS ząbkovia 
ząbki – pkS piastovia piastów 4:0, 
umkS zgierz – kS teresin 2:1, Fk 
Jantar Ostrołęka – dtS helios eko-
-Sport Białystok 5:0, tur mOSir 
Bielsk podlaski – ukS SmS II łódź 
0:7. Pauza: azS uW Warszawa.
 
1. ukS SmS II łódź (2) 10 27 36-10

2. Pelikan Łowicz (1) 10 25 38-8

3. azS uW Warszawa (3) 10 19 20-10

4. pkS piastovia piastów (4) 10 17 26-20

5. ukS ząbkovia ząbki (6) 10 15 32-25

6. mukS dargfil tomaszów. (5) 9 14 13-9

7. kS teresin (6) 10 11 22-13

8. dtS helios eko-Sport (7) 10 11 21-34

9. umkS zgierz (10) 10   7 12-34

10. Fk Jantar Ostrołęka (11) 10   6 18-48

11. tur mOSir Bielsk p (9) 9   3   9-38

PN kobiet
Pierwsze 
zwycięstwo 
drugiego zespołu 
Pelikanek

Pierwsze zwycięstwo w tym 
sezonie odniósł drugi zespół 
dziewcząt Pelikana Łowicz, któ-
ry rywalizuje w III lidze kobiet. 
Podopieczne trenerki Katarzyny 
Janiec w meczu przedostatniej 
kolejki rundy jesiennej, w środę  
4 listopada, podejmowały dru-
żynę Pogoń Zduńska Wola. To 
mocny zespół, który w tabeli 
plasuje się na 2. pozycji, jednak 
łowiczanki spisały się bardzo do-
brze i wygrały ten pojedynek 1:0. 

Młode Pelikanki w tym meczu 
zagrały w mocniejszym składzie 
niż za zwyczaj. Do ekipy trzecio-
ligowej dołączyło aż sześć piłka-
rek z pierwszego zespołu, który 
jest liderem w II lidze, zatem 
wynik ten nie jest dużą niespo-
dzianką. 

Po zwycięstwie Biało-zielone 
zajmują 10. miejsce w tabeli, wy-
przedzając Różę Kutno i Błękit-
ne Dmosin. Ostatni mecz rundy 
jesiennej nasza drużyna zagra w 
Łodzi z Kolejarzem, który jest 
liderem III ligi.  zł

 Pelikan ii Łowicz – Pogoń Zduń-
ska Wola 1:0 (1:0); br.: karolina 
Szulc (10). 

Dziewczyny nie utrzymały dobrego wyniku.
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Piłka nożna | 10. kolejka B klasy

Zjednoczeni i Start pewnie zwyciężają
Zjednoczeni Dzierzgów Bo-

browniki i Start Złaków Borowy 
odnieśli pewne zwycięstwa w 10. 
kolejce spotkań klasy B.

Zjednczenie bez najmniej-
szych problemów poradziło sobie 
w Kiernozi. Zespół z Bobrownik 
urządził sobie trening strzelec-
ki i zaaplikował Kopernikowi aż 
sześć goli, nie tracąc ani jednego.

Start z kolei nie dał szans Na-
przodowi Jamno. Zespół Ar-
kadiusza Przyżyckiego przed 
własną publicznością spisał się 
świetnie i dzięki bardzo dobrej 
grze zarówno w pierwszej jak  
i drugiej połowie gospodarze od-
nieśli pewnie zwycięstwo…8:1! 

Wysoko swój mecz wygrały tak-
że rezerwy Korony Wejsce, które 
w derbach gminy Kocierzew nie 
dały szans KS Ostrowiec. Koro-
na II była bezlitosna dla druży-
ny z Ostrowca i pokonała rywa-
li aż 5:0!

Nie udało się zdobyć punktów 
Victorii Zabostów Duży. Zespół 
trenerki Zofii Kucharskiej wy-
soko przegrał w Mokrej Prawej  
z Jutrzenką 4:1. Honorowego 
gola dla Victorii strzelił Michał 
Janeczek. 

W ostatnim meczu tej kolej-
ki spotkań Fenix Boczki zremi-
sował z Meteorem Reczyce 0:0. 
– Na wyróżnienie w tym me-

czu oprócz okrzyków jednego z 
naszych zawodników, zasługuje 
postawa bramkarza Jarka Pryka, 
który pomimo trudnych warun-
ków spisywał się bardzo dobrze. 
Brawo Jarko! – ocenił prezes Me-
teoru Mariusz Sałuda.  ever  

 kopernik kiernozia – Zjedno-
czenie Dzierzgów Bobrowniki 
0:6
 kS Ostrowiec – korona ii Wej-
sce 0:5
 Jutrzenka Mokra Prawa – Vic-
toria Zabostów Duży 4:1; br.: mi-
chał Janeczek
 Start Złaków Borowy – Na-
przód Jamno 8:1 

 Fenix Boczki – Meteor Reczy-
ce 0:0
Fenix: łukasz kwiatkowski – 
Wiktor kolos  kamil mostowski,  
łukasz Scęcelek przemysław ga-
jek–   michał Skrzynecki, hubert 
Fijałkowski, marek Borkowski, do-
minik Borkowski – krzysztof Wol-
ski, łukasz pietrzak. 
Meteor: Jarosław pryk – roman 
kostrzewa, Jakub golisz, damian 
Szymajda, robert grabowicz 
(przemysław Wilk) – cezary Su-
kiennik, rafał Sukiennik (mateusz 
Fabjański), robert Sukiennik, ma-
teusz Białek (marcin Wodzyński) 
– hubert Wojciechowski, mitek 
damian (dawid Sałuda). 

Piłka nożna | zapowiedź weekendowych meczów

Końcówka rozgrywek
W najbliższy weekend 
14-15 listopada zespoły 
z naszego regionu  
po raz ostatni  
będą rywalizować 
w rundzie jesiennej 
sezonu 2015/2016.

W klasie okręgowej ciekawie 
zapowiada się niedzielny mecz 
pomiędzy Pelikanem II Łowicz, 
a Widokiem Skierniewice. Łowi-
czanie zajmują drugie miejsce, zaś 
Widok to spadkowicz z IV ligi, 
który w dodatku w ostatniej ko-
lejce rozgromił Olympic Słupia aż 
7:0! Oprócz tego meczu ciekawie 
zapowiadają się pojedynki w Do-
maniewicach (Vagat zagra z Lak-
tozą) oraz w Chąśnie (Olimpia 
zmierzy się z Astrą). 

W klasie A natomiast odbędą 
się cztery mecze z udziałem ze-
społów z naszego regionu. Dwa 
z nich odbędą się już w sobotę  
14 listopada. Wtedy o ligowe 
punkty będą walczyć gracze Zry-
wu Wygoda oraz Czarnych Bed-
nary. W niedzielę z kolei Niedź-
wiada zagra u siebie z Sokołem 
Regnów, zaś Dar także u siebie 
zmierzy się z Rawką Bolimów. 

W klasie B natomiast także 
dwa mecze odbędą się już w so-
botę, a kolejne trzy w niedzie-
lę. Najciekawiej zapowiada się 
mecz Naprzodu Jamno z Feni-
xem Boczki. ever

 15 listopada (niedziela), 
godzina 11:00: Vagat Doma-
niewice – Laktoza Łyszkowi-
ce 

Vagat wreszcie wygrał i być 
może wygrana w Wejscach doda 
więcej sił graczom z Domaniewic. 
Laktoza ostatnio zremisowała  
i w Domaniewicach z pewnością 
żadna z drużyn się nie położy.  
Za Vagatem przemawia atut wła-
snego boiska, za Laktozą kilku 
młodych, ciekawych zawodników. 
Ciężko wytypować wynik tego 
meczu. Nasz typ: Remis.  

 15 listopada (niedziela), 
godzina 11:30: Olympic Słu-
pia – Pogoń Bełchów 

Na kartoflisku z Słupii, tak 
trzeba niestety nazwać boisko 
Olympicu zagra Pogoń Beł-
chów. Zespół Marcina Rychlew-
skiego ma na swoim koncie za-
ledwie 7 punktów. Pogoń jeśli 
myśli o utrzymaniu musi się 
wreszcie obudzić. Oby w meczu  

z Olympiciem Pogoń wresz-
cie zasmakowała smaku zwy-
cięstwa.  Jak nie teraz to kiedy? 
Nasz typ: Pogoń.  

 15 listopada (niedziela), 
godzina 14:00: Juvenia Wy-
sokienice – korona Wejsce

Juvenia bardzo dobrze radzi 
sobie w tym sezonie i jest zde-
cydowanym faworytem meczu  
z Koroną. Zespół z Wejsc pre-
zentuje się słabo i w poprzedniej 
kolejce przegrał nawet z także 
słabo radzącym sobie Vagatem. 
Juvenia nie powinna mieć pro-
blemów z pokonaniem Korony, 
tym bardziej że gra na własnym 
boisku. Nasz typ: Juvenia. 

 15 listopada (niedziela), 
godzina 14:00: Olimpia Chą-
śno – Astra Zduny

Olimpia jest faworytem me-
czu, jednak Astra tanio skóry nie 
sprzeda. Olimpia nie prezentuje 
się już tak dobrze jak sezon czy 
dwa sezonu temu, a gracze tre-
nera Mykoli Dremluka potra-
fią sprawić niespodziankę. Czy 
Astra urwie punkty Olimpii? 
To się okaże, my jednak stawia-
my w tym meczu na gospodarzy. 
Nasz typ: Olimpia. 

 15 listopada (niedziela), 
godzina: 14:00 Pelikan ii Ło-
wicz – Widok Skierniewice

W zespole Pelikana II zagrają 
z pewnością gracze z pierwszego 
zespołu co będzie dużym wzmoc-
nieniem. Widok w tym sezonie 
nie prezentuje się tak jak wszy-
scy się spodziewali. Pelikan II je-
śli chce wygrać, a tak z pewnością 
jest musi pomyśleć jak powstrzy-
mać Wojciecha Borowca, zdecy-
dowanie najlepszego zawodnika 
Widoku. Nasz typ: Pelikan II.  

A kLASA:  
 14 listopada:
manchatan nowy kawęczyn – 
zryw Wygoda (14:00) czarni Bed-
nary – LkS grabice (14:00)
 15 listopada:
Olimpia niedźwiada – Sokół re-
gnów (11:00)
dar placencja – rawka Bolimów 
(11:15)

B kLASA:
 14 listopada:
zjednoczeni dzierzgów Bobrowni-
ki – kS Ostrowiec (14:00)
płomień piotrowice – kopernik 
kiernozia (14:00)
 15 listopada:
naprzód Jamno – Fenix Boczki 
(14:00)
Victoria zabostów duży – Start zła-
ków Borowy (14:00)
korona II Wejsce – Jutrzenka mo-
kra prawa (14:00)

Piłka nożna | Skierniewicka Liga Okręgowa

Pelikan 2003 gładko wygrał
Pelikan Łowicz z rocznik 2003 

po raz kolejny wygrał w skiernie-
wickiej lidze okręgowej młodzi-
ków D1. Tym razem „Biało-Zie-
loni” pokonali Olimpię Chąśno 
2:0.

Od początku meczu zdecydo-
wana przewaga należała do gra-
czy trenera Dawida Ługowskie-
go. Pelikan 2003 zdecydowanie 
dłużej utrzymywał się przy piłce 
i stwarzał sobie dużo więcej do-
godnych okazji. Łowiczanie gó-
rowali nad rywalami wyszkole-
niem taktycznym. W płynnej grze 
przeszkadzał jednak mocno silnie 
wiejący wiatr przez co ciężko było 
obliczyć tor lotu piłki. Pelikan 
2003 znalazł sposób na pokonanie 
bramkarza Olimpii dopiero w 30. 
minucie gry. Tuż przed przerwą 
skutecznym strzałem popisał się 
Marek Piekacz, tym samym wy-
prowadzając swój zespół na pro-
wadzenie. 

W drugiej połowie gry obraz 
gry się nie zmienił. Nadal łowi-

czanie byli stroną dominującą 
i stwarzali sobie sytuacje pod-
bramkowe. W 45. minucie gry 
Jonatan Politowicz zdobył dru-
giego gola dla Pelikana. Jak póź-

niej się okazało był to ostatni gol 
w tym meczu. Pelikan wygrał bez 
problemów 2:0. Wygrana byłaby 
pewnie bardziej okazała gdyby 
nie wiatr, który bardzo przeszka-

dzał młodym zawodnikom Peli-
kana i Olimpii. 

– Mecz pod naszą kontrola, 
choć skuteczności zabrakło moim 
podopiecznym. Zespół z Chąśna 
skupił się na obronie i dobrze im to 
wychodziło. Bramkę na 1:0 zdo-
byliśmy z rzutu wolnego. Marek 
Piekacz skierował piłkę w samo 
okienko. Drugiego gola strzelił 
Jonatan Politowicz, który strza-
łem głową wykończyć nasz atak. 
Kolejny mecz na zero z tyłu, a to 
z pewnością cieszy. – skomento-
wał trener Dawid Ługowski.  ever

 MukS Pelikan-2003 Łowicz 
– Olimpia Chąśno 2:0 (1:0); br.: 
marek piekacz (30) i Jonatan po-
litowicz (45)
Pelikan: mikołaj pietrzak – Jan 
zagajewski, marcel Frątczak, Ja-
kub Sikora, marcel Wnuk, paweł 
graczyk, Bartosz tomaszkiewicz, 
marek piekacz, kacper kosmow-
ski, Sebastian kutkowski, Jonatan 
politowicz i adam kosiacki.

Piłka nożna | I liga woj. trampkarzy c1

Nieoczekiwana porażka 
z Radomskiem

Gracze trenera Pawła Kutkow-
skiego z rocznika 2001 niespo-
dziewanie ulegli przed własną pu-
blicznością ostatniemu w tabeli 
Mechanikowi Radomsko 1:3!

Pelikan był zdecydowanym fa-
worytem tego meczu. Łowicza-
nie mieli przed tym meczem na 
swoim koncie 15 punktów i wyda-
wało się, że kolejne trzy „oczka” 
dopiszą sobie z outisderem ligi. 
W pierwszej części gry grający 
z wiatrem zawodnicy Pelikana 
mieli dużą przewagę. Łowicza-
nie stworzyli sobie w pierwszych 
 40 minutach kilka świetnych oka-
zji bramkowych, jednak grali bar-
dzo nieskutecznie. Dopiero w 30. 
minucie sposób na pokonanie 
bramkarza gości znalazł obrońca 
Mateusz Kardas i łowiczanie mo-
gli cieszyć się z prowadzenia.

W drugiej odsłonie meczu ło-
wiczanie nadal przeważali, jednak 
w 60. minucie gry nieoczekiwa-
nie stracili gola. W dodatku po do-
środkowaniu z rzutu rożnego piłkę 
do siatki Pelikana skierował jeden 
z defensorów „Biało-Zielonych”  
i Mechanik nieoczekiwanie zdo-
był gola. W kolejnych minu-
tach goście poczuli wiatr w żagle  
i dzięki strzałowi z dystansu wy-
szli na prowadzenie. W tym przy-
padku zdecydowaną rolę odegrał 
wiatr i Filip Szymajda musiał wy-
ciągnąć piłkę z siatki po raz drugi. 

W końcówce gracze z Radomska 
skutecznie wykończyli kontratak 
i strzelili trzeciego gola. Było to 
z pewnością wielkie zaskoczenie, 
mało kto spodziewał się że Me-
chanik może wywieźć z Łowicza 
choćby punkty. Taka jest piłka, raz 
się wygrywa, raz się przegrywa.

– Mocny wiatr, niedogodne 
warunki atmosferyczne wpłynę-
ły mocno na przebieg tego me-
czu. Mieliśmy mnóstwo sytuacji  
w I połowie do strzelenia gole, 
strzeliliśmy tylko jedną bramką. 
Straciliśmy kontrolę nad meczem  
w drugiej połowie. Nie wiem jak 
to ocenić bo był to dziwny mecz. 
W ostatnim meczu z SMS chce-
my w dobrych humorach zakoń-
czyć rundę – skomentował Paweł 
Kutkowski. 

Pelikan 2001 w ostatnim me-
czu rundy zagra 15 listopada o 14  
w Łodzi z UKS SMS.  ever

 MukS Pelikan 2001 Łowicz 
– Mechanikiem Radomsko 1:3 
(1:0); br.: mateusz kardas (30)
Pelikan: hubert duda (41 Filip 
Szymajda) – tomasz Bednarek (41 
miłosz kępka; 68 piotr Siekiera), 
hubert matyjas, maciej grotkowski, 
mateusz kardas – Jakub Lis (41 pa-
tryk papuga), Oskar Sadowski  Olaf 
andrzejewski, Igor tomaszewski (41 
Jan Sejdak), krystian tabara – kry-
stian Białas (41 patryk kośmider)

Pelikan 2003 wygrał z Olimpią 2:0
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Porażki z Mechanikiem nikt się nie spodziewał.

Dart | 10. turniej XVII edycji Omł

Michał Kryszkiewicz 
zwycięża po raz trzeci

Dziesiąty turniej XVII edycji 
Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w dartcie odbył się zgodnie z ter-
minarzem w piątek, 6 listopada 
w Pubie Krokody-Leg w Łowi-
czu. W spotkaniu uczestniczyło 
dziesięciu zawodników, z których 
większość to stała ekipa rywalizu-
jąca ze sobą regularnie od począt-
ku turnieju. Najwięcej punktów  
i tym razem zgromadził na swoim 
koncie Michał Kryszkiewicz, któ-
ry stara się, jak widać, dogonić do-
tychczasowego lidera rozgrywek - 
Sylwestra Grzankę, zajmującego 
po raz trzeci z rzędu miejsce dru-
gie. Podium trzecie wywalczył Pa-
weł Adamczyk, a na pozostałych 
kolejno: Mieczysław Różycki oraz 
ex aequo Andrzej Pągowski i An-
drzej Gębura.

W klasyfikacji generalnej bez 
zmian. W dalszym ciągu na pro-
wadzeniu jest Grzanka, na drugim 
podium pozostaje Kryszkiewicz,  
a Różycki jest trzeci z kolei. 

Kolejne spotkanie odbędzie się 
w piątek, 13 listopada 2015 roku 
o godz. 19.00, na które organiza-
torzy zapraszają wszystkich chęt-
nych do gry.  Gogo

10. turniej XVii edycji Otwartych 
Mistrzostw Łowicza: 
1. Sylwester grzanka - łkd Leg (1) 180

2. michał kryszkiewicz - łkd Leg (2) 134

3. mieczysław różycki - łkd Leg (3) 96

4. paweł adamczyk - łkd Leg (4) 90

5. Jacek kocus - łkd Leg łowicz (5)   82

6. andrzej pągowski - łkd Leg (6) 78

7. Bogdan adamczyk (7) 58

8. artur Siekierski - łkd Leg łowicz (8) 40

9. marek piaskowski - łkd Leg (9) 18

    Sławomir makowski (9) 18

11. Jacek Lebioda (11) 14

12. michał panek (13) 14

13. Waldemar Sokół (15) 12

14. marek kędziora (12) 12

15. Jakub Lebioda (13) 10

16. andrzej gębura (-) 8 

      mariusz Siekierski - łkd Leg (15)   8

18. damian racewicz (17) 8
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Pelikan 1999 negatywnie 
zaskoczył

Pelikan 1999 przegrał w Kon-
stantynowie Łódzkim z Włóknia-
rzem aż 5:1. To swego rodzaju za-
skoczenie ponieważ Pelikan jest 
liderem rozgrywek.

To było bardzo ważne spotka-
nie dla Pelikana, w przypadku wy-
granej łowiczanie mogliby święto-
wać awans do I ligi wojewódzkiej, 
zaś przy porażce ich sytuacja lek-
ko by się skomplikowała przed 
dwoma ostatnimi meczami w run-
dzie jesinnej.

W pierwszej odsłonie me-
czu ambitnie grający zawodnicy 
Włókniarza prezentowali się lepiej 
i zeszli na przerwę z dwubramko-
wym prowadzeniem. Niestety po 
przerwie obraz gry Pelikana nie-
wiele się zmienił. Gospodarze 
za wszelką cenę chcieli osiagnąć 
zwycięstwo i ta sztuka im się uda-
ło. W dodatku Włókniarz zdomi-
nował łowicki zespół i ostatecznie 
wpakował drużynie trenera Ja-
rosława Rachubińśkiego aż pięć 
goli. Łowicki zespół stać było tyl-
ko na gola honorowego, a autorem 
tego trafienia był Adrian Musialik, 
który pokonał bramkarza Włók-
niarza w 60. minucie meczu. 

– Wygrał zespół lepszy. Zbyt 
dużo indywidualnych błędów po-
pełnionych przez zawodników 

nie pozwoliło nam nawet myśleć  
o zdobyciu choćby jednego punk-
tu – powiedział wyraźnie zdener-
wowany trener Jarosław Rachu-
biński.

Po tym meczu Pelikan nadal 
jest liderem tabeli, ma dwa punk-
ty przewagi nad Włókniarzem 
oraz Omegą Kleszczów. Do koń-
ca rundy pozostały dwa mecze 
Pelikan zagra z Pogonią Zduń-
ska Wola i Orłem Łódź. O ile wy-
grana z Orłem jest niemal pewna 
(rywale mają 0 punktów na swo-
im koncie i 88 straconych goli), 
to z Pogonią gracze trenera Ra-
chubińskiego muszą dać z siebie 
wszystko. Grają bowiem o awans 
do I ligi wojewódzkiej, szkoda by-
łoby zmarnować taką szansę. Pe-
likan od pierwszych kolejek w li-
dze przewodzi bowiem w tabeli. 
Awans do I ligi wywalczą dwa 
najlepsze zespoły.  ever

 Włókniarz konstantynów Łódzki  
– Pelikan Łowicz 5:1 (2:0); br.:  ad-
rian musialik 60
Pelikan: zimny – konikowski, perzy-
na, górowski, Szymański – gładki  
(55 Bejda),  grefkowicz, kaźmierczak 
(60 trałut), dałek (75 puchalski), Ja-
ros – musialik. 

Piłka nożna | I liga woj. juniorów a1

Wysoka porażka 
w Opocznie

Gracze trenera Pawła Kut-
kowskiego z rocznika 1997 prze-
grali w I lidze wojewódzkiej ju-
niorów A1 z Ceramiką Opoczno 
aż 5:0.

Ceramika, która jest lide-
rem rozgrywek bardzo szyb-
ko potwierdziła swoją domi-
nację. Zdeterminowani gracze  
z Opoczna już w 7. minucie me-
czu strzelili gola na 1:0 i po tym 
trafieniu przejęli całkowitą do-
minację nad meczem. Łowicza-
nie największy kryzys przeżyli 
między 20. minutą a 25. minutą 
mecze. Choć trudno w to uwie-
rzyć w ciągu pięciu minut gracze 
Pelikana stracili…cztery gole. 
Tak, zgadza się to nie pomyłka. 
Po 25. minutach łowicki zespół 
przegrywał 5:0 i trudno było 
znaleźć światełko w tunelu.

W drugiej odsłonie meczu 
tempo zdecydowanie spadło. 
Ceramika grała spokojnie, ma-
jąc pięciobramkowe prowadze-
nie gospodarze nie forsowali tem-
pa. Pelikan mimo niekorzystnego 
wyniku próbował zdobyć choć-
by honorowego gola. Choć łowi-
czanie kilka razy zagrozili bram-
ce Ceramiki to ostatecznie nie 
udało im się pokonać golkipera 
Ceramiki.  Gospodarze szybko 

wyjaśnili sprawę w tym meczu 
i odnieśli pewne zwycięstwo nad 
„Biało-Zielonymi”.

– Słaby mecz w naszym wy-
konaniu. Przy stanie 1:0 dla ry-
wali,  pięć minut między 20. mi-
nutą a 25. minutą nas dobiło. Te 
cztery stracone gole zamknęły 
mecz. Nie wyszliśmy z autokaru 
i rywale to skrupulatnie wykorzy-
stali. Ceramika to poukładany ze-
spół, ale my można powiedzieć, 
że cztery gole z pięciu podaro-
waliśmy gospodarzom. Szkoda,  
że tak szybko prysnęła nadzieja 
na korzystny wynik. 

W środę Pelikan zagrał ostat-
ni mecz w tej rundzie. Rywalem 
„Ptaków” był Mechanik Radom-
sko. Spotkanie w Radomsku za-
kończyło się jednak po zamknię-
ciu tego numeru NŁ.  ever

 Ceramika Opoczno – Pelikan 
Łowicz 5:0:

Pelikan: dawid Feliga – dorian 
nasalski (80 dawid gluba), Filip 
golędzinowski, Wiktor Wieczorek, 
patryk Sekuła – rafał tadeusiak 
(60 łukasz urbaniak), dawid 
Stypuła, dominik Wieczorek (70 
dmaian gać), kacper rześny, ma-
ciej Balik – maciej kosiorek.

Piłka nożna | 12. kolejka a klasy

Wygoda – Miedniewice 3:3
W 12. kolejce spotkań A kla-

sy dużo się działo. W sobotnim 
meczu między Zrywem Wygo-
da a Miedniewiczanką Miednie-
wic padł wynik 3:3. Zryw przed 
własną publicznością nie spi-
sał się najlepiej ponieważ celem 
drużyny Marcina Borcucha było 
niewątpliwie zwycięstwo, a uda-
ło się tylko zremisować. – mecz 
w naszym wykonaniu to nie ma 
co pisać za bardzo. Kolejne sła-
be spotkanie i szczęśliwy remis 
– skomentował Arkadiusz Stolar-
czyk ze Zrywu.

Również sporo goli obejrzeli 
kibice w Bielawach, gdzie tam-
tejsza Victoria wysoko wygra-
ła z Olimpią Niedźwiada aż 4:1. 
Co ciekawe gospodarze strzelili 
cztery gole w odstępie…7 minut! 
Strzelanie w Bielawach rozpoczął 

Lewandowski, który zdobył gola 
w 8. minucie gry. W 11. minucie 
swojego gola zdobył Zieliński, 
a dwie minuty później drugiego 
gola w tym meczu strzelił Lewan-
dowski. W 15. minucie było 4:0, 
a do siatki Olimpii trafił Liberski. 
Olimpię stać było tylko na jedno 
trafienie, a autorem gola był Ra-
fał Gala. Ten zawodnik nie będzie 
wspominał tego meczu najlepiej 
ponieważ doznał kontuzji, która 
wykluczy go z gry w tej rundzie.

Bardzo ważne zwycięstwo od-
nieśli natomiast w Grabicach 
gracz Daru Placencja. Zespół tre-
nera Radosława Gosławskiego 
wygrał z miejscowym LKS-em 
aż 4:1. Już po dziewięciu minu-
tach gry było 2:0 dla Daru, a gole 
dla Daru strzelili Rafał Zawadzki 
i Adrian Kromski. Jeszcze przed 

przerwą trzeciego gola dla druży-
ny z Placencji strzelił natomiast 
Jarosław Szymański. Gospodarze 
tuż po rozpoczęciu drugiej poło-
wy strzelili gola na 1:3, ale ostat-
nie słowo w tym meczu i tak nale-
żało do Daru. W 85. minucie gry 
wynik ustalił Szymański, który 
strzelił drugiego gola w meczu. 

Po dwóch zwycięstwach z rzę-
du tym razem nie udało się zdobyć 
punktów Czarnym Bednary, którzy 
ulegli w Sierakowicach liderowi ta-
beli Sierakowiance aż 7:1. Przewa-
ga gospodarzy w tym meczu była 
niepodważalna i stąd tak wysoki 
wynik w tym meczu.  ever

 Zryw Wygoda – Miedniewi-
czanka Miedniewice 3:3; br.: Ja-
cek Woźniak 2, rafał Wróbel
Zryw: grzegory – Wróbel, Błażej 
miazek, kosiewicz, kwiatkowski 
(55. górowski) – dominiak (60. 
godos), Stolarczyk, ulasiewicz, 
pawłowski – Wozniak, Bartek mia-
zek (60. Słoma). 

 Victoria Bielawy – Olimpia 
Niedźwiada 4:1; br.: Lewandow-
ski 8, 13,  zieliński, 11, Liberski 15 
– gala 35
Victoria: Witczak – chamera, 
grzegory, kociak, kostrzewski 
(88’ antczak), Lewandowski (60’ 
majchrzak), Liberski (85’ topol-
ski), pietrzak, Sobierajski, Woj-
ciechowski, zieliński (90’ rybus). 
Olimpia: Burzykowski – Jaska, 
Węglewski (46’ Strugacz d.) , ma-
jer, Jagoda (46’ dzik) – Janeczek, 
dałek, Strugacz a., zabost – gala, 
panek.

 LkS Grabice – Dar Placencja 
1:4; br.: damian dzierżek 47 – ra-
fał zawadzki 8, adrian kromski 9, 
Jarosław Szymański 39, 85
Dar: przemysław zagawa – Jakub 
Bogucki, łukasz Janicki, adrian 
kromski, adam niedzielski, da-
riusz podrazka, Jarosław Szymań-
ski, mateusz uczciwek, Wojciech 
Wójcik, damian zawadzki, rafał 
zawadzki.

Gracze Pelikana zostali rozstrzelani w konstantynowie.
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Piłka nożna | 17. kolejka IV ligi łódzkiej

Remis jak wygrana
Gracze Orła Nieborów 
w 17. kolejce spotkań 
rywalizowali w 
Bełchatowie z rezerwami 
pierwszoligowego GKS-u 
i to gospodarze byli 
olbrzymim faworytem 
tego meczu. Po ciekawym 
widowisku ambitnie grający 
nieborowianie zdołali 
zdobyć jeden punkt.

W składzie Orła nastąpiło kilka 
zmian. Przede wszystkim grający 
trener Dawid Sut zdecydował się 
na grę piątką obrońców i postawił 
Konrada Wisińskiego i Łukasza 
Wierzbickiego, którzy do tej pory 
grali mniej. Ta taktyka sprawdziła 
się już w ósmej minucie gry. Wte-
dy po błyskawicznym wybiciu 
piłki przez Mariusza Jędrzejew-
skiego, wspomniany Wierzbicki 
przejął piłkę, popędził z nią kil-
ka metrów i zagrał ją do Suta. ten  
w swoim stylu wyczekał gonią-
cego go Jakuba Serfaina (notabe-
ne ten gracz jeszcze pół roku temu 
świętował z Lechem Poznań mi-
strzostwo Polski) i pewnym strza-
łem lewą nogą nie dał szans bram-
karzowi gospodarzy. 

W 27. minucie gry było groź-
nie w polu karnym Orła, ale na 
szczęście strzał byłego zawodni-
ka Lecha Poznań, czy Widzewa 
Łódź Szymona Zgardy obronił Ję-
drzejewski. Orzeł w tej części gry 
miał kilka rzutów rożnych, głów-
nie sprytnie wywalczonych przez 
osamotnionego w przodzie Suta. 
W 36. minucie meczu mogło być 
0:2. Ponownie w rolach głów-
nych wystąpili Sut i Wierzbic-
ki. Najpierw ten pierwszy przejął 
piłkę, zagrał do kolegi z zespołu 
i w kluczowym momencie ak-
cji zabrakło zrozumienia. Wierz-
bicki zagrał piłkę na piąty metr,  
a Sut chcąc oszukać obrońców cze-
kał na piłkę na dwunastym metrze 
i obrona GKS-u II zażegnała nie-
bezpieczeństwo. Grający bardzo 
konsekwentnie gracze Orła scho-
dzili na przerwę z jednobram-
kowym prowadzeniem i trzeba 
przyznać, że gospodarze nie mie-
li pomysłu na tak grającą obronę 
Orła.

W drugiej części gry wyraźnie 
zdenerwowany trener gospodarzy 

Krystian Kierach dokonał trzech 
zmian i przeszedł na grę dwójką 
napastników. Do Szymona Sta-
nisławskiego (14 goli w poprzed-
nim sezonie w barwach Rado-
miaka Radom) dołączył Krystian 
Pałczyński, młody ale bardzo 
skuteczny napastnik, który m.in 
strzelił dwa gole Widzewowi. 
Bełchatowianie z każdą minutą 
osiągali większą przewagę lecz 
obrona Orła była nadal skutecz-
na. GKS II mógł wyrównać po 
strzale głową Marcina Wdowia-
ka, ale piłka trafiła w poprzecz-
kę. W dodatku jeden z kontrata-
ków mógł zakończyć się golem 
ale mocny strzał Dawida Suta  
z ostrego kąta zdołał instynktow-
nie obronić Krystian Bruchajzer. 
Gracze GKS-u za wszelką cenę 
chcieli zdobyć gola i ta sztuka 
udała im się w 65. minucie me-
czu. Wtedy silny Stanisławski 
zdołał wywalczyć sobie pozy-
cję strzelecką i mocnym strzałem  
z okolic 18 metra znalazł sposób 
na pokonanie Jędrzejewskiego, 
który był bardzo blisko obrony 
tego strzału. Nieborowianie nie 
poddali się po stracie gola, ale ry-
wale grali jeszcze z większym za-
angażowaniem. Chwilę później 
mogło być 2:1, jednak w dobrej 
sytuacji piłkę nad poprzeczkę po-
słał najlepszy strzelec poprzed-
niego sezonu IV ligi Paweł Zięba. 
Orzeł nie rezygnował z szybkich 
kontrataków i po dośrodkowaniu 
Mariusza Trakula niebezpieczeń-
stwo zażegnał Bruchajzer, któ-
ry uprzedził drugiego z Trakuli 
– Rafała. Końcówka meczu była 
emocjonująca, gospodarze ata-
kowali, jednak obrona Orła była 

jak twardy mur, nie do przebicia. 
W dodatku w 90. minucie meczu 
Orzeł był bardzo blisko strzele-
nia gola na wagę trzech punktów. 
Najpierw strzał Rafała Trakula 
został zablokowany, a piłka po 
dobitkce tego samego zawodni-
ka została wybita przez Mate-
usza Szymorka z pustej bram-
ki! Ostatecznie mecz zakończył 
się wynikiem remisowym co 
jest dla Orła wielkim sukcesem.  
W składzie GKS-u zagrało aż 
siedmiu graczy z pierwszego 
zespołu. Na trybunach obecny 
był Rafał Ulatowski, były asy-
stent Leo Beenhakkera, a obecnie 
szkoleniowiec pierwszej drużyny 
GKS-u. Co ciekawe w Nieboro-
wie na stadionie Orła trenowa-
li gracze Górnika Łęczna, któ-
rzy przygotowywali się do meczu 
Ekstraklasy z Lechem Poznań! 
Jak widać Nieborów przyciąga na-
wet ekstraklasowe zespoły!

o meczu po meczu
– Bardzo cieszę się z wyniku 

i z gry drużyny. Punkt jaki przy-
wozimy z Bełchatowa smakuje 
jak wygrana bo graliśmy z bardzo 
wymagającym rywalem na głów-
nym stadionie, na którym jeszcze 
kilka miesięcy biegali zawodnicy 
z Ekstraklasy. Daliśmy radę i dzię-
ki realizowaniu założeń taktycz-
nych udało się zdobyć punkt, a w 
końcówce byliśmy bardzo blisko 
wygranej. Naszą grę pochwalił 
trener gospodarzy Krystian Kie-
rach, czy sam trener Ulatowski. 
Obaj powiedzieli, że byliśmy bar-
dzo dobrze zorganizowani to cie-
szy. Oprócz wyniku jestem dum-
ny z zaangażowania, woli walki 

i determinacji. Na odprawie 
przedmeczowej celowo o tym nie 
mówiłem, bo myślałem że zawod-
nicy doskonale o tym wiedzą. Nie 
myliłem się – skwitował grający 
trener Orła Dawid Sut. 

Orzeł w środę zagrał w Zelo-
wie z Włókniarzem (po wydaniu 
tego numeru NŁ), zaś w sobotę  
14 listopada o godzinie 14:00 zagra  
w Nieborowie po raz ostatni w tej 
rundzie ze Stalą Głowno.  ever

 GkS ii Bełchatów – LkS Orzeł 
Nieborów 1:1 (0:1); br.: Szymon 
Stanisławski (65) – dawid Sut (8)

Orzeł: mariusz Jędrzejewski – ra-
dosław domińczak, rafał koła-
czyński, przemysław pomianowski, 
maciej perzyna, michał plichta (79 
kamil mitrowski) – łukasz Wierz-
bicki (46 rafał trakul), roman pe-
riżok, radosław kuciński, konrad 
Wisiński (68 tomasz rembowski) 
– dawid Sut (64 mariusz trakul).

 Pozostałe wyniki: polonia piotr-
ków trybunalski – LkS rosanów 
1:3, LkS zawisza pajęczno – mkp 
Boruta zgierz 3:0, Omega klesz-
czów – mazovia rawa mazowiecka 
0:0, kS paradyż – mkS Jutrzenka 
Warta 1:1, rkS mechanik radom-
sko – Włókniarz zelów 1:1, LkS 
astoria Szczerców – zjednoczeni 
Bełchatów 0:2, zawisza rzgów – 
gLkS andrespolia Wiśniowa góra 
3:1, pilica przedbórz – Stal głowno 
1:1, rtS Widzew łódź – mkS zjed-
noczeni Stryków 2:0. 

tabela iV ligi:
1. kS paradyż (1) 17 41 42-15

2. gkS II Bełchatów (2) 17 37 42-14

3. zjednoczeni Bełchatów (3) 17 35 33-23

4. rtS Widzew łódź (4) 17 34 25-9

5. pilica przedbórz (5) 17 27 23-16

6. mkS Jutrzenka Warta (6) 17 27 20-14

7. polonia piotrków tryb, (7) 17 25 30-27

8. LkS Omega kleszczów (9) 17 24 28-23

9. zjednoczeni Stryków (8) 17 24 19-27

10. zkS Włókniarz zelów (10) 17 23 24-28

11. LkS rosanów (13) 17 22 22-28

12. LkS Orzeł nieborów (12) 17 21 29-36

13. zawisza rzgów (16) 17 20 35-34

14. andrespolia Wiśniowa (11) 17 20 22-32

15. mechanik radomsko (15) 17 19 28-38

16. LkS astoria Szczerców (14) 17 18 17-21

17. LkS zawisza pajęczno (19) 17 18 16-24

18. Stal głowno (17) 17 17 29-44

19. mkp Boruta zgierz (18) 17 15 14-25

20. mazovia rawa maz. (20) 17 11 18-38

Radosław Domińczak zagrał bardzo dobrze w Bełchatowie.
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Piłka nożna | 12. kolejka okręgówki

Vagat wreszcie wygrał
Długo na zwycięstwo czeka-

li gracze Vagatu Domaniewice, 
ale wreszcie się doczekali. Zespół 
trenera Piotra Rucińskiego wygrał 
arcyważne spotkanie w Wejsach 
z miejscową Koroną 2:1. W 57. 
minucie gry było już 0:2, a tym 
razem na listę strzelców wpisał 
się Artur Pawełkowicz. Ambitnie 
grająca Korona zdołała zmniej-
szyć rozmiary porażki, a gola  
na 1:2 strzelił w 78. minucie me-
czu Sebastian Szafraniec.  

Nie wiedzie się w tym sezonie 
natomiast Pogoni Bełchów. Ze-
spół trenera Marcina Rychlew-
skiego przegrał kolejny ligowy 
mecz. Tym razem bełchowianie 
ulegli na własnym boisku Maco-
vii Maków 2:3. W Skierniewi-
cach natomiast ambitnie o punkty 
walczyła Olimpia Chąśno, ale jej 
także nie udało zatrzymać się roz-
pędzonej Unii. Gospodarze tego 
meczu wygrali ostatecznie 2:0. 
Wynik meczu w doliczonym cza-
sie gry ustalił również były gracz 
Pelikana – Patryk Bojańczyk.

W tej serii gier nie poszło rów-
nież najlepiej Astrze Zduny, która 
tym razem przegrała na własnym 

obiekcie z Juvenią Wysokieni-
ce 1:3. Ciekawie było natomiast  
w Łyszkowicach, gdzie Laktoza 
rywalizowała z Orlętami Cielądz. 
Po ciekawym i emocjonującym 
meczu padł wynik 3:3. 

Ważne zwycięstwo na trudnym 
terenie odniósł Pelikan II, któ-
ry wygrał w Lipcach z Jutrzenką 
Drzewce 2:0.  ever

 korona Wejsce – Vagat Doma-
niewice 1:2; br.: Sebastian Szafra-
niec 78 – mateusz Wróbel 10, artur 
pawełkowicz 57 
 Pogoń Bełchów – Macovia Ma-
ków 2:3; br.: m. Brandt 77, 88 – a. 
gasiński 24, p. Winciorek 55, 66
 unia Skierniewice – Olimpia 
Chąśno 2:0; br.: maciej Wyszogrodz-
ki 20, patryk Bojańczyk 90
 Astra Zduny – Juvenia Wyso-
kienice 1:3; br.: Wiktor Surma 80 – 
daniel karwat 16, michał perek 33, 
paweł Supeł 75 
 Laktoza Łyszkowice – Orlęta 
Cielądz 3:3; br.: dawid Bodek, mi-
chał redzisz 2
 Jutrzenka Drzewce – Pelikan ii 
Łowicz 0:2; br.: patryk nasalski 11, 
krystian Siatkowski 83

koszykówka | 6. kolejka ligi u-20  

Juniorzy starsi z drugim 
zwycięstwem 

Bardzo dobry mecz rozegrali 
podopieczni trenera Piotra Rut-
kowskiego z rocznika 1996-1999 
w 6. kolejce wojewódzkiej ligi 
juniorów starszych U-20. Po 
bardzo słabym występie z TKM 
Włocławek łowiczanie chcieli się 
zrehabilitować i pokazać, że po-
trafią grać w basket. Wprawdzie 
rywal nie był z tej „półki” co ekipa 
z Włocławka, ale zwycięstwo po 
zaciętym boju z  ŁKS Szkoła Gor-
tata II Łódź 69:55 bardzo cieszy. 

  Piątkowy pojedynek, który 
poprzedzał mecz charytatyw-
ny „Basket dla Kasi” obejrzało 
sporo kibiców, którzy mogli być 
zadowoleni z ciekawej rywaliza-
cji. Podopieczni trenera Roberta 
Zająca z ŁKS-u zaczęli ten po-
jedynek bardzo pewnie i szybko 
wyszli na prowadzenie. W drugiej 
odsłonie, po serii trafień, przegry-
waliśmy już 17:30 i wydawało 
się, że nasi koszykarze lekko się 
załamali. Jednak powoli zaczęli 
odrabiać straty. Do przerwy na-
dal przegrywali 30:35, jednak 
po zmianie stron zagrali bardzo 
dobrze. Kluczem do zwycięstwa 
była dobra obrona i skuteczność  
z dystansu. W ważnym momencie 
dwie „trójki” trafił Michał Ro-
kicki i łowiczanie wyszli na pro-
wadzenie 48:40, a trzecia kwartę 
wygrali 22:9. W ostatniej odsłonie 
ciężar gry wziął na siebie Szymon 
Aniszewski, który najczęściej tra-
fiał do kosza (5x3 w meczu) i po 

jego akcjach Księżacy zapewnili 
sobie zwycięstwo 69:55. Warto 
pochwalić cały zespół za zaanga-
żowanie w obronę i wolę walki.   

 Kolejny mecz juniorzy starsi 
UMKS Księżak ponownie zagra-
ją w Łowiczu. W piątek 14 listo-
pada  o godzinie 17:00 w Łowiczu 
w hali OSiR nr 2 w meczu 7. ko-
lejki podejmować będą ekipę ŁKS 
Szkoła Gortata I Łódź w hali.  zł

 uMkS księżak-1997 Łowicz – 
ŁkS Szkoła gortata II łódź 69:55 
(15:20, 15:15, 22:9, 17:11)
księżak: Szymon aniszewski 27 
(5x3), michał zdunkiewicz 14, Ja-
kub Szkup 14, michał rokicki 10 
(2x3) i patryk kacperski 4 oraz eryk 
Wawrzyn, mariusz dobrzyński.
Najwięcej dla ŁkS ii: Bartłomiej 
dróżdż 13 (2x3) i patryk czernie-
lewski 10 (1x3).

 6. kolejka strefowej ligi koszy-
kówki juniorów starszych u-20: 
tkm Włocławek – kkS pro-Basket 
kutno 68:48, łkS Szkoła gortata I 
łódź – umkS piotrcovia piotrków 
trybunalski 96:60. pauza: novum 
astoria Bydgoszcz.

1. tkm Włocławek (2) 4 8 359-196

2. novum astoria (1) 4 8 335-218

3. kkS pro-Basket (3) 5 7 328-303

4. łkS Szkoła gortata II (4) 5 7 300-321

5. łkS Szkoła gortata I (5) 5 7 334-401

6. uMkS księżak (6) 5 7 247-394

7. umkS piotrcovia (7) 4 4 214-294

kluczem do zwycięstwa z łkS-em była dobra obrona.
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Sport szkolny | powiatowa gimnazjada Szkolna w piłce ręcznej chłopców

Gimnazjum nr 2 mistrzem powiatu w piłkę ręczną 
Bardzo zacięta i wyrównana 

walka toczyła się w zawodach 
o mistrzostwo Łowicza w piłce 
ręcznej gimnazjalistów. Turniej  
o awans do zawodów rejonowych 
odbył się w czwartek 5 listopada 
w hali OSiR nr 2 na ulicy Topolo-
wej. Do rywalizacji w Powiatowej 
Gimnazjadzie Szkolnej w piłce 
ręcznej chłopców prowadzonej 
przez Szkolny Związek Sportowy 
przystąpiło pięć szkół z naszego 
powiatu. Drużyny rozlosowano na 
dwie grupy. Zawodnicy walczyli o 
jedno miejsce premiowane udzia-
łem w zawodach rejonowych

Po rozegraniu ośmiu spotkań 
okazało się, że do finału doszli 
szczypiorniści z Gimnazjum nr 2  
i Pijarskiego Gimnazjum Królowej 
Pokoju. Po bardzo zaciętej wal-
ce minimalnie lepsza okazała się 
ekipa nauczyciela w-f Mariusza 
Kwiatkowskiego,  która w fina-
le pokonała zespół Pijarskiej 8:7. 
Dobrze zaprezentowali się rów-
nież szczypiorniści z Gimnazjum  
w Kompinie, którzy byli bli-
sko finału, ale ostatecznie zajęli  
3. miejsce. 

W składzie zwycięskiej druży-
ny Gimnazjum nr 2 Łowicz grali: 
Julian Potocki – Dominik Niedbał-
ka (7), Jakub Gawryszczak (6), 

Bartosz Wiśniewski (5), Michał 
Brzozowski (4), Szymon Szaleniec 
(3), Kacper Kramarz (2), Szymon 
Płacheta (2), Kacper Kurczak, Łu-
kasz Tybuś, Kacper Dudek, Ma-
ciej Dąbrowski, Arkadiusz Bazak  
i Tomasz Rześny – nauczyciel w-f 
Mariusz Kwiatkowski.  zł 

Wyniki: Grupa A:
 G 2 Łowicz – G Popów 11:2 
(4:1); br.: Jakub gawryszczak 3, 
Bartosz Wiśniewski 3, michał Brzo-
zowski 2, Szymon płacheta 2 i Szy-
mon Szaleniec – patryk Więcek 2.

Grupa B:
 G 1 kompina – G 1 Łowicz 9:4 
(5:1); br.: patryk multan 3, marcel 
donaj 2, dominik Buczek 2 i Se-
bastian dziemdziela 2 – grzegorz 
czarnota 2, Wiktor Bilczewski i 
cezary Sobolewski. 
 Pijarskie GkP Łowicz – G 1 
kompina 4:3 (1:3); br.: kamil pa-
piernik 2 i mateusz polit 2 – patryk 
multan, dominik Buczek i Seba-
stian dziemdziela.
 G 1 Łowicz – Pijarskie GkP 
Łowicz 3:7 (2:3); br.: rafał Wala-
siak 2 i grzegorz czarnota – ka-

mil papiernik 5, Jan haczykowski i 
mateusz polit. 
Mecze półfinałowe: 
 G 2 Łowicz – G 1 kompina 
10:8 (4:3, 6:6); br.: dominik 
niedbałka 4, Jakub gawryszczak 
3, michał Brzozowski 2 i kacper 
kramarz.
 Pijarskie GkP Łowicz – G Po-
pów 7:3 (4:0); br.: mateusz polit 
2, dominik Fudała 2, Jan mar-
kowski, damian Janicki i kamil 
papiernik – tomasz Wudkiewicz 2 
i patryk Więcek.
 Mecz 3. miejsce: G 1 kompi-
na – G Popów 9:3 (5:1); br.: pa-
tryk multan 3, dominik Buczek 2, 
marcel donaj, Szymon gala, mar-
cel zielkowski i michał kaźmier-
czak – dominik Sikora 2 i mateusz 
Szafarowicz. 
 Mecz 1. miejsce: G 2 Łowicz – 
Pijarskie GkP Łowicz 8:7 (4:2); 
br.: dominik niedbałka 3, Bartosz 
Wiśniewski 2, Szymon Szaleniec 2 
i kacper kramarz – kamil papier-
nik 4, damian Janicki, mateusz 
polit i krzysztof kukieła

1. g 2 łowicz 3 6 29-17

2. pijarskie gkp łowicz 4 6 25-17

3. g 1 kompina 4 4 29-21

4. g popów 3 0   8-27

5. g 1 łowicz 2 0   7-16

Sport szkolny | powiatowa gimnazjada Szkolna w piłce ręcznej dziewcząt 

Dziewczyny z Pijarskiej najlepsze w powiecie
Zwycięstwo w Powiatowej 

Gimnazjadzie Szkolnej w pił-
ce ręcznej dziewcząt odniosły 
uczennice Pijarskiego Gimna-
zjum Królowej Pokoju z Łowicza. 
Mistrzostwa powiatu łowickiego 
odbyły się  w środę, 4 listopada 
2015 roku. Podopieczne Bożeny 
Mostowskiej awansowały do ry-
walizacji rejonowej, pokonując  
w finale ubiegłoroczne mistrzy-
nie z Gimnazjum nr 2 Łowicz 5:1  
Na trzecim miejscu uplasowała 
się drużyna Gimnazjum nr 2  
z Dzierzgówka. 

W składzie zwycięskiej druży-
ny Pijarskiego GKP grały:  Maria 
Bolimowska i Anna Rześna – 
Paulina Lasota, Maria Kędziora, 

Joanna Radosz, Weronika Kuni-
kowska, Daria Kukieła, Stefania 
Kosiacka, Julia Gontarz, Micha-
lina Śmiałek i Julia Kołodziej-
czyk – nauczycielka w-f Bożena 
Mostowska.  zł

Grupa A:
 G 2 Łowicz – PG Sobota 10:0 
(4:0); br.: klaudia traut 2, magda-
lena Bryła 2, michalina Szaleniec 
2, Wiktoria matych, aleksandra 
kaczor, aleksandra perzankowska 
i agata Wojciechowska.
 G 2 Dzierzgówek – G 2 Łowicz 
1:2 (0:2); br.: dominika Jabłońska 
– maria Wójcik i agata Wojcie-
chowska.
 PG Sobota – G 2 Dzierzgówek 

0:2 (0:1); br.: dominika Jabłońska 
2.
Grupa B:
 PG Łaguszew – Pijarskie GkP 
Łowicz 2:4 (2:2); br.: Sylwia kazi-
mierczak 2 – Joanna radosz, We-
ronika kunikowska, anna rześna 
i daria kukieła. 
 G Popów – PG Łaguszew 0:1 
(0:0); br.: Sylwia kazimierczak. 
 Pijarskie GkP Łowicz – G Po-
pów 7:0 (3:0); br.: Joanna radosz 
3, Weronika kunikowska 2 i anna 
rześna 2. 
 Mecze półfinałowe: G 2 Ło-
wicz – PG Łaguszew 2:2 (1:1, 
2:2), w rzutach karnych 2:1; br.: 
maria Wójcik i magdalena Bryła – 
Sylwia kazimierczak. 

 Pijarskie GkP Łowicz – G 2 
Dzierzgówek 4:1 (4:1); br.: Joan-
na radosz 2 i Weronika kunikow-
ska 2 – klaudia zagawa.
 Mecz 3. miejsce: PG Łaguszew 
– G 2 Dzierzgówek 0:2 (0:1); br.: 
dominika Jabłońska i gabriela 
Broniarek.
 Mecz 1. miejsce: G 2 Łowicz 
– Pijarskie GkP Łowicz 1:5 (0:1); 
br.: Weronika karwat – Joanna ra-
dosz 3 i Weronika kunikowska 2.
 
1. pijarskie gkp łowicz 4 8 20-4

2. g 2 łowicz 4 5 15-8

3. g 2 dzierzgówek 4 4   6-6

4. pg łaguszew 4 3   5-8 

5. g popów 2 0   0-8

    pg Sobota 2 0   0-12

Mocna ekipa Gimnazjum nr 2 wywalczyła awans na zawody rejonowe.
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PROGNOZA POGODY | 12.11.2015-18.11.2015

SYtuACJA  SYNOPtYCZNA: 
pogodę kształtować będzie zatoka niżowa 
znad Skandynawii. napływa wilgotna
i nadal ciepła jak na listopad masa powietrza 
polarno-morskiego.

CZWARtek - Piątek: 
zachmurzenie duże, okresami
do umiarkowanego, bez opadów. 
Widzialność dobra.
Wiatr zachodni, umiarkowany, 5-8 m/s.
temp. max w dzień: + 12 st. c do + 13 st. c.
temp. min w nocy:  + 7 st. c do  + 5 st. c.

SOBOtA - NieDZieLA: 
zachmurzenie duże, okresami umiarkowane, 
przelotne opady deszczu. 
Widzialność dobra, w opadach umiarkowana. 
Wiatr zachodni, słaby 
do umiarkowanego, 3-7 m/s.
temp. max w dzień: + 8 st. c do + 10 st. c.
temp. min w nocy:  + 7 st. c do + 5 st. c.

PONieDZiAŁek - WtORek - ŚRODA: 
zachmurzenie duże, okresami umiarkowane, 
bez opadów.  
Widzialność dobra.
Wiatr zachodni, słaby i umiarkowany, 3-7 m/s.
temp. max w dzień: + 8 st. c do + 10 st. c.
temp. min w nocy:  + 6 st. c do + 4 st. c.

BIurO meteOrOLOgIczne cumuLuS

PROGNOZA BiOMeteOROLOGiCZNA:
pogoda niekorzystnie wpływać będzie na 
nasze samopoczucie. Osłabiona sprawność 
psychofizyczna i fizyczna.
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Oficyna Wydawnicza „nowy łowiczanin”
Waligórscy s.c. w łowiczu
99-400 łowicz, ul. pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: redakcja@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 łowicz, skrytka pocztowa 68. 
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nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem: (46 837-37-51,  
46 830-34-08), e-mailem (reklama@lowiczanin.info) 
lub osobiście w biurze ogłoszeń, ul. pijarska 3a,  
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śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
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Druk: SeregnI prIntIng grOup Sp. z o.o.  
03-796 Warszawa, ul. rzymska 18a.

nakład kontrolowany nowego łowiczanina  
8.660 egz. nakład wraz z wydaniem głowieńskim 
(Wieści z głowna i Strykowa), też kontrolowanym 
przez zkdp: 11.100 egz.

100%
własności polskiej

koszykówka | 6. kolejka II ligi męskiej

Cenne zwycięstwo w Lublinie 
Cenne zwycięstwo w Lublinie 

w rozgrywkach II ligi koszykówki 
odniosła ekipa łowickiego Księża-
ka. Podopieczni trenera Roberta 
Kucharka w niedzielę 8 listopa-
da pokonali domlublin.pl AZS 
UMCS 66:56. Akademicy to so-
lidny zespół, dlatego dwa punkty 
z tego wyjazdowego meczu bar-
dzo cieszą. Księżacy odnieśli 
szóste zwycięstwo z rzędu, nadal 
są bez porażki w drugoligowych 
zmaganiach i są liderami grupy B. 

Spotkanie w Lublinie było bar-
dzo wyrównana, szczególnie do 
przerwy. WPo pierwszej kwarcie 
był remis 18:18, a w naszym ze-
spole najbardziej widoczny był 
Bartosz Włuczyński, który zdobył 
9 oczek. W drugiej odsłonie gra 
toczyła się kosz za kosz. Dobrze 
zaczął kwartę Maciej Siemień-
czuk, który trefił „trójkę”, potem 
celnie rzucił Włuczyński i w 14. 
minucie prowadziliśmy 26:20.  
W 16. minucie po „trójce” Huber-
ta Makucha Księżacy prowadzili 
już 29:21 i przytrafił się mały 
przestój. Miejscowi wyszli na pro-
wadzenie 31:29, po serii naszych 
błędów. Do przerwy łowiczanie 
prowadzili 33:31. 

Po zmianie stron podopieczni 
trenera Kucharka zagrali nieco 
lepiej i szybko odskoczyli na kil-
ka oczek. Po trafieniu Macieja 
Cukierdy po 30 minutach nasz 
team prowadził 55:41 i wychodził 
na ostatnia odsłonę z zapasem 
14 oczek. Nasi koszykarze nie 
roztrwonili tej przewagi. Zagrali 
skoncentrowani i kontrolowali 
wynik do końcowego gwizdka 
wygrywając ostatecznie 66:56.  

Cieszy szóste zwycięstwo  
w szóstym meczu. Mamy nadzie-

ję, że kolejne spotkania Księżacy 
zagrają równie dobrze. Już widać, 
że mamy mocny zespół, który  
w tym sezonie ma jasny cel – 
awans do I ligi.  zł

 domlublin.pl AZS uMCS Lublin 
– księżak Łowicz 56:66 (18:18, 
13:15, 10:22, 15:11)
księżak: Bartosz Włuczyński 14 
(2x3), maciej cukierda 14, mariusz 
Wójcik 12, łukasz Fąfara 7 (1x3)  
i michał Świderski oraz maciej Sie-
mieńczuk 8 (2x3), hubert makuch 
7 (1x3), maciej piątek 4. 

Najwięcej dla AZS: Bartłomiej ka-
rolak 24 (4x3) i mateusz Wiśniew-
ski 20 (2x3).

 6. kolejka ii ligi koszykówki 
męskiej – grupa B: domlublin.pl 
AZS uMCS Lublin – księżak Ło-
wicz 56:66, rosa Sport radom 
– azS uł Szkoła gortata łódź 
57:83, polonia Warszawa – zkS 
Stal Stalowa Wola 54:76, BkS tur 
Bielsk podlaski – Sokół Ostrów 
mazowiecka 88:87, kS Shmoolky 
Warszawa – klub koszykarski War-
szawa 78:63, mcS daniel gimba-

skets2 przemyśl – mkS Start Sa 
Lublin 87:61.

1. księżak łowicz (1) 6 12 448-339

2. mcS gimbaskets2 (2) 6 12 509-413

3. azS uł Sz. gortata (3) 6 11 479-410

4. kS Shmoolky (6) 6   9 485-478

5. Sokół Ostrów maz. (4) 6   9 436-433

6. zkS Stal St. Wola (10) 6   8 410-406

7. azS umcS Lublin (5) 6   8 388-405

8. klub koszykarski (7) 6   8 399-428

9. mkS Start Sa Lublin (8) 6   8 420-471

10. rosa Sport II radom (9) 6   8 440-491

11. BkS tur Bielsk p, (12) 6   8 428-514

12. polonia Warszawa (11) 6   7 370-424

Dobra obrona w meczu w Lublinie była kluczem do zwycięstwa.
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koszykówka |  O meczu po meczu 

Zadecydowała dobra obrona
trener księżaka 
Robert kucha-
rek: to był ciężki 
mecz. do prze-
rwy popełniliśmy 
trochę za dużo 
błędów i cały 

czas wynik był w okolicach remisu.  
po zmianie stron poprawiliśmy 
obronę, zagraliśmy skutecznie  
w ataku, wygraliśmy trzecią kwarta, 
a potem kontrolowaliśmy wynik.  
W Lublinie wspierała nas najwier-
niejsza grupa fanów, która też przy-
czyniła się do tej wygranej. 

Maciej Siemień-
czuk  (księżak, 
21,29 min.,  
8 punktów (2x3),  
eval – 13): to 
był trudny mecz. 
O zwycięstwie 

zadecydowała mocna obrona. 
W ataku nie szło nam najlepiej, 
ale ciężka praca całego zespo-
łu przyniosła dobry efekt. każdy 
był zaangażowany maksymalnie  
i to się opłacało. Ja powoli wracam 
do gry po kontuzji, mam nadzieję, 
że forma się ustabilizuje.   zł 

koszykówka | 4. kolejka wojewódzkiej ligi kadetów u-16 m– grupa a  

Bardzo dobrze zagrali do przerwy
W niedzielę 8 listopada  

w wojewódzkiej lidze koszykówki 
kadetów mecz 4. kolejki rozegra-
li koszykarze UMKS Księżak 
z rocznika 2001. Nasz zespół ry-
walizuje w grupie A. Podopiecz-
ni trenera Macieja Siemieńczuka  
w tym sezonie grają w lidze razem 
z ekipami z rocznika 2000 i radzą 
sobie bardzo dobrze. 

W niedzielę łowiczanie zagrali 
ze swoimi rówieśnikami z Kutna 
i wygrali 61:51. Księżacy bar-
dzo dobrze zagrali do przerwy 
i wypracowali sobie już 30 punk-
tów przewagi (50:20). Jednak po 
zmianie stron  rywale złapali wiatr 
w żagle i zaczęli szybko odrabiać 
straty. Na szczęście w bardzo waż-
nym momencie „za trzy” trafił 
Bartosz Dylik oraz Kacper Kra-
marz i w końcówce nasi młodzi 
koszykarze kontrolowali wynik.  zł

 uMkS księżak-2001 Łowicz – 
kkS Pro-Basket ii kutno 61:51 
(20:7, 19:14, 13:12, 9:18)

księżak: kacper kramarz 14 (3x3), 
kacper dudek 12 (2x3), andrzej 
górniak 10, arkadiusz Bazak 5 i ad-
rian kotlarski 4 oraz Julian potocki 
4, hubert Liberski 7 (1x3) i Bartosz 
dylik 5 (1x3),Najlepiej dla Pro-Ba-
sket ii: Oskar kacperski 14.

 5. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki kadetów u-16 – 
grupa A: SkS Start I łódź – gtk 
głowno 135:23, łkS Szkoła gorta-
ta łódź – mkS ósemka Skiernie-
wice 100:50. pauza: LukS trójka 
Sieradz.

1. LukS trójka Sieradz (1) 4 8 396-184

2. łkS Szkoła gortata łódź (2) 4 7 267-176

3. SkS Start I łódź (7) 4 7 360-204

4. uMkS księżak-2001 (6) 5 7 226-262

5. kkS pro-Basket II kutno (3) 4 5 181-250

6. gtk głowno (4) 4 5 146-353

7. mkS ósemka Sk-ce (5) 5 5 242-389

koszykówka | 3. kolejka ligi u-14

Nasi młodzicy pokonali ŁKS
Trzeci mecz  w lidze woje-

wódzkiej rozegrali koszykarze 
UMKS Księżak z rocznika 2001 
i odnieśli trzecie zwycięstwo. 
Nasz zespół rywalizuje w grupie 
B województwa łódzkiego i w so-
botę  7 listopada pojechał na mecz 
do Łodzi, gdzie zagrał z drugim 
zespołem ŁKS Szkoła Gortata II 
Łódź. Podopieczni trenera Piotra 
Rutkowskiego pewnie wygrali ten 
pojedynek 69:35 i nadal zajmują 
wysokie miejsce w tabeli swojej 
grupy.  

W pojedynku w Łodzi łowi-
czanie już po pierwszej kwarcie 
prowadzili, jednak druga odsłona 
była bardzo wyrównana i trudno 
było być pewnym wygranej. Księ-
żacy „odpalili” dopiero po zmia-
nie stron. Trzecią kwartę wygrali 
21:5, czwartą 20:10 i ostatecznie 
cały mecz 69:35. W naszym ze-
spole motorami napędowymi są 
Bartosz Dyli i Szymon Gładki, 
którzy dowodzą swoim „piątką”. 
Bartek zdobył w Łodzi 28 punk-
tów, a Szymon 22. Warto dodać, 
że w młodzikach trzeba mieć 10 
zawodników, a gra się „piątkami”, 
które trzeba zmieniać co 5 minut. 
Dopiero ostatnią kwartę gra do-
wolne zestawienie graczy.  

W meczu 4. kolejki Księżak 
zagra derbowy mecz z Ósemką 

Skierniewice. Pojedynek ten od-
będzie się w sobotę 14 listopada o 
godzinie 10:00 w hali OSiR nr 2 
na ulicy Topolowej 2. zł

 ŁkS Szkoła Gortata ii Łódź – 
uMkS księżak Łowicz 35:69 
(8:15, 12:13, 5:21, 10:20)
księżak: Bartosz dylik 28, mateusz 
gładki 22, mateusz kobuszewski 6, 
maksym Branicki 4, adrian Szymaj-
da 4, kornel Jonio 2, Stanisław gór-
niak 2, dawid pęczkowski 1, michał 
kuliński, Jakub małecki, kacper 
masztanowicz i karol Wróbel.
Najwięcej dla ŁkS ii: tymoteusz 
matera 8 (1x3), maksymilian gajek 
7 i Szymon Skulimowski 7.

 3. kolejki wojewódzki ligi 
koszykówki młodzików u-14 
– grupa B: gtk głowno – azS 
pWSz II Skierniewice 15:90, mkS 
ósemka Skierniewice – pkk 99 
pabianice 33:71,  SkS Start łódź – 
esbank Junak II radomsko 81:29. 

1. azS pWSz II Sk-ce (3) 3 6 242-85

2. pkk 99 pabianice (1) 3 6 241-98

3. uMkS księżak (2) 3 6 262-124

4. SkS Start łódź (6) 3 4 191-184

5. łkS Szkoła gortata II (4) 3 4 160-181

6. mkS ósemka Sk-ce (5) 3 4 116-185

7. esbank Junak II (7) 3 3   88-211

8. gtk głowno (8) 3 3   59-291
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Sport szkolny | Sztafety pływackie 

Jedynka najszybsza
Pływaczki ze Szkoły Podsta-

wowej nr 1 Łowicz wywalczyły 
tytuły mistrzyń powiatu łowic-
kiego w zawodach rozgrywanych 
w ramach Powiatowych Igrzysk 
Młodzieży Szkolnej w Sztafetach 
Pływackich. 

W czwartek 29 października 
na Pływalnie Miejską w Łowiczu 
zgłosiły się reprezentacje pię-
ciu szkół w kategorii dziewcząt.  
O tym sukcesie już pisaliśmy,  
ale podany skład reprezentacji  
SP 1 Łowicz był niepełny. 

Podopieczne Iwony Górskiej 
o 17 sekund pokonały ekipę Ka-
roliny Pierzchały z SP 2 Łowicz. 
Trzecie miejsce wywalczyły 
dziewczęta z Pijarskiej Szkoły 

Podstawowej Królowej Pokoju  
w Łowiczu (nauczycielka w-f 
Bożena Mostowska).  

W zwycięskiej ekipie SP 1 Ło-
wicz płynęły:  Agata Popławska, 
Marta Czubik, Laura Kruszczyń-
ska, Anna Cichy, Aleksandra 
Sokalska, Julia Wosiewicz, Bo-
gumiła Czubik, Wiktoria Kazuń, 
Lena Portasz. Nauczyciel w-f: 
Iwona Górska.   zł

 Wyniki  w sztafecie pływackiej 
8x25 metrów dziewcząt 
1. Sp 1 łowicz 2:43,49

2. Sp 2 łowicz 3:11,79

3. pijarskie Spkp łowicz 3:27,93

4. Sp 4 łowicz 3:36,18

5. Sp 3 łowicz 3:40,61

kadeci księżaka zagrali rewelacyjnie do przerwy.
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iNFORMAtOR 
SPORtOWY
iNFORMAtOR 

Pelikan lepszy
od zdziesiątkowanej
Warty Sieradz. str. 34

Zbigniew Bródka
rozpoczyna sezon
– inauguracja w Calgary. str. 35

uczestnicy meczu nie zwracali uwagi na wynik. Od rywalizacji ważniejszy był cel, dla którego spotkali się na boisku. 

koszykówka | mecz charytatywny

Basket dla Kasi
Koszykarze KS Księżak Ło-

wicz oraz Drużyna Kasi zagra-
li mecz charytatywny dla cho-
rej Katarzyny Cieślak. Rywalem 
drugoligowego Księżaka, który 
w rozgrywkach jest liderem gru-
py B, była drużyna, w której za-
grali: jej mąż Kamil, a także na-
uczyciele wychowania fi zycznego 
z Łowicza oraz przyjaciele. Oczy-
wiście wynik tej rywalizacji był 
drugoplanowy. Chodziło głównie 
o szczytny cel i dobra atmosferę. 
Mecz rozgrywany w ramach ak-
cji „Zapal się do działania” okazał 
się świetnym pomysłem. Główny 
pomysłodawca imprezy Sylwester 
Pawlak był mocno zaskoczony 
frekwencją.  Wejściówka na mecz 
czyli „cegiełka” kosztowała 5 zł, 
w trakcie meczu było kilka licyta-
cji. W sumie zebrano blisko 18000 
złotych, co jest „kroplą w morzu 
potrzeb”. Łowiczanie i mieszkań-
cy Głowna po raz kolejny pokaza-
li, że w trudnych chwilach potrafi ą 
się jednoczyć i pomagać. 

Oczywiście na meczu nie za-
brakło koszykarskich emocji. Ki-
bice mogli obejrzeć kilka efek-
townych wsadów w wykonaniu 
Macieja Siemieńczuka i Macieja 
Cukierdy. Księżacy dużo trafi a-
li z dystansu, ale Drużyna Kasi 
też świetnie radziła sobie na bo-
isku. Swoje „koszykarskie” cza-
sy przypomniały sobie byłe 
koszykarki Księżaka Łowicz, Ka-
tarzyna Święta (Grzywacz), Alek-
sandra Śmiałek i Karolina Pierz-
chała. Dziewczyny zadziwiały 
formą, trafi ając kilka razy do ko-
sza. Umiejętności koszykarskie 
pokazali również byli zawodnicy 
Księżaka: Sylwester Pawlak, Se-
bastian Popiel i Piotr Rutkowski. 
Cała ekipa Kasi Cieślak pokazała, 

że warto mieć przyjaciół, którzy 
w trudnych chwilach zapalą się do 
działania. Brawo Łowicz!!!  zł

 Drużyna kasi – księżak Łowicz 
89:89 
Drużyna kasi: aleksandra Śmiałek, 
katarzyna Święta, karolina pierzcha-
ła, kamil cieślak, Sylwester pawlak, 
Sebastian popiel, piotr rutkowski, 
łukasz Lelonkiewicz, łukasz pete-
lewicz, przemysław popławski, Jaro-
sław Woźniak, Jakub Szkup, kacper 
płacheta i Waldemar kret.  
księżak: Bartosz Włuczyński, 
maciej cukierda, mariusz Wójcik, 
łukasz Fąfara i michał Świderski 
oraz maciej Siemieńczuk, hubert 
makuch, maciej piątek, Szymon ani-
szewski i michał zdunkiewicz. 

W Drużynie kasi ognia do działania nie brakowało.

Jarosław Woźniak z rodziną z wylicytowanym pasem 
od strongmana krzysztofa radzikowskiego. 

CZWARtek, 12 LiStOPADA:
 10.00 – hala OSir nr 1 w łowiczu, 
ul. Jana pawła II 3; Powiatowe iMS 
w piłce ręcznej dziewcząt.

Piątek, 13 LiStOPADA:
 10.00 – hala OSir nr 1 w łowiczu, 
ul. Jana pawła II 3; Powiatowe iMS 
w piłce ręcznej chłopców;
 17.00 – hala OSir nr 2 w łowiczu, 
ul. topolowa 2; 7. kolejka strefowej 
ligi koszykówki juniorów starszych 
u-20: uMkS księżak Łowicz – ŁkS 
SMS Szkoła Gortata i Łódź;
 19.00 – pub krokody-Leg w łowi-
czu, ul. k. Baczyńskiego 9; 11. edycja 
XVii Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w dartcie 501 d.o.;

SOBOtA, 14 LiStOPADA:
 10.00 – hala OSir nr 2 w łowiczu, 
ul. topolowa 2; 4. kolejka wojewódz-
kiej ligi koszykówki młodzików 
u-14 – grupa B: uMkS księżak Ło-
wicz – MkS ósemka Skierniewice;
11.00 – Stadion OSir im. 10 pp w ło-
wiczu, ul. Jana pawła II 3; 14. kolejka 
i ligi wojewódzkiej piłki nożnej ju-
niorów młodszych B2: MukS Peli-
kan-2000 Łowicz – Widzew Łódź;
11.00 – Boisko Orlik w łowiczu, ul. Bo-
limowska 15/19; 10. kolejka skier-
niewickiej ligi piłki nożnej okręgo-
wej orlików młodszych e2: MukS 
Pelikan-2006 Łowicz – Mazovia 
Rawa Mazowiecka;
 12.00 – hala OSir nr 2 w łowiczu, 
ul. topolowa 2; 5. kolejka wojewódz-
kiej ligi koszykówki kadetek u-16: 
uMkS księżak Łowicz – ukS Ba-
sket ii Aleksandrów Łódzki;
 13.45 – Stadion OSir im. 10 pp
w łowiczu, ul. Jana pawła II 3; 14. ko-
lejka i ligi wojewódzkiej piłki noż-
nej juniorów młodszych B1: MukS 
Pelikan-1999 Łowicz – Orzeł Łódź;
14.00 – Boisko w nieborowie, ul. Le-
gionów polskich 8; 19. kolejka iV ligi 
piłki nożnej: LkS Orzeł Nieborów – 
Stal Głowno;
 18.00 – hala OSir nr 2 w łowiczu, 
ul. topolowa 2; 7. kolejka ii ligi ko-
szykówki seniorów: księżak Ło-
wicz – kS Shmoolky Warszawa;

NieDZieLA, 15 LiStOPADA:
 11.00 – Stadion OSir im. 10 pp 
w łowiczu, ul. Jana pawła II 3; 
14. kolejka i ligi wojewódzkiej piłki 
nożnej trampkarzy C1: MukS Peli-
kan-2001 Łowicz – ukS SMS Łódź;
 11.15 – Stadion miejski w łowiczu, 
ul. S. Starzyńskiego 6/8; 17. kolejka 
iii ligi piłki nożnej: Pelikan Łowicz – 
ursus Warszawa;
 12.00 – Stadion OSir im. 10 pp 
w łowiczu, ul. Jana pawła II 3; 14. ko-
lejka ii ligi wojewódzkiej piłki noż-
nej juniorów młodszych B1: MukS 
Pelikan-1999 Łowicz – Orzeł Łódź;
 14.30 – Stadion OSir im. 10 pp 
w łowiczu, ul. Jana pawła II 3; 13. ko-
lejka skierniewickiej ligi piłki noż-
nej okręgowej seniorów: Pelikan 
ii Łowicz – Widok Skierniewice. 
 Gogo

Szachy „błyskawiczne”| Otwarte mistrzostwa łowicza 

„Norbi” ograł wszystkich faworytów
Tradycyjnie w pierwszy 
piątek miesiąca w świetlicy 
OSiR nr 1 odbył się kolejny 
już turniej „blitza” z cyklu 
Mistrzostw Łowicza 
w szachach „błyskawicznych” 
na rok 2015.

Tym razem do 9 turnieju zgło-
siło się 10 zawodników, którzy ro-
zegrali ze sobą po 9 partii. O po-
dium w „generalce” walczy pięciu 
szachistów, ale wszystkim szy-
ki pokrzyżował Norbert Jagura 
ogrywając całą łowicką czołów-
kę z Orzechowskim, Czyżakiem 
i Chojnowskim włącznie. „Norbi” 
zdecydowanie wygrał listopado-
wą odsłonę mistrzostw i już teraz 
zapewnił sobie „małą koronę” dla 
najlepszego juniora w roku 2015. 

Drugie miejsce w „blitzu” ex-
-quo zajęli Robert Chojnowski 

i Zdzisław Orzechowski uzyskując 
po 7,5 punktu. Mini klasyfi kację 

juniorów wygrał Przemysław Ła-
zarski, a grupę z rankingiem 1600 
tradycyjnie Grzegorz Marczak 
z Domaniewic.  

W wirtualnej tabeli po 9 turnie-
jach (uwzględnia ona odjęte dwa 
najsłabsze wyniki zawodnika) 
prowadzi Zdzisław Orzechowski 
(562,7 %), który wyprzedza Bła-
żeja Czyżaka (530,2 %) i Roberta 
Chojnowskiego (345,9 %). Walka 
o mistrza będzie więc zacięta do 
ostatniej gry błyskawicznej w tym 
roku. Najlepszym juniorem po 
fantastycznym występie w piątek 
jest  już na 100 % Norbert Jagu-
ra, a najlepszym w grupie ranking 
1600 Grzegorz Marczak (obaj 
z UKS „Pałac” Nieborów).

Ostatni, 10. turniej fi nałowy, 
który wyłoni mistrza Łowicza 
odbędzie się w piątek 4 grudnia 
o godz. 18.00 w świetlicy OSiR nr 
1 przy ul. Jana Pawła II.  Fischer

Norbert Jagura ograł wszystkich 
faworytów turnieju. 
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Judo | turniej młodzików i dzieci

Trzy medale w Skierniewicach
Łowiccy judocy z klubu Zryw 

Łowicz w sobotę 7 listopada wal-
czyli w Ogólnopolskim Turnie-
ju Młodzików i Dzieci o Puchar 
Banku Spółdzielczego w Skier-
niewicach. Podopieczni trener 
Iwony Grzegory-Gajdy zdobyli 
trzy medale.  W kategorii wago-
wej do 33 kilogramów startował 
Piotr Słomiany, który po przegra-
niu trzech walk odpadł z turnie-
ju,  a jego klubowy kolega – Szy-
mon Jabłoński po wygraniu trzech 
walk uplasował się na 3. pozycji. 
Poniżej oczekiwań spisał się Szy-
mon Modrak, startujący do 36 
kg.  Zajął on zaledwie 5. miej-
sce, a liczył na lepszy wynik. Fi-
lip Popławski w kategorii 46 kg 
skończył rywalizacje również na 
5. pozycji a Patryk Domański 
uplasował się na 4. miejscu. 

– Jak zwykle nie zawiedli  bra-
cia  Surma, którzy przywieź-

li srebrne medale. Adam w ka-
tegorii 42kg a Jasiek w 33 kg. 
W tym roku planujemy jeszcze dwa 
starty. Już za tydzień walczymy 
w Grodzisku Maz., a ostatni start 
będzie miał miejsce 13 grudnia 
w Sochaczewie – stwierdziła Iwo-
na Grzegory-Gajda.  zł

Reprezentacja Zryw Łowicz 
w Skierniewicach.
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